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IN THE COURT OF APPEAL.
Trae DoumiNioN CONTROVERTED ELECTIONS AcT.

Election of a Member for the House of Commons for the Electoral Distrioct of the
County of Kent, holden on the twenty-second day of February, 1887.

Between
CuarLes W. Birp,
Petitioner,
and
ARcHIBALD CAMPBELL,
Respondent.

1, the Honorable Featherston Osler, one of the Judges of the Court of Appeal
for Ontario, do hereby certify that pursuant to the Dominion Controverted Elections
Act, on the second, third, fifteenth and sixteenth days of November, 1887, [ held a
Court at the town of Chatham, in the County of Kent, for the trial of the election
petition between Charles W. Bird, Petitioner, and Archibald Campbell, the sitting
member, Respondent, relating to the election of & member for the House of Commons
for the Electoral District of the County of Kent, holden on the twenty-second day of
February, 1887. '

That at the conclusion of the trial I determined that the said Archibald Campbell
was not duly elected or returned and that the said election was void, on the ground
that corrupt practices were proved to have been committed at the said election by
an agent of the Respondent,

That no corrupt practice was proved to have been actually committed by or‘with
the knowledge ov consent of either of the candidates at the said election, that is to
say, by the said Archibald Campbell or by Henry Smyth, the unsuccessful candidate.

That Frank Hadley and James McGoldrick were proved at the said trial to have
been guilty of corrupt practices, that is to say, of bribery at the said election; that

the said Frank Hadley was afterwards tried before me pursuant to the said Act and =

convicted of the said offence, and proceedings for the trial of the said McGoldrick are
now pending,

That there is reason to believe that corrupt practices have prevailed extensively
at the said election.

I am not, however, of opinion (so far as I can form an opinion from anything
which came before me on the trial) that the enquiry into the circamstances of the
election has been rendered incomplete by the action of any of the parties to the
pelition, or that further enquiry as to whether corrupt practices have prevailed
extensively is desirable, by which term I understand likely to prove usefal or
effectual.

Dated this 17th day of November, 1887.

F. OSLER.
To the Honorable
The Speaker of the House of Commons,
Ottawa.,

DominioN OF CANADA, }

To wit:
House or CoMMONs.
To Ricmarp Porg, Esq.,
Clerk of the Crown in Chancery.

These are to require you to make out a new writ for the election of a Member
to serve in this present Parliament for the Electoral District of the County of Kent,
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Province of Ontario, in the room of Archibald Campbell, Esq., whose election for the
said Electoral District has been declared void.
Given under my hand and seal at Ottawa, this sixth day of December, in the
year of Our Lord one thousand eight hundred and eighty-seven.
(Signed) J. ALD. OUIMET,
Speaker.

OrrIcE oF THE CLEBK oF THE CROWN IN CHANCERY.
Received at this Office, 9th December, 1887, at 10 o’clock a,m.

True Copy.
S. ST. 0. CHAPLEAT,
C. C. C.

—— —

DOMINION CONTROVERTED ELECTIONS ACT.
Trial of the Petition for the Electoral Division of the County of Kent,

I certify that the within is a copy of the evidence as transcribed from the
reporters’ notes taken at the trial of the said petition.
F. OSLER, J. 4.

IN THE COURT OF APPEAL OF ONTARIO.
Tae Dominion ConTroVERTED ELEcTIONS AcT.

Election of a Member for the House of Commons for the Electoral District of Kent,
holden on the 22nd day of February, 1887.

Dowminion oF CANADA,
Province oF ONTARIO,
To wit :
Between
CHArRLESs WinLiam Birp,
Petitioner,
and
ARCHIBALD CAMPBELL,
’ Respondent,
Before Osler, J. A.

Darron MoCarrrY, Q.C., and C. J. C’NEiLL for Petitioner, WALTER CASsSELS,
Q.C.,, and D. M, Caristik for Respondent.

CrarHAM, Wednesday, 2nd November, 1887.
JoEN A. WALKER, sworn and examined :
By Mr. McCarthy :—

Q. You reside in Chatham ? A. Yes.

Q. I understand you are president of the Reform Association ? A. I was nom-
inated fo that position just before the last election.

Q. Can you give me the date of that? A, I cannot.

Q. About the date ? The last election was in February ? A. Yes, I think
it would be some time in the winter or fall before that.

Q. 1 am told it was in November ? A. I daresay it would be, although I have

forgotten the date.
2
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Q. I see here in a paper called the Chatham Banner, of the 24th November, that
there is an acccunt of it, to that it would be prior to that?  A. Yes, I presume it
would be.

Q. Who had been the presidert before ? A. Mr, Campbell, the present member.

Q. How long had you been connected with the association ? A. I came to the
town of Chathsm the Ist of September, 1878, and I had been more or less with the
members of the party since 1878, but I do not know that I had any connection with
the association,

Q. You had not any connection with the associationin 18787  A. No, no more
than I was a member of the party.

Q. When did you become connected with the association? A. As an officer ?

Q. No, I do not mesn as an officer, as a private ? A. There are no privates.

Q. All ¢fficers ? A. All officers, I suppose. What I mean by that is that there
is, I think, a president, and vice president, I think, and secretary, and they are the
head of the association.

Q. They are the executive? A. They are the executive. The rest, whenever a
candidate is choeen, be is chosen by the delegutes appointed by the'supporters of the

arty.
P }EQ The scheme of the arscciation is, I suppose, the ordivary one, the ordinary
system of organization ? A. I presume it is. It is as I have stated it cow.

Q. Justlet me understand what you mesan by that? A, I mean by that that
there is, I think, a president, a vice-president, and a secretary.

Q. That is for what ? A. Of the association,

Q. And the association is the association for what? A, For the riding. 1t
would be for what we call the County of Kent in the Dominion Parliament, Of
course we have Bothwell again.

Q. Then the ridicg of Kent, the electoral distriet of Kent in the Dominion
Parliament, is not the same as the county of Kent ? A. No, it is not ; because some
of the townships are corprised in Bothwell.

Q. Then the electoral district of Kent is all of the county of Kent except that
portion that is comprised in Bothwell ? A. Yes.

Q. And how many townships are there in the county ? A. There is Rumley,
Tilbury East, Raleigh, Harwich, the town of Chatham and the township of Dover.

Q. Then the officers that you speak of are the officers of the Association of that
electoral district 7 A. Yes.

Q. Or are the officers the same for the district as for the County of Kent? A,
No, I presume not. There is a different association for the riding of Bothwell.

Q. Then for the assoeiation there are the president, one vice-president, or more
than one ? A. One, I think.

Q. A secretary ? A. A secretary. .

Q. And, of course, a treasurer ? A. I do not know that we have much need of
a treasurer. I do not know whether there is & treasurer or not, I daresay that
the secretary is the secretary-treasurer.

Q. Thete are the three executive officers ? A. Yes.

Q. Then what is the organization throughout the riding? A. As the election
approaches and time for choosing a candidate there is notification given through the
newspapers usually, and the supporters of the party meet and appoint delegates to
attend a meeting,

Q. Delegates where from? A. All over the riding.

Q. Are they township delegates or school section delegates or polling district
delegates  A. I think they are polling suk-division delegates, :

Q. Ard how mapy come from each sub-division ? A. I believe it was three,

Q. Is there a president of the township or officers of the townships ? A. I think
there is. I am not sure of that, but [ am inclined to think there is an officer of each
townshnip.

Q. What is he called ? A. I think he would be called the president of the town-
ship ; gxm II;O not know that there is such an officer.
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Q. In this case was there a notification given in advance of the holding of the

meeting of the convention ? A. I think there was; I think it would be in the news-
apers.

pep Q. Was it a notice given in the newspapers, or was it a notice sent by the secre-

tary of the association ? A. I think it would be a notice in the newspapers, though

I was not a member of the association,

Q. How did you come to attend then if you were not a member ? A. Ithink
I was a delegate.

Q. Who appointed you adelegate ? A, A meeting of the supporters who met
in the town of Chatham.

Q. Was that a meeting for the whole town or for a portion of the town ? A,
The whole town, I tuink, [n the town of Chatham that arrangement was made for
the whole town.

Q How many delegates were there for Chatham, do you remember ? A. I do
not remember.

Q. Can you give me anyidea of the number? A. I dare say there would be
somewhere in the neighborhood of twenty. The representation from the town, on
account of its being a town and the place the association was held, would not be so
large as from the country reiatively.

Q. Do you remember seeing the notice ? A. T have no doubt I saw it; butl
have no recollection just now.

Q. Who was thatsigned by ? Who is the secretary now ? A. Mr, John B. Flint, 1
think.

Q. Does Mr. Flint reside here ? A. Yes.

Q. Was he the secretary before? A. I think he was.

Q. How long has Mr. Flint been secretary ? A. I cannot say to that. I think
he was in Chatham before I came here.

Q. What books do you keep ? A. No books at all.

Q. Is there any minute book kept ? A. I do not think there are any books, 1
never recollect of seeing any books. The notes of the meeting were, I dare say,
taken sometimes on a sheet of foolscap or something of that kind.

Q. But you do not remember how thatis? A. No, I do not remember seeing
any books, '

Q. Is there any fee paid by the delegates ? A. No.

Q. Any sum of money ? A, No.

Q. How are the expenses usually paid ? A. Usually paid by a subscription.

Q. Collected at the time ? A. Collected at the time.

[Mr. John B. Flint is here asked by Mr. McCarthy : ¢ Have you any books or
papers belonging to the association ?” and replies : ¢ We have not. The night of the
election some one broke into our rooms and stole them.,” The examination of Mr,
Walker then continues as follows :)

Q. That was the means that you had for nominating candidates ? A, Yes,

Q. What were the means of the association for securing the return of & gentle-
man when once nominated ? A. Gentlemen usually held meetings.

Q. Of course I understand all candidates hold meetings ; but I mean in addition
to the meetings that are held what is the scheme of the organization in order to
assist the candidate in his labors ? A. That is frequently left to the friends in
polling districts.

Q. I suppose these delegates that come are generally speaking the leading men
of the party in the different polling sub-livisions ? A. Not necessarily so.

Q. But generally they are? A, I should suppose they are.

Q. Then these men agree to work and do the ordinary work of the election ?
A. T presume they do. ’

Q. It is to be hoped they do? A. Yes.

Q. And I suppose as far as Chatham is concerned you could say that they did
s0? A. Yes, I think every man in Chatham did his duty.

4
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Q. And what do you call doing his duty ? A. Usually seeing his friends, and
seeing that they come out at election times, and if consistent with his conscience, to
support Mr. Campbell or whoever the candidate may be.

. That is, in other words, canvassing, and seeing that voters are brought to
the polls ? A, Yes.

Q. Arranging for teams to bring out as many as possible? A. I do not know
of any arrangement of that kind having been made in Chatham, because we are all
easy of access to the polls,

Q. But hadn’t you eutters going about on polling day? A. I do not know I
did. I had a buggy myself,

Q. Can you give me the names of the delegates from Chatham ? I suppose it
would be a task impossible to give me the names of those who attended from the
county ? A, Yes,

Q. Bat you could give me the names ot those who attended from Chatham ? A,
No, 1 could not from memory. . I could name some of them.

Q. Just give me the names of those you can recollect? A. I believe Mr.
Christie was oue, that Mr. Douglass was another, Idare say the names are there,
if you would show me the paper.

Q. No, the rames are not there. Do you know Mr. James Dillon ? A. Yes.

Q. Was he there? A. I cannot remember that he was.

Q. Charles Hadley, do you remember him? A. No,Ido not. I think Mr,
Hadley’s father was a delegate.

Q. What is Mr. Hadley’s father’s name? A, Sylvester Hadley.

(). Where does he live? A. They both live in town.

Q. Mr. Hendershot ? A. I do not remember Mr. Hendershot.

Q. Mr. Flint was? A, No, I do not think Mr. Flint was. He was there, but I
think as a member of the arsociation.

Q. He would be there, but probably ex officio? A. I think so.

Q. Mr. Thomas Holmes, junior? A. I have no recollection of him being there,
and I do not think he was a delegate.

Q. Mr. Frederick Stone, do you remember him? A. No. I remember seeing
Mr. Frederick Stone attending our meetings, but whether he was a delegate to the
meeting or not—

Q. Mr.J. F. Anderson ? A. I do not know Mr. Anderson. .

Q. Ho is the market clerk, [ am told? A, I do not know him at all except by
sight. I have seen him the last few days.

Q. You say Mr. Stone attended what meetings? A. I have seen him in some of
the meetings of the town.

Q. You mean in the nature of committee meetings? A. Yeg, being for the
town generally.

Q. Did you call them committee meetings here ? A. Yes.

Q. You have seen him in attendance at the committee meetings? A. Yes.

Q. Mr, John Holmes ? A. I do not remember Mr. Holmes either.

Q. Mr. Jobn R. Walker? A. I do not remember seeing Mr. Walker either at
the association meetings or at the committee meelings. '

Q. Mr. Sam. McCormack ? A. Nor Mr. McCormack either at the association
meetings. '

Q. Mr. N. H. Stephens? A, Ido not know that Mr. Stephens was a delegate,
I know he was at the association. He was in the gallery ; I do not think he was a
delegate,

. Q. Mr. James McGoldrick, keeper of the Royal Exchange? A. I nover saw
him at any of our meetings.
i Q. !Ele did take an active part in the election, didn’t he ? A. I do not know of
it. He is a warm sympathizer, but whether he took an active part I could not say.
He was never with me.

Q. You. think he was a very ardent sympathizer ? A, I think he was, He
expressed himself 50 to me.

5
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Q. What did he say to you? A. He said he would like to see Mr. Campbell
elected.

Q. Aund was he a man who only alked, or did he work? A. He talked some,

Q. Did he confine his efforts to mere talk? A. I do not know any more than
what [ say now as to that,

Q. Were there any meetings at his house? A. Not that I know of, or not that
I heard of.

Q. You heard of some meetings in his barn, did you not? A. No, I did not.

Q. Heard ? A, No, I aid not even hear.

Q. Where is that gentleman now ? A. I do not know that. e bought & hotel
—at Stratford, 1 think it was.

Q. That is all you know about him? A. That is ali I know about him. He
has property here still, I think.

Q. When was it he bought the hotel at Stratford ? A. Through the summer
gome time. . .

Q. And he moved to Stratford then, did he? A. He moved to Stratford.

Q. Dr. MeKeough? A, I cannot swear that he was at the association or not.
I think I saw him in our meetings.

Q. I just want to see how far you recognize this as being a ecorrect report.
(Referring to & newspaper) ? A. 1 think I would have some difficulty in that.

Q. They say there was a very strong delegation present from every part of the
constituency; would you agree to that? A. Yes, I think there was quite arepresenta-
tive gathering.

Q. Do you think the words *strong delegation” are too strong a term? A,
No. My recollection is that it was quite a large meeting.

Q. How were the delegates who attended recognized ? What did they bring in
the way of voucher to show that they were delegates? A. I believe the secretary
sent out different circulars to fill out at their meetings that such and such parties
were delegates, and that they brought them in.

Q. Then they came in with these credentials ? A. Yes.

Q. You have told me already, I think, that Mr. Campbell had been a former
president? A, Yes.

Q. He was the president then who called that meeting to order ? A, Yes.

Q. And he cailed, I suppose, for the election of officers ? A. I think he did.

Q. Did he ocoupy the chair while the president was being elected or being
appoioted ? A I think he was occupying the chair until I was elected.

Q. Was there any effort made to elect him? A. Ido not know. I do not
remember now.

Q. I mean publicly? A. I know what you mean. I do not know any.

Q. You do not know whether he was named, renominated or anything of that
kind, declined ? A. I think there was something of that kind, but I do not remember,

Q. Had there been any contest between you and him? A. No,

Q. Had it been understood before you went there that you were to be the
president? A. No, I do not know anything about it,

Q. Do you know how long Mr. Campbell had been president of the association ?
A. I think Mr. Campbell was president of the association since I have come to
Chatham. '

Q. Had he ever been a candidate before? A. No.

Q. He lives in Chatham ? A, Yes.

Q. His business is that of a miller, I believe. A. Yes,

Q. It is said here that Mr. G. G. Martin and David Smith nominated Mr, David
Walker, is that correct? A, Yes.

Q. Who is Mr, G. G. Martin? A. He is a gentleman in town here, a conveyancer

Q. And who is Mr. David Smith? A. He is a farmer in Raleigh.

Q. Then Dr. Sampson and Mr. Coulthard proposed D. M. Christie as vice-
president, is that correct? A. I think so. He was proposed.

Q. Then Mr. Christie made a speech ? A. Yes,

6
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., Q. I should judge Mr. Christie is somewhat of an orator? A. He is a very
good speaker, . .

Q. Isee he used this passage: “ But as askilful general lays his plans with the
utmost care, disposes of his forces with the most careful foresight, and conducts his
operations with the greatest energy, so we, if when the time comes we would see
Kent in the honor roll of the redeemed constituencies, must use every honorable and
lawful means within our reach ?” A, I think Mr, Christie did use some sentiments
1o that effect,

Q. Thoen again he says: *“ We must trust nothing to chance. The secret was in
organization. There was not a district which had not its committee, not on paper
alone as is 100 ofter. the case, but of men who knew how to work and did work.” Do
you remember these sentiments? A. No, I do not.

Q. Do you think these sentiments were not uttered? A. No, I do not think that.

Q. Then be referred to the unfortunate result of the previous election in terms
very flattering to Dr. Sampson and rather the reverse to the gentleman who opposed
him. * Often in defeat we learn the way to victory, and we must not fail to profit
by our experierce, We must unite as a single man, enter the fight with an organi-
zation thoroughly efficient, and each one of us make this fight a personal matter, and
go into it as if he himself were the eandidate.” Do you remember words or senti-
ments to that effect? A. I believe sentiments to that effect.

Q. “1f we do this I can assure you that on the day of battle Kent will have
returned a supporter to the Honorable Edward Blake. (Continued applause.)”
Then on motion of Mr. F. B. Stewart and A, Cartier, Mr. A. B. Flint was elected
secretary-treasurer ? A. Yes.

Q. Then it was voted that each municipality should elect its own vice -president ?
A. T believe to.

Q. Who was the gentleman who reported for the Bamner? A. I believe Mr.
Carrick. T do not know whether he reported that day or not. He is a reporter on
that paper.

Q. Then the next order on the programme was tho selection of a candidate for
the Commons, and Dr. Sampson was received with applause; he says: «I propose
to do to-day what [ never had the opportunity to do before, that is, 1o name the
future member of the House of Commons for Keat. I am not myself a candidate,
but I know enough of the people of Kent, and of the sentiment prevailing among
them, to be able to name a man who can do this thing a great deal better than 1
could do it.” Then he refers to statistics and majorities, and soon? A, Yes, I
remember Dr. Sampson making a speech.

Q. Then Mr. Campbell was nominated, proposed by Dr. Sampson and appa-
rently seconded by Mr. Robert Stokes; do you remember that? A. Yes, [ think
that is the case, -

Q. Mr. Campbell comes forward and seems to have thanked them for the
nomination first ?

The Court.—This would be when?

_ Mr. McJarthy —Saturday, the 20th November. Q. I see Mr. Campbell refers to
this fact, He says: “We have in the town an organization called the Knights of
Labor, nearly 1,000 strong, composed of the bone and sinew of the town. At a
large meeting of the two assemblies of this order, they did moe the honor to name
me as their candidate for representative in the House of Commons. Now, gentle-
men, I have decided to accept their nomination, and before I accept this one you so
heartily tender me, I think it is but right I should fully state my position and the
principles which, as the nominee of the Knights of Labor, I propose maintaining.
I would not think of accepting your nomination if I thought the principles did not
agree ; and, indeed, I cannot see where there is any difference between the principles
of the Knights of Labor and the platform of the Grit party. As one gentleman
said, he believed the Grits must have got up the platform of the Knights of Labor,
or at least he wags sure they must have sawed the lumber for it any way. Now,
many of you do not know the principles of the Knights, and I propose to read to
you a few of their planks.” Do you remember that? A. Yes.

7
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Q. What is the meaning of the large meetings of the two assemblies of this
order ? A. I do not know, unless there were two divisions of the Knights here. I
think there were two societies of the Knights.

Q. Here is another plank: “Another plank in our platform is the abrogation
of all laws that do not bear equally upon capital and labor and the removal of all
unjust technicalities, delays and discriminations in the administration of justice,
None of you who have had anything to do with the law can have failed to notice
how tediously it drags its weary length along. We ask for a simplification of the
law, and that measures be taken to expedite its working?” A, I think that is a
popular sentiment.

Q. Then I see some enquiries were made as to Mr, Campbell’s views on different
matters, specially about temperance. Now Mr. Walker said—who is Mr, Walker
that speaks—he said : ‘I have always had a high opinion ot the Knights of Labor
although I am not one?” A, I believe I made that remark.

Q. “That is not my fault; they do not receive lawyers.” Then the nomination
of Mr. Campbell was submitted, “and ihe audience rose en masse and cheered lustily,
and Mr. Campbell, after returning thanks for his nomination, made a lengthy
speech ?”’ A. I thought the speech before his nomination was the longer one.

Q. Then I see he winds up in this way, “I thank yon again, gentlemen, for
your confidence, and I assure you I will do my best to win, and I ask my friends to
jrinin using every honest endeavor, and glorious success will crowa their efforts.”
Do you think that is correct ? A, I think that is about correct.

Q. Then I see there was a nomination made for the local House? A. I had
forgotten about that.

Q. Then I see Dr. Sampson gave a short address during which he paid a high
compliment to Messrs. Christie, Douglas and Walker.  Mr, Christie we have "heard
of before, I believe, and we have heard of Mr. Walker; who is Mr, Douglass? A.
He is a professional gentleman who sits there.

Q. Where did you secure this honest voters’ list; in the town of Chatham? A.
In the town and county, we did the best we could to secure it,

Q. All through the county ? A. The electorai district ot Kent. We were not
successful all through the county ; we were only partially successful in town.

Q. Were you a committee, you three, acting that way ? A. No, we were acting
independently. .

Q. For the love of the thing? A. I think so. We got nothing for it.

Q. What assistance did you get throughout the county in doing that ? A. None
whatever that I remember of.

Q. I do not mean pecuniary assistance, but where did you get your information ?
Were there the local organizations to apply to? A. No, there were not local organi-
zations generally ; but Mr. Flint is a man who is pretty well known all through the
county, and that was of great assistance to us.

Q. You had your candidate early in the tall, on the 20th of November, appa-
rently ? A. Yes.

Q. When did the active ecanvass commence ? A, I presume about the middle of
January. At the time that this meeting was held I think Parliament had not been
prorogued, and that was merely a preparatory step to be ready, as we anticipated
prorogation, and I do not think there was an active canvass until after the proroga-
tion ot Parliamext.

Q. Any meetings held between the ncmination acd the prorogation—or the
diseolution, rather, it was ? A. I do not remember that there were.

Q. And nothing in the nature of an organization? A. No, I think not. I think
that before this election the Local Legislature was dissolved too, and I think that is
the reason why—

Q. The local election took place in December? A. But Parliament had been
dissolved before the meeting we had here, and I think that is the resson it was
spoken of about bringing out the candidate so soon. .

Q. The other nomination does not appear to have been made at that time ?
A, No, not as I remember now.

8
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Q. Then you had the Local contest ? A. Yes.

Q. After that there was a lull? A. I believe there was a lull.

Q. During the Christmas vacation ? A. Yes.

Q. And then you commenced the active work? A. Yes.

Q. What were the means taken when you commenced active work? A, I
know very little of the organization through the country.

Q. What did you do in Chatham? A. We held a meeting o the local associa-
tion of the town of Chatham,

Q. Who was the president of that? A. I suppose [ am the president. )

Q. Would that be ex-offieio ? A. I suppose it would. Mr, Douglass is the pre-
sident of an organization that we had here, or at least of a society that we had
called the Young Liberal Association, which met usually for the purpose of mutual
improvement, discussing questions, debating, and such as that.

Q. And afterwards assisted in the contest ? A. Yes.

Q. Were there meetings of the young men under Mr. Douglass and of the
general body under your organization? A. Yes, in Chatham. There had been until
the election contest began, and then they merged.

Q. How many committees had you for the town? A. There was just one
general committee, and I think parties were appointed from that to take the different
wards, to canvass the different wards, :

Q. Then there was but orne committee for the town? A. Yes.

Q. Was there a committee, or had the town committee anything at all to do
with the county work—general supervision over county work? A. Sometimes
delegatcs or parties came in from the country and reported how they were getting
along, as to what was being done, and also as to whether we should hold meetings in
the different municipalities.

A 19. They asked for these meetings by conferring with the association in town ?
. Yes,

id % Did your association in towvn appoint the times of meeting ? A. A few of us
id that.

Q. Who were those? A, I aitended; Mr .Campbell himself; I think Mr,
Christie was present once, and [ think Mr, Gemmell, the editor of the Banner.

Q. Mr. Douglass? A, I do not remember. I think there were more, but I do
not remember them at the present. Mr. Gemmell was well acquainted with the
different places for holding meetings.

Q. Who was the financial agent—election agent? A. Mr. Craddock, I believe;
I am almost sure it was.

Mr, Christie—I believe it was.

. Mr. McCarthy (to witness). Q. Did he take any active part ? Was he one of the
active men? A. [ do not think he did. He was at a meeting sometimes. I think
he was at the agsociation one time.

Q. Was he one of those whom you would class with yourself and Mr. Gemmell ?
A. No, he was not as active as we were,

Q. But he did attend some of the meetings ? A. Yes.

Q. How many wards are there in the town? A. I think there are fourteen ;
polling su_b-dlvisions I mean; five wards, I believe.

Q. Did you canvass them as polling suk-divisions or as wards? A. I think they
were canvagsed as polling sub-divisions,

Q. Then some persons were appointed to canvass ? A. Yes.

. Q And they did canvass and make returns? A. Yes. The returns were, I
think, made to Mr. Flint.

Q. Were they not submitted to the members of the committee, or were they
made secret? A, There was no secrecy about them, but I dorot think they were sub-
mitted to commititee meetings. Sometimes as canvassers came into the meetings
there were a few remarks or something of that kind.

Q. I suppose the ordinary work was going over the voters’ lists and canvassing
how Jones was going, and how Robinson, and soon? A. Yes,

9
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Q. And then if there were doubtful ones? A. Some one was sert to try and
convince them and attend to them.

Q. As to pecuniary matters, who supplied the funds, such as were supplied for
carrying on the contest 7 A. A subscription amongst ourselves,

Q. Who was the custodian of these tunds? A. T believe the secretary.

Q. Do you mean Mr, Flint? A, I mean Mr. Flint.

Q. There has never been an audit, I suppose, on account of the destruction of the
books ? A, There never was any audit.

Q. Did you subscribe any ?  A. Yes.

Q. How much did you subseribe ? A, 1 do not remember just now,

Q. About how much? A. I subscribed pozsibly twenty dollars,

Q. Altogether how much did you make up in that way ? Have you any idea
what the fund was? A. No, I have not; perhaps a hundred dollars ; it might have
possibly amounted to two hundred.

Q. What was thia subscription for? A, The largest amount of it was for print-
ing. ‘
Q. What I meant generally wus it in connection with this election, to earry on

this election ? A, Yes. Well, the printing bill was quite large.

Q. But before we come to the details, it was for the purpose of carrying on the
election, was it? A% Yes, I think so, defraying expenses conaected with the elec-
tion more properly speaking.

Q. Is Mr. Campbell a man not capable of paying his own expenses? A. Yes;
but I do not think we could properly call them Mr. Campbell’s expenses ; we were
sending him to Parliament to represent us, and we did not think it proper he ought
to be obliged to pay all his own expenses.

Q. Was this fund raised at one meeting or at several meetings? A. I do not
know that it was raised at a meeting at all.

Q. Was the hat passed round, or was the list passed round ? A. I believe there
was a list at the ——no, there was not a list at the association meeting; I think it
was in our town association, in the town,

Q. You mean it was not at the meeting in November ? A. No.

Q. You did not ask the farmers to contribute to that ? A. No.

Q. Or the people from the country ? A. No.

Q. But this subscription was mostly obtained from the people living in town ?
A. Yes.

Q. Did Mr. Campbell subscribe? A. I think he did.

Q. I am told the fund you raised was in the neighborhood of a thousand dollars ?
A. Well, if it exceeded two hundred dollars I do not know of it; my impression is it
was under two hundred. I do not know what the expenses were,

Q. It was all handed in to Mr. Flint, was it? A. I think so.

Q. You paid yours to Mr. Flint, did you? I paid mine, I believe, to Mr, Flint.

Q. He was the only treasurer, was he ? A, Yes.

Q. Do you know anything about the distribution of this money? A. No, Ido
not. I think I saw the bill of the printing, and it was a large bill, perhaps a hundred
dollars or something like that. I believe there were some livery bills,

Q. Was there more than one printing bill? A, Not that I remember of.

Q. Only one printing bill; that was the Banner, I believe? A. Yes.

Q. Do you remember who were present and who subscribed at that meeting ?
Was James Stewart there? A, No.

Q. Was J. A, McGregor? A. No.
| IQ W. Hickey ? A. No. Those men live in Tilbury; they do not live in town
at all. * )

Q. Still they might have been there ? A, They were not.

Q. Did you know anything at all about this money being parceled out, or a
portion of it being parcelea out to assist the friends in the townships? A. No, I do
not,

10
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Q You know nothing of that? A. No, My impression is the bills were large
enough in Chatham. The most of the work was done from Chatham. The printing was
done from here, and the livery bills were run here.

Q. Was there any assessment made upon persons who were present? A. No,

Q. There was no sum assessed like fifty dollars or anything like that? A, No,

Q. Who was the largest contributor to this fand ? What is the largest sum you
remember of ? A, I do not know.

Q. Was there as much as fifty dollars contributed ? A. I dare say there was,
althcugh I am not sure.

Q. I mean in one sum ? (No answer.)

Q- Then as I understand you, the three or four gentlemen you have named, and
perhaps others, were almost constantly at work about this election ; meeting, not at
regular times, but meetiny whenever it was neces-ary to do anything? A. Yes, I
dare say.

Q.yAnd the work of the election, the executive work, was carried on by them ?
A, Yes.

Q. Then under them was the committee of the town which had also something
to do with seeing to outside work? A. Yes,

Q. Did you appoint speakers from the town to attend the meetings? A. Yes.
The places where the meetings were and the speakers were named at the same time.

Q. And would you also name gpeakers (o attend the meetings of your opponent ?
A, Yer, that was done.

Q Then the whole elcction work was done in that way? A. Yes, as far as 1
know.

Q. And did Mr. Campbell attend both classes of meetings? e attended the
meetings you were at? A, Yes.

Q. And did he attend the general meetings in the town also from time to time ?
A. Mr. Campbell was oceasionally there.

Q. Those persons you appointed to canvass the polling districts, did they meet
separately, or did they report to this committee ? A. They met separately, and
then sometimes reported. :

Cross examined by Mr. Cassels : ~-

Q I understand what you are stating as to the organization of this association
before your election as president you are just supposing; you are not accurate ?
A, No, I am not accurate.

Q. You do not propose to state accurately ? A. No, I have no knowledge of it.

Q. Then with regard to these speeches at this meeting, do you propose to state
accurately the words that were used ? A, No, I do not. I aiways look on these
elections as a difficult task, and glad to get them over as soon as they can be, and
glad to get back to work again,

Q. It has gone down there as that you endorsed those particular words? A.
No, 1 do not think Mr. McCarthy understood that,

Q. Are you sure Mr, Hadley was a delegate? A. I think hewas at the meeting,
in the gallery.

Q. The meeting was being held where? A. In the body.

Q He was an onlooker at the meeting of the delegates? A. Yes.

Q. But not as a delegate? A. I think not.

Q. The son was a delegate? A. I am not sure of that.

Q. With regard to the kummoning of the delegates from the outside places, as
to these credentials and so on, that is 8 matter you cannot speak of? A. Thatis a
matter I am just giving my general impression of, because I never attended to it.

By the Court :—

Q. 1 understand you spesk of your general knowledge of the way in which the
conven:ion was formed ? A, Yes.

Q. That these delegates were called, as you understand, by summons from the
office in town? A. Notice was put in the newspaper; and I think that the notice
would intimate that a meeting should be held in the different sub-divisions, mentioning

11
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the number that each polling sub-division would be entitled to send as delegates; and
then certificates were sent out.

By Mr Cassels :—

Q. Are you speaking from accurate knowledge, oris it simply from your impres-

sion ? A, Oh, that is about all. I think I romember seeing the notice in the news-
apers,

pep Q. It is intimated that some of the gentlemen who attended had credentials to

the Conservative meeting ? A, I think [ saw one man there,

Q. Who was that? A. I think it was Doyle.

Q. Do you know as a matter of fact whether there were any credentials to the
Reform Association? A. I would not be positive as to Mr. Campbell’s meeting ; but
I remember one meeting—1I think it must have been the meeting before that— when
Dr, Sampson was brought out. Now you bring it to my recollection I do not know
that there were credentials at the meeting at which Mr. Campbell was brought out;
I do not remember of them.

By the Court :—

Q. This meeting at which Dr. Sampson was brought out was when? A, That
was tour or five years ago. 1 was a delegate to that meeting. I remember we had
them on that occasion, and 1 got the two occasions confused.

By Mr. Cassels : —

Q. These gentlemen appointed to canvass the different polling sub-divisions, that
work, I understand, was allotted to them as a certain number to each sub-division ?
A. Yes,

Q. And their duties would be confined to those sub-divisions ? A, Yes.

Q. Then the meetings the result of their canvass were held by themselves? A,
Yes.

Q. Not brought up before the general association? A, No. When I speak of
the gensral meetings 1 mean of the Association for the town. They would be some-
times spoken of there ; but in many instances the reports were not sent in at all,

Re-examined by Mr, McCarthy :—

Q. Dol understand you to say that these polling sub-division canvassers did not
make any report to the town association? A. No, what I said was that I did not
think there was any definite report put in at all, that. they sometimes came there
and mentioned how they were getting on or something of that kind.

Q. They would report in general terms, not in writing, but they would report ?
A. Some of them did, but in many instances there was no report of any description
sent in. : ‘

Q. Would you not call for some account of what they were doing so as to see
whevher they were doing their work or neglecting their work ? A. I do notremem-
ber anything of that kind.

Q. There was a set of fourteen ; how mary out of the fourteen can you say did
notdoso? A, Perhaps half of them.

Q. You are not speaking positively ? A. No.

Q. Those who did make a report of that kind, would they mention the names of
the peorle they had seen, or just mention figures and what was the result of the can-
vass, show so many for Campbell and so many for Smith? A. Usually the figures.

Q. And so many doubtful ? A, Yes. .

Q. And sometimes, [ suppose, they would mention the figures, and say so many
doubtful and had better be seen ? A. I dare say that was done.

Q. You say their duties were confined to each sub-division ? A. Yes.

Q. Was that universally so? A. I think so.

Q. Supposing a man in one of the sub-divisions, you yourself for instance, knew
& man in another sub-division, would you not be asked to see him? A. That may
have been done. I have ro recollection at the present time of its having been done.
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AN

Joun B. FLINT, sworn and examined.
By Mr McCarthy : —

Q. We are told that you are secretary and treasurer of this association? A, I
occupy that position.

Q And it seems from the report I had in my hand that you were re-elected,
re-appointed ? A, Yes. . . L. .

Q. How long have you been connected with this association ? A, Since 1882,

Q How often have you been elected since 1882 ? A. Only on the 20th November,
the time Mr. Campbel! was brought out as a candidate.

Q. There were ro intermediate elections ? A. No.

(). Or meetings. Had you anything to do with the association before 1882,
before you became the secretary treasurer ? A. Only as a private, as an ardent sup-
porter of good government. ’ )

Q. You can perhaps tell better than anybody else what the scheme of organiza-
tion was. Had you a written constitution? A. No.

Q. Did you'ever adopt the constitution that was prepared by the central body
of the Reform party ? A. Not as a general association; but wo adopted the con-
stitution of the Liberal Ciub when they had that in existence, but not as a general
association,

(). When did you adopt the constitution of the Liberal Club? That was in the
winter of 1886, a year ago.

Q. You adopted it then in the winter of 188586? A, Yes.

Q. You adopted the constitution of the Liberal Club? A. Yes, of the head-
quarters in Toionto.

Q. Who adopted that? A. The Young Men’s Liberal Club.

Q. You had a Young Men’s Liberal Club here? A. Yes.

Q. And you adopted for the constitution of that the one that was formulated in
Toronto? A. Yes. We had some few amendments to suit our local association,

Q. But that was the basis of it? A. Yes. N

" . Have you got that here? A, I bave not.

Q. You were a member of that club? A, Yes. It is notin existence now; it
resolved itself into the other organization when it was formed.

Q. Could you get me a copy of that? A. I think not; they were all in our
rooms, and were taken away the night of the election. I may be able to get a copy
of that. '

Q. Did you print that yourseives? A. No; we adopted the constitution, but
never had it printed.

Q. But you had it in print, hadn’t you? A, No, Ido not think we had it in print.

Q. How did it come to you from Torontv ? Didn’t it come in print from
Toronto ? A, Yes.

Q. Then you adopted the printed one, didn’t you? A. Yes, with alterations.

Q. Had you only that one copy? A. No, we had several copies in that way.

Q. Who were the officers of the Club? A. Mr. Douglass was president, and I
think Mr, Craddoek was vice president; I am not certain about the officers now .

Q. Can you tell us what the officers were? A, President, vice-president, sec-
retary and treasurer and assistant secretary and treasurer.,

Q. Who was the secretary and treasurer? A. I was,

Q. Who was the assistant secretary and treasurer? A. R.J. Ebberts.

Q. And a committee, I suppose? A, Yes, an executive committee,

Q. How many? A. I am not prepared to state at present; it was a small
committee,

Q. Can you remember any of the names of the executive committee? A. I
could pot tell you a name now.

A S? The officers were members ex officio, I suppose, of the executive committee ?
« Yes.
Q. Who were the members? A, A great many men in town,
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Q. Was it confined to men below a certain age? A. No.

Q Were all the Jeaders of the Reformers in the town members? A. I think
not; there were a greut many leading Reformers in town that were not members,

Q. What were the qualitications as to membership; any particularly? A. No,
nothing except that he required to be sound in the faith.

Q. Did a member require to pay a fee? A. Yes,

Q. What was the fee 7 A, Twenty-five cents a month,

Q. How many members were there? A. About a hundred.

Q. This continued on, you say, only in the winter? A. We did not meet any
more after the winter.

Q. Then you were merged in the general association? A. Yes.

Q. Of the town or riding ? A. The general association of the town.

Q. Mr. Archibald Campbell was the president of the association? A. That is,
of the general as:ociation,

Q. And had been for years? A. Ever since I came to Chatham.

Q. When did you come? A, In 1879.

Q. Your sssociation, Mr. Walker has told us, was for the electoral district of
Kent? 4. Yes.

Q. And the association was a riding association in that sense? A, Yes.

Q. Who were the members of that association? A. Do you mean previous tc
the meeting of the 20th of November ?

Q. Yes; I mean you had an association; if you had there were members of it.
Who were they 7 Would they corsist of s0 many members of each township, or sc
many from each polling sub-division? Was the association composed of all the
members of the Reform pary in the riding? A. I presume it would be.

Q. Then all the members of the Reform party inthe riding were members of the
asgociation ? A, I did not say so. '

Q. You said you presumed so. Do you say now that all the members of the
Reform party, of the riding were members of the association or were not ? A, They
were not. There were members that never attended meetings.

Q. It is not necessary to attend meetings. A man may be a stockholder'ina
bank and not attend a meeting? A. Well, I would not presume that they were,

Q. Then who were the members of this association ?  Who had the right to
come there ? A. When we called a geveral meeting we issued circulars to call
either a meeting of delegates or a mass meeting. ;

Q. Who looked after the voters’ lists during the times that they had to be
attended to? A. The lead was taken by the executive who were in Chatham,

Q. Butthe executive in Chatham did not do the work all through the riding;
who did the local work ? A. We did most of it here ourselves.

Q. Who had you a right to expect would assist you? A. The local Reformers
in each district should assist us; but they entirely neglected their duty in soms
instances,

Q. Who were these local Reformers? What would you call them ? Were they
officers of the local organizations? Whom would you correspond with, for instance ?
A, Some of the leading men in the district

Q. What would you call him? A. He had no name so far as being an officer
of the association,

Q. Were there any township organizations of any kind or local organizations of
any kind? A, Outside of Tilbury, 1 do not think there were, and that I know very
little about

Q. You were going on to tell me a moment ago that when you wanted a meeting
the executive here in town would determine what kind of a meeting it was. What
was the choice open to the executive? A. We would choose between a mass meeting
and a convention, ucually a convention.

Q. Do you remember before the meeting of the 20th of November was held ?
A, Yes.
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Q. Who was it caused that meeting to be summoned? A. Tbelieve it was Mr.
Campbell and myself and the executive. )

Q. Who were the balance cf the executive at that time? A. Mr, Walker and
Mr. Christie. . -

Q. Mr. Williamson ? A. No; he was on the wrong side of politics.

Q. Mr. Douglass? A, Yes.

Q. Anybody else you can think of? A. Mr, Gemmell, I presume.

Q. You do not remember any person beyond those you have named? A, I do
not call any to memory.

Q. Do you remember that those gentlemen you have already referred to were
taken into consultation in cailing this meeting? A. I do not swear all those were
there, but I presume they were. o

Q. Where was the meeting held? A. Over the Banner office in our old _TOOmS,

Q. What do you mean by the old rooms? A. The rooms we formerly occupied.

Q. When had you discontinued occupying these rooras? A. About three weeks
previous to the Dominion election. )

Q. I am speaking cf November. You say you had this meeting before the 20th
of November, and that you had it in your old rooms; when had you ciscontinued
using these rooms ?  A. We uzed those rooms all the time.

Q. You had a meeting, you say, before the 20th of November, in this room over
the Banner cffice? A. Yes,

. How long had you occupied those rooms for holding meetings for that
purpose ? A, For years,

Q. Was it rented? A. The Banner Printing Company owned the building. We
never paid any rent for it,

Q. Then you had the use of a room in the Banner printing office whenever you
required it? A. Yes.

: Q. Then you remember having a meeting before the 20th of November for cor-
sultation as to holding a convention ? A. Yes.

Q. What was determined at that meeting? A. It was determined to call a
convention to nominate a candidate,

Q. Was that prior or subsequent to Mr. Campbell’s nomination by the Knights
of Labhor? A. I could not speak to that.

Q. Have you no idea? A. No.

Q. You determined you would have a convention. I suppose you fized on a
date? A, Yes.

Q. What means did you determine on for calling the convention together ?
A. We were to issue circulars.

Q. Whom were you to send the circulars to? A. To all the leading men in the
county.

Q. Have you a copy of that circular ? A. No.

Q. Where did you get the names of these leading men? A, I know pretty
much all the leading Reformers in each division.

Q Had you any list of them there? A. No,

Q. What did the circular instruct these Reformers to do ?

Mg, CassELs.—We ought to have those circulars.

Tae Courr.—It has just been stated he has not one of them. The evidence may
be taken subject to the objection.

By Mr. McCarthy :—

Q. What did the circnlars ask these local gentlemen to do? A. Asked them
to call a meeting of the neighbors and appoint delegates to attend this convenmtion,

Q. How many ? A. I'do not remember the number; once we had it three, but
I am not positive whether it was that number this time or not,

Q. Three or more? A. Yes.

Q. Does tl;at mean for each polling sub-division ? A. Yes,

Q. Then did you communicate with each person in each suk-division ? A. Yes.
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Q. Or did you communicate with some persen in the county and ask them to
call & meeting in each polling sub-division ? = A. No, I communicated with a person
in each polling sub-division,

Q. Then it was not called, as Mr. Walker seemed to think, by a notice in the
newspaper ? A. It was called by a notice in the newspaper, but we issued circulars.

Q. Was it first called by a notice in the newspaper? A. I do not remember.

Q. Then what was the means taken ? Did you send any form or credeantial to
be signed of the election of these delegates ? A. I believe I did.

Q. Who were to certify? Who were to sign these credentials? A. The
chairman of the meeting, whoever be might be.

Q. Have all these credentials been destroyed ? A. I never gathered the creden-
tials of the meeting at all, except, perbaps, a few that were handed on the table.

Q. I suppose as there was no dispute it was not very necessary ? A. No.

Q. I mean there was no difference of opinion as to the candidate? A. We were
not certain at that time who the candidate was going to be.

Q. You had a pretty good notion though? A, Yes.

Q. You met at the time and place appointed ; Mr. Campbell was in the chair;
and we have heard all about that. There was a very large representation? A,
Pretty fair,

Q. So large, I believe, that they had to crowd into the gallery? A. I do not
think any delegates wore in the gallery.

Q. I should rather judge from this that there were some delegates in the gallery ?
A, Well, there might have been.

Q. About how many delegates were there? How many polling sub-divisivas ?
A. There are 46 polling sub-divisions. ‘

Q. 8o there would be nearly 150 delegates? A. I could not say. I could not
say that all those delegates were present.

Q But assumipg they were present there would be about 150? A. Yes.

By the Court :—
Q. The room was pretty full? A. Yes, there was a good attendance.
By Mr. McCarthy :—

Q. Was there any means taken to keep out members of the opposite party ?
A. No; I do not know that there was.

Q. What? A. We did not take any means to keep anyone out. There may
have been a lot of Conservatives there for all I know.

Q. You have no doubt that the great bulk of those were Reformers? A. No.

Q. Did the delegates sit together 7 A. No; just whenever they dropped into the
room they took a seat,

Q. I mean did the delegates from the townships sit together # A. No.

Q. Or was there any place allotted for the delegates? A. No.

Q. So the delegates were intermingled with the general public? A, Yes,

Q. How, in case there had been a division of votes, would you have managed ?
A. I presume in that case we would have had to apportion out the delegates.

Q. Have you ever had occasion to do that here? Have you had a contest for

~-the nomination? A. Nc, we have always been very mnanimous so far as the
nomination goes.
YQ. If there had been a contest you would have had to call for eredentials ?
A. Yes,

Q. But in this case you had no necessity to do that. What would be the form
of the credential ? A. I think it would be about as follows, * This is to certify that
the bearer is a delegate from such-and-such a polling sub-division, whatever
township it was,” and signed by the chairman.

Q. I suppose the name of the man would be mentioned? A. Yes,

Q. Then was there provision also for naming substitutes in case those appointed
could not attend 7 A. 1 do not think there was.

Q. At the meeting did you keep a record at all of the proceedings? A, I did.

Q. Had you a minate book ? A. Idid. I had a minute book at that time.
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Q. How long have you had that minute book? A. I got it just before the
Young Men’s Liberal Club was started.

Q. And was it the minute book of the Young Men's Liberal Club? A. In the
same book.

Q. Then you used it for the minutes of the Young Men's Liberal Club? A, Yes,

Q. Then you algo used it fer this meeting ? A, Yes.

Q. Did that contain the names of the delegates? A. No. .

Q. Just the resolutions that were passed at the meeting? A. That was all; and
the officers that were nominated and elected.

Q. Had you anv executive committee at all for the riding association? A. No,
only as far as the officers.

Q. Only so far as the officers undertook that duty. You had no one to assist
them? A. No.

Q. No one from the townships at all? A. No.

Q. No vice-presidents from the townships. Do you know the leading
Reformers throughout the county? A, Pretty well.

Q And you can tell us who were present. Can you tell me whether Charles
Hadley was present ?  A. L cannot. I never saw him there.

Q. Can you tell me whether Rock Dolsen was there? A. I cannot.

Q. J. Hendershot?  A. I have no recollection of Mr. Hendershot being there
at all.

Q. Thomas McIntyre? A. I do not know Thomas McIntyre very well; there
-are several McIatyres. 1do not remember him being at the convention at all.

Q. Matthew Dillon? A. I do pot think he was there.

Q. There were none of the leading Roformers there? A. 1 do not consider
these men leading Reformers. Thoy may be members of the party, but not men to
take a lead. '

Q. Then C. Babcock, was ho there? A. I have no recollection of seeing him
there at all. Hoe is not hero all the time; be lives in Windsor.

Q. William Hickey ? A. I have no recollection. -

Q. Daaiel Fraser?..-A. I do rot know the man,

Q. Thomas Baxter? .A. I do not know the man.

Q. Ludeon Pardoe?  A. I do not know; he may have been there; he may
have been a delcgate so far as I know ; it is altogether likely he would be there, but
I do not know it; I never saw him present.

Q. Cyrus Smith? - A, I do not know the mau.

Q. John Houston ? A. I have no recollection of Mr, Houston being there.

Q. J. B. Fiint, was he there ? A, Yes. ’

Q. Dennis Duggan ? - A. I do not koow that Dennis was there or not; he does
not belong to this county. Lo C :

Q. Thomas Holmes, junior ? A. I do not think he would be a delegate; he is &
‘workingman here in town; I do not think he would leave his work.

Q. Dor’t you admit workingmen ? -A. Certainly.

Q. Frederick Stone, was he present? A.. I do not know.

Q. Dr. Bell? A. 1 do not know that he was. I do notthink he was. Dr.
Fleming was there. : o

Q J.C. Bell? A. Thatis Dr. Bell.

Q. G.C.Scott? - A. I do not know; I never saw him.

Q. You are telling me honestly that these people to your knowledge were not
present? A. They may have beeu there and I not know it. .

Q. We have heard how the campaign was carried on from Mr, Walker; and I
suppose that is substantially correct, that nothing was done until after the local elec-
tion? A. Nothing ‘was done till about the middle of January.

Q. Then he has told us how the campaign was worked. You seem to have been
the custodian ‘of the money ? You had a fund to carry on the election ? A. Yes.

Q. Then Mr, Campbell did not pay Lis own election expenses? A. He psid
some; he subscribed to the fund, " .
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Q. Did be pay in any other way except by subscribing to this fund? A. I do
not know that he did.

Q. Then the fund was kept by you ? A. Yes, so far as any fund I know of; I
do not know of any other fund. :

Q. And that fund was contributed by the members of the party here? A. Yes,
by the members of the party in town; very little from the country.

Q. When waa that fund raised? A. It was during the election, as we wanted it.

Q. Wheu did you commence to raise money? A. I should judge two or three:
weeks before the election,

A YQ Two or three weeks before the election you commenced to raise the fund ?
. Yes,

Q. Was there a subscription list? A. Yes, there was a sheet of paper.

Q. There was a sheet of paper headed, and the parties would sign their names.
on that paper? A. Yes. :

Q. Was that paper carried around or was it handed about at the meeting ? A.
Not particularly at the meeting; on the street or anywhere I could make a collec-
tion I made it.

Q. Were you the person who made the collection ? A. I made the most of it..

Q. At whose instance was it that the list was made ? A. My own.

Q. Did you draw the list? A. Yes.

Q. What was the amount of that fund? A. I could not tell you precisely.

Q. Give me some idea? A. I could not tell you; I dare say about eight or
nine hundred dollars,

Q. Wasn't it a great deal more than that? A. I do not think it was,

Q. Will you swear it was not ? A. No,

Q. How many bundred dollars may you be out? A. I could not tell you. I
do pot think it ran over a thousand dollars.

Q. Will you swear it did not? A. I think it did not; it may have.

Q. Did it go over fifteen hundred dollars ? A. It never went to near that; that
is, so far as my knowledge goes.

Q. You say it was not fifteen hundred dollars ? A. ¥ am positive it was not
fifteen hundred.

Q. Fourteen hundred ? A. I should judge it would not be fourteen hundred,

Q. But you would not swesr to it? A. No.

Q. Is that the nearest you can come to it? Do you mean us to understand that
you never added up the amount of that subscription? A. Of course I received some:
subscriptions that were not on the list.

Q. Where did you put this money? A, Paying bills.

Q. Where did you put it in the first place ? Did you put it in & bank? A. No,
in my pocket,

Q. Did you ever deposit it anywhere? A. No. We got a little a8 we went
along, but never got a bulk of money to make a deposit.

Q. Do you keep a bank account? A. 1 do not. I keep a small account in
Barfoot’s.

Q. Is ho a private banker ? A. Yes.

Q. Did you deposit any of it there ? A. No.

Q. Then this small amount, you call it, amounting to what you have said, you
did not deposit anywhere ? A, No,

Q. Did you never at any time add up and know the total amount of these
subscriptions ? A, I never did.

Q. You swear to that ? A. I swear to that.

Q. And you never knew altogether how much it came to? A. I did not know.

Q. And you never knew? A. I never knew. . '

Q. Will you teil us why it is you never knew? A. Well, I had a great deal in
my hands during the election, and [ did not keep a proper record of it; that is the
reason. .
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_—

Q. Then you cannot tell me between a thousand and fourteen hundred dollars ?
A. Well, I am certain it did not reach np to that amount.

Mr. CasseLs—I do not know on what charge this evidence is admissible ?

Tae Courr—It is quite admissible on a charge of this kind.

Mr. CasseLs—They make specific charges, and that is what we sre to meet.
They have not said there was a large election fund.

Tae Courr-—It is quite admissible,

By Mr. McCarthy : —

Q. You cannot tell me between a thousand and fourteen hundred dollars ?
A. No, I cannot, We made up Mr, Campbell’s personal expenses; perhaps they
will show pretty near what money we raised.

Q. Were Mr. Campbeil's personal experses all paid out of this fand or not 7 A.
I am pretty positive they were all paid out of this fund.

Q. You are pretty positive; what does that mean? A. Well, I believe they
were.

Q. But you do not know? A. No.

Q. What do you mean by personal experses? A. Printing, hall rent, liveries.

Q. That printing is not personal expenses? A. Well, I believe it is charged
and peid that way out of this fand.

Q. Waell, that is not personal expenses. A man’s personal expenses is what he
spends travelling? A. Well, I do not know anything about. that.

Q. Do you understand what personal expenses mean? A. I thought the print-
ing and that belonged to Mr. Campbell’s expenses.

Q. Well, they do, but not to his personal expenses? A. I donot understand
the connection, that is all.
N Q. Then you do not mezn his personal expenses were paid out of the fand ?  A.

o.

Q. No doubt Mr. Campbell paid his own personal expenses ? A. Yes.

Q. To come back again to the fund, I understand you to say that as near as
your judgment will enable you to arrive at it, you would say it was as much as a
thousand ; it might have been as much as foarteen hundred, and it was not more?
A. No, it was not more, and I do not think it reached up to fourteen hundred.

Q. It might be, but youdo not think it did. It might be as much as a thou-
sand ? A, That includes money I raised after the election to pay back expentes.

: Q. How much did you raise atter the election? A. I could not tell any certain
amount,

Q. Whom did you raise it from after the election? A. I raised it from sub-
Beriptions; and, of course, I got some from Mr. Campbell to pay off the bills.

Q. Did any person but Mr. Campbell contribute after the elections ? A.Mr. E.
B. Smith, I think, was one.

Q. Where does he live? A, He lives in Harwich.

Q. How much did he subscribe after the election? A. I think he subscribed
ten dollars, .

Q. Anybody else? A. Ido not remember any others.

Q. Can you tell me the names of any contributors before the election ? A, Most
of the members of the Reform party.

Q. James Stewart? A. No, not that I am aware of.

Q. J. A. McGregor? A. I do not think it; no,

Q. W. Hickey ? A. I do not think he did.

Q. Who were the principal contributors to the fund? A. All the leading
members. .

Q. Who were they ? A. Mr. Fleming, Mr. Rankin.

Q. How much did Mr. Fleming give? A. I do not remember now.

Q. Who else? A. James Holmes, Dr. Rutherford, Mr. Walker,

Q. Anybody else? A. We had several pages of subscriptions altogether, big
and small,
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Q. I am taking the larger ones. Mr. McGoldrick? A. I pever received any
from him.

Q He was a distributor ? A. I do not know that to my knowledge.

Q. You did not receive anything from him? A, I did not.

Q. His name is James, isu’tit? A. Yes.

Q. Those are the only names that you can remember of parties who contributed
to this fund. How was the fund disbursed? A. In paying expenses, :

Q. Who was it disbursed it? A, It was all disbursed by myself.

Q. The whole sum was paid out by yon ? A. All that I am aware of.

Q. Of course, if you received it, you must have paid it to somebody else or else
you have got it? A, It was paid out in legitimate expenses of the elections

Q. I want to know from you whether. you disbursed it all? A. As far as this
fund goes 1 disbursed it all.

Q. Anpd how did you disburse the fund ? Whom did you pay it to? A. I paid
livery bills; I paid printing. ,

Did you pay the election agent any 7 A. Of course I paid it through him.

Q Woell, did you or did you not pay it to him? A. No, I did not.

Q The money did not pass through his hands at all then? A, It did not; it
may, some of it.

did Q. But so far a8 you are concerned it did not? A, Sofar as I am concerned it
1d not.

Q. Then can you tell whom it was pald to? Did all of it go for town expendi-
ture, or did some ot it go for the country expenses? A. Well, so far as hall rents
and travelling expenses, and we paid speakers. Of course the bulk of the expenses
‘were here in town.

Q. Did all the sum go for town expenditure, or was some of it remitted to the
country to assist the country expendlture? A, There was none of it remitted to
the country at all,

Q. Have you any account of what you did with that monoy ? A. I have not,
except the bilis I have on band.

Q. Have you the bills? . A. My bills are on fyle in the Sberiff’s office,

Q. Is there any balance left? A There is. not. There are some bills unpaid
yet.
Q. Then the money, the most of it was spent in paying these bills? A. Yes.
Q. The balance, what was done with it? A. There was of course office expen-
ditares, and my rooms, Assistant-Secretary, postage, express, telephoning, tele-

raphing.
g pQ There would be vouchers for all these? A. I expect there would, except
paymg the Secretarivs; 1 had reveral writers in the office,

Q. Wouldn’t there be vouchers for these ?. A, No.

Q. Wty didn’t you put them in the account? A. I presume they are.

Q. Who made up this election accoant ? . A. Mr. Craddock and Mr, Christie, I
believe ; I do not. know; I am not positive about that,

Q. 'Was thore any other tund, to your knowledge? A. Not that I am aware of.

Q. Did you ever hear of any other fund being used? A. I did not, except what
I beard in the streets here. -

Q. Do you know of the fund that this man McGoldrick had ? A, Tdo not

Q. Did he get any money from you? A. He did not.

Q Do you know that McGoldrick raised any money? A. Ido not.

Q. Did you know at the time that McGoldrick was collecting any money ? A
I did not. - I never heard of it. .

Q. And all you know of McGoldrick’s fand is what you have heard on the
streets ? A, That is all, and that is very limited.

Q. Were you present at the meeting when the assessment of ﬁfty dollars was
imposed ? A. I was pot. : o

Q. Do you knew of. any such assessment havmw been unpasei on leadmg mom-
bers of tho party? A. I do not. .
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Q. You never heard of that? A. Well,1 have heard the thing was in existence,
but 1 do not know it of my own knowledge.

Q. You know such a thing was done? A. I have heard Oonservatives talking
about it, but I do not think any such thing was in existence.

Q. Was there any money raised at the convention ? A. None whatever.

Q. Do you tell me that list of yours was among the papers that were lost? A,
The subscription list ?

Q. Yes? A, I believe it was, but I have never seen it since the election.

Q. Where did you keep your papers? A. Kept them in the rooms. The sub-
scription list was only kept on slips of paper; but I got lots of money in that I did
not mark down at all.

Q. So that if we had the list here it would not show the amount of money you
raised? A. The list would only show a very small amount.

@ Q. Can you tell me the largest amount anybody subseribed ? A. I cannot tell
at.

Q. Was it as much as a hundred dollars ? A. Outside of Mr, Campbell I do
not know of any amount as large as that.

Q. Outside of Mr.Campbell how much was-it? A. I could not tell you exactly.

' Q. To the best of your recoliection what was the largest amount? A, I cannot
tell you.
yQ. Was it as much as a hundred ? A. I cannot tell you that; I do not think it
Was. ‘
. Was it as much as $75 ?- A. I cannot speak as to that,
. Was it as much as ten ? A. There were quite & number of tens.
. Was there any as large as twenty? A. There may have been.
. Was there any? A. I presume there was,
. Thirty ? A. There may have been.
Forty ? A. I wculd not say.
. I suppose it was a pretty warm contest, a spirited contest ? A, Pretly hot.
. Is it a large riding, a large vote? A, It is a large vote.
. What was the vote that was polled ? A. I do not recollect.
By the Court :—
Q. What was the majority ? A. 112,
Cross-examined by Mr. Cassels :—

Q. Yousay that the money did not pass through the election agent: were the
accounts submitted to Mr. Craddock before they were paid ? A. I believe they were.
In some instances Where the accounts were presented at once I paid it. Of course I
.kmew the circumstances, and there were some overcharges which I knew akout
myeelf, and [ had them corrected.

Q. Do you recollect when the last meeting of the Young Men’s Liberal Club
took pluce, the last formal meeting ? A. I could not give you any date. We dis-
solved iu the spring, or at least we did not hold any more meetings after the warm
weather came on. :

Q. Would that be in the spring, before November? A. Yes.

Q. Has it ever been called since? A. Never called since.

Q. Has there ever been an assessment called since ? A, Never.

Q. Then in November this convention took place. From the «pring previous
the Young Men's Liberal Club were never called together, and never paid any assess-
ments? A. No. :

Q. And never held any meetings ? A. No.

Q. And I suppose the meaning is that the general association haviog been
formed the young men’s work was done? A. Yes. .

- Q. Your impression is that none of the delegates to tho convention were in the
gallery? A. I do not think they were. A great many cume into the convention
when it wase half over, and instead of coming into the body of the ccnvention they
went upstairs.

ODOOOOLOD
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Q. Do you know whether there were not Conservatives present also? A. I
believe there were.

Q. Do you know of your own knowledge? A There were some present who
had previously been Conservatives; they may have supported Mr. Campbell daring
the election.

Q. I understand the electoral districts for the Local election and for the Domin-
ion election are different? A. Yes. :

A YQ. That is to say that there are different townships in one from the other ?
. Yes.

Q. Do you know whether or not in fact the Reform Associations you have
apoken of were separate for the Local election from that for the Dominion? A. As
far as the Local election was concerned the executive would be the same execative,

Q. Baut in the Association did you in fact make any distinction between the
ridiog for the Dominion election and the riding for the Local? A. No distinction.

Q. Then is it not a fact that in calling that convention that the convention was
called from the Reform party through the county irrespective of the divisions of the
ridings? A. The circulars were issued to the electoral district of Kent. The day
before the prorogation a great many members from Chatham township came to this
convention expecting a candidate would be nominated for the Local House.

Q This assessment of fifty dollars you do not know anything about? A. I do
not know anything about it.

Q. That is talk on the streets after the election? A, Yes.

Q. Perhaps you will explain about the loss of your books and papers? That
was on the night of the election? A. Yes, )

Q. What happened your building on that occasion ? A. The front windows
‘were smashed all in, and a lot of the furniture taken away as weli.

Q. The buitding, as I understand. was wrecked? A. Yes.
iy Q. And not by your own friends, as far as you aver? A. No, I should not
Jjudge so.

Q. It seems to have been the result of disgust at the result of the election?
A. I think it was

Q. All the windows in the building were smashed in? A. Yes, all the front
large panes.

Q. The furniture was removed, part of it? A. Yes, part of it.

Q. Any of the furniture brecken? A. I cannot say to that; but I know several
of the chairs wore taken away, and all the loose books and papers carried off.

Q. And your surmise is that they are in the hands of the opposite side ? A. I
expect they will turn up at the trial here, :
to Qé How far are these rooms from the main street ? A. I should judge perhaps

n rods. .

Q. Itis about opposite Mr. Christie’s office. I believe ? A. Yes.

Q. That is the firct street west of the Gardner House ? A. Yes.

Q. Just a short distance from the main street ? A. Yes.

Q. Was there a gredt excitement in the main street the night of the election ?
A. Yes, there was a great excitement,

Q. Was there almost a free fight there ? A. Well, I did not see it; it was said
there was.

Q. The result of it was that your books and papers were gone? A. Yes.

Le-cross-examvined by Mr, McCarthy :—

Q. Do you suy the office was smashed in the night of the election ? A. Yes.

Q. The office was upstairs was it not ? A. No.

Q. I thought it was upstairs as you described it ? A. No, we had removed our
rooms to Fifth street.

Q. You bhad removed from your old rooms in the Banner building? A. Yes, the
rYooms were a vacant store,

Q. When did you take the store ? A. I should judge two or three weeks before
the election. We occupied the old rooms to within two or three weeks of the
election.
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Q. Why did you ehange ? A. Well, the others were very unhandy; they were
up three flights of stairs. .

Q. Then you removed to this store: whose store was it ? A. It was an old store
of Mrs. Miller.

Q. And the night of the election, you say, the windows of this room or store
were broken in, were they ? A. They were.

Q. Was the room broken into ? A. It was. They must have done so, because
all the papers were stolen, and some of the furniture.

Q. W}Lab papers were stolen ; were all the papers stolen ? A. Well, all the books
were gone, all my books.

Q. What books did you keep? A, There was my minute book, and a
memorandum book that I had for use during the election.

Q. What else ? A. Of course a lot of telegrams and papers.

Q. What other papers? A. That was all the books we had.

Q. Were there any other books there ? A, There were, of course, voters’ lists.

Q. I mean books ? A. There were several law books we had for reference.

Q. What did this memorandum book contain ? A. It contained a list of total
{doubtful ?) voters, a general memorandum of occurrences during the election.

Q. It would be very important for us to have that here now ? A. I do not think
it would do yon much good. I guess it will turn up.

Q. Was the list you had taken that night ? A, No.!

Q. Where is thatnow ? A. That is not in existence. Of course I never kept it
except during the election. ) )

Q. What did you do with that ? A, I either lost it or destroyed it; I do not
know which.

Q. Which did you do? A. I do not know.

Q. What did you do with it; did you burnit? A. I suppose jI must have
‘burned it.

Q. What did youdo ? A, I do not remember.

Q. Why did you destroy it? A, Well, there was nothing init; I did not
consider it was a matter of importanse.

Q. Why didn’t you keep it? A. I did not consider there was any necessity as
‘to keeping it. .

Q. What do you mean by losing it? A. Of course when a man has papers in
his overcoat and throwing it around he may lose them.

Q. Had you marked down anywhere what you had done with this money ? A.
I may have had it in the same memorandum book.

Q. I asked you whether you had or had not marked down what you had done
‘with this money ? A. I presume I did.

Q. Did you or did you notdoso? A. Well, I did part of it.

Q. Where did you mark it? A. In this same book.

Q. This memorandum book ; yoa swear to that now ? A. Well, I believe I did.

Q. Did you mark down in that book the amount of money you had collected ?
A. No.

Q. You received from time to time sums of money. You knew as an honeat
man you had to account for the money ? A. Yes.

Q. Then if you knew you had to account for it and did not bauk it, surely you
must have kept some memorandum of it ? A, Well, I suppose 1 did.

Q. Where did you keep this memorandum ? A. In the memorandum book.

Q. Then this memorandam book would show the amount that was paid to you ?
A. Yes.

Q. Would it show who paid itto you? A, Ido not know that it would. I had
two or three cheques from Mr. Campbell that I did not enter in the book.

Q. On what bank were they ? A. Oun the Bank of Commeroce.

Q. Why didn’t you enter them in the book ? A. Because they were not for the
8ame purpose.

Q. What purpose were they for ? A2.3For the expenses of the election,



51 Victoria. Appendix (No. 2.) A. 1888

Q. Well, the other money was for the expen=es of the election ? A. Yes.

Q. Then why didn’t you enter this? A. Well, I suppose I was covsidered a
pretty honest sort of fellow.

Q. What were these cheques you got from Mr. Campbell? A. I got two for
$150 each, and I think there was one for $304, and that is as far as my recollection

oes,
& Q. That is $600 ? A, $600.

Q. Before the pollingday ? A. Yes.

Q. How much from Mr. Campbell after polling day ? A. I got $200 from Mr.
Campbell after polling day, as far as my recollection goes.

Q. Is that all you received from Mr. Campbell ? ~ A. That is all I received from
Mr. Campbell.

Q. Directly or irdirectly ? A. Directly or indirectly.

Q. Then these moneys did not appear in the memorandum book ? A. I think
not ; they may have been.

Q. How were you to keep an account, if you did not mark down as much as $600
that you received from one man ? A. The line was not drawn very fine.

Q. What do you mean by the line not being drawn very fine? A. So far as
auditing the books ; trusting myself.

Q. How much did you contribute ? A. I did not contribute anything; I am
out of pocket myself.

Q. How ? A. As secretary, for loss of time.

Q. But how does the cash account stand, leaving out of account the loss of time ?
Q. I cannot tell you ; I paid the bills as they came in.

Q. Have you received more than you paid, or paid more than you received ?
A. I paid out all I got.

Q. Then, does it just balance ? A. No, we are owing money yet.

Q. As far as you are concerned—as far as your cash is concerned ? A. I never
kept a cash account.

Q. If it was balanced up to-day, would your disbursements equal your receipts ?’
A. 1 presume it would.

Q. Have you ever made it up? A. No.

Q. Then have you money in hand ? A. No, I paid out all I got.

Q. Then they balance? A. Yes, | presume they do.

Q. Why didn’t you consider it necessary to enter these subscriptions from Mr.
Campbell ? A. Idid not consider they were subscriptions,

Q. What did he give you the money for ? A. For the expenses of the election.

Q. And what did the other people give them to you for ? A. For the expenses
of the election.

Q. You said to my learned friend that you believed there were Conservatives

resent ; what did you mean by that ? Is that rather a misleading statement ?
hat proportion of Conservatives were present at this meeting? A. I could not
gay ; I saw one Conservative therc.

Q. Do you say there were more than a Conservative here and there ?- A, That
is all. I saw several Conservative faces in the audience.

Q. What do you mean by diffcrent constituencies ¥ The constituencies for the
Y.ocal and for the Dominion are not the same ? A. They are not the same; the
boundaries are different. R

- Q. Tais convention was sammoned for the purpose of nominating a man for
the Commons ? A. Yes.

Q. It never was summoned for any other purpose? No.

Q. And some gentlemen from outside attended ? A. Yes.

Q. Who were not summoned to attend ? Q. They were not.

Q. Then they volunteered to come there ? A. Yes, I suppose so.

Q. You did not as a fact nominate the local man that day ? A. No.

Q. The convention was summoned ; some Reformers from Chatham attended,
and having nominated Mr, Campbell for the Commons, sgome objection was made, I

24



51 Aictoria. Appendix (No. 2)) A. 1888

gee, to nominating a man for the Lincal, and it was not done. I see it was deeided
to hold a conveuntion on the Satarday followiog at the same time and place to nomi-
nate a man for the Liocal ?  A. The Saturday afterwards.

Q. Have you ever looked for any of these papers that you say were lost?
A. No.

By Mr. Cassels :—

Q. Is Chatham township in the electoral distriet of Kent ? A. No.

Q. I ree by this report that has been referred to Mr, McCoy, of Chatham town-
ship, spoke on behalf of his township and the riding, urging that the notice was too
short, &c. ? A, When the dissolation of the House took place, I sent word to Chat-
ham township by different parties, notifying them to attend this convention. That
is a matter I forgot about before. We sent out circulars to different parties to
attend the convention, as there would likely be & nomination of a candidate for the
Local Houre.

Q. ls Wallaceburg in the electoral riding for the Dominion election? A. No.

Q. Wasn’t that represented too ? A. There were a number of representatives.
from Wallaceburg,

Q. Were there a number of representatives from Dresden ? A. Yes,

Q. Is it within the electoral district for the Dominion ? A. No.

Q. Then they were all there represented ? A. Well, not that I will say.

Q. And as this report reads, owing to the shortness of the notice they were
not sufficiently represented ? That 18 it.

A. At that meeting there were quite a number of representatives more or less
outside of the electoral division of Kent ? Yes,

By Mr. McCarthy ;— '
Q. This money of Mr. Campbell’s was not a part of the thousand dollars that

you told us about ? A It was a part of the thousand dollars.
Q. You are sure about that ? A. About Mr. Campbell’s money ?
Q. Yes ? A. Ob, yes ; because we did not raise but very little by subscription.
By the Court :—

Q. How was it you took so little trouble to obtain the credentials from
the people attending ? A. We never excluded anybody that came in. At this time
being Secretary I had a great deal on my hands to do as Secretary, and the meeting
got protty well advanced before there was any thought of taking up credentials.

Q. You saw the meeting was so largely composed of members of your own party
Yyou thonght it unnecessary to ask for credentials ? A, Yes,

SuEriFr JouN MERCER, sworn and examined.

By Mr. McGarthy : — .
A Q. Yon were the returning officer at the last election for the Hounse of Commons ?

. Yes.

Q. Did Mr. Campbell, the sitting member, make a return of his election ex-
penses, or did his agent doso ? A. He did.

Q. Have yon got the accounts that were filed with you ? A.Ihave just Jooked;
I have just been subpoenaed, and I cannot find them. 1 can only find one little cer-
tificate. My man of business who was my clerk is ill. I will try and get them for
You to-morrow.

ArcmiBaLD CAMPRELL, sworn and examined.
By Mr. McCarthy.
Q. You are the respondent ? A. Yes. ‘
A IQ. You were nominated by the Knights of Labor,I see from your address ?
. I was, : , .
Q. There is a body of that kind in Chatham, is there ? A, There is.
Q. And there was then ? A, There is yet.
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Q. You speak of two assemblies of the Knights of Labor having nominated you;
will you tell us what that means ? A. Their pumbers increased so fast that one
assembly room would not hold them, and they established another assembly. Itis
the same organization, only with two assemblies.

Q. Have they different officials for each assembly ? A, Different officials but
the same constitution. They are the same body only like two different lodges.

A YQ. Was it at a joint meeting of these assemblies that you were nominated
. Yes,

Q. On what date were you nominated ? A, It was about the 20th of Novem-
ber; I think a day or two or a few days before. They met on a Monday night, and
it would be the Monday before,

Q. I understand that you were 8 member of the Knights of Labor ? A. Yes.

Q. When did you become a member ? A. Some time during the summer.

Q. What was necessary to constitute you a member of the Knights of Labor 2
What was the qualification required ? A. Well it is a secret society the same a8
the Oddfellows or Masons or anything else ; you are not permitted to tell the secrets
of the Order,

Q. But what qualified you to become a member ? That would not be telling
the secrets of the Order ? A. Well, you submit your name first, and you are ballotted
for, and if you are received into the order then you are admitted under certain

Q. You submitted your name to be put up and ballotted for ? A. I did.

Q. Some time during the summer of 1836 ? A. Yes,

Q. When was it they determined to nominate a man for Parliament? A, Later

-on in the early fall when it was thought the elections were coming on,
Q. Is the organization in the riding—in the electoral district, I mean, of Kent—
-confined to the town of Chatham, or are there other branches in the riding ? A.
There are no other assemblies in the riding except in the town of Chatham.

Q. Was this meeting of theirs a mass meeting of the Knights of Liabor at which
you were nominated ? A, Yes. :

Q. Where was it held? A. It wasin the room. They both met in the same
building, only on different nights.

Q. Did you hold any position in the Order ? A. None whatever,

Q. What officers had each lodge or assemblage? A. They have a Master-

‘workman. Mr. Finlayson was Master-workman of one assembly ; and Mr. Alfred
Sallivan, I think, was the Master-workman of the other assembly at that time.

Q. Then what is the next officer in rank to the Master-workman ? A, I counld
not hardly tell you.

Q. Well, is there an officer? A. Yes, there are several officers.

Q. Do you know the names of any of them ? A. There is the secretary.

Q. Do you know the names of them ? A. Ido not think I could name any of
“the others,

Q. You do not seem to be & very good Knight of Labor ? A. Well,I wasnot a
member long, I can tell you the names of the officers. Mr. Sutherland was one ;
Mr. Oliver Dolsen was another, and Mr. Baxter was another one, and there was a
Mr, John Smith another officer in the assembly, Then there was Mr. Petcr Mac-
-aulay.

Q. What is Mr. Dolsen’s name ? A. Oliver ; O. L. Dolsen we usually call him,

Q. Is he the one called Rock Dolsen? A. No.

Q. Is there one called Rock Dolsen? A. Yes.

8. Is he a Kuight of Labor ? A. Yes.
Q-

What position does he hold? A. I do not know that he holds any.
l OV&hich assemblage does he belong to ? He belongs to what is called the
aK.
Q. What is the name of the other one ? A, The Maple Leaf. Members could
attend either meeting, and sometimes did.
-Q. Did you attend both meetings ? A, Sometimes.
‘Q. Which were you a member ot ? A. The Royal Oak,
. 26
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Q. What position does Dr. Keough hold ? A. I do not think he is & member of

the Knights of Laktor.

Q. He is not the medical man ? A, Idonot thinkso; I do not think I ever saw
him at a meeting.

Q. You have a partner named Stephens? A. Yes.

(. What is his pame ? A. Nathan Howard Stephens.

Q. He was a Knight of Labor? A. Yes.

Q. Does he hold any position in them ? A, No, and I do not think ever did.

Q. John Holmes, is he a Knight of Labor ? A. I think not; I am sure he is
not.

Q. Is John R Walker ? A. No.

Q. Or James Ritchie? A. No.

Q. Are you sure they are not ? A. YesI arasure they are not unless they have
joined very recently.

Q. Were you a party to the scheme of bringing out a member ; I mean before
you were nominated yourself, were you consulted or did you take part in the deiiber-
ations ? A, None whatever. I never made a suggestion.

Q. Wore you present at the time the sugyestion was made and the resolution
come t0 that they would bring out a man ? A, No. They decided at & mceting
before ; or rather it was talked of generally that they would bring out a candidate
and also bring out candidates for the municipal offices at the coming election.

Q. Were you present at that ? A, I think not.

Q. It must have been decided on, because there was a joint meeting held ? A.
Yes; this joint meeting was held to decide whether they would bring out a candi-
date, and then if they decided to do so to bring him out.

Q. When was the conclusion arrived at that they would call such a meeting as
that? Were you present at that ? A, [ am not sure. I could not say whether I
was. I suppose it would be the meeting immediately preceding this.

Q. Were you present at the meeting where you were nominated? A. No.

Q. You accepted the nomination? A. Yes. :

Q. How did you accept it ? A. By a letter.

Q. Where were the resolutions? They had a platform, I rather judge from
your speech, hadn’t they ? A. The Constitution and By-laws.

Q. And a platform too? A. No.

Q. You spoke of their platform? A. Well, I spokeof their Constitution and By-.
laws, what they were making it as & body.

Q. You spoke of their platform being cut out of Grit timber? A, I stated thatX
-did not think there was any difference between the objects and aims ot the Knights
-of Liabor and the objects and aims of the Reform party. I stated al-o that it was
re(x}narked that the platform of the Knights of Labor must huve been constructed by
-4'Grit.
Q. But you speak of a platform ; I want to know whether these were the stand-
ing platform of the Knights of Tiabor or a platform for this special oucarion ?  A.
:1[\1‘0‘,) it was a standing platform thas I took up from the Constitution of the Knights of

abor.

Q. Can you get one? A. I can send for one.

Q. Having brought a candidate into the field what means did the Knights of
Labor take to secure his election ? A. They had a commitlee room engaged and a
vermanent Secretary appointed ; and I believe there were committees appointed to
canvass the town,

Q. Was that separate and distinct from the Reform Association ? A. Altogether.

Q. Who was their permanent Secretary ? A. Mr. Adams.

Q. What was his first name ? A. James, I think.

Q You mean a permanent Secretary who was engaged for the purpose of the
election? A. Yes.

Q. And where were the rooms? A, Right opposite the market.
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Q. In what building ? A. In Bright’s block—no, it was in Miles’ right along
side of Bright’s block. :

Q When did they ongage the room ? When did they start to work ? A.
Immediately after the Hou~e was dissolved and the writs were issued.

Q. And what was the sizo of their committee ? Did all the Knights of Labor
take part in it or only som» of them ? A [t was sapposed they would all take
part in it. I think the Knights met in the assembly room, and then appointed other
committees ; small committces,

Q. You attended these committees, I suppose, from time to time, of the Knights
of Labor ? A. Yes, occasionally. [ was mostly in the country though. I would
always attend the rooms when 1 was there.

Q. And then you would occasionally attend the committees of the Knights of
Laber ? A. No, I donot think outside of attending the committee rooms. I
attended there, and there were generally a great number in.

-+ Q. When you said a moment ago you attended the rooms I thought you meamnt
you attended tbe rooms of the Reform Association ; but you now say you attended
the rooms of the Knights of Labor ? A. I attended both when I was in town.

Q. Had the Knights ot Labor anv means, any funds at their disposal? A. No.

Q. You did not contribute at all ? A. Only towards the necessary expenses.

Q. but there was a fund of the Knights of Labor ? A. Yes, of which I con~
tributed the moxt. . - :

- Q. How much did you contribute to that fund ? A. About, I suppose, alto-
gether, perhaps $75.

Q. In one sum or in different sums ? A. In different sums at different times.

Q. How did youd» it ? By cheque ? "A. No, I think generally by cash.

Q. Whom would you pay the money to ?  A. To the Secretary.

Q. Adams ? A. Yes.

Q. Then Mr. Adams caun tell us how much of that fund ? A. No, not all. I
think I paid my agent for the rent ot the room. [ know it was for the rent of the
room and the Secretary’s salary. I agreed to become responsible for the Secretary’s
salary and also for the rent of the room.

Q. Was there anything more you paid ? A. Only for some trifling stationery,.
and for wood and postage ; nothing for lights.

Q. Taking all your expenres throughout, is Mr. Walker’s recollection of that
right, about the way the money was raised ? Did you understand you were paying
your own expenses, or did you understand a fund was got up for the purpose of pay-
ing them to which youwould contribute ? A. Well, Mr. Walker stated the expenses
would be about $200.

" Q, 1 am not atking youn that ; [ am asking you did you understand you were
%0 pay your own expenses or that a fund was to be raised to pay the expenses ?
A. A fand was to be raised.

Q- Then you contributed to that fund ? A. Yes.

Q. And whom did you make your payments to? A. I made my psyments to-
wmy agent, throogh Mr. Fiint.

Q. Bat who actnally got the money ? A. Ithink Mr. Flint got most of it.

Q. How much money did you pay to Mr, Flint ? A. I think I gave him $450. I
gave him a cheque for $300 and a cheque for $160. I do not think I gave him a
oheque for two $150’s,

Q And the second cheque ? A. $300.

Q. Was that all that you paid him before the polling ? A. That isall, I think,
before the election,

Q. And how much did you pay him after the election ? A. $400.

Q. That would be altogether $550. A. Yes.

Q. Aro you sure that is all? Have you examined your cheques to find out
whether that is all you have paid ? A. No, I am.not exactly sure, .

Q. Where did you keep your acecount ? A. In the Bank of Commerce.
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Q. Have youexamined your cheques to see whether thatis all? A. When I
took any money I gave a cheque of the tirm and then gave the firm credit for it in
our own private accounts. We are giving hundreds of eheques all the time ; and
if a cheque was paid only to Johs Brown or Thomas Smith you could not distinguish
what it was for.

Q You could pot distingnish what was for election? A. From my private
account with tbe firm.

Q. Then had you no private account of your business ? A. Nobne whatever.,

Q. Who is your partner? A. Mr. Stephers and my brother.

Q. What is the name of the firm ? A. Cumpboll, Stephens & Company.

Q. Would you be kind enough to send ’for that book that would show that
-account of yours? A, Yes, I will send for it.

Q. Have you examined this account of yours to ascertain how much? A. I
am just speaking from memory.

Q. Then it may be more thap you have told us ?  A. I do vot think it is any
more.

Q That is, the moneys that you paid to Mr, Flint. Who else did you pay?
Youtold us Mr. Adams also ? A. I paid some small sums to Mr. Craddock, my agent.

Q. o you remember the amounts of them ? One was $20 or $23; ; I think
that is all.

Q. You only remember one sum now of $20 or $22 that yonm; vaid to Mr.
-Craddock ? A, That is all.

Q. That is all the money you remember paying ? A. Yes, ¢xcept my personal
expenses.

Q. What do you cover under the head of...... ? A. My private expenses,
railway fares, hotel bills.

Q. Did you pay any money to Mr. McGoldrick ? A. No, not to my knowledge.

Q. Did you hear of Mr. McGoldrick having money atthe time? A, Yes, [
have hesrd of it now.

Q. Did you hear at the time that McGoldrick had money and was spending
money ? A. No, I did not.

Q. When did you first hear that McGoIdrxck was spendmg money ? A, After
the election.

Q. Did you ever ask McGoldrick if that was true or not? A. No.

Q. What did you hear about McGoldrick spending money ? A. Well, the
Conservatives were anxious to account for their .defeat, and they said 'that
McGoldrick had spent thousands of dollars and that I had spent $20,000 in this
-election ; and that is the way they were letting themselves down easily. .

Q. Did you hear how Mr. McGoldrick had been spending money ? A. No, I
-did pot.

. Q. Hear that he had been spending money in his barn, paymg out money in his
barn 7 A. No, not until since the election.

Q. Did you ever ask him if there was any truth in it ? A. No.

Q. Why not ? A. Because it was none of my business.

Q. How do yon make out it was none of your business ? A. Well, I did not
think it was my business to goround enquiring about these things.

Q. You nunderstood McGoldrick was & very activo sapporter of yours ? A. No,
-did not,

Q. Well, you knew he was an active supporter of yours? A. I koew he was
-supporting me,

beli Q. And you knew he was an active supporter? A. Ho was snpporuag me, I
ieve. :

Q. And working for you? A. I bolieve so.

Q. And taking an interest in your election? A. Yes.

Q. Anxious for your return? A. Yes.

Q. Well, now, why do you say he was not an active anpporber? A, Well, some
men were more active than others, 9
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Q. Was there any man more active than Mr, McGoldrick ? A. Yes.

Q. Who else? A. Well, I would say Mr. Christie was, and Mr. Walker and
Mr. Douglass.

Q. They were more active with their tongue perhaps? A. That is the way
they all were.

Q McGoldrick has left the country conveniently just now; therefore I would
like you to tell me all you could? A, I could not tell you anything about it.

Q. You say you did not give him any money ? A. Not a cent.

Q. Was any money paid to him by the firm? A. I do not think a cent.

Q. Will you swear there was not ? A. Yes, I will.

Q. Is he a man who would spend his own money in that way, do you think?
A. Well, I think he would ; he is one of that kind of men that does not stand if he
wants to—

Q. If he wants to carry a thing he does not stand on trifles? A. 1 do not think
ho would.

Q. He har never insinuated to you that there is a little debt you owe to him for
ﬁoney spent during the election that should be settled after this trial is over. A,

o.

Q. Do you know Mr. S. McCormack ? A, Yes.

Q. Where does he live? A. I think he has been up at Fort William ; I under
stood he was laid up there with a broken leg.

Q. When did he get up to Fort William ? A. I could not tell yoa.

Q. He was here during the electior, wasn’t he? A. Yes, and for a time after.

Q. Where did he live during the election? A. He lived at Chatham.

Q. What was his business ? I could not tell youn his business. I do not know
whether he has any particular business.

Q. Was he taking any part in your election ? A. I think he was alittle.

Q. Mr. John R. Walker, I think you told me a little while ago, was not a
XKnight of Labor ? A, He is not. :

Q. Is he in your employment ? A. Yes.

Q. Was he in your employment during the election? A. Yes.

Q. As what ? A, Head miller.

Q. And I believe he took an active part in the election too ? A, Never more
than voting for me. Ido not think he was ever on any committee.

Q. You say he was not an active supporter of yours. I have his letter here;
now, wasn’t he active ? A, I do not know how he could be active, because he was
engaged in the mill all the time.

Q. Hero is what he says. (Reads letter in which the writer says he has not
been attending to milling business much on the street owing to having been on the
political warpath for two months,)

Witness—A. I mean he did not go out on the street and canvass for me ; if
anyone came in the mill he would speak to him to vote for meo.

Q. Who is John Holmes ? A. He is our foreman at the elevator.

Q. Was John Holmes on the political warpath too ? A. I donotthink he was
away from his work a day. ‘

Q. Was he doing all he could for yon ? A. I suppose if a man came into the
elevator he would talk to him.

Q. Who is Charles Hadley ? Is he in your employment too ? A. No,

Well, who is he ? A. Heis & son of Sylvester Hadley; lives in Chatham.
What does hedo ? I think he is employed with his father ; they have a
large lumber business and a planing mill. p :

Q. Is hea partner ? A. I think not; I do not know.

Q. A young man ? A. Yes,

Q. Was he a member of the Liberal Club? A. I do not think it; he might
have been ; I would not be sure.

Q. A pretty active fellow at the election, though ? A. I do not know whether
he was or not ; I never met him, I think, during the whole campaign,

30

Q.
Q.



51 Victoria. Appendix (No. 2.) A. 1888.

Rock Dolsen, who is he ? A. He is a young man in Chatham here.
Were you & member of the Liberal Club? A. Yes.

Q. Who has got the list of the members of the Liberal Club? A. I donotknow
that there is a list now.

Q. You seem to have been fitting yourself out for this election? A. How?

Q. A member of the Young Men’s Liberal Club and & member of the Knights of
Labor? A. There was a Liberal Club here ten yesrs ago; it died.

Q. Were you a member of the Young Men’s Liberai Club ten years ago? A,
Yer.

Q. Was Mr, Dolsen a member of the Young Men's Liberal Club? A. No, I
think not; he was generally on the other side.

Q. But he was supporting you the last election ? A. Yes, I believe so. I heard
he was. He was a member of the Knights of Labor ; that is the way he . supported
me, I suppose.

Q. Then Hendershot, did you tell me he was a Knight of Labor? A. No, I do
not think he was; I am not sure,

Q. Thomas McIntyre, where does he live? A. I think he lives in Harwich
now, and has lived tbere.

Q. Do you know him ? A, Yes.

Q. Do you know what part he took in the election? A, I think he supported
me ; I do not know what part he took; he is a Reformer.

Q. Would he be a man likely to attend the conventions? A. Well, he might
have been there.

Q. He is likely to have been there from his standing and position in the party ?
A. He is eligible to be chosen. There are so many that are eligible that it is a
question whether he would be chosen or not. '

Q. Then Matthew Dilion, who is he? A. He is a farmer living in Raleigh.

Q. Could you say the same of him that you have said of Mclntyre? A. Just
about the same.

Q. Did you meet Dillon about the election? A. I do not think I did.

Q. Did you meet any committees at all in the country ? A. Very few,

Q. But you did meet some? A. I do not think I ever met one; not as a com-
mittee.

Q. You met numbers of your friends together? A. Yes.

Q Small groups of your friends. And they told you, I suppose, how they were
getting on in the country? A, I tried to make a personal canvass,

Q. But in addition to that your friends were working for you too? A. Yes.

Q. And they were holding the usual meetings in the country the same as they
did in the town ? A. I suppose so; I cannot say.

Q. That is, they would meet and go over the voters’ lists and see who were the
voters for you and who were the doubtful ones? A, I suppose they would do that.

Q. And then they would arrange about getting out teams and about appointing
scrutineers, I suppose you made the appointments of the scrutinecers? A. I signed
them in blank. I left them with Mr: Flint or Mr. Walker, I think I left them with
Mr, Walker. :

Q. They would necessarily, I sappose, be filled up from local information? A.
Yes, 1 suppose so. .

Q. C. Babcock, where does he live? A. Babcock was a Government contractor
and lived in the town here, '

Q. Supported you? A. I rather think so; I am not positive.

" Q. I mean apart from voting? A, Ido not think he took any part except
voting, : ;

Q. Did you ever see him at any of your meetings? A. I do not think so. He
was working on the Dominion piling.

Q. Ever hear of his attending them? A. No.

. Q. William Hickey, what do you ssy about him? A. Mr. Hickey is a very
intelligent man ; lives in the township of Raleigh. He is a very prosperous farmer
has been Warden of the county for a number of years,
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g Q. A leading Reformer? A. No, he has been a Conservative for the most of his
ife. ‘

Q. But he supported you this time? A. Yes, I think so,

Q. Was that on personal ground or on political ground ?  A. I think it was on
political grounds.

Q. You are too modest to attribute it to personal grounds? A. Yes.

*«Q You are not an Irishman? A. No.

Q. Hickey was a man who supported you on political grounds? A. Yes.

. Q. And did he become an active supporter ? A. I thivk Mr. Hickey did what
he conld.

Q. Did he join the Reform Association? A. Not that I know of.

Q. Baut he did what he conld. Did he meet the Reformers in council? A. I
-could not say.

Q. Fraser, what about him? A. I do not know him at all.

Q. Baxter? A. 1do not know Baxter either.

Q. Ludson Pardoe? A, I know him.

Q. What about him; the same a8 the others, McIntyre and Dillon? A. Yes,

_just about the same.

Q. Did you meet Pardoe at all during the campaign? A. Yes, I met him oat
al his own place. I called to see him at his place. :

Q. For what purpose? A. 1 was going by his place up to Romuey, and I called
at his place on my way just to have a talk about the election, and to find out how
the thing was, and I thought it would not do to go hy without talking; he was in
tho saw mill; be has & large eaw mill.

Q. And did he give you a satisfactory account of how things were being worked
in his neighborhcod ? A. Yes.

Q. Tell you what they were doing? A. No, just spoke in general terms

Q. You were saticfied he was doing all he could? A. Oh, yes; he is a pronounced

Reformer. »
Q. James Ritchie, what do you say astobim? A, James Ritchie lives in the

town of Chatham. : .

Q. And you speak of him as you do of Mr, Pardoe? A, Only that I do not
think he took as active a part as Mr. Pardoe.

Q. Hoe is a grain-buyer of yours, isn’t he? A. He buys grain for us.

Q. Where does helive? A. He lives in town.

Q. Does hetravel about? A. No, he buys on the market.

Q. Did wheat goup during the time of the cumpaign? A. No; they were ex-
pecting it would go up to a dollar, but it did not.

Q. It was getting upward though? A, I do not think it went up very much;
the farmers said it did not go up erough. '

Q. Itis bard to satisfy a farmer about the price of wheat? A. About election
times. .
Q. So I dare say the wheat cost more that time than the flour was worth when
it was ground 2 A. No, not a bit ; we just paid the regular market price. :

Q. James Dillon was a very active man? A, He took some part; he had been
the local candidate.

Q. And was defeated by Mr. Clancy ? A. Yes.

Q. Had you worked for him? A. Yes.

Q. And he was working for you? A. Yes.

Q. He was whxt you would call a prominent Reformer too, I suppose? A. Yes.
S Q. Cyrus Smith, wbat do you say about him ? A. I do not koow him as Cyrus
Smith, ;o : : , - : P

Q. A mill owner and timber man? A. Yes. Well, I met the two brothers.

Q. Jobn Houston ?  A: I know John Houston.

Q. Is he & prominent Reformer too? A. No, not as prominent as some of the
others; that is, he is a Reformer, always votes. :

Q. Is he the kind of man that would take the trouble to come to the convention
ifhewaseloutodlA.No,Idonotthinl;hewould. :
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Q. Then, any work he does wou'd be done at home? A. Yes, he may in his
own neighborhood take some part, but I do not think I ever saw him at the
convention or at a meeting.

Q. Dennis Duggan, what do you say about him ? A. He lives in Wallaceburg ;
it is outside the riding.

Q. Was he here at all during the contest ? A, Once or twice I have seen him
over in Chatham,

Q. What was he here for; is he a travelling agent? A. No.

Q. Was he in here during the elcction at all 7 A. Yes,

Q. Was he taking any part in the election ? A, Not to my knowledge ; he
lived outside of the riding, and he had no vote in here.

Q. But he might be canvassing or working all the same? A. He might, but I
do not know that he was.

Q. Never talked to him about the election ? A. I may have; I do not remember.

Q. Thomas Holmes. junior, who is he? A. He is a young man that did live in
Chatbam ; he is now living in Detroit. v

Q. When did he move to Detroit? A.T cannot say ; sometime after the election.

Q. Was he a member of the club? IHe was of the old Liberal club, the Young
Men’s Liberal Club.

. Was he of the club that was in existence in 18567 A, I do not know.

. Did he take any part in the election? A. Yes, I guess he did.

Work for you? A. Some, I suppose; I think he did.

Erederick Stone? A. He is a lawyer; lives in Chatham, here.

Was he a Liberal in politics? A. Yes.

Did he work for vou? A, Not very much, I think.

But he did work? A. Yes, I think so.

. Was be a member of the club? A. Very likely.

And a member of the committees afterwards ? A, I could not say about that.

Q. Theun there is Dr. J. C. Bell, do you know him? A. Yes.

Q. 1: be a politician too? A. Well, not very much of a politician, I think,
He lives at , about twenty miles from here, He is & brother of Judge
Bell, ard I am acquainted with him, that is about all,

Q. Is he a Reformer? A, Yes.

Q. Attends conventions and things of that kind? A, No, I do not think he
does.

Q. Then Mr. J. C. Scott, do you know him ? A, Yes.

Q. Is he a Reformer? A. Yes.

Q. The same ae you would say of these other men ? A. Just about the same as
I would say of the others.

Q. Of McIntyre, Duggan and that class of men? A, Yes.

Q. Not 80 prominent as Pardoe? A. No.

Q. Then Michael Dillon? A. The bailiff; I know him,

Q. A Division Court bailiff? A. Yes.

Q. He is a prominent active worker? A. Yes, I suppose you would call him a
prowinent man.

Q. He is not & mere volunteer ? A. I never saw bim at a convention or——

Q. J. F. Anderson? A. Market Clerk; I know him.

Q. Is he also a worker, Reformer? A. Waell, he is a Reformer; I do not think
he was ever an active Reformer.

Q. Did he not attend the meetings here in town? A, I could not say; I
suppose he attended some,

Q. John McCann? A, Yes, I know John Mc¢Cann.

Q. The same about him as about McIntyre and Duggan? A. Justabout the same.

Q. Albert White? A. I know Albert White, and that is about all.

Q. Know H. Stephens; he is your partner ? A. Yes,

Q. He was of course doing all he could for you? A. Yes.

Q.zDoes he agree with you in politics? A. Yes,
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Q. Is he a Knight of Labor too? A. Yes.

Q. What about Orlo Sheldon? A. He has always been a Reformer; but he is
a mao that never generally takes much to do with elections, His polities, of course,
are well known,

Q. Whatever he does he would do on your side? A. Yes.

Q. And do you know of his doing anything at all? A. No, not to my knowledge.
I do not think I ever saw him in the committee room,

Q. Then W, Sheldon ? A. He is his brother.

Q. What would you say about him? A. About the same as Orlo.

Q. A cold-blooded fellow too? A. He is a Reformer all right.

Q. George B. Douglass? A. He is a lawyer.

Q. That is the President? A. Of the Young Men’s Liberal Club.

Q. Then there is Dr. McCue, what about him? A. He is a Reformer, but he
has never taken much to do with elections.

. Q. A speaker? A. No, he is not a speaker; at least I never heard him speak.
They have a very large practice, and their time is pretty well engagel with their
practice. If be could put in & good word for me he would do it,

Cross-examined by Mr. Cassels : —

Q. Do you know anytbicg about this Young Men’s Liberal Club yourself, per-
sonally ? A No, not lately.

Q. Do you know that 1t expired or becamo effete? A. I think it died a natural
death after the winter of 1855, in the spring of 1886.

Q- D>y you kn w after the spring of 1886 of there ever having been a meeting
of the Liberal Club? A  No, I do not think there was

Q. What we have heard, I suppose, is correct, that there wore assessments made
when it was in progress; that is, for the purpore of keeping it up; 25 cents a
month ?

Q. Do you know the result that happened if the assessments were not paid ?
A. Oh, there were hardly any sssessments paid.

Q. After the spring of 1886, at all events, there wers no other meetings held ?
A. No, the meetings towards the last there were hardly any persons attended.

Q. What was the purpise of the association? A. It was for the purpose of
mutual improvement; there were essays and readings and debates for the young
men.
Q. It had been in existence for some years previous to this? A, Yes.

Q. At the time this Association was formed in November, 1886, were the Young
Men’s Liberal Club taken in body and boaes, or anything said about it atall? A,
Nothing said about it,

Q. Then they were not merged in the sense of being incorporated as an assooia-

tion? A. No.

Q. They stocd by themselves, and stand now, justas in 18867 A. Yes, if they
are in existence at ail.

Q. You were brought out by the Knights of Labor ? A, Yes.

Q. And accepted their candidature? A. Yes.

Q. Then this Reform convention met; how was it they came to take you up ?
A. Tney nominated me as their candidate, and before I accepted I told them I had
accepted a nomination from the Knights of Labor; that I intended to be their
candidate, and that if the Reform Association could accept me and give me their
support I should be glad, but I intended to be the Kuights of Liabor candidate.

Q. Is that the way in which you put it? A. That is the way I put it.

Q. It is insinuated here that you asked them all to work for you on that ocea-
sion ? A. Ido not think [ did; only, of course, it would be only natural for me to
say I hoped they would support me.

Q. But in regard to asking them to work for you, yondo not think youn used
those words ?  A. I do not think I did.

Q. You say to Mr, McCarthy that you made a personal canvass? A, I endea-
vored to make & personal canvass.
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Q. And was that intention indicated to the Knights of Labor at the meeting ?
A. I do not recollect what words I used ; but [ know that I mentioned I would de-
vote my whole time, and I wouald try to see as many as L possibly could.

Q. And as a fact did you do that? A, I did.

Q. And where was your canvass chiefly directed to ? A. In the country nearly
altogether.

Q. In the diffcrent townships ? A. Yes,

Q. Moss of your time was taken up there? A. Yes; I thought the town would
take care of itseif; [ had lived a lonyr time in the town, and that it was not as
necessarv to eanvass there at home where I was well kaown.

Q. You mate a houss to house canvass? A. Yes.

Q. Whoa did you begin your canvass? A. Immediately after tho M >use was
dissoived. I think, if I remember rightly, the notice appeared in the papers on the
18th January, and I immediately thea commenced an active psr-onzl canvass.

Q. And your time from that time up was taken up by that work ? A. Entirely.

Q Your acceptance at the Knights of Labor was by letter? A, Yes; I was not

resent.
P Q. Then nothing you have said in regard to their he'ping you would appear in
that letter ? A, No, I mercly accepted the nomination tenderad to me, and thanked
them for it; I forget just exastly waat [ did say in the letter. Then at a subse-
quent meeting I aldres-ed them on the candidature.

Q. Then th» meoting which you attended was a mass mesting? A, Yes.

Q. Subsequently they appointed spocial committees with a secretary 7 A. Yea.

Q. And then those committees attended to the duties of the election? A. Yes.

Q. And during the course of the election you attended the rooms both of the
Knignts of Labor and of the Reform Association, but were not present at any of
the meetings; that is, of the regalarly calied meetings ? A. Iouly got home generally
about on Saturday nights. I always made a point to be home on 3atarday so as to
be on the market aund see as many farmers us I could on Saturday. Then there
generally was a meeting on Saturday, and I attended them generally; yes, always;
and they generally used to have some speaking going on, and always expected me
to say a few words.

Q. You made payments to Flint, you say, for your agent ? A. Yes,

Q. Who was your agent? A. Mr. Craddock.

Q. And Mr. Craddock made up the acecounts which the Sheriff will prodace ?
A, 1 think so.

Q. You say you gave them to Flint for your agent? A. Yes.

Q. Whatdo you mean by that? A. Well, it was more convenient. Craddeck
of course was a lawyer and his time was fully occupied, and Mr. Flint knew more
about these accounts, as he was all the time devoting his time to the campaiygn,

Q. Tuen when you say you gave them to him for Mr. Craddock, you mean you

told him to give them to Mr. Craddock ? A. Yes.

Q This about McG )idrick you put down to disappointed tulk after the election ?
A. Yes; there was a great deal of that going on.

Q. Talking of fabulous sums being spent? A, Yes.

Q $20,000 being spent by you and $290,000 by MeGoldreck? A Yes, all sach
ridiculous talk.

Q. John R. Walker as far as you know was not on the committee? A. No.

Q And did you meet him at all actively talking or canvassing? A. No.

. Q. Joha Holmes, you do vot think he was on the committee ? A, I do not think
® was.
.~ Q. Charles Hadley, 8o far as you koow, was not a member of the Liberal Club ?
A. T donot think he was.

Q. And if he was, was the Liberal Clab in exi-tence at this time? A. No.

Q. And during the campaign or the election, did you ever meet him at all? A.
I do not think I did. I might have met him, but I do not remember of ever having
met him.
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Q. He is quite a young man? A, Yes,

Q. About what age? A, 20 or 23

Q. 1s he a man of the age you would likely put on a committee? A. No; he
is of a retiring dixposition, and not likely to push himself forward, and I do not think
would be likely to act if he was appointed.

Q. And Rock Dolsen, is it the same way ? A. Yes.

Q. You believe he supported you? A. Yes.

Q. Bat hs was never on any committee? A. No, not that I know of,

Q. Thomas McIntyre was a pronoanced Reformer, you say? A. Yes.

Q. And eligible for any post within the gift of the Reform party ? A, Yos.

Q Matthew Dillon we have heard of, Hickey, you think he suppoerted you?
A. Yes,

Q But was he on the committee to your knowledge, or did you ever ask him?
A. No.

Q. Did you ever meet him working for you? A. No, I do not think I ever
met him except I would meet him in town on the other committees. Mr. Hickey
has been a Conservative; but he is satisfied that the expenses were too much and
that the national debt was running up so it would ruin the country.

Q. From that you think he would likely give you all the assistance he could?
A. Yes.

Q. Bat spart from that, as to being an agent or committee man? I do not
think he was

Q. Pardoe, how long have you krown him ? A. A great many years,

Q. Heis a Reformer? Yes. His brother and he were in the saw mill yurd,
and I drove right in; I do not think [ got out of the buggy.

Re-examined by Mr. McCarthy ;—

Q. You say the Young Men’s Loberal Club did not meet after the spring of 1386-
188727 Well, the elections were on in 1887, and it was sort of merged or it had
ceased to exist; it had died a natural death.

Q. You were just giving the true reason, “or the elections were on and it
merged ?” A, Itceased to meet; that would be more exact. After the Knights
of Labor started here the young men used to go to attend the Krights of Labor.

Q. So they were either members of the Young Men's Liberal Ciub or members
of the Knights of Labor, or members of the Reform Association ; they turned up in
some capacity, whether you ecall them Knignts of Labor or members of the Liberal
Club or members of the Keform Association, these same men that had been active
during the winter of 1885-1886, attending the meetings of the Club, were active in
the winter of 188€-1887, attending to the practical business of the election? A. Some
of them were.

Q. Tell me one of them that was not? A It would be impossible to tell the
names right here now.

Q. You are not going back on this speech you made, are you? A. I never go
brck on anything.

Q Then you are not going back on that epeech that is reported in the Weekly
Banner? A. 1do not know whether that speech is correctly reported or not.

Q. You saw it at the time, didn't you? A. Yes.

Q. You read it the following Sunday ? A. Yes.

Q. And did you object to anything that is there? A. I cannot say that I did.

Q. You never wrote to the editor of the Weekly Banner saying you had been
misreported ?  A. No.

Q. Do you ohject to arything that is there now ? A. I canpot ssy without read-
ing it.

Q. You did not object to it then; then why should you object to it row? A. I
do not know that I do object to it now.

Q. You are the man who got the meeting called, the convention? A. I believe
I was one,

o
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Q. Was that before or after you were nominated by the Knights of Labor? A,
1t was before, I believe,

Q. Would you swear to that? A. Well that convention was held on the 20th, I
think, of November. .

Q. Will you swear that this meeting was called before you werc rominated by
the Knights of Labor? A. Well, I think it was.

Q. That means that you are not quite sure? A. I would not want to swear
when that meetirg was called.

Q Had you uny suspicion you were going to be nominated by ths Knights of
Lsbor? A. No.

Q. Had you any suspicion? A. I thought I had a fair chance,

Q. Didn’t you know you were going to be pominated by the Rcformers? A,
Not for certain,

Q. You had a shrewd suspicion ? A. Well, you may put it in that way.

Q. When you were calling this convention did you intend to call out an oppo-
pent 10 Archie Camybell? A, This convention was called to nominate Archie Camp-
bell or somebody else.

Q. More probably Archie Campbell? A. You are never sure of anything until
you have got it.

Q. Didr’t you ask these men to rupport you? A, The Reform convention ?

Q. Yes ? A, Itold them I hoped I would get their support.

Q. Did you stk them to work for you, to leave no stone unturned ? A, I told
them that I would leave no stone unturned.

Q. And you did not want them to leave apny slone unturned? A. I do not
think [did.

Q. Words to that effect ? A, 1 cannot pretend to answer just the words [ said;
I suppose in a general way I told them I would be glad to have their support.

Q. And you expected their support ? A, No, I do not know 1hat { said that.

Q. Did you noc expect their support 7 A. 1 expected their support.

Q. Is not that the purpose of the organization of which yon have been a membeor
for ten years back, to support the candidate they bring out ? A. Yes.

Q. Did not you use this senterce, 1 ask my friends to join in using every
honest endeavor, and glorious success will crown their efforts ;” will you go back on
that ? A. I donot think I will; I think I asked them to make every honest
endeavor, and said I would do so myself.

Q. And didn’t you say glorious success would crown their efforts? A. I think
they added that, That is a little flattery so as to be able to speak of Campbell’s fine
speech. Some of these editors can make good speeches.

Q. Is the editor of the Banner one of that class ? A. Yes; he has a peculiar
faculty fur that.

Q. What do you mean by saying you gave the money to Mr, Flict 10 be handed
to Mr, Craddock ; because Mr. Flint did not hand it to Mr. Craddock ? A. Well, 1
gave it to Flint because he was the man that had charge of the whole election ; he
had charge of the rooms, and he had charge of arranging the printing and hiring of
conveyances and canvassers.

Q Did you hire canvassers? A. I think I had some; some men out.

Q. Pay them ? A, They were paid in the regular way.

Q. 8o that that is what you mean; you gave the money to Mr, Flint because he
{gas the general manager of the election; the chief manager of the election ? A,

[

Q. Who were the canvassers hehired ?  A. Well, we had Senator O’Donohoe up
here for awhile.

Q. He was one of the canvassers yon hired, was he? A. Yes; he was up here
addressing a meeting.

Q. Did you hire him tospeak? A. I think he was paid; I do not know.

Q. Who will know about this ? A. It will be in the accounts the sheriff has,
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Q. Did you pay him, Senator O'Donohoe ? A. I do not think we paid him
more than his expeuses. We had others; we had Dr, McCully. We would address
meetings at night, and then in the day time they would canvass.

Q. Would ycu pay them for their time? A. Yes.

Q. Give me the names of those ; was Littleton Johnson one of them? A.Ido
not hardly think he was,

Q Then he was not paid any money as canvasser ? A. Not that I know of,

Q. 1 suppose you know that you were respounsible for youar election account;
that no money was to be paid under the law without your sanction ? The law re-
quires not merely the sanction of your election agent but your own sanction to the
payment of money. Now, was Litileton Johnson paid money with your sanction ?
A. The accounts were made up while the House was in Session, and I was in Ottawa;
the accounts were all made up then and filed with the sheriff,

Q. But the law requires they shall be approved of by you ; did you approve of
them or ot ? A. What do you call approving of them ?

Q. Investigating them snd seeing if they wereright payment? A. No, 1did not,
not with all of them, There were a great many of them I did not know anything
about at all.

Q. How was that ? A. My agent and the active members of the committee
would lonk after that.

Q. The law requires you to investigate them? A. Does it? Well, I did not
know it.

Q. You were going to tell me who these people were that canvassed; do you
remercber ? 1 mean that were paid for canvassing? A [ have not very much
knowledge of who they were; thore were several, I think; there were George Reeves,
for instarce, for one; he was out in the country on two or three occasions.

Q. What was he paid? A. Some petty five or six dollars, enough for his
exXpeuses ; he says yet that he has never got anything but only just his exnenses.

Q. is he to get more than his expenses ? Was he to get s0 much & day and his
expenses ! A, No, there was no arraugement; at least I knew of no arrangement.

@ Who else was there? A. Tnere was one Juckson—James Jackson, [ think
his nume is—that did some canvassing, '

Q. How much was he to get? A. He was to get a dollar a day while he was
canvassing,

(. Where was he to canvass ? A, Principally aroand town,

Q. And what particular influence had he that he was to get a dollar a day for
canvassing ? A, Well, he is a pretty good-looking fellow and a good talker, At
that time there was very little going on, in February, and I doubt if he could earn
any more. e had some love for the good cause tco.

Q. How many days was he employed at a dollar a day ? A, I think only some
five or six. I do not think he was paid more than five or six dollars altogether.

Q. Did you know of these payments to Jackson ? A. I knew he was employed.

Q. Who employed him? A. I rather think [ employed him myself.

Q. If you employed him yourself will you just give us the history of it ?

(At this stage James Jackson is asked to retire from the court room.)

Q. You made the arrangement with James Jackson yourself; now tell us about
that? A. I wanted to call on a good many voters around town and especially the
colored people, and I did not know where they lived (Note by Reporter—The man
who has just been sent out of court is & colored man), and I did not know their
names, and 1 wanted somebody that was pretty well acquainted with them and knew
where they lived to go with me to introduce me; and I happened along with Jack-
son, and he went with me.

Q Teli us where you first met Jackson about this matter? A. It was shortly
after the campaign opened.

Q. Where? A, In the town here.

Q. But whereabouts in the town ? A. I could not locate the spot.
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Q. Was it in any house? A. No, I think it was about the market, and I asked
him it he could not go around with me,

Q How did the conversation commence? A. It is impossible to give you just
the words that I said,

Q. But I mean the substance of it? A. Well, I suppose the conversation com-
menced like it always commenced, with ¢ Well, Campbell, how is the election getting
on?’
Q. Did he accost you first, or did you speak to him first? A. I could not tell
you exactly which.

Q. Then instead of his saying to you, “Well, Campbell, how is the election
going on ¥’ you may have said to him, “ Well, Jackson, how is the election going
on?" A. Oh, he was a supporter of mine before.

Q. Yoa were only nominated last winter ? A, Yes.

Q. Was he a Knight of Labor? A. No.

Q. Was he a member of the Reform Association ? A. No, I do not think it.

Q. Well, how do you make out he was a supporter of yours? A. Just the same
a3 I would make out with different other ones that [ knew were supporting me.

Q: Give me your reason? A. Well, heis a prominent Reformer; he has always
voted that way, 1 think. I have always looked on him as a Reformer.

Q. Are you sure? A. I do not think Jackson ever voted the other side.

Q. Stiil he was not & member of the Raform Association. Did you ever know
hgmlto do any work for the Reform party? A. No. There was no work to do for
the lagt— —

Q. Then if he never did any work for the Reform party how did you know
which way he voted since the ballot law passed ? A. Well, be has often spoken to
me betore. and he had spoken to others.

Q. When had he met you on the street? A. Daring the campaign.

Q. 1 am not speaking of daring the campaign. You were talking of this man’s
previous history; you were saying he was generally Reform, and I am asking you
how you know s0? A, Well, that is a hard thing to tel:.

Q. Had you any reason to doubt him? A, He was supporting also Mr. Dillon
in the local election.

Q. Perhaps he canvassed for him too? A. I do not think it; I do not know.
This man was supporting me.

Q Will you tell me anything he said or did before your interview in the market-
place which evidenced he was supporting you? A. He expressed his desire and
hope that I would succeed.

Q. When? A, I could not fix the time.

Q. Can you fix the place? A. No.

Q. Theu are you prepared to swear that such a thing did actually take place ?
A. That he expressed a desire ?

Q. Yes ? A, Yes,

Q. Although you cannot give me the time or place? A, No; I met hundreds. .

Q. You did not pay a dollar a day to hundreds, I suppose ? A, No.

Q. So far this man’s position is peculiar? A. Yes.

Q. What is the man’s business? A. He is a laborer, I believe.

Q. What kind of labor does be usually do? A. I rather think he is a plasterer;
1 do not know what he does.

Q. Did anything more take place between you and him than some time or
other his expressing a wish that you wouald be successful ? A. No.

Q Then on this day that you met him on the market-place, which was, I under-
stand, after the campaign commenced, you commenced talking election to him or he
commenced talking election to you, you cannot say which? A. Isuppose that is
the way it took place.

Q. Then having got that start will you go on and tell us what took place?
A. I wanted to call on the colored electors at the east end of the town, and did not
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know what their names were or where they lived, and I asked Jackson if he could
spare the time to go with me.

Q. Did he say whether he could or eould not ? A. Yes, he said he counld go.

Q. Anything said then about remuneration? A. No.

Q. Then he did go, did he, that afternoon ? A. Yes. :

Q. Would that be a Saturday ? A T could not tell you just what day of the
week it was; it might have been a Saturday afternoon from the fact thatl was in
town generally on Saturday, '

Q. Then he went with you; go on and tell us what followed? A. Then he went
with me. We did not get through that afternoon, and he went with me on another
oceasion.

Q. How did he come to go with you ou another occasion? A. By appoint.
ment.

Q. When did you make the appointment? A. That night when we separated,
‘We did pot get through with the voters that night, and I appointed with him to go
on another day.

Q. It may have been on the Monday following? A. Yes.

Q. Nothing said about remuneration up to this time? A. Not a word.

Q. Nowgoon? A. We went the next night after dark from the fact that in
the daytime we could pot find the people at home; and we called at as many as we
could until about eleven o'clock, when the peopie were going to bed, and then we
quit. We did not call on all tho electors at that time. I was to go to the country,
and I arranged with Jackson tiat he should go alone and see these others.

Q. What was the arrangement you made with him ? A. That he should take
a day or two days.

Q. Nothing said about remuneration up to this time? A. Yes; he said then
that he could not afford to spend his time,

Q. Did he make that proposition to you or did you make it to him? A. He
made the proposition to me.

Q. He said he could not afford to lose his time and—just go on and tell us what
hesaid? A. I told him to go on, that { had not time to call on these people and see
them myreelf, and I wanted somebody to go and see them for me ; and in a few words
it was arranged he was to go and see these men, and I was to pay him a dollar a
day.

Q. Was that to include the time aiready put in? A. I could not say as to that;
I do not believe it was, because when he first went with me I never thought of
paying him anything, nor did he mention it; but when I asked him to go and spend
turther time in looking after these voters, then he said he could not lose too much
time.

Q. Then at this time he had put in a part of Saturday; an afternoon, was it ?
A. The first time it was an afternoon, and up to tea time,

Q. And the second was after tea time and up to eleven? A. Yes.

Q. And after that he was to see the rest of the electors himself ? A. Yes.

Q. Avnight time or by dsy ? A. When it was convenient for him to see them,

Q. How long would it take to see the balacce ? A. Perhaps two evenings more.

Q. Then you spoke about somewhere else that he was to go? A. Yes, to
Shrewsbury ; that is about fifteen miles from here, at the lake,

Q. Why was he to go to Shrewsbury ? A. There are about twenty or thirty
colored people that live out there,

Q. Had he a special influence over these colored people ? A. No, no special
influence, but we wanted somebody to see them.

Q. Was he to be provided with a rig or buggy out there? A. He was to have
arig. He was to go out and call on these people out there, and then it was arranged
that Mr. George Reeves should go out the next night and hold a meeting.

Q. Who is Mr. Reeves ? A. He is a colored man who lives in the town.

Q. This man was to go as a messenger in the first place? A To notify them
and also to arrange for a place of meeting, and also to get the people there the next
night.
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Q. And then Reeves was to go and do the talking ? A. Yes.
Q. And was Reeves to be paid too ? A. No, I do not think he ever was paid.
_dQ. But was he to be paid ? A. No, there was no arrangement he was to be
aid.
P By the Court ;—

Q. You said George Reeves was paid $5 for canvassing in the conntry; is this

the same man ? A, Yes; he went out to different places.
By Mr, McCarthy :—

Q. And he is claiming a balance still? A. Well, he says he never was paid
anything, that he did not get enough to pay his expenses.

Q. How much was paid to Jackson ? A, All that I remember of him ever
getting was $5.

Q. Who gave him that? A, 1 think Mr. Fiint gave him that just on the eve
of his departure for Shrewsbury.

Q. By your authority ? A. Well, I was present.

Q. Did Flint ask you whether he was to give it? A, If I remember rightly 1
and Flint were talking, and Jackson came up and said he was going out to Shrews-
bury and had not any money. he wouid want a little for expenses. He wanted two
dollars, but we could not muke the change, and Flint just gave him five dollars, and
said it would go on another time, or he could give it back,

Q. Did he give it back? A. Not that I know of.

Q. Was there any money due to him then ? A. Yes,

Q. How much ? A. Perhaps two dollars,

Q. For what? A. For canvasring in the town.

Q. Had be canvassed in the town A, Yes.

Q. Did he claim there was anything coming to him? Did he claim he had
performed any services ? A, I do not think I asked him,

Q. Did he claim he had performed any services at that time? I do not know
whether he did or not. A. I have no doubt that he did.

Q. So that at that time in your presence he got the five dollars and you do not
know whether he got more than that or not? A. Not to my knowledge.

Q. Were youn ever informed by your agent or any of your agents that any
more had been paid to Jackson? A. No. He would not have got the five dollars
at this time if we could have made change.

Q. How much would you have given if you could have made change? A, He
asked for two dollars to pay his expenses.

By the Court : -
Q. Had you paid bim then for the canvassing you spoke of ? .. No.
By Mr. McCarthy :—

Q. Then he did not ask any then on account of services ? A, No,

Q. He just asked it for his expenses? A. That was it.

Q. What expenses would he have to-pay ? A, He could not go out there and
stay over night without some expenses.

Q. Was he being sent out by the rig? A. No, he was driving himself.

Q. The rig was being furnished at your expense ? A, T suppose; yes.

Q. Then whether he did ever perform any other services or whether there was
any settlement with him you do not know? A, I knew he had performed other
services.

Q. How do you know? A. I met him once in Buxton.

Q. Shrewsbury was the place he was to perform services. Did you know ot
him being at Shrewsbury ; did you meet him there? A. No, I did not meet him
there, but I knew he was there.

Q. You have been told so, you mean ? A. I was told so by those who met him.

Q. Where is Buxton? A. It is in the township of Raleigh.

Q. How far from Shrewsbury ? A. 18 or 20 miles.

Q. You never sent him there ? A. Yes, I did.

Q. He was to go to Buxton as well, was he.? A, Yes.
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Q. I am asking you at the time that evening when you hal not time to finish
your canvass and that you made the arrangement with him that he was to ¢oon and
finish Caatham and that he was then to go to Shrewsbury, did you say anything then
to him about Buxton? A. You did not ack me.

Q. Was there apything said about Buxton, and if so what? A. When I ar-
ranged with him we spoke, if I remember rightly, about him going to do this other
canvassing in town that we had failed to do; then he was to go to Shrewsbury and
also to Buxton,

Q. And then you say you saw him at Buxton ? A, I saw him.

Q. Then he had not gone to Buxton when the five dollars was paid ? A. No.

Q. It takes a good d=al of money to let the colored man understand how he
should vote, doesn’t it? A. No more than other classes, I think.

Q. At all events it took this money? You had to employ Jackson, and then
you had to pay Reeves to go and speak? A. We did not pay Reeves, only his ex
penses.

Q How much was paid Reeves? You say five or six dollars; do you say he
was not paid ten dollars and more than ten dollars? A. I do not think he was.

Q. Bat you won’t say that he was not ? A. I would not swear he was not.

Q. Stephen Dennis, do you know of his being paid also? A. No, I do not.

Q. Was he or was he not employed to canvass? A. He was not by me, and I do
not know that he was by anybody else.

Q. Did you ever hear his name mentioned? A. No.

Q. Do you know a man named Peter Emerson? A, No, I do not.

. Spencer Curtis? A. I know Spencer Curtis,

. Was he employed 10 canvass by you? A. No.

Q. Or with your knowledge? A. No.

. Or did you hear ot it? A. No.

Q. Orlando Curtis? A 1 do not know him.

Q. You do not know that he was employed also? A. No.

- A, Williams? A, Ido not know him either. I may know him, but not by

ECoL

o

name.

Q. So you mean to tell me that the only colored men that were employed to
canvass or paid in connoction with the election were Reeves and Jackson ? A. The
only ones I know,

Q. You are sure about that ? A, Yes.

Q. Can you say whether the names of these other men appear in the account as
having been paid ?  A. I do not know.

Q. Who else was there employed to canvass ? A. Ido not know of any others.

. Q. The ocly ones you mention then were these two ? A. The only ones I know
of.

Q. Did you have any knowledge of the law which said that no money at all
abou: the election was to be paid except by the election agent ? Did you know that
;vgpc;l you were a eandidate the law was specific and positive on that point ? A. No,

id not.

Q. Are these your books (produced) which would show your private account ?
A. This is the bank book.

Q. That won’t show your private account ? A. No,

(Another book produced.)

lQ. Is this the book containing your account during January and February ?
A. Yes,

Q. These cheques that you speak of are not charged here? A. They do not
appear to be.

Q Who is the book-keeper ? A. Mr. Wescott,

Q. Is he here? A, No.

Q. Whereis he? A. He is at the office.

Q. Now where is the money ? A. It does not seem to be charged at all.

Q. Well, is there any election account kept ? A. No.
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Q. Well, where is it ? A. Well, it has not been charged.

Q. Well, what has become of it ? How can the books be kept if it is not
charged ? A. (No answer.)

Q. I suppose the book-keeper cau tell you where he put these items ? A, Yes.

Q. Would yoa be good enough to send for him ? A, He isat the office ; you
can send for him.

Q. I want the books ? A, I will bring you over the cheques.

Q. No, I want the books too? A. Well, there are tho books.

Q. N, these are not the books; where is the account cf your election expenses ?
A. 1 have no account but what is there.

Q. Where are the cheques charged ? A. The cheques are in that book.

By the Court :—

Q. I think the witne:s had better appear to-morrow and bring his books ? A,

Every cheque that the bank has paid appears here.
By Mr. McCarthy :—

Q. In addition to that there is & day-book, i3 there? A. Yes.

Q. In which cheques, as tney are given, appear ? A. No.

Q. When that cheque was given it would be entered in the day-book, wouldn’t
it? A, 1t would be charged in the day-book, and it it was charged it would sppear
there. .

Q. Then [ want your day-book? A, I will bring the day-book.

Re-cross-examined by Mr. Cassels : —

Q. In regard to this canvassing had you taken advice a3 to whether you had the
right 10 employ canvassers ? A, Yes; 1 understood [ had the right to employ them.

Q And this man Jackson that you have spoken of, at all events by repute and
to your knowledge and belief, was a pronounced Reformer? A, Yes.

Q. And as far as you knew from your committee and supporters and everybody
else, hud you any reason to doubt be was a Reformer? A. No, no reason whatever;
i believed Le was a strong supporter of mine,

Q. And at the time you gave him the five dollars you say be hal, to your
knowiedge, performed certain work? A, Yes.

Q. And to your knowledge he was bound to perform other work in Buxton and
Shrewsbary? A. He was going to Shrewsbury at that time.

Q. And 80 far s you know he did go to Buxton and Shrewsbury ? A. Yes.

Q. Reeves was also a pronounced Raformer ? A. Yes; but he does not vote.

A QQ He has some conscientious scrupies about voting for either side, L believe ?
. Yes. .

Q. The money given to Reeves was merely for the expenses of going out? A,
Yes, teed for his horses and the like of that.

Q Take Jackson’s work, that is the two evenings canvassing, and Shrewsbary
and Baxton, and 8o on, do you consider the five dollars & reasonable sum ? A, Yes,
very reasonable.

Q. What would a laboring man be getting at that time? A, From a dollar to
a dollar and a quarter a day.

- Q Had you any thought or intent by making that payment to induce him to
vote icr you? A. No, none whatever. He was going to vote for me.

James JaoKsoN, sworn and examined.
By Mr. McCarthy : —
You are an elector, are yon? A, Yes.
And where did you vote? A, In Chatham.
. How long have you had a vote? A, Ten or twelve years.
. Are you much of a politician ? A. Not much.
Do not care much about politics, do you mean? A. Do not care much about

it

O £oceo

Do you know much about politics? A. No, not a great deal.
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What is your business? A. A little of everything; common laborer.
. Living in Chatham ? A. Yes.
. Saw wood ? A. Yes.
. Garden? A. Yes.
. Butcher? A. A little bit.
Baker ? A, Not much of a baker.
. Plasterer ? A. Plaster a little bic.
ButIyou know more about all these things than you do about politics, I sup-
A. Ido. :
. Have you ever had any feeling one way or the other in politics? Do you
care much for one side more than the other? A. Well, I have always been a
Reformer.

Q. Well, do you care much for one side more than for the other? A. I like
that side the best,

Q And how have you ever evinced your love for the Reform cauze? Have you
ever sacrificed yourselt or your able-bodied relatives? A. I go to extremes some-
times to aid a friend.

Q Have you ever been in the habit of receiving any money for your aid to the
cause of good government ? A. Not yet.

Q. Then you were never paid any money for your vote? A. Never in my life,
and 1 would not take anything for it.

Q. Were you ever paid for electioneering? A. I never was paid for it, but I
bave had promise.

Q. Who wag jt promised you? A. Mr, Flint.

Q. What was it Mr. Flint promised you? A. To go round the town and canvass
for him. He did not promise me money, but he said he would see that [ was right,
He said to go ahead and work, and he would see that I was right.

Q. When was it Mr. Flint said that ? A. It was before the election.

Q. How long before the election ? A. Two or three weeks.

Q. And where was it he met you? A. I was in the committee-room, talking
about lots of votes up my way, and he said for me to go and talk to them, and he
would see I was right.

Q. Was there any agreement made as to what you were to be paid? A. I do
not know that he made any agreement, but { told him I would tax him a dollar a
day.

(Hlere Flint is sent out of court.)

CHARGE 27.

Q. When was it youn told him you would tax him a doliar a day? A. A couple
of weeks, [ guess, before the election,

Q. Was it at the same time he said yon would be all right? A, Yes.

Q. Was that all that was said between you ? A. That was all that was said.

Q. You came up to him and told him that there were & lot of people up your
way that wanted talking to, and he said for you to go on and talk to them and he
would see you right, avd then you said you would tax him adollar. Anything more
said? A. That 18 all that was said.

Q. Then did you go on and talk to these people ? A. I did.

Q. Did you get a list to talk to? A. I did not want aey list; as I met people
on thse street I talked to them, all that I knew.

Q. What were you doing just then; of your various ocoupations what were you
engaged in? A. There was nothing doing then.

Q. And how much does Flint owe you? A. I donotknow. Inever keptirack
how long I worked. He gave me such a loose way of talking I did not think I was
going to get much. .

Q. He gave you such a loose job, I suppose you mean. Did you do anything?
A, Idid a little.

Q. How many days were you engaged ? A. I wasaround about five or six days.

44
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Q. Where? A. Around town.

Q. You mean met people on the streev? A, Yes.

Q What would you have been doing if you had not got this job; would you
have been at home or on the street ? A, | would have been on the street, 1 supyose,
any way.

d Q. yAnd I suppose if you had been on the strect you would have been talking to
these people you met unyway ? A, I would have been doing just the same ; 1 would
bave been talking anyway ; it I came down town and g tayed long 1 would have to
get in olection.

Q Everybody was talking of it ? A, Yes.

Q. Then you think in that way you talked of election five or six days? Did
you ever present an account? Did you talk to Mr. Flint sbout it? A. 1 never
presented any account. I met Mr Flint oue day on the street and asked him about
some momey, and he said he could not pay me aay; he said the account was all
exhausted. That was two or three days before the election,

Q. But Mr. Campbell is & rich man, iso’t he? A, Idonot know anything about
Mr, Campbeli being rich.

Q. Mr. Flint is rich enough to pay you that, isn’t he? A. I do not know how
rich he is; I am only telling you what be did not do.

Q. Did you ever get any mopey atall? A, I never gct any money for my
work.

Q. Did you get any money atali? A, I did not.

Q. Not during the clection? A. I thirk cne time—mno, I did not get any
money. Reeves got some money to go out into the country ; I did not get any.

Q. Reeves did? A. He got some money to pay expenses going out into the
country.

Q. Were you by ? A, Idid not see him get it, but he said he got seme to go
out in the country ; I do not know whether it was his own or whose.

Q. Do you say you did not get any ? 4. 1 did not get any.

Q. Wag any left with you; dropped in your hand or dropped on the floor, A,
Wouldn’t I have got it if it had been dropped in my hand ? T did not get none; I got
the promicse,

Q. Did you ever go to Shrewebury? A. I did.

Q. Did you get any money before yon went to Shrewsitury? A, I told you
Reeves got some money to go out there.

Q. Did you get any ? A, I do not remember getling any,

Q You have torgotten about that? A. I won't say anything about going to
Shrewsbury, because I was not in good memory when 1 started.

Q. What was the matter when you started? A. 1 was a little off when 1
started.

Q. Did you get a little off before you started 7 A. Yes.

Q. Where did you get the money to get a little off with before you went out?
A. 1 tell in with the opposite side, and they wanted 10 get me to work for them,
and they heated me up.

Q. Did they get you up to about the right temperature? A. They got me a
little up, and then I went to Reeves.

Q. And did you and Reeves take anything out with you to get the temperature
up ouv at Shrewsbury? A. 1 did 10t see any.

Q. Did you take anything out to stimulate the boys at Shrewsbury ? A, No.

Q. Dd you get five dotlars from Mr. Flint before you started for Shrewsbury ?
A. I won't say anything about that, because I am not sarc; I told you I was in bad
circumstances when 1 got in the buggy; I only remember when I got out there.

Q. Did you find five dolla:s when you got out there ? A. I did not find & cent in
my pocket; [ had to stand a man off to get something to eat.

Q. What did you wake Reeves out for? A, Rceves was the orator; he was
going to gpeak theu.
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Q. Was that the first time you went to Shrewsbury for election purposes, when
you and Recves went out together? A. I was out once or twice before that myself.

Q. What did you go out before for? A. I went out on the opposite side one
time. '

Q. This election ? A. The same election.

Q. Then you have not been very steady as a Reformer? A, I was a Reformer
when I went out then. .

Q. You were not a Reformer when you went out for the Conservatives? A, Idid
not go out for them; they sent me out, and I went out and attended to my own
business,

Q. What did they send you oat for ? A. They asked me to go out and look after
some boys out there, and | told them I would. I told them I had been looking after
them, and I would look after them still, and they gave me a rig to go out.

Q. Wasg that the first time you were out connected with the election matters,
the time you went out for the Conservatives last January ? A. I guess it was.

Q. Then the first time you went out for the Conservatives, and the second time
you went out was with Reeves? A, Yes.

Q. Did you ever make a bargain with any person to be paid for canvassing
except what you have told us with Flint? A. I'would not swear to that, because [ do
not know. Sometimes I was talking and making bargains when I was off ani did
not know what I wae doing.

Q. Then you might be what is called aloose fish ? A, No, I am not.

Q. Did youdo anything else in this election ? A, | went round the sirest and
talked like the rest of them.

Q. You went to Shrewsbury; how long did you stay there ? A. I stayed over
night, went down one day and back the next.

Q. With Mr. Reeves; who was driving? Doesthe orator drive? A. He drove
a while, and then I tovk the lines.

Q. Wtat did you do when you were out there 7 A. Went out to a meeting.

Q. Who had called the meeting ? A, Mr. Reeves had culled the meeting that
night.

8 Q. What politics is Mr. Reeves; which side is he on ? A. Heis a Reformer.

Q. Always, or just like you, sometimes one way and sometimes the other ? A,
You will bave to ark him about that; I do not know.

Q. Then it was before the election that you applied to Mr. Flint for payment
for your rervices, before the polling day? A. A day or two before the polling day.

Q. That was about the right time to get it; if* you did not get it then, the
chances were rather small of your getting it afterwards? A That is what I thought,

Q. 1f you did not get it before you voted, you would not get it after ? A, I was
not gettir g it for voting.

Q. Tell me what you were demanding money for; what service had you then
rendered thatl yon thought you ought to be paid for ? A. I had been round canvass-
ing, and I thonght I had a right to be paid as well as anybody else.

Q. Who else was getting it ? A. I heard you saying somebody got $10 for two
daye.

d Q. How much were you demanding ? A. I was out six or seven days; I think
I ought to have §6 or $7.

Q. Where were you out the six or seven days ? A, I was at Shrewsbury one
day, and I was around town.

Q. How many days around town ? A. Five or six days, I guess,

Q. Have you never asked it since, or have you written it off as a bad debt ? A,
Well, I thought if [ did not get it before the election, I would never get it at all ; so
I never asked for it.

Q. Can you give any reason why Mr. Flint should pay yon before the election,
if he should not pay you after the election ? A, As a general rule, if you do not get
your money before the election, you do not get it afterwards.
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Cross Examined by Mr. Cassels :—
: Q. You say that you think whern you went to Shrewsbury you were a little oft ?
A, Yes.

Q. Are you a little off now? A. No.

Q. Quite rure of that ? A, Yes.

Q. Were not you out at Buxton canvassirg too? A, That is on the way to
Shrewsbury.

Q. Did not you go there to canvess ? A. Yes.

Q. Wasn’t that at Mr. Campbell’s request? A. I would not be positive about
that, because there was one night they told me to go somewhere, and [ do not know
who sent me. Me and Reeves went to Buxton and to Shrewsbury too,

Q. Somebody asked you to go to Buxton? A. Yes.

Q. And you did go there? A. Yes,

Q. And you did canvass there? A. Yes.

Q. And who that somebody was you do not know ? A. I would not be positive
whether it was Mr, Campbell or Mr. Flint; it was in the committee room.

Q If Mr. Campbell says he asked you, you would not like to contradict him,
would you? A. 1 would not say he did not,

Q. Reeves is the orator of the party? A. Yes.

Q. Will you say ycu had not prepared the way for him the duy before? A, 1L
say I went the day before.

Q 'l'hen you went the day before and hired a room? A. Yes, I went out the
day before and fixed the hall for them and the school-house.

Q. And spcke to people cut there ? A, Yes.

Q. Were vot you requested to do that by Mr. CampbellY A, I would not say
whether it was Mr. Campbell or Mr. Flint.

Q. Well, one or the other? A. It was one or the other.

Q Eithor at the request of Mr. Flint or Mr. Campbell you had been out the day
before ? A, Yes,

Q. And arranged about getting the school-house? A, Yes.

Q. And did some canvassing? A. Yes.

Q. With regard to this conversation you had; you claimed you ought to tax =
dollar a day. You meant by that that you would be entitled to that for your work ?
A. Yes. 1 think one or other agreed to pay me that. I remember telling Mr. Flint
about wanting a dollar a day, aud be said he would see me right.

Q. What did you mean by saying one or other agreed to pay you that? A. I
think I met Mr. Campbell on the street in front of Mr. Bright's Opera House once,
and that he agreed to pay me a dollar a day then.

. And you mentioned thxt to Mr. Flint ? A, Yes.
. And Mr. Flint said he would see you right? A. Yes.
. You think you are justly entitled to charge for six or sever days a dollar a
day ? A. Yes.
. You say you were always a Reformer ? A, Yes.
That is weli-known, isn’v it? A. Yes.
. Do you recollect going around with Mr. Campbell one afterncon or one even-
ing? A. I remember going with Mr. Campbell one evening.

Q. Was that on ove occasion or two occasions ?  A. 1 think it was on two ocea-
sions [ went around with Mr. Campbell.

Q. Arnd after that you went around alone ? A. Yes.

Q. Was it before or after that he agreed to give you this dollar a day for can-
vassing ?  A. I think it was then.

Q Where was he going to; do you recollect ? A. I do not know ; he said he
had to go cut somewhere, and he wanted me to continue the canvassing of the town.

Q. And he agreed to give you a dollar a day 7 A, Yes.

Q. M1, Campbell says he agreed to pay you five dollars; will you contradict
that ? A. No, he might have,

LLL

OLH

47



51 Victoria. Appendix (No. 2.) A. 1888

Q. But when you subsequently asked Mr. Flint for morey he just langhed at
you? A, He told me his funds w.re exhausted.

Q. Ard he rever did pay you anything ? A. No.

Q. And you have never asked him since ? A, No.

Q. This Reeves is a well-known gallery orator, isn’t he ? A, Yes,

Q. And 8 well- known Reformer ? A. Yes.

Q. Then you think you are entitled to six or seven dollars’ pay. A. Yes.

Q. Was a dollar a day a high rate of wages ? A. It was about what is paid
here in the winter.

Re-Examined by Mr. McCorthy ;—

Q. Your memory has brightened a great deal since I examined you; you told
me it was Mr. Flint you made the bargain with? A. I told you T went to Mr.
Flint and told him I wanted a dollar a day, and he said he would see me right.

Q. That is an improvement on what you said before ? A, I told him I wanted
a dollar a day, and he said it would be right or something like that.

Q. Did anybody else promise you & dollar a day as well as Flint? A, I think
Mr, Campbell, one evening when he was going away, said if I would work around
town and canvass the ward he would pay me a dollar a day, too.

Q. Do you remember that to swear to it? A, Yes.

Q. Was that before or after you went to Mr. Flint? A, Mr. Campbell was
first; [ went to Mr. Flint afterwards for the money, and he said the means were
exhausted.

Q. Then if Mr, Campbell promised you a dollar a day why did you go off to
Mr, Flint and tell him there were some persons to see? A, He was the treasurer,

Q. Is that the only reason? A, That is the only reason.

Q. Then you doubted Mr. Campbell’'s word, did you? A. I did not doubt Mr.
Camyoell’s word, but he said he was the treasurer

Q. It was Mr. Campbell spoke to you first? A, Yes.

Q. Ard what was iv Mr. Campbell said to you? A, Mr. Campbell and I went
around one evening canvassing. We left off that evening about nine o’clock at
night, [ think. The pext evening we commenced about seven or eight, and we left
off about eight or nine o’clock that night; came down as far as Mr. Brighv's Opera
Houase, I think. Mr. Campbell sa:d he had to go away, and he said what would T
tax him to canvass the balance of the ward. I told him a dollar a day.

Q. That is gil you raid to Mr. Campbell? A, Yes.

Q. Was that all that Mr. Campbell wanted you todo? A, Thatis all Mr,
Campbell agked me to do.

Q. He did not want you to go to Shrewsbury? A, Mr, Campbeli did not ask
me to go to Shrewsbury ; 1 think it was Mr, Flint,

Q. Mr. Campbell did rot ask you to go to Buxton? A, He did not ask me,

Q. He wanted you to go on and canvass the rest of the people in town., At the
time you agreed with him for pay did you ask him for pay or did he offer it to you ?
A, When he asked me to do it I told him I could not afford to lose my tims, and he
said how much would I tax him =& day, and I said a dollar a day. On our way
home we stopped in front of Mr, Bright’s Opera House, and he said he was going
out in the country, and how much would I tax him and go on and cauvass the
balance of the town, and I said a dollar a day,

Q. Did you canvass the balance of them? A, I did,

Q. Where? A, On the street and about the houses.

Q. You told me a little while ago you did not canvass about the houses, that you
canvasgsed in the street? A. No, I canvassed at the houses; and I said I canvassed
in the street, that I would have been canvassing in the street at any rate.

Q. Had you been out to Shrewsbury before the Conservatives, before you went
round town canvassing for Mr, Campbell or not? A. (Unanswered.)

. How soon was this talk with Mr. Flintin the committee room before or
gfter you bad the taik with Mr, Campbell? A, I was talking with Mr. Campbell

rst.
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Q. How soon after the talk with Mr. Campbell did you go to the committee
room and have a taik with Fiint? A. [ guess it was a dsy or two afterwards.

Q. And what was it you said to Flint? A. I told him there was a lot more in the
ward wanted canvassing. * Well,” he said, “ why don’t you work it up ?” “ Well,”
Isaid, “I would.” “ Well,” he said, “ go and work it up.”

Q. But you said something about taxing? A. Isaid I would tax him a dollar
a day, and he said go on and he would see me right, .

Q. Why did you go to Mr. Flint then after you made the bargain with Mr,
Campbell? A, Because I wanted some money.

Q. Had you done the work for Mr. Campbell then ? A. I had done part of it.

Q. You had Mr. Campbell’s own word that he would pay you adollar a day ; did
you ever demand that? A, No.

Q. Why? A. He was out in the country then.

Q. Buu you have seen him since ? A, I was sick; this is the first time I have
seen him since he went to the House of Parliament. I had asked Mr. Flint for the
money, and he said his means were exhausted, and I was not particular whether I
ever got money or not,

Q. Did Mr. Flint ever tell you you had got five dollars? A. He told me I had
got something ; I do not remember whether it was five dollars or not, but I told
him I never had anything.

Q. When was 1t he told you that; was it the time he told you the funds were
exhausted ? A. I think it was.

Q. Did you understand that Mr. Flint was claiming that he had already paid in
full, or that if he had fands he would pay you more? A. He told me he would pay
me some more woen he had some funds.

Q. How much more did he say he would pay you ? A. He did not say.

Q. Whichside did you work on in the local election ? A. That has not got
anything to do with this election, has it ?

Mr. Christie :—1I object to that. There is a petition in the Local, and he has no
right to fish for evidence in this case,

(Objection overraled.)

By Mr. McQarthy :— :

Q. Which eide did you work on in the local election ? A, Both sides.

By Mr. Cassels : —

Q. You said before to Mr. McCarthy and myself that when you asked Mr, Flint
for money he said the funds were exhausted ? A. Yes.

Q And you say you never asked him since ? A. No, I never asked him since.

Q. And you said, your last word to Mr, McCarthy, that he was going to give you
some more ? A. No, I did not ; I said he was going to pay me what he owed me
when he got eome more.

Jouxy B. FLINT, recalled and examined

By Mr. McCarthy :—

Q. You hired canvassers, according to Mr. Campbell’s account ? A. I did some.

Q, And amongst others will you tell me who you hired ? A. Mr. James Jack-
son was one who was hired for canvassing and to do general work in the country.

Q. Who else, will you tell me, you hired for that purpose ? A, There was
George Reeves, of course ; he was only a speaker.

Q. He was also paid for his services ? A, Partly paid,

Q. Then who else amongst the colored gentry ? A, Littleton Johnson—not
for canvassing ; I sent him to Detroit and Windsor to look up the voters.

Q. How much did you pay him ? A. Either nine or ten dollars.

Q. For his time and expenses ? A. For his time and expenses,

Q. Then anybody else was paid : Stephen Donnis, was he paid ? A. No, he
was not paid anything to my knowledge.49
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Q. Peter Emerson ? A. I do not know the man at all,

Q. Spencer Cartis ? A, Yes; Spencer Curtis got two dollars from me.

Q. Orlando Curtis ? A. No, I never saw him daring the campaign.

Q. A. Williams ? A. I do not know the man.

Q. How long have you known Mr. Jackson ? A. I have known him since last
summer ; that is, a year ago last summer.

Q. He is a laborer here ? I believe so.

Q. A very poor man ? A, He has a house and lot of his own.

Q- Well, he is a poor man though? A. Yes.

Q. Depending on his day’s labor for his living ? A. Yes, I presume so.

Q. And according to his own account he is not very steady in his political
beliefs ? A. He has been steady enough since I have known him.

Q. He tells us he was on both sides in the Local? A. Well, you would not
judge him to be so by his actions.

Q. He says he went out to Shrewsbury for the Conservatives at this election ?
A. Well, he may have; I cannot say.

Q. Well, a man who does that cannot have very steady political principles? A.
Well, be is a straight enough man.

Q Why did you say that he was straight? A, Well, we had him in the Local
election ; he worked hard for us during the Local election, both canvassing in town
and in Buxton,

Q. How do you know he worked hard ? A. Because I paid him two doliars on
account of what he did in going to Buxton during the Local elestion.

Q. Any other reason for believing him a staunch Reformer ? A. Well, judging
a man from the company he keeps, he was always associated with our party during
the elections,

Q. Any other reason? A. No, I do not know that there is.

Q. Under what circumstances wae it that you engaged his services? A. We
got him to go to Shrewsbury.

Q. Was there any arrangement before he went to Shrewsbury ? A. No.

Q. Sure about that? A. As far as I am concerned ; not since the Local election
I bad not any conversation with Mr. Jackson until the day he started for Shrews-
bury.
yQ. Under what circumstances did you start him to Shrewsbury ? A. I got him
a livery and started him up to Shrewsbury to work up a meeting for the following
evening.

Q. Any arrangement then about pay ? A. No arrangement at all.

Q. No agreement between you and him that he was to get any money ? A.
No agreement whatever.

Q. That he was to be paid for his loss of time? A. Not all.

Q. Or his expense ? A. No, no agreement. I gave him his expenses to start
with-

Q. No agreement? A. No.

Q Under what circumstances did you give him the money? A. I gave him
the money in the Reform rcoms.

Q. How much ? A. I gave him five dollars,

| Q. Was he drunk or sober? A, I took him to be sober; he talked very ration-
ally.
y Q Was he as sober as he is to-day ? A, I should judge so.
Q. He knew perfectiy well what he was doing ? A. I thought so.
Q. Youn gave him how much? A. I gave him five dollars,
Q. What for? A. To pay his expenses to Shrewsbury. I did not know how long
he would be down; I did not know but four or five days.

Q. How far is Shrewsbury ? A. Ishould judge seventeen or eighteen miles. We
were going to give him two dollars at the time, but we had not change, and gave
him five dollars.
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Q. When you say *“ we,” whom do you mean ? A. Myself and Mr. Campbell,
We mentioned that we might have to keep him down at Buxton four or five days.

Q. Thereason for giving him five was that you could not make change ? A, That
was the reason.

Q. How far wonld you have had to go for change ? A. We could have got it,
I suppose, in the block.

Q. Was that before or after you left the rooms ? A. That was in the old
rooms.

Q. Who else was in the room at the time ? A, There were very few; it was
in the middle of the afternoon.

Q. Do you remember who they were ? A. I cannot remember outside of Mr.
Campbell. There were several in the room ; but I cannot remember any of the
other names, I think there was one Parker there.

Q. Did Jackson ever give you an account of this money ? A No.

Q. Did you ever ask him for an account ? A. No.

Q. Why not 7 A. Well, he has always said he never had near enough to pay
his expenses when he went out.

Q. But you knew that was all nonsense ? A. I did not know about that.

Q. Did you ever ask him for an account ? A. No.

Q. Wby not if it was not given as a bribe? A. I did not think there was any
necessity, because he was out several days.

Q. How many days was he out ? A. While he went to Shrewsbury. -

Q. You hired the rig for him ? A. Yes.

Q. You gave Reeves money too ? A. Yes. Reeves did not go with him this
trip; Reeves and he went together the second trip.

Q. Well, what could his expenses be going out to Shrewsbury, 17 or 18 miles ;
his own meals and his horses’ meals, I suppose? A. Well, election times people
take advantage te charge more than at other times. There was no tavern out there,
and he would have to stop at a private house,

Q. You never demanded a refund of any of the balance? A. No.

Q. Did he ever demand of you a balance ? A. He came after me for money
about two days before the election ; he said he was out of pocket, that he wanted
more mouey, that he had not had enough to pay expenses.

Q. What did you tell him ? A. I told him that we were short of money, that
we counld not pay him any more.

Q. You gave him to understand that the funds had run out ? A. Yes.

Q. And if you had had more money you would have given him more money ?
A, Waell, he claimed at the time—I think he kicked for a dollar a day.

Q. When was that? A. That was just before the election.

Q. Who did he claim had hired him for a dollar a day ? A. Mr. Campbell,

Q. Never you? A, No.

Q. Did he ever tell you he would charge a dollar a day ? A. No.

Q. Then it is not true that he came up to the committee room and told you
there were lots of more voters to look after, and that you told him to look after
them, and that he said he would taz you a doliar a day, and that you said to go on
and you would see him right? A. Well, he makes a mistake, At the time I paid him
the five dollars to go to Shrewsbury, Jackson told me Mr, Campbell had agreed to
pay him a dollar a day. Mr. Campbell was present when I paid the five dollars,
but I do not think he was present when Jackson said this.

A NQ. You had made no bargain with him to give him anything for his time ?
. No.

Q. What did he say about Campbeil ? A, He mentioned at the far end of the room
th?it Mr. Campbell had mentioned about paying him a dollar a day for canvassing
and work.

Q. What did you say to that? A. I do not remember that I said anything.

Q. Did Mr. Campbell hear that? A. I do not think he did; I think he was at
the far end of the room talking at the time,
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Q. Mr. Campbell never told you he had made this bargain ? A. No.

Q. Did you ask Mr. Campbell if it was true? A. No.

Q. That is not the story you told & little while ago; you swore five minutes
ago that you paid him that money for expenses and not on account of hig time ?
A. 1 did not catch the connection, that is all; it is straight enough.

Q. When did you give Mr, Reeves the money ? A, 1 gave Mr, Reeves the money
when he went to Buxton, perbaps a week after this time,

Q. Whom did he go to Buxton with? A. Mr. Jackson.

Q. How much money did you give Reeves? A. Five dollars.

(). What was that for? A, That was for paying his expenses.

Q. What expenses? A, Well, he intended to be gone about three days to
Buxton, and I gave him this money te pay his expenses.

Q. Was that because you could not make change? A. Not all.

Q. He was going to speak, was he, amongst the colored men ?. A. He was going
to speak at night and canvass in the day time.

Q. Was he a voter? A. Yes.

Q. Then were you paying for the rig that he was driving? A. Certainly.

Q. On what computation would five doliars be a fair sum? A, Well, if he was
gone three days it would be very little to pay his expenses.

Q. Why didn’t you give him ten dollars? A. We thought five dollars would

- see him through for his expenses on the trip.

Q. Did you ever ask him for an account of his expenses? A. No.

Q. Why did not you? A, Because I believe that he expended more than the
five dollars in expenses.

Q. Why didn’t you ack for an account? A, I did not think it was necessary.

Q. You might have given him twenty ? A. But I did not.

Q. Do you think there is any difference between bribing a man with five dollars
or ten or twenty? A. I did wot bribe him.

Q. You told us you gave this other man two dollars? A. Cartis?

Q. Yes. Whatis that for? He is a colored man also? A. Yes.

Q. What is that for ? A, He was to canvass on Duke street and Park Avenue

and that corner of the town.
Q. Is that the same ground that the other man had to go over? A. I do not

know what ground he covered at all.

Q. Perhaps you will give me the history about this Curtis case? A. Well, this
was in the rooms he told us, in the first part of the election, that he was very
anxious to assist Mr. Campbell in his election and to do all he could for us. That
was perhaps about two weeks before the election or more; and he told me he was
canvassing ; in fact I enquired. Mr. Jackson told me he was doing all he could for
us in canvassing. About two or three days before the election he came to me and
was very hard up; said he had spent a good deal of time in the election canvassing
as I had wished him to do, and that he would like some money. I enquired how
long he had been working and what he had been doing, of Jackson; and he convinced
me that he had earned the money.

Q. And you had no agreement with Curtis? A, No. Before this he told me
his reason for being anxious for Mr. Campbell's election. He told me Mr. Smith
had robbed him out of & horse and buggy. :

Q. Why did you give him two dollars ? A. Well, at that time my fands were
about gone; I had very little money for paying expenses, and my pocket was about
empty.
PQ. There was no particular reason why you should have given him two, or five
orten? A. Of course I had made no bargain for what work he had done. Jaekson
happened to be in the room when he came in, and I enquired of Jackson then; and
I do not know but I enquired of some other party there; I am not sure.

Q. In his presence? A. Yes.

Q. And the result satisfied you that his services would be two dollars’ worth to

the party ? A, Yes.
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Q. How much did you consider this man was worth? A. 1 never took that
into consideration. I had a two dollar bill ard I gave it to him,

Q. If you bhad had ten dollars would you have given it to him? A. No.

Q. If you had had five dollars would you have given it to him? A, I do not
think I should.

Q. Then why do you give as the reason for giving him two dollars thal your
funds were done ?  A. I had not more at the time.

Q. Am I to understand you that if you had had more than two dollars in your
pocket you would have given him more? A. I do not think I would have given him
more than two dollars.

Q. In what way did you understand he had labored, by talking in the street or
what? A. Yes, and I was informed he had given several days to it. The reason [
would not have given him more than two dollars is that I did not consider he was
the best canvasser in the world.

Q. Did you pay other people for canvassing ? Did you pay Rock Doleer? A.
Yes, 1 paid Rock Dolsen for canvassing.

Q. How much ? A. T could not tell you now; I was paying him a dollar and a
half a day.

Q. But he was not all paid up; how much did you agree to pay him? A. A
dollar and a half a day.

Q. John Smith, how much did you pay him ? A, Nothing.

Q. Was he hired? A. No.

Q. Engaged? A. No,

Q. So much a week? A, No.

b Q. Sure of that? A. Yes, so far as I am concerned I do not krow anything
about it,

Q. John Finlayson? A, Yes; Johr Finlayson and Rock Dolsen were the only
young fellows that received pay. John Finlayson received the same as Dolsen, a
dollar and a half a day.

Oross-examined by Mr. Cassels : —

Q. You know where Buxton is? A, I do.

Q. How does it lie from Shrewsbury ? A. Shrewsbury is at the foot of Har-
wich, on Lake Erie, while Buxton is towards the west side of Raleigh, not in the
same direction at all.

Q. This last witness, Jackson, in giving an account of his journey to Shrews-
bury with Reeves said he stopped over in Buxton? A, He would have to go 13 or
14 miles out of his way to do it.

Q. With regard to Jackson, do you recollect taking advice as to whether you
could hire canvassers before you did it? A. Yes, it was talked over in committee,

Q. Did you ask your legal advisers ? A. Yes.

Q. The matter was all talked over in committee? A. Yes,

Q. This man Jackson, had he, as far as yon know, a reputation for being a good
Reformer? A. Yes. )

Q. And you explained how you paid him the five dollars in the committee room.
Mr. Campbell was present at that time ? A. Yes,

Q At that time had he earned, or was he sure to earn, the five dollars ? A. I
was sure he would.

Q. When Jackson went off to Shrewsbury do you know as a fact whether he
weny there or not ? A. I do, because we had Mr. Moore and Mr. Parker in a few
days afterwards, and they mentioned the fact of what work he had done there.

Q. And from what they reported to you did you believe he had done any work ?
A. 1did; I believed he had done good work.

Q. George Reeves is an orator, a man to speak, apparently ? A. Yes.

Q. Curtis is a Reformer ? A. Well, I do not kncw that Mr, Curtis has had any
particular politics at all, but of late he has been a Reformer. He was strong in the
local election, and started off and went through with us in this election.
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Q. Where is this Duke Street and Park Avenue ? A. Itison the south-east
corner of the town.

Q. I did not catch what you said about prior to this when you gave him two
dollars ? A. He wss in the room, it was perhaps two or three weeks before the
election, he was in there talking with me and expressed a wish to see Mr. Campbell
elected, and wanted to do all he could to further his interests, and he said he would
take that corner of the town and assist us all he could.

Q. Then when you paid him the two you made inquiries about these people you
have told us about ? A. Yes. _

Q. Then were you satisied he had done all they told you he had? A. I
certainly was, or I would not have paid it to him,

By the Court :—

Q. What were Dolsen and Finlayson appointed for ? A. To canvass the town.
They were leading members of the Knights of Labor, and 1 employed them to look
after our interests in that direction. Dolsen was a leading man in the Knights of
Labor, and Master Workman. ’

By Mr. Cassels :—

Q. Did they spend all their time ? A. Yes.

Q. You paid them a dollar and a half a day ? A, Yes.

Q. Was that unreasonable ? A, No; they could earn two dollars and a half
& day at their trade.

By the Court :—

Q. T thought trom what you said to Mr. McCarthy that although you had agreed
to pay Dolsen you had not paid him all yet ? A. No, I had vot; I paid him $15 at
one time and $10 at another. Finlayson was & good mechanie, and he was earning
two dollars a day at that season of the year; and at snother season of the year he
would have been worth fully two dollars and a half.

By Mr. Cassels : — ’

Q. Before you made those payments had you enquired and found they were
doing work ? A. Yes, I did, and I found they were doing work, I found they
were doing good work among the Knights of Labor.

Q. Do you recollect Itgraham of St. Thomas being brought up ? A, Yes.

Q Do yon recollect whether there was any dissension among the Kuights of
Labor ? A. Yes. Campbell was accused of going to St. Thomas and working
against the Knights of Labor candidate there, and this was brought up in the

nights of Labor, and through this there was a reaction, and I engaged these young
men to canvass the Knights of Labor and make that breach up again.
Re.examined by Mr. McCarthy : —

Q. What did Cartis do in the local election ? A, He was around eanvassing, I
presume, the same as the Dominijon.

Q. What do you know about Curtis in the local election ? Did you ever see him
at all to speak to ? A, I did, several times.

Q. I think I have some witnesses here that know as much about it as you do,
and I want yoa to be careful ? A, Well, he drove a team the day of the election.

Q. Was it hired ? A. No.

Q. Do you know who hired it? A. No.

Q. It was not his own team ? A. No.

Q. Any other service ? A. I do not know ; but he was in and out of our rooms
frequently., o

Q. Was he there a dozen times ? A. I would not swear that he was in twelve
times or six times or three times ; but I know he was there.

Q. He is the very class of man that goes to both rooms, isn’t he ? A, Well, T
do not know it.

Q. What is his business 7 A, He has been a teamster ; I do not know what
he is following now,

Q. Did you assist in making up these accounts that were putin ? A. No,
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Q. Did you see them ? A. No. I gave to Mr. Christie and Mr. Craddock what
I had and what I could think of at the time, and I never saw them afterwards.

Q. You do not know whether this two dollars is down in the accounts or not ?
A, Ido not.

Q. Or the amount paid to this Reeves 7 A. No.

Q. Had you any receipt for the two dollars ? A. No,

Q. Did you get a receipt from Mr. Jackson ? A. I did not,

Q. Did you return these moneys to Mr, Christie and Mr, Craddock? A. Iam
rot certain whether I did or not ; I think I mentioned it to them,

Q. Did you return them as moneys that had been paid out in connection with
the election or not? A. I am not certain that I did; I won’t swear that I did.

Q. Why didn’t you? A. Well, at that time I had not my memorandum in
shape 8o that I could give it in detail.

Q. Had you forgotten? A. I do not know.

Q. Well, then, what was the reason ? A, If I had thought of it I would have
given it in.

Q. Did you give in the payment that was made to these two men, Dolsen and
Finlayson? A, I think I did; I am not positive.

Q, How was it you were able to think of these payments? A. They were two
conspicaous cases, isolated cases I may say. These two young men were with me
all the time, backwards and forwards.

Q. Was the amount of the indebtedness to them returned as a part of the election
expenses ? A. I am not certain that it was. I intended to have given it in if it is
not,

Q. Did they render an account? A. No.

Q Did you make out the account for them ? A. I did not.

Q. Did Mr, Craddock make out an account? A. I do not know ; I did not see
the returns that were made.

Q. You did not make out an account to the other people? A. I did not.

ARcHIBALD CaMPBELL recalled and examined.

By Mr, McCarthy :—

Q. Did you give an order to this man Curtis that has been spoken of for two
dollars on Mr, Flint? A, No.

Q. Sure about that ? A. Yes. I do not remember of ever giving an order to
anybody. ‘

Q. I am told you gave an order to this man during the election for two dollars?
A. T have no recollection of it,
ad Q, Will you swear you did not? A, To the best of my knowledge and belief I

id not.

Q. That is the strongest you can put it? A. Yes,

Q. Did you see Cartis at all during the election? A. I do not remember of ever
seeing him at all. :

Q. Did he ask for any money ? A. He never asked me for a cent.

Q. Did he ask you for an order? A. No.

Q. Did you give orders on any person? A. I did not give an order at all.

CHARGE 1.

(Charles Hadley is excluded from court.)
WiLLIAM JosEPH PROCTOR, sworn and examined.
By Mr, McCarthy :—
Q. Where do you live? A. Chatham.
Q. Had you a vote at the last election? A. I had.
Q. Did you see any person on the polling day; or rather did you see Mr, Charles

Hadley on the polling day ? A. I did. 55
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A. Will you tell us what took place between you and Charles Hadley on polling
day? I would like to ask your homnor for the protection of the court before I go
farther.

The Court.—1 can give you a certificate which will protect you from farther
proceedings in consequence of anything you have done, if you give your answers to
the questions that are asked in such a way as I think is satisfactory. If you do not
tell what I consider a true and straightforward story, you may be tackled afterwards,

By Mr. McCarthy :—

Q. Tell us what took place between you and Mr, Charles Hadley on the polling
day.? A. Isaw him on the corner against the Royal Exchange; I was going down
the street, and I saw several of my friends and they told me there was money on the
float. I said: “ Well, I want some.”

Q. Whom did you say that to? A. Some of my friends:

Q. Not in the presence of Hadley though? A. No. I went down the street,
and 1 saw Hadley and asked him if there was any money on the float. He said he
did not know, but he would go down street and look, and said he would see me after
& while. He came back after a while and asked me to take a drive with him. I
said there was no use if there was no money going. He said he would see me after
a while again; so I saw him in about half an hcur on the same corber. I asked
him how things were, He said : “I cannot give you any money ; I don’t know who
to see.”” 1 gaid : “ They say Rock Dolsen is paying some.” I said: “ You had best
see him.” So he went to see him, and came back. He asked me to get in his
buggy and he took me down to where 1 voted. I voted.

Q. And what did he say to you going down? A, He told me: “1 cannot pay
You any money, Bill, for your vote, bat I will lend you some, and you need not pay
me back without you like.”

Q. Then did you vote ? A. I voted.

Q. Did you get any money? A. I got the money as soon as I left the polls
afterwards,

Q. How much did you get? A. Two dollars.

Q. Did he say whom he wanted you to vote for? A. Well, he asked me if I
would vote for the top name, and I said I would.

Q. Which was the top name? A. The top name on the list. [ turned the list
upside down and voted for Smith’s name on the top.

Q. What did he mean by the top name ? A. Well, Arcbie Campbéll; his rame
was on the top of the ballot paper.

Q. Has he ever asked you for the money since? A. No.

Q. Has he ever spoken to you about money since? A, Not before the other
night; he asked me if I had been subpcenaed yet.

Q. Did you see Rock Dolsen on the polling day ? A, I saw him several times,

Q. Did you speak to him? A. No. .

Q. Orhe toyou? A. No.

Q. How did you come to know he was paying out money ? A, I was told by
some of my friends.

Cross-examined by Mr, Cassels :—

Q. What are you doing now? A, Nothing particular.

Q. How long have you been out of work? A. A couple of weeks or so,

Q. And you voted for Mr. Smith, you say? A. I did, and I am not ashamed of
it.
Q. A strong Conservative ? A, No, I am not a strong Conservative.

Q. Well, that is your politics ? A. Mr, Smith did me a great favor when I was
sick, and I wanted to return the compliment.

Q. When was that ? A. Nine years ago.

Q. So you are a strong friend of Mr, Smith ever since ? A. Yes.

Q. You did not think he wanted you to vote for Mr. Campbell ? A. He men-
tioned that way,
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Q. Did yonu tell him you would ? A. I told him I would vote for the top name
on the list.

Q. Which was the top name ? A. Archie Campbell; but when I turned it up-
side down it was Mr. Smith,

Q. You knew what he thought was the top name ? A. Yes.

. And you turned the bottom name up top ? A. Yes.

. And you thought you were acting right there ? A. To my own conscience,
. Yousatisfied your conscience ? A. Yes. ,

. Then did you go and tell Mr. Smith ? A. No.

. Whom did you tell ? A, I did not tell anybody particularly.

. How did you come to be here ? A. I came to be here through a subpoena.
. Who subpcenaed you ? A. The Conservative party,

Q. Which of the Conservative party did you tell the story first ? A, It was
whispered around through the streets they saw me driving with Mr, Hadley.

Q. Whom did you tell ? A. I told my comrade.

Q. Who is your comrade ? A. There is Mr. Ions and Mr. Ruddling.

Q. When did you tell Mr, O’Neil about it ? A. I heard they were going to
have me up for receiving a bribe, and I went and asked Mr. O'Neil’s advice.

Q. When ? A. The afternoon of the election.

. What time in the afternoon ? A, About three o'clock as near as I can tell.
. Before the election was over ? A. I think it was.

. Had you voted or not ? A. I had voted.

. And that is how the story came out? A. Yes.

. What had you been doing previous to that ? A, Nothing.

. How long had you been out of work previous tothat? A. I guess about
three weeks; that is, one day now and again.

. Q. Whon did you first see young Hadley ? A. I had seen him and known him
or years,

Q. But on this day when had you first seen him ? A, In the morning of the
election. I cannot hardly tell you when it was—in the forenoon, before dinner,

Q. As early as 9 o’clock ? A, Yes.

Q. Where had you seen him ? A. Isaw him driving in his buggy.

Q. Had you any conversation with him then ? A. No, not at that time in the
morning. :

Q. How soon after had you any conversation with him ? A. Betwixt 10 and
11 o’elock, T think.

Q. How do you fix that hour ? A. Because I know the time I came home to
my dinper.

Q. What time did you dine ? A, I dine sometimes at 12and sometimes at half
past 12,

Q. Where did you meet him ? A. I met him at the Royal Exchange corner.

]Q. How far is your house from there ? A. My house is right here opposite the
gaol.

Q. How many minutes’ walk ? A. About five minutes.

Q. Then you were away home to dinner, and you met him opposite the Royal
Exchange Hotel. That is the way you fix the time ? A. No, it is not.

Q. This was in front of the Royal Exchange Hotel, was it, when you saw him
the second time ? A. Yes, at 10 o’clock.

Q. Did hestop ? A. Him and I were talking together then.

Q. Was anybody else with him ? A, I would not swear whether there was
anybody else with him or not. I think he was talking to Mr. Sheldon; I won't be
positive, ,

Q. Was there anybody else with you? A. Yes.

Q. Who? A. Young George Neill and James Ions,

. Q. Are they sitting in coart here? A, Yes, James Ions is here. George Neill
18 not here; he is in Chicago.
(Ions is here sent out of court.)
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Q. Those are the only two that were there? A. Yes, at that time,

Q. Was that the time the conversation took place between you and Hadley?
A, 1 think there was young Ruddling, Isaac Ruddling.

Q. Is he in court? A. I think he is.

(Ruddling is sent out of Court.)

Q. Anybody else there ? A, That is all at precent.

Q. Were those two present at the conversation between you and Hadley? A,
No, I called Hadley to one side and asked him this.

Q. Then these iwo did not hear it? A. No.

Q. You are quite sure of that? A. Yes.

Q. You called Hadley aside; how far aside from them? A. About ten yards, I
guess.

Q. Far enough for these two not to hear? A, Well, I guess so.

Q- Then that cobversation was between you and Hadley, nobody present, in
front of the Exchange Hotel the first time? A. Yes, I said that they were there
when I called him to one side.
¥ Q. All the talk that took place then was between you and Hadley alone? A.

os.

Q. With nobody present? A. No.

Q. Who began the talk ? A. I asked Hadley if there was any money on the
float.

Q. What did you say? A, I said: “Charlie, is there any money on the float?”
I said . “I am not working now, and I would like to get some.”

Q. What did he say ? A. He said: “ I do not know whether there is; I will go
and sce,” T told him I heard Rock was paying some money, and he said he would
£go and see him.

Then did you part? A. Yes.

How long was he away ? A. I think a little over half an hour.

And where were you during this haif hour? A. Istood on the corner.
When did he come back ? A. In about half an hour.

Had you a talk with him then ? A. No; he told me to get in the buggy.
That was within haif an hour ? A, Yes.

And you had not been to your dinner ? A. No.

When did you get in the buggy, and what did you say to that ? A. Igotin,
Auybody see you get in ? A. Yes.

Who ? A, These rame parties that were still at the corner.

Where did you go? A. Went down to George Duff's butcher shop.

Where did you vote ? A, On William Street.

Did you drive right down there ? A. Yes.

Then go in and vote ? A. Idid.

- So that would be about eleven o’clock ? A. That would be about a quarter
to twelve,

Q. How long did it take you to go down ? A. I guessthe way we drove it
would take us about five minutes; we did not go very rast.

Q. What was said whea you were in the buggy ? A. I asked him if there was
much money going along. He said no, there was not a great deal, all small
amounts. I said I would like to have some of it, being I was not working.

Q. Was that said in the buggy ? A. Yes.

Q. You are gquite clear on that ? A. Yes.

Q. Did you make any such demand as that before you got into the buggy ? A,
No ; I got right into the buggy as he came up to the sidowalk.

A 3 Then you gotin. You asked him if there was anything going around ?
. Yes.

Q. What did he say to that? A He said there were only small amounts.

Q. What else was said? A. I asked him how he thougnt it was going to go,
and he said he did not know, but he thought Campbell was going to be elected.

Q. Then he took you down to the polling place? A. Yes.
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Q. Then you voted? A. Yes.

Q. Is that all that took place in the buggy? A. Yes.

Q. Then the whole story is this, according to your statement, that you met him
at the corner, made the statement that you have said; that he went away for half
an hour? A. Yes.

Q. Drove up in the buggy? A. Yes,

Q. Asked you to get in? A. Yes.

Q. You got in. You asked him if there was much money going. A. He said
“no; in small sums ?” A. That is when we were driving down, :

Q. You then asked him how he thought the election was going to go. A. He
said he thought Campbell was goivg to be elected. Then you went in and voted ?
A, Yes.

Q. Did you come out again? A. Yes,

Q. Then did you get in the bugsy again? A. Yes.

Q. Where did you go then? A. He drove me around to the Albert Street
Bridge.

Q. Nothing said about the two dollars? A. Yes.

Q. He did not promise you any amount when he went down? A. Yes,

Q. Nor did he say anything about the money in the buggy? A. Yes.

Q. You have given all that took place. He never said in the buggy that he
wounld give you any money ? A. He said he would see what he could do for me.

Q. The sum ot two dollars was not mentioned in the buggy? A. I told him I
would like to get it, and he said there were only small amounts going.

Q. What wassaid in the buggy was that you asked him if there was any money
going, and he said only small amounts? A. That is all.

Q. But nothing about paying ycu two dollars? A, Well, he hinted it.

Q. What did he say ? A. He just told me that he would give me what was
going if he could get it.

Q. When did he tell you that? A. When I got in the buggy.

Q. While you were getting in or after? A. While I was getting in.

Q. What did he say while yon were getting in? A, He said : “ 1 will make it
all right.” That is all the words he said .

Q. Are you sure that is while you were getting in? A. While I was getting in
the buggy.

Q. Why dido’t you tell me that before? A. I guess I did.

Q. I guess youdid not ? A, I told you he hinted it.

Q. Then he drove you dowan and you got two dollars? A. Yes, after I had
voted, after I got in the buggy again.

Q. What was said after you voted? A. Hesaid: ‘‘ Now, I will lend yon this.”
He slaid: “I cannot give it to you, but 1 will lend you this; you can pay me whenever
you like.”

. Did you tell him you were in need ? A. No.

Did you tell him you had been out of work? A. Yes.

Have you got a family ? A. Yes.

And children ? A. Yes.

And you told Hadley you were out of work? A. Yes.

That you had nothing to buy food with, I suppose? A. No,

. Nothing to buy wood with? A. No, I did not; I can get my wood at Mrs.
Scott's; I got it there all last winter.

. Hadn’t you goue off to Detroit before this? A. Yes.

Q. Hadn'’t you skipped out, so to speak? A. No, I had not. It was Mr.
McPherson that had skipped.

Q. How long had you been in Detroit? A. About two months and a half.
that Q. How long had you been there before the election? A. I could notswear to

at,

Q. You were working where there? A, I was working part of the time with
Mr. McPherson, and part of the time with Mr. Page,
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Q]. When did you come back to Chatham ? A: I won’t be certain; it was quite
& while.

Q. Your family went off to Detroit too? A. Yes.

Q. You did not pay your landlord? A. Eh?

Q. Mr. Scott was your landlord. A. No.

Q. On this election day, you eay, Mr, Hadley gave you iwo dollars, using what
words ? A. Saying : I cannot give jt to you on accouut of the election, but I will
lend it to you ; if you want to pay me back all right ; if you do not all right.”

Q. Where was it given to you? A, Betwixt Adelaide and William Streets.

Q. Had you had your dinner then ? A. No; I left then to go to my dinner.

Q. Then you came down town again? A, Yes,

S Q. To vote again? A. No; I would have voted again if I could, for Henry
mith.

Q. Then you went that afternoon to Mr, O'Neill, his agent? A, Idid not know
he was his agent.

Q. Didn’t you know he was canvassing for him? A. No,

Q. Dido’t you know he had been speaking for him ? A. No.

Q. You went at all events that same afternoon to Mr. O’Neill and told him this
story? A, [did. I heard I was entitled to a penalty of some two hundred dollars
and I went to see whether [ could not get the thing fixed up.

Q. You went to the meeting of the Conservatives that night and said you got
five dollars, didn't you? A, No. :

Q. Did you never make an affidavit in this matter? A No.

Q. Did you make a declaration? A. No.

Q. Not about this interview with Hadley? A. No.

Q. Didn’t you make an affidavit setting out what took place between you and
Hadley? A. No.

Q. Quite sure you did not say that night that you had got five dollars? A.
Yes, I guess I am quite sure I did not say such a thing.

Q. Then up to the time when you got the two dollars, as I understand you,
Hadley had never promised to give it to you? A. No, only the time he went in the
buggy he said: 1 will make it all right”; he did not say what he was going to
give me or anything,

Q. Are you svre he used those words : “ I will make it all right?” A, Yes, I
am quite positive.

Q. And nothing else was said about it? A, There was nothing else said, only
I asked him what was going, and he said only emall amounts,

Q. Then he took out the two doilars and gave it to you ? A. This was after I
voted, After I got in the buggy I said: ¢ Well, what about it now, Charlie,” and he
Iaid it in the seat betwixt the two of us, and I took it up, and Isaid: “I will get out
now.” Sol got out and went home,

I Q. He laid it out so as to be seen ? A, Yes, under the buffalo between him and

Q: You have been round the town pretty loose for some time? A. I can getas
good a character here as you can.

Q. Yon had been out of work for some time ? A, Yes.

Q. You admit yourself you were willing to take a bribe? A. I was willing to
take that money.

Q. You admit yourself you took it and deceived Hadley ? A. I took it.

Q. You admit yourself you would have voted twice if you could? A. Yes.

Q. You went to Hadley a few days ago, didn’t you? A. No.

Q. Didn’t you see him about the 20th of October ? A. I saw him two or three
nights ago right against the Garner House.

Q. Dido’t you see him about the 20th of October? A, I could not say what
day of the month it was. :

Q. 1t was about ten days ago? A. No, it was not ten days ago,

Q. Dido’t you tell him you had not been subpenaed? A. No.
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Q. And didn’t you ask him for money, promising to clear out if you got it?
A. No. Besaid to me: “] just lent you this money;” and I said : * That is all
right ;" I did not give him any information. He asked me if I had been subpcenaed.
He said he had, 1 told him I had not.

Q. Did you ask him to back your note for a hundred dollars? A. I did.

Q. When was this? A This was the same wéek ; the night afterwards, I think,

Q. The night after the conversation about the subpcena? A. Yes.

Q. You asked Hadley to back your note for a hundred dollars ? A. Yes.

Q. Of course you wounld have paid it? A. Well, I guess I would,

Q. He refused? A. He did. He said he was in with his father, or something
to that effect.

Q. Then you went and saw him again ? A, Yes.

Q. You wanted ten dollars from him? A, I asked him if he would lend me ten
dollars,

Q. That was the day after? A. Yes.

Q. He would not lend it to you? A. He said he could not.

Q. Then you asked him for five? A. No.

Q. Did anybody back your note? A, John W. West backed my note.

Q. Do you recollect an interview with Hadley, in the presence of Stone, a day
or two after the election? A. Yes.

Q. Do you remember Mr, Hadley asking you, upon that occasion, aboat your
statement of having got five dollars ? A, No, not to my knowledge.

Q. What was said about it? A, There was nothing said, only we were talking
about the election, all three,

Q. Was there nothing said about the two dollars on that occasion? A. No,
there was not; there was nothing said between me and Hadley in S:one’s presence
about our dealings whaterer,

Re examined by Mr. McCarthy :—

Q. You say two or three days ago, or some while ago, Mr. Hadley met you and
told you he had been subpcenaed and asked you whether you had been subpcenaed ?
A. Yes.

Q. And you had not been subpcenaed at that time ? A, I had not,.

Q. What more did he say to you? A. He just merely asked me what I was
going to say, and I would not give him any information.

Q. Asked you what you were goirg to say sbout what? A. About that two
dollars. He said, “ I just lent it to you, you know ; thatis all 1 did.” Those are the
words he spoke. I saw Mr, Bottoms [ think that night. )

Q. You say you saw Mr. Hadley on that day first about ten o'clock in the morn-
ing ? A. About nine o’clock—not to speak to.

Q. The first time that he spoke to you was about what hour? A. It would be
betwixt nine and ten that I first spoke to him about it.

Q. That was at the Royal Exchange, was it ? A. Yes.

Q. And that was when James Ions, George Neill and Isaac Ruddling were pre-
sent ? A, Yes. ’

Q. And they saw you speaking to him ? A, Yes.

. Q. Did he get out of his buggy then ? A. He was out when I first spoke to
im,
Q. Then you took him to one side and had some private conversation with him

which the others did not hear ? A. Yes,
A Q. Was that the time you told him you heard Rock Dolsen was spending money ?
. Yes.
Q. And that was the time he said he would go and find out ? A. Yes.
- Q. Then he returned. When he returned were these people still there ? A.
es.
Q. Did they hear at that time what he said to you ? A. I think Mr. Ruddling
heard him say : * Get into the buggy.”
Q. He did say that to you, however ? A. Yes.
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Q. And that was the time he said he would make it all right ? Yes.

Q. Then you went up, and the money was paid to you as you were driving
away from the poll between Adelaide and William Streets ? A. Yes.

Q. And it was dropped between you and him? A. Yes.

Q. The same day you went to’Mr. O’Neill, did you? A. In the afternoon I did,

Q. For what purpose did you go to Mr. O'Neili? A. I went to get his advice
on the thing after I heard about this receiving money on the day of the election. I
heard there was a fine of two or three hundred dollars, and 1 went to see Mr, O’Neill
whether it was so or not.

Q. Then did you think you were subject to a fine? A. I did.

Q. Who was it told you that? A. It was some one down town; I could not
exactly say who it was.

Q. Why did they speak to you about that? A. Because these parties knew we
were all together. I spoke that way to them, and they said: “ Well, there is a fine ;
you had better look out.”

Q. 1hen did you go to Mr, O'Neill and make a statement to him ? A, I told
him the words as nearly as I could tell him what I have said here.

Q. Did he take it down in writing ? Did you sign it? A. Inever signed any
thing.
gQ. And that is the way it got out? A. Yes.

—

James Ions, sworn and examined.
By Mr. McCarthy :—
Do you know Mr. Proctor, the last witness ? A, Yes,
. And do you know Charles Hadley ? A, Yes,
. Do youremember polling day the last election? A, Yes.
. Did you see Mr. Proctor on that day ? A. Yes,
Where did you see him? A, I saw him down at the corner of the bank,
right opposite the Royal Exchange, and I saw him on the Royal Exchange corner,
. Did you see him speaking to Hadley or Halley speaking to him? A. No.
Q. Did you see Hadley drive up there? A. No. I saw Hadley driving around
the streets that day ; that is all I saw,

Q. For voters? A. Yes.

Q. Picking up voters? A. Yes.

Q. Do you know where the Royal Exchange is? A. Yes.

Q. Were you in front of the Royal Exchange with Proctor? A. I was on the
corner, the other street. I just saw Proctor standing there and I went up.

Q. Where was Proctor standing? A. Right by the corner of the Royal Ex-
change.

Q. And you went up. Where did you go up from? A. I came down street
and stopped there. IHe was standing there and 1 stopped.

Q. What time of the day was that? - A. I could not say hardly.

Q. How long did you remain there ? A. Just a little while, and then I walked
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P Q. Then while you were there Hadley did not drive up? A. No.
Q. Then did you return back again?  A. I was around there mostly all the day
up and down the street.

Q. Did you see him driving with Hadley? A. No.

Q. You did not see Proctor and Hadley together? A. No.

Isaac Ruppring, sworn and examined.
By Mr. McCarthy :—
Q. Do you remember last polling day ? A. Yes.
Q. Do you know William Proctor? ~A. Yes.
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Q. Were you with him at all that foremoon? A. Well, just in the morning,
standing on the corner.

Q. Did you see Charles Hadley that day ? A. Yes.

Q. What was Hadley doing? A. When I saw him he was around the corner
there.

Q. Who was he speaking to? A. He was just walking up and down along
there. I did not see him talking to anybody particular.
Did you see him talking to Proctor or Proctor talking to him? A. Idid
not.
. But he was at that corner, was he ? He was around that corner,
Was he driving that day? A, Yes,
. Did you see him drivivg Proctor? A. Yes.
. Where did he pick Proctor up? A. I think it was at the barn there.
What do you call the barn? A. The stables back of the hotel.
Who kept this hotel ? A. I think Mr. McGoldrick kept it.

Q. And where did he drive him to? A. Isaw him going up King street. I
could not say where he took him to,

Q. Would that be towards the polling place? A. Yes:

Q. Did you see them coming back together? A. No.

Q. Did you hear him say apything to Proctor when he asked him to get into
the buggy ? A. I did not.

Q. Do you know what Hadley was doing through the day? A. No, no more
than driving the rig around,

Q. Doing what? A, Carrying voters,

Q. Whose rig was it? A. [ could not say,

Cross examined by Mr. Cassels :—

Q. Do you know James Ions? A. Yes.

Q. The last witness ? A. Yes.

Q. Were you with him at the corner ? A. Part of the time.

Q. But neither of you were talking to Proctor ? A. I do not remember talking
to him.

Q. And you do not remember, until you saw Proctor driving with Hadley,
Hadley talking to Proctor ? A. 1saw him on the corner, as I said.

Q. But he was not talking to Proctor on the corner ? A. No, I did not see him
talking to him.

Q. You saw him on the corner, but the first time you ever saw Proctor and
Hadley together was in the buggy driving down? A. In the buggy driving down.

Q. You could not have scen them get into the buggy, then? A. No, I could
not,

Q. You said something about their getting in at the barn? A. I said I thought
80‘
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By the Court :—
Q. Did you see Proctor get into Hadley’s buggy ? A. Yes, I think I did.
By Mr. Cassels : —
Q. Are you quite sure of that? A. Yes. J
Q. Where did he get in ? A. I think it was right at the barn, coming out from
the barn.
Q. Is the barn on the street? A. Not right on, right at the side.
. Q. Had the buggy gone off the street? A. It was on the street when he got
in,

Q. What you mean is that he got in on the road beside the barn? A. Yes.
Q. But you had not been talking to Proctor at this time? A. No.
Q. Had not been talking to him that morning? A. No.
Q. Neither had Iors? A. I could not swear to that.
Q. Not that you know of ? A. No.
X Q. You did not see Proctor ask Hadley to step to one side to talk to him? A.
o.
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CHARGE 27.

ALFRED CRADDOCK, sworn and examined.

By Mr. McCarthy :—

Q. You are a barrister? A. Yes,

Q. You were appointed Mr. Campbell’s election agent? A, Yes.

Q. But money does not seem to have passed through your hands? A. Some
part of the money passed through my hands.

Q. What proportion of the money ? A. I cannot say positively now.

Q. Comparatively a small sum ? A. I think so.

Q. The bulk of it was paid out by Mr. Flint? A. I do not know.

Q. It it was not paid out by Mr. Flint who was it paid out by? A. I cannot
say ; I was not present at the payment of any part of it that was paid out by any
person except myself.

Q. From what material did you make up the account, or did you make it up ?
A. The accounts were submitted to me, and a statement was made up from those
accounts of the moneys that had been disbursed.

Q. What material had you? A. Various accounts were submitted by Mi,
Christie, and I think by Mr. Fiint.

Q. And from those accounts did you make up the statement? A. I am not sure
that some accounts were not submitted by other persons; there may have been two
or three small accounts..

- Q. From this material you male up the statements under the statute? A.
es,

Q. Do you remember any account of a man named James Jackson being
submitted to you? A. I have no recollection of it.

Q. Have you any recollection of any account of a man named Spencer Curtis ?
A. T have no recoliection I think of that account.

Q. Have you any recollection of any account of Rock Dolsen or Finlayson’s ?
A. T have an impression that both Curtis’ account and Dolsen’s account were
submitted, but I cannot speak positively on that point now.

Mr. McCarthy : — Perhaps you had better see the accounts.

By Mr. Cassels : —
Q. Do you recollect that there were accounts for canvassers? A. I think se.

CuaRLEs HADLEY, sworn and examined.
By Mr. McCarthy :—

Q. I believe you exerted yourself on polling day on behalf of Mr. Campbell ?
A. I had my father’s rig out that day.

Q. And were you driving round getting voters? A, Yes.

Q. Do you know William Proctor? A. Yes.

Q. I believe you lent him two dollars on that day, didn't you? A. I did.

Q. Did you ever get it back? A. No.

Q. Did you ever ask it back? A. Yes.

Q. When? A. A short time ago. I have asked him for it twice, I believe.

Q. Since - you were subpeenaed? A. I did once since I was subpoenaed, and
I asked him for it once before.

Q. Perbaps yon will tell me the circumstances under which you gave the two
dollars to him? A. He sa.d that he had no money.

Q. You saw him that day, did you? A. Yes.

Q. What time of the day did you first see him? A, It was in the morning; it
was probably eleven o'clock,

Q. Where did you see him? A, Near the Royal Exchange.

Q. Did you speak to him? He spoke to me, [ was talking some time.

Q. What did he say to you? He wanted to kuow if there was any money in
the election.

Q. What did yousay? A. I told him I did not know ot any.
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Q. What did he say to that? A. He said he knew that other parties had got
it, and did not see why he should not get it, ‘
Q. Did he mention any persons’ names? A, Yes.
. Who? A, James Ions and Ruddling,
. Did he say who had paid them ? A. No.
. What did you say to that? A. I do not know as I made him much of any

reply.

Yooo

. Then what did you do? A. He seemed 50 anxious that I should go and see
went to see.
You went to see if there was any money? A. Yes.
. Where did you go to see ? A. I asked Mr. Flint.
And what did Mr. Flint say ? A. He said he was not buying votes.
. Is that all be said? A. That is all he said.
Then where next did you go? A. I came out.
. Whero did you see Mr. Fiint? A. 1saw him in the committee room.
. What did you say to Mr. Flint? A. I told him that there was 8 man out-
side that wanted morey. He said that he was not buying votes.
Q. Then you went out; was that all that took place? A, That is all that took
1ace,
P Q. Where did you go next? A. Isaw Mr. Prootor.
Q. And what did you say to Mr. Proctor? A. I told him I could not get any
money for him.
Q- Anything more? A. I cannot think of anything more.

that

OLLOLOL O

Q. Did you ask him to go and vote? A. No, I did not.

Q. Did he go and get in the buggy ? A. Yes.

Q. Did you drive him to the polls? A. Yes.

Q. For the purpose of voting? A. He said he was going to vote.

Q. Did he gointo the poli? A. Yes.

Q. Come out again? A. Yes.

Q. Did you drive him back again? A. I did not drive him back.

Q. You drove him away from the poll? A. Yes. I was going after a person
to vote

Q. And driving him away from the polls what did you do? A.I gave him
two dollars of my own private money.

Q. How did you give him the {wo dollars? A. I took it out of my pocket and
banded it to him.
b Q. Did you put it down on the seat or put it into his hand ? A, I put it into

is hand.

Q. Are you a wesaithy man? Have you plenty of two dollar bills? A. No, I
have not any more than I need.

Q. Just tell us then how you came to give the two dollars? A. He said he was
in bad circumstances.

Q. When did he say that first ? A. He mentioned it to me several times.

Q. That he had been out of work, and that if there was any money going he
wanted it? A. Yes.

Q. You knew he wanted it just in that way ? A. I knew he wanted it if he
could get it in that way, .

Q. Then what was it you said to him? A. When he mentioned his cireum-
stances I told him 1 would lend him a couple of dollars, bat it was not for his vote.

Q. Did you tell him anything more? A, Not that f remember.

Q. Did you tell him he need not pay it back? A. No, I did not.

Q. Will you swear? A. Yes.

Q. You never charged it against him, I suppose ? A. No.

Q. You did not take his note ? A. No.
. Q. What interest were you to charge him ? A. I was not to charge him any
interest.

Q. When was it to be paid back? A. When he got work.
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Q. But he has never got work since, I suppose ? A. Well, he has never paid
it. 1 suppose he has been to work.

Q. You are a protty young politician? A. Not very old.

Q. How old are you ? A. 23 the Tth of last July.

Q. And is thi~ your first election experience, this last election ? A. I have

drivea a rig before in an election.

Q. Did you take aun active part in the local ? A. No.

Q. But you have driven rigs before on polling day ? You make yourself active
on polling day collecting votes ? A, Yes.

Q. Who told you to take this rig ? A. My father told me to take the rig. Hs told
me that the morning of election. I did notintend to go out at all,

Q. What meetings did you attend ? The mecetings that were held in the town,
which meetings were you presentat ? A. I was not preseut at any meetings,

Q. Do you remember a mesting in your father’s office? A. There was no meet-
ing in my father’s office for that election.

Q. There was a meeting in your father’s office when the election was talked over
and sorutineers appointed ? A. No, there was not.

Q. Are you sure of that? A, No.

Q. Was there a meeting any place else ? A. Not that I attended,

Q. Do you mean t, 8ay yon had not anything to do with the voters’ lists, looking
over voters’ lists ? A. Not at that election.

Q. What election ? A. Mr. Dillon’s election, the last local election.

Q. Why didn't you take part in this election ? A. I had not the time,

Q. Is that the only reason ? A. That is the only reason.

Q. Do you mean 1o eay you never attended any meetings daring the contest ?
A. Never attended any meeting of any committee or anything of that kind.

Q. Do you know where the rooms were ?  A. Yes.

Q. Have you been in the rooms ? A. I have been in the rooms, but not while
any meetings were going on.

Q. What did you call in the rooms for ? A. For no particular purpose.

Q. You took an interest in it ? A. I would like tosee Mr., Campbeli eiccted. I
took no particular interest. I was on no committee.

Q. You were frequently in this committee room ? A, Yes, [ have been in, not in
the daytime ; I have been in in the everning for half an hour or something of that kind.

Q. And while you were in in the evening for half an hour the work of the com-
mittee was being done? A. No, not that I saw, I never saw any committee at
work.

Q. What were they doing ; were they going over the voters’list? A. There were
some people ; I did nov pay auy attention to them; I do not know what ihey were
going over,

Q. Did you canvass any of the men? A. Yes.

Q. How many did you canvass on election day ? A dozen? A. Well, there
were not any more than a dozen.

Q. How many did you succeed in bringing to the poll? A I could not say.

Q. Were you iold to go for particular men, or was that left to your discretion ?
A. Tt was left to my discretion.

- Q. Why did you go for Proctor ? A, I did not go for him. :

Q. How did you come to drive him over there? A. I eaid I was going across
the creek, and he got into the rig and went over there.

Q. He asked you for the money before you asked him to go? A, Yes.

Q. You had your rig at that time : why didn’t you ask Proctor to go? A. I had
not any rig. There was a rig standing in tront of the committee room. I thinkI
took that and drove him over.

Q. Your father is an active politician, isn’t he ? A. He has not been very
active lately.

Q. He is a strong Reformer, isn’t he? A. He is a Reformer.
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Q. He attended the committee meetings, I sappose, if youn did not? A. Not
that L know of. 1 never saw him there,

Q. Will you swear he did not go there? A, Iwill not. I never saw him there.

Q. Did Mr. Flint know you were bringing votes up? A. I do not think Mr,
Flint did. I do not think he ever saw me with a rig ; he might have.

Q. Did you drive to only one polling place ? A. I drove to, I think, three. One
was over the creek, one at William Proctor’s grocery, and, I think, I took & man
to Mr. Hansbury.

Q. Were you told be the people who were there, the friends of Mr. Campbell,
whom you were to go for? A. Not that I remember of.

These people knew you were bringing them up, didn’t they ? A. Yes,

. Where was the poll Proctor voted at? A, It was over the bridge,

. Who was the Reformer in charge there? A. I could not say.

. He knew what you were doing, of course? A. It is likely.

. How many rigs were there out? A. I could not say.

. When was it arranged your father’srig was to go out? A. The first I knew
of it was the morning of the election,

Q. Did you drive a voter to Blenheim ? A. I drove one in the afternoon up to
the other gide of Blenheim.

Q. Who was it told you to do that? A. I do not remember who it was. He
said he bad to be got there before the polls were closed.

Q. Have you been threatening Proctor? A. No.

Q. Have you not told him you would make this town too hot for him? A. No.

Q. Haven't you been making threats of that kind? A. Not to him.

Q. Not to hiwm, but ot him? A. No, I have not. I said that if he swore that I
peid him two dollars for his vote he swore what was not s0.

Q. What threat did you make? A. I do not remember making any threat.

Q Will you swear you did not make a threat? A, I do not think I made a
threat.

Q. You have made a threat within the last six hours, I am told. Have you not
made a threat openly on King Street to-day as to what you would do with this man ?
A, No.

Q. Will you swear you did not say you would make this town too hot for him ?
A. I will swear I did not use those words.

Q. Will you swear you did not use words that were the same in meaning? A. I
do not think I did.

Q. What words did you use that were like them ? A. Mr. Holmes was there
and Mr. Warren Lamrick when [ wan talking.

Q. Well, now, what did you say ? A. I do not remember.

Q. Did you see Mr. Campbell on polling day ? A. I did not sse him.

Q. Was he not home ? A. I could not say.

Cross-examined by Mr. Cassels :—

Q. Did Proctor ask youn to back his note? A. He did.

Q. What was it took place on that conversation? A, He met mo by Pratt’s
corner, and agked me if I would baek his note ; he said he was going to buy cattle
and things to take on the market, I told him I could not do it, that no one would
take my security, '

Q. What did he say to that? A. He said that tho man would. I told him the
man would not take my security. He said he would. I told him I never did any-
thing of that kind without consulting my father; and he came aroand the next
morning, Saturday morning, and I told him it was no use., He said he had the
horse and waggon, and that tem dollars would do him. I toid him I had not ten
dollars. Oh, he said, five dollars would do. At ha'f-past five——

My, McCarthy. What is all this about ?

By Mr. Cassels :—

Q. Was anything said about skipping out ? A, He told me the night I got my
summons that if things were right he would go, thit he had not been subpenaed. 1
told him he need not go on my account.
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THURSDAY, 3rd November.

SyLvEsTER HADLEY, sworn and examined.

By Mr. McCarthy :—
Q. You are a resident of the town of Chatham ? A, Yes.
Q. And you ure the father of Charles Hadiey ? A. Yes.
Q. You have been in public life I think here, have you not, for some years?
A. Yes, for a number of years, off and on.
Q. And you have always been in alliance with the Reform party? A. Not
always. 1am considercd a Reformer, but not very strong. I have voted both ways

in parliamentary elections.
Q. For how many years have you been with the Reform party ? A. Moreor less

for 40 ycars.
Q. Have you ever attended Reform conventions? A. Yes, I have, ir years

one by.
8 Q.yWill you tell me the conventions you have attended? A. I do not know that
I could tell you all of them, 1 have attended conventions when Mr. McKellar used
to run, and I think I attended one when Mr. Stripp ran.

Q. Did you attend the convention at which Mr. Campbell was nominated ? A.
I was at a public meeting in Bright’s Opera Hall; I do not think it was a conven-
tion; it was at a public meeting ; you might call it a convention. I went there as a
hearer.

Q. You were there when Mr. Walker was in the chair? A. Yes.

Q. And when Mr, Walker was elected as the president? A. Yes.

Q. And when Mr. Campbell resigned or ceased to be president? A. I am not
positive aboat that. I was there when Mr. Walker was nominated.

Q. Then Mr. Campbell at that time was in the chair? A, It might be so.

Q. We have it that it was so. After Mr, Walker’s nomination, do you remem-
ber that Mr. Christie was nominated as vice-president? A, Yes, I think so.

Q. Then do you remember Mr. Christie’s speech ? A, No.

Q. You remember he made a speech ? A. T think he did, bat I could not give
a word of it now.

Q. Then you were there when Mr. Campbell was put in nomination; because
that was the next thing that was done, or rather Mr. Flint was re-elected secretary-
treasurer; that was the next thing ? A. I do not recollect about that.

Q. Well, you remember Dr. Samson nominating Mr. Campbell as the candidate ?
A. T could not tell you who nominated him,

Q. Well, some person nominated him; you remember it was dono? A. Yes.

Q. And you remember that Mr. Campbell accepted the nomination ? A, Yes.

Q. And that Mr. Campbell made two speeches ? A. I recollect about a speech,
and it was pretty much a Knight of Labor, I considered it a Knight of Labor
speech ; I did pot fancy the speech very much,

Q. You are not a Knight of Labor? A, No.

Q. Did he make a speech of that kind. A, Yes.

%. And then he made another speech ? A. 1 do not know as regards the other
speech.

. Q. The first speech was after he was nominated, and explaining his platform.
Don’t you remember his explaining that he had already been nominated by the
Knights of Labor ? A. Well, he did in this speech.

Q. And don’t you remember his explaining and arguing that the platform of
the Knights of Labor and the Reform platform were pretty much the same ? A.
No. I recollect one thing he said about the Knights of Labor; he said their plat-
form and his views agreed very nearly, or something to that effeet.

Q. You do not remember his using the expression that their platform must
haveQbe?rn hewed by some Grit? A. No.

. That some Reformer must have sawed the lumber i
of? A No ‘ ’ to make their platform
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—

Q. You are, I understand, one of the leading Rsformers of Chatham? A. I am
afraid yon have been wrongly informed ; I do not think I am.

Q. Who would you say occupies a more prominent position in the Reform
vanks thun vou do? A. I do not know as 1 remember them, but I never took &
very active part in the Reform ranks. In the years gone by, when I was a good
deal younger, I used to work a little in parliamentary elections.

Q. Did you not take any interest in the late election? A. Very little.

Q. Did you take any ? I do not consider I took any particular interest in the
election at all.

Q. Did you take any interest? Did you ever speak about elections? A. I
might have asked a man which way he was going to vote, bat I never tried to
persuado a man. .

Q. Did you go to the committee room or the room where the business was being
carried on? A. I never went into the room but twice when I was passing. I just
went into the committee room, and did not say auything to anyboly in particular.
That was in the daytime when I was passing; going down from the post office I
Jjust stepped in,

Q. What did you goin for? A. Curiosity, I suppose.

Q. To see what? A. To see jwho was there and what was going on.

Q. Aond how long would it take you to see who was there and what was going
on? A. I do not think I was there over ten minutes,

Q. That was the first occasion, was it? A. Both occasions were about the
same.
Q. I want to know the first time., Which committee room was that you went
into? The one they occupied last? A. The one up back of the Exchange.

Q. That is the old store? A. Miller's old store. I never was in the committee
room over the Banner office during this campaign.

Q. Whom did you find there when you went in the first time? A.I do not
know as I could give you a name just now but Mr, Flint,

Q' How many peopie were there? A. There might have been ten or fifteen.
It was in the day time, and there were very few there.

Q. What were they doing? A, The most of them were siiting on a bench
there. Isaw Mr. Fiiot, and I saw a couple of young men, I think, addressing some
envelopes.

Q. What were the others doing? Were they discussing matters about the
election ? A, They were sitting there talking as other folks might, I am a little
hard of hearing, and I cannot hear unless a person speaks pretty loud.

Q. You do not krow what they were doing, bat they were doing some business
in connection with the election ? A. Well, I supposed they were.

N Q. Were you asked to withdraw? Were you looked upon as an intruder? A.
0.

Q. Did you feel yon were an intruder there? A. No, I did not; I have never
been driven out of any place that I know of.

Q. At all events you thought the committee room of the Reform party was
open to you whenever you chose to go in there ? A, Isupposed it was. 1 sup posed
they had respect enough for me to let me go in, ,

Q. And you were perfectly understood %o be a supporter of Mr. Campbell’s?
A. 1 think not, [t was generally reported aroand that I was & supporter of Mr.
Smith’s at that time.

Q. Whom did you hear it from? A. I heard it from several people from the
country that Mr, Smith had reported it.

Q. Can you mention the name of anyone ? A. I would not be positive. It seems
to me one of the Houghstons told me. There were three or four parties told me it
was reported up at some meeting,

Q. Did you admit the truth of Mr. Smith’s statement ? A. I let the thing just
8tay in that shape; I did not admit it or deny it.
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Q. Do you think Mr, Campbell had any doubt of your allegiance? A. I do not
know about that.

Q. Did Mr. Campbell ever speak to you about the election ? A. I rceollect
gpeaking to Mr. Campbell once or twice.

Q. When was that? A. I cannot tell you how long, but a short time before the
voting came off there was quite a rumpus between the Knights of Labor and some
of the manufacturers in town, and I was one of them. I went into Mr, Campbell’s
office—I have & lumber yard close to his place, and sometimes go in to get a little
change ; Mr, Campbell was there ard the election matter came up, and I said: ¢ Mr.
Campbell, I think you are hurticg yourself by allying yourself so strongly with the
Knighte of Labor.”

Q. Why did you say that to him? A, Because I thought the farming com-
munity would not like it, and I did not like it.

Q. You spoke to him then as a friend ; cantioned him ard warned him as a
friend ? Then there could have beer po doubt in Mr. Campbell’s mind as to your
position in the election? A, I should think there would be a doubt about it from
what I said.

Q. What was it you said to him? A. Isaid I did not believe in having the
Knights of Labor rule the whole town.

Q. Are you honest in telling His Lordship that you left any doubt on Mr.
Campbell’s mind as to whether or not you were a supporter of his ? A. I could not say
whaut the doubt was in. Mr, Campbell’s mind.

Q. Had you in your own mind at that time any doubt? Had you ever dreamt
of supporting Mr. Smith ? A, I had never dreamt ot supporting Mr. Smith; I was
opposed to the mar.

Q. And I suppose you were in favor of Mr. Campbell? A. Well, I do not
know ; it would not have taken much to prevent me voting at all.

Q. Then you voted for Mr. Campbell ? A. Well, I think so.

Q. Have you any doubt? A. Well, I think I voted.

8. %ﬁ ygndor did you not vote? A. I voted.

. id you sey a little while ago that t .
1did think}l, votes:i : h; g you thought you voted? A. Well,

Q. And that is the way you express yourself ? A. Yes.

Q. Were thero any meotings held in your house in connection with the election,
or in your officc? A. Not any.

Q. Are you sore about that ?  A. I am sure about that to my knowledge, and I
was home all the time,

Q. Neither in your house nor in your cffice? A. Neither in my house nor in
my office,

Q. What interval was there between vour firat visit to tho committee room and
your second visit to the committee room? A. There was not much of an interval H
it might have been the same day, and it might have been the next day.

8. C\[}/bﬁus 12hel'fher the same day or the next day ? A, I am not positive,
think it en there must have been an interval of two or three days? A, I donot

Q. There may have been. Then what was the occasion of your second wvisit?
A. The second visit was, I suppose, just the same as the other.

Q.1 do not ask you to suppose at all; what wasit? A. I had no special
business there,

- v?a nvzt.ht?itn ;V:?s ;t, then, made you go there? A. Curiosity, suppose; I do not
Q. gl;at were you curious about ? A. That is something T cannot tell you.
Q. Did your interest in Mr, Campbell draw you there? Everybody was taking
part in t%ne election, I §uppose, on one side or the other? A. A great many did.
%. lhe great majority ? A, Well, I should think from what I saw there was a
good deal of excitement, especially after the election.
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Q. Well, this was not after the election, Now, were you only there twice ?
A, That is all to my recollection.

Q. Will you swear you were not there more than twice? A. To tho best of my
knowledge 1 was only there twice.

Q. But you won’t say you were not there more? A. No.

Q. Your horse was out on polling day ? A. I think it was. I did not see it
out, but I think it was out.

Q. Were you driving it? A. No.

Q. Were the horses or the rigs of the friends of the party asked to be brought
out as usual ? They are generally called for ? A. Well, they were not called for
in my case.

Q. I suppose you knew they were desirous of having all the rigs out that could
be gotout ? A. I am unable to answer that.

Q. Do you mean to say that you did not know that your friends wanted your
horse on that day ? A. 1 do mean to say I did not know, for pobody ever asked
me for it.

Q. Apart from asking did you ever see an election carricd on that the horses of
the friends of the party are not in requisition ? A. Well, they generally are in re-
quisition.

Q. Did you not suppose that they wanted you ? A. Ido nntsuppose things.

Q. Why did you send your horse out then ? A. There was no business doing
at the office, and my boy was there, and I said: “ You may as well take —="

Q. Why did you send him out ? A. I sent him out because I liked to have him
do something.

Q. Do something whut way ? A, Well, election; but I did not say a word
to him which way he was to do it or how he was to do it.

Q. You mean to tell us here on your oath you did not know which way your
boy was going ? A. I do mean to tell you on my oath that I did not know which
way my boy was going to vote.

Q. Did you hear him speak about the election ? A. I heard him say he was
not going to do anythibg in this election.

Q Did you hear him talk about the election in favor of Mr. Campbell? A. I
never did.

Q. And you mean to say you allowed him to take ynur rig out and did not
know which way he was going to work ? A, 1do; and I would let anybody else
take my rig out if I knew he was going to haul votes against me,

Q. Did you ever do such a thing? = A. I think I bave; and my vote was hauled
by my opponents too.

Q. How long since you lent your hqrses to the Conservatives? They had an
election for the Local ; did you lend your horses to Mr. Clancey at that time? A. I
did not.

Q. Did you lend it to Mr. Smith at the former election, when he and Dr. Samp-
son were candidates? A. No.

Q. Was it out for Dr, Sampeon then? A, T cannot remember whether it was
or not.

Q. Tell me when you ever lent it to any Conservative? A. I did not say I lent
it to a Conservative; I said my team had drawn Conservatives.

Q. You wanted His Lordship here to understand that you did not know which
way your son was going when you told him to take the team out and haul voters
that day ? A. I did not.

Cross-examined by Mr. Cassels : —

Q. These Knights of Labor, I understand that you objected strongly to their

platform? A. Yes, I did.
Q. And I understand you objecied strongly to being identified with them ?
A. That is the case:
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Q. And your objections to Mr. Smith are objections of a personal character ?
A. The only objection I had to Mr, Smith, I d:d not think he was a fit man to fill
the position. .

Q. You obj cted that he was not a proper man for the Conservative party, and
had he been a proper man for the Conservative candidale, as between Mr. Campbell
and the Knights of Labor and Mr. Smith you would have supported the Corserva-
tive candidate? A. Well, I do not know how that is; that has not been tried yet.

Q. At all events you objected tv Mr. Campbell being a candidate of the Knights
of Labor? - A. That was my view. )

Q. In what part of the hall were you at this meeting? A. I wentupin the
north gallery. )

Q. Were you there as an onlooker or as a delegate ? A, I was there as an
onlooker.

Q. You say that at that meeting you disapproved of Mr. Campbell’s platform ?
A, Well, I did not speak of it at all; that was my own opinion.

Q. You went away dissatisfied ? A. I went away dissatisfied, and I am dissatis-
fied yet; that is, I am of the same opinion still.

Q. Aud you say you did no work of any kind at the election ? A. The only
work I did T went up to the polis and voted. I took no active part in it.

Q. You were going to ray that you dropped into the committee room on your
way to the post office? A. Well, I think it was on my way back. I dropped in
twice.

Q. That is all yon did? A. That was all I did. I took no part in the election.

Q. The Knights of Lubour had shut down on Mr. Taylor’s mill, had they ? A
Yes. [ saw they sbused him, and I took up his case; formed a company, and 1 was
appointed president of that.

Q. You were formerly Mayor ? A. I was a couple of years.

By the Court : —

I understand that although you were personally opposed to Mr, Smith, and
did not hink him a fit per<on to represent the riding, yoa sent your son out with
your rig or buggy to drive voters to the polis ? A All [ said to my son—there was
no trade in the «ffice; I said, “ You may as well take your buggy; there may be
somebody who will not walk to the polls that you may get.”

Q. You had no idea which way he was going ? A. No, I had not. I kind of
fancied from the way he talked he was going to vote for Smith; but I did not know.

JaMEs GEMMELL sworn and examined.

By Mr. McCarthy :—

Q. Do you know Mr. Charles Hadley ? A. Yes.

Q Did ¥r. Charles Hadley speuk to you concerning the election atall? A, I
do not remember.

Q. You were told within the last few hours. You remembered it this morning;
and if you are rot carefnl I will call a witness to whom you spoke this morning and
to whom you told it. Now, did Charles Hadley speak to you in connection with
:%e election ; inv.te you to attend a meeting? A. {t was Mr. Sprinthali who did

at,

Q. Was Charles Hadley present? A. No.

Q. Did Charles Hadley ask you at any time? A. No, not to my knowledge ;
I would not swear to that. :

Q I give you fair warning, and you will hear more about this if you do mot
tell the truth. Did or did not Mr. Charles Hadley invite you to attend a meeling
at his father’s office? A. I do not remember.

" Q. Have you said within the last fow hours that hedid doso? A. No, I never
said so.

Q. Wbat did you say about being invited to attend a committee meeting?
A. 1eaid I was invited around to the office there, that there was going to be a
meeting there.

Q. To whose office? A. To Hadley’s office.
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Q. Who told you? A. Sprinthall was the man who told me, and I do not know
who told him to tell me.

Q. When was that? A. That was just before the elcction came off.

Q. How long before the election ? A. I supposo about two or three weeks,

Q. Sprinthatl invited you there? A. e told mo to come around to Hadley's
office, that there was going to be a meeting about canvassing the wards.

Q. What did you say to Sprinthall? A. I wld him I could not go.

Q. And did yougo? A. No.

Q. Were you invited a second time to attend? A. I think I was.

Q. Who by ? I thiok it was by the sume man.

Q. You know. Who was it invited you to attend? A. I°would not swear that.

Q. Was that Charles Hadley? A, No.

Q. Was Charles Hadley present ? A, No, Charles Hadley was not present that.
I remember of.

Q. Will you say on your oath that Charles Hadley was not present ? A. Well,
I will row swear that he was not present.

Q. You will now swear that Charles Hadley was not present? A. Well, that
is hard to tell.

Q. Will you swear Hadley was not present when you were invited to attend
these meetings? A. 1 will not.

Q. Did you attend the second oceasion ? A. No.

Q. What excuse did you give? A. The excuse I gave was that I would not be
around. I told them I had something else to do that night.

Q. And are you sure these invitations were to attend at Mr. Hadley’s office ?
The first was, you told me ? A. Yes.

Q. And 80 was the secona? A, I believe it was.

Q. Just give me Sprinthall’s name in full ? A. William Sprinthail.

Q. He is working where? A. Coulthart & Neilson's,

Q. Did you attend any meeting ? A. Yes.

Q. Where was the meeting held that you attended? A. 1 was up two or three
times cver the printing office, and I was into the place opposite the Opera House on
King Street.

Q. Was that before or after you were asked to go to Hadley's office? A. It was
before. That was just about the same time, within a few days.

Q. Did you see young Hadley there ? A. 1 saw young Hadley in there.

Q. Where? A. In the committee rooms down opposite the Opera House.

Q. Doing wha:? A, He was just sitting around talking about the election.

Q. What were you doing thero? A. I just went in to look around.

Q. You saw young Hadley there; was it at night or during the day you were
there ? A, I was there during the day, and I was there at night. I think I was
there twice during the day.

Q. What were you there during the day for? A. I was not working, and I
was just down street and I went in.

Q. What were you doing there? A. Sitting around and hearing people talk.

Q. Were you asked to look after any votes? A. No.

Q. I suppose they had the ordinary books there, the voters’ lists? A. Yes.

). Were they going over the voters’ lists when you were there? A. Yes.

Q. Who was going over them ? A. Some ot the inside scrutineers.

Q. Who were the inside serutineers? A. Well, I saw Duncan McNaughton
going over lists. .

Q. Who do you call an inside scrutiveer ? A. The man inside that representa
the Reform party and sees no votes are cast but what should be cast, I suppose.

Q. Were they appointed the night you were there ? How did you know Duncan
McNaughton was an inside scratineer ? A. I heard he was going to be.

. Q. Was he appointed the night that you were there? A. I do not know that
6 was.
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Q. Was he spoken of the night that you were there as an inside scrutineer ?
A. Yes.

Q. What were they doing with the voters’ list? A. I suppose they were look-
ing after men they thought might vote for Campbell in the voters’ list.

Q. What was young Hadley doing? A. He was not doing anything; he was
like myself; he was in there talking.

Q. Had be a pen in his hand? A. No.

Q. Had he a voters’ list in his band ? A. No. I do not remember.

Q. Was that in the daytime or at night you first saw young Hadley there? A.
At night. )

(f. You were there how often ? A. I was there about twice through the day.

Q. And how often at night? A. Iwould not swear to that. I was not there very
often.

Q. More frequently at night than during the day, I suppose. A. Yes,

Q. Was young Hadley there always when you were there? A. No.

Q. All the evenings was he there? No. .

Q. How often do you reccllect seeing him there? A, I only recolleot seeing
him there once or twice,

Q. Where were you on polling day ? A. I was outside scrutiteer up at Law-
rence’s.

Q. Who appointed you to be outside scrutineer ? A. I think I wus appointed
by Mr. Walker.

Q. And what polling division were you at? A. Number five.

Q. Were you there the night that the teams were arranged for 7 A, No.

Q. I mean the time they asked who would bring out their teams? I was at
mnone of their private meetings at all.

Q. Where were their private meetings held? A. I do not know.

Q. How do you know there would be private meetings ? A. [ understood there
would be private meetings because they asked me to come arouud to Hadley’s office.

Q. That is where you understood the private meetings would be held ? A,
1 understood there wounld be some private meetings there, or else they would not
invile me around.

Q. When was the first of the private meetings that yon were asked to attend at
Hadley’s cffice; was that before they moved down to tne new building opposite the
Opera House? A. I would not swear.

Q. The cecond time, what inteival of time was there between the two? A.
Three or four days.

Q. And when was the meeting ; was it an evening meeting or a day meeting ?
A. An evening meeting.

Q. What was your objection to attending these meetings at Iladley’s? A.
Because just befcre the election ceme off the Reform party sent arcund to say
that 1 was not entitled to vote, and I got mad and said it was a regular insult and I
would not rupport the party.

Q. Did they object to your vote? A. I do not know.

Q. How do you mean they had sent you word you were not entitied to vote ?
gldThey sent it through the post office ; but it was by a mistake they sent it I was

Q. Is that the reason  u would not go to Hadley’s? A. That is the reason I
would not go to Hadley’s.

Q. Then why did you go to the other meeting? A. I was in the Conservative
rooms and I was in the Reform rooms, '

Q. Then you must have got over this little huff you had takon, because you
afterward- acted as outside scrutineer ? A, Yes.

Q. When did ycu get over your huff? When was it explained to you that it
was 8 mistake? A. I think Mr. Walker told my father it was a mistuke.

Q. You say you were an outside scrutineer, at which polling sub-division ? A.
Down at Lawrence’s, down in William Street,
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Q. What is the number of that? I think it was number five,

Q. Were you the only outside scrutineer ? A. For the Reform party.

Q. Did youn act all day, or was there some person to take your place? A. I
did.

Q. Who was the inside scrutineer? A. There was Duncan McNaughton and
Tom Holmes were inside; I do not know which one of them was scrutineer.

Q. What were your duties as outside scrutineer ? A. Just to mark off those I
knew that went in that voted, and to see—that is all.

Q. See what ? A. I suppose send the rigs around for men to come and vote?
A. 1 only sent around twice.

Q. Were there outside scrutineers for each of the polling places? A. I do not
know anything about ihe other places.

Q. Were you present when the others were appointed, present at the meeting
at which the others were appointed ? A. I do not know as there were any others
appointed when I was around there.

Q. You have no doubt that that was so; that they did the same at all the poll-
ing subdivisions ? A, Ob, yes.

Q. Wore there quite a number of rigs out for the Reform party ? A, I do not
remember about that. I did not know half that were driviog around, whether they
were for Conservatives or Reformers. I knew some of them.

Q. Who did you know ? A.There is young Thompson ; that is all T remember.

Q. You bhave forgotten Charles Hadley ? No.

Q. Well, why don’t you mention him if you have not forgotten him ; he was
driving around ? A, I never saw him driving around.

Q. Didn’t he drive voters to number five ? A, I will swear I never saw Charles
Hadley driving to number five.

Q. Did you see him driving at all? A. No.

Q. I understood him last night to say he had driven voters to number five ? A.
Well, he might have driven there and I not see him.

Q. Did William Proctor drive a voter to number five ? A. 1 do not remember
seeing Proctor around at number five.

Q. But you do swear you did not see Charles Hadley? A. I do.

Q. Did you see him driving ; did you understand he was driving? A. No, I
did not know whether he was driving or not.

Cross-examined by Mr. Cassels : —

Q. Will you describe where that room is situated opposite the Opera House ?
is it on King Street ? A. It is on King Street.

Q. 1 am told that was Mr. Dillon’s rcom, that Mr, Campbell never had it at all ;
what do you say tothat ? A. There was a committee room round back of the Royal
Exchange,

Q. But do you know that was Campbell’s committee room ? (No answer.)

Q. There is no doubt it was that place on King Street you went into ? You can
give me the description of the house ? A. It is down back of the Royal Exchange.

Q. It isexactly opposite the Ogpera House, isn’t it? That is Mr. Dillon’s rcom.

Q. Well, that i1s the room where you went in that you saw young Hadley ¢ The
room you went into in which you saw young Hadley was a room opposite the Opera
I]:}::lse ? A, Yes, that is the place, opposite the Opera House, where I saw young

ey.

Qy Pescribe to me the situation of there rooms opposite the Opera House ? A.
This side of the Grand Central Hotel on King Street.

Q. And has it been altered since? A. I would not swear to that,

Q. Then there you have been talkicg to Mr. McCarthy of having dropped in
and geen young Hadley ? A. Yes,

Q. And that is the only place? A. 1 saw him around back of the Royal
Exchange.
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Re-examined by Mr. McOarthy :—

Q. You say you were in & room which was next the Royal Exchange? A. I
did not eay next.

Q. Well, near? A. Buck of the Royal Exchapge.

Q. What do you mean, back of the Royal Exchange? A. Back of the Royal
Exchange there is « stable, and then this room.

Q. What street does the room front on? The room I mean fronts on Fifth
Street.

Q. That is the room you saw young Hadley in? A. Yes, I saw Hadley there
too.

Q. You also saw Hadley in Dillon’s room ? A. Yes.

Q. And Dillon’s room was opposite the Opera House? A. Yes.

Q. And what was Huadley doing? Was he doing the same in one room that he
was in the other ?  Was there any difference in what he was doing? A. No, he was
just talking.

Q- Just talking the same way in each ? A. Yes.

(It is admitted that Dillon’s room was opposite the Opera House )

Q. You say you saw young Hadley in both rooms? A. Yes,

Q. How ofien did you see him in each room ? A. I saw him twice, I think, in
the one room,

Q. Which room would that be? A. It would be opposite the Opera House.

Q. And how often in the other ? Once or twice.

CHARGE 8
James Ions, recalled.
Ezxamined by Mr. McCarthy : —

Q. Do you remember the last election, polling day ? A, Yes.

Mr. McCarthy. | am going to ask you questions which entitle you, if you please,
to demand protection if you give candid answers, Do you want that?

Witness. Yes.

The witness applies for protection, and His Lordship explains the circumstances
under which alone he wili give the certificate.

Mr. MeCarthy (to witness) On polling day did you get any money ? A. Yes.

Q. Whom did you get the money from? A. Rock Dolsen. ,

Q. Where did you get the money ? A. Right in front of Pierce’s in a buggy.

Q. Give me the history of how you came to get the money? A. We were
standing down by the corner of the Royal . Exchange, and he drove along with a
buggy, and he says to me “ get in.” So Neill jumped in. Then he said to me
¢jump in.” We got in, and we came up, and he gave us two dollars apiece,

Q. You were standing by the Royal Exchange? A. Close to the Royal
Exchange.

Q. Was that close to McGoldrick’'s barn? A. I guess it was about a hundred
yards from it.

Q. McGoldrick kept the Royal Exchange at that time ? A. Yes.

Q. Had you a vote? A. Yes. )
Q. What time of the day was it? A. I guess it was pretty near twelve o’clock.
Q. Then you did both get in? A. Yes.
. Q. Then what took place? A. We just drove up street and never said any-
thing, any of us, and he Jjust handed the money, and we took it. )

Q. Where did you drive to? A. Over the creek to number 4 polling place.

Q. None of you said anything, but he just handed you the money : how much ?
A. Two dollars apiece.

Q. When was it he gave you the money? A. Bofore we voted.

Q. Had you asked for money? A. No.

Q. Had nothing been said about money ? A. No.
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Q. Had you heard anything about money? A. No, only just what I heard
around the street.

Q. Had he ever spoken to you about your vote before that? A, No.

Q. Had Neill voted ? A. Yes.

Q. Then did you vote ? A. Yes.

Q. After you voted what did you do? A. We went down street. We did not
go baek with him,

Q. Did you see Charles Hadley that day ? A. Isaw him driving around the
street.

Q. Doing what? A. I could not say. He was in a buggy driving around.

Q. Whose buggy was it, do you know ? No.

Cross examined by Mr. Cassels :—

Q. What are you doing now? A. Working in Windsor, a cooper.

Q. How long have you been working there? A. About a week.

Q. Did you remain in Chatham after that time? A. Yes.

Q. What had you been doing in Chatham at the time of the election ? A.
Cooper.

Q. What is Neill's occupation? A. Cooper.

Q. You had no conversation with Dolsen before, you say? A. No, not that day.

Q. Never asked him for anything? A. No.

Q. Gave him no idea that you wanted any money? A. No.

Q. Quite sure of that? A. Yes, quite sure.

Q. Had he never spoken to you about how you were to vote. No, he never said
a word to us.

Q. Where were you standing when he drove up to you? A. Right beside the
Royal Exchange, )

Q. Stavding on the sidewalk ? A. Yes.

Q. And he just drove up? A. Just drove up and asked us to get in, and Neill
gotin. He then asked me to get in, and I got in, and he drove us ovor.

Q. Did you tell him you were hard up? A. No.

Q. Had you voted before? A. Not on that election.

Q. Ido not mean on that election? A. No, nor on any other; that was the
first vote ever I had.

Mr. Cassels.—1 may say with regard to this witness, from inquiries I have
made I am satisfied he was given the two dollars, and I am equally satisfied Dolsen
was an agent, from the evidence of Mr. Filint. ButI am quite satisfiad the witness
is not accurate in the way he puts it.

Isaac RuppLiNG recalled.

Mr. MeCarthy.—1 am going to ask you about being bribed, so if you please yon
can apply for protection.

His Lordship explains to the witness the conditions on which alone he will give
the certificate. .

By Mr. McCarthy: —

Q. Did you get any money on polling day ? A. Yes.

Q. Whom did you get it from ? A. I got it out of a stable, out of a crack,

Q. Whose stable ? A, McGo'drick’s,

Q. How much? A. Two dollars.

Q. Will you tell me the circumstances under which you got that? A, I just asked
him for two dollars, and he said he would go and see.

Q. Where did you meet McGoldrick ? A, I met him just on this side of the
Royal Exchange.

Q. And what did he say to you, or what did you say to him? "A. I asked him
for a couple of dollars.

Q. Was that the first thing that was said ? A, Yes,

Q. What did you want a couple of dgllars for 7 A, 1 just asked him,
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Q. Why sbould he give you a couple of dollars ? A. I wanted to use it.
By the Court :— .
Q. Were you a voter? A. Yes, I told him I bad a vote, and I wanted a couple
-of dollars.
By Mr. McCarthy :—
Q. And what did he say ? A. He said he would go and see.
Q. Did he go and see ? A. He went and saw.
Q. Where did he go to? A. He went out towards the barn and he came back.
Q.
Q.

Did he go into the barn? A. Yes.
And came back? A. Came back, and Mr. Charlie Hadley came out of the
barn, and he told me to get in the buggy and go and vote. )

Q. Who told you to get in the buggy and go and vote ? A. Mr. McGoldrick.

Q. Told you to get in whose buggy ? A. Charlie Hadley’s.

Q. Well? A. I got into the buggy and went and voted over the creek at num-
ber four polling place,

Q You were driven then, by Hadley over ? A. Yes.

Q. And then what? I went in and voted, and came out and got in the buggy
and came back,

Q. The same buggy? A. Yes; driven back by Charlie Hadley.

Q. Any conversation between you and Hadley? A. No.

Q. Simply drove you up? A. Yes.

Q. Then whut happened? A. He drove me back to the stable or barn, and Mr.
Hadley went into the varn and came out again and walked in with me.

Q. Why did you go in with him? A. He usked me to go in with him. 1
went in there and McGoldrick was in there, and Mr. Hadley went in a stall and
turned his back towards me. Mr. McGoldrick showed me where the two dollars
were.

Q. What way did he show it? A. Just turned around and put his hand like that
to the crack.

Q. What crack was the two dollar bill in? A. In the stall.

Q. ln the same stall Hadley wasin? Yes.

Q. I did not quite anderstand when it was you first saw Charles Hadley. You
saw this man McGoldrick, and McGoldrick went into his barn; when did yox first
see Chiarles Hadley ? Was he in the barn when McGoldrick went in; the first Lime
Imeuan? A. Isaw him come out of the barn.

Q. That is the first time you saw him ? A. Yes.

Q. Then Mcizoldrick went into the barn? A Yes.

Q. And thon Hadley cams out and McGoldrick too ? A, Yes.

(. And then McGoldrick told you to jamp into therig? A. Yes,

I IQ. Did you sec any money paid that day except this two dollars? A. That is
all I saw.

Mr. Cassels—This is a different charge from what I expected to meet.

Mr. McCarthy.—1 ask to add a charge in pursuance of this witness's evidence.

The Court.—You can say whether you are taken by surprise by this,

Mr. Cassels.—1 wounld like to make enquiries about it. With regard to the
Yons charge I am instructed that that was money paid by an agent of the candidate,
but without his knowledge ; becauso there is no doubt that Dolsen was an agent;
that is, after what Mr, Flint stated, and I fancy that voids the election.

The Court.—1 should like to hesr Rock Dolsen’s evidense if I am to make any
report on the election that is to be of any value, )

Mr. Cassels—1 would like this particular charge to stund over until after the
recess.

Mr. McCarthy.—I have no objection to that.

Mr. Cassels —1 will submit that if the election is voided on the ground of bribery
by agent, the ouly question before the Court is the personal charges against the
candidate, If Your Lordship will look at the West Northumberland case of 1884
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Your Lordship will see the Court refused to go on with any other evidence as to
.charges with respect to payments by agents.

The Court.—1I do not think I should require Mr. McCarthy, or think it right, to
go into any other further enquiry, going through all the particulars ; but at the same
time I mean to hear Rock Dolsen’s evidence.

Mr. McCarthy.—1t is impossible to say the extent of this as it affects the respon-
dent without going into these details,

The Court.—1 will not at present stop anything.

Mr Cassels.—1 submit Your Lordship cannot take all these charges by agents
and go through them on the personal charge.

The Court.—I am not going to stop at this moment any investigation.

My. Cassels.—My objection is thix, that under the decision in the West Northum-
berland case it having been proved—or at all events admitted by counsel—that there
is an act of bribery by an agent, the only question then that the Court has to deal
with is the personal charges against the candidate.

CHARGE 1.

The witnesses on this charge, including the respondent, are put out of Court.
NarorLeon TERRAULT, sworn,
Ezxamined by Mr. McCarthy : —
Q. Where do you reside? A. Chatham, on Kirg Street.
Q. Were you living here last December ? A. Yes.
Q. What is your business ? A. Boot and shoe business, retail.
Q. Do you know James O’Neill, the man who was sitting here, that stood ap ?

A, Yes.
Q. Is his name James or John ? A. I know one to be O'Neill, I know his

name is not John.

Q. Do you remember O'Neill being in your place some time in December? A.
Yes, not this O’Neill, his brother.

Q. Where does his brother live ? A. In Raleigh.

Q. What is his name ? A. John,

Mr. McCarthy.— It seems the wrong O'Neill has been subpeenaed, and I shall
have to ask to amend, John for James. I shall have to ask that the (charge be

atlowed to stand over.

GENERAL EXAMINATION.

AroHIBALD CAMPRELL, recalled.

Mr. Cassels.—I would like to know on what charge,

My, McCarthy.—~1 am going to examine Mr. Campbell in continuation of the
exsmination I commenced yesterday.

Mr. Cassels.—There is no charge here with reference to the acccunts or to the
expenditure of money.

The Court -1t is just the kind of examination that was entered into and con-
tinued without objection, and [ think it was a very proper examination, just such an
one as was entered into in the North Oxford case.

Mr. Cassels—Up to the examination yesterday, which was for a different pur-
pose, we had had no notice or had not made any search.

The Court.—This is an examination of the sitting member himself.

Mr. Cassels.—1I do not understand, however, that an examination has got to be
inquisitorial, without particulars.

The Court.—1 must rule, as I ruled before, that an enquiry must be made of the
most searching kind into what the candidate knows about the establishment of an
‘election fund, It was enquired into quit;gthoroughly in the North Ontario case.
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By Mr. McCarthy :— .

Q. Does this book you have brought complete the history of your books ? A. Yes.

Q. That is, your books consist of a day-book, which is here 7 A. Aud a journal,

Q. This is what you call the jourpal 2 A. Yes.

Q. And in addition to that there is this book which is called the bank account
book ? A. Yes. : .

Q. This journal is more what would be called a ledger, isn’s it ? Do you keep
no ledger ? “A. No, just the day-book and the journal. L

Q. Why do you call it the journal ; isn’t that a ledger? A. No, I think it is
a journal.

] (). Well, where are the items that are in this so-called journal taken from ? Al
They are taken from the day book.

Q. When a cheque is drawn does it go into the day-book ? A. No, not generally.

(). When a man is paid by cheque what book does that gointo 2 A. It goes
into the bank book.

Q In the first place ? A. Yes.

Q. When it goes into the bank book where does it go next? A. It does not go
anywhere elze. :

Q. If you draw a cheque for your private purpose where does it go? A. It
should go into the day-book, and then posted into that book.

Q. Where are the other cheques? ~ A. The cheques of our business we do not
enter in the day-book at all. .

Q. Why? ~A. It wonld make too much work for one thing, and it is not
necessary,

Q. Do you post them into the journal? A. No, we just enter them in the day-
book.

Q. Do you not koep a cash account? A. No.

Q. No cash account of any kind? A, No.

Q. You told me of a cheque for $300 and one for $150? A, I find I was wrong
about the $300 cheque. 1 find that I paid first a cheque for $100; then I find a
cheque for $220. I paid out of that $220, $150 to Mr. Flint and kept §70 for myself.

Q. Where is the first cheque? A. The first cheque was given on Febrnary 7th
for $100. (Produces cheque.)

Q. 1s that cheque here? A. Here it is.

Q. Who drew that cheque? A. I drew it,

Q. And that cheque is here; how do you know that cheque is for the election;
don’t you draw something for household expenses ? A, Not by cheque gonerally;
it is always cash.

Q. Where do you get the cash? Q. We always have some money iu the office.

Q. When you get money in the office ian’t it charged to yon? A, Yes.

Q. Who keeps the moncy in the office? A. Mr. Stephens keeps that; but we
keep very little in the office ; we pay generally by cheque,

Q How much would you keep in the office generally? A, Not often over a
hundred dollars, and not often that, except on Saturday when the bank closes we
take out perhaps $800 or perhaps $1,000 to pay for wheat as it comes in.

Q. What would be the hundred dollar sum; what would you keep that for?
A. That would be the collections during the day from the sales.

Q. Do you ever draw money out of the bank for carrying on your business?
A. Yes, often. We pay the men Friday afterncons, and we always draw two or
three or three or four hundred dollars on Friday afternoon before the bank closes,
80 a8 10 have a little on hand on Saturday morning for small lots of wheat,

Q. Supporing you drew a couple of hundred dollars out of the bank, who keeps
that? A, It is put in the eafe.

Q. Who accounts for it? How is it accounted for? A. There is no particular
account kept of it,

Q. Would the books show that as paid out? A, No,
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Q. Is there no one of the firm has that, or is that put in the safe, and can any
member go there? A, Any member can go there.

Q. Supposing he paid it out for wheat, what about that? A. That would be
simply an end of it.

Q No entry would be made of it? A, No entry would be made of it,

Q. Then you have no cashier in your firm? A. No. Our book-keeper seldom
pays any money unless we happen to be out. If both of us happen to be away and
the safe is open he will pay it.

Q. Then that cheque is not charged ? A. No. I wasaway from the office; it
was not drawn in the office; I think it was drawn over at the Bank of Commerce.

Q. And is that the reason it was not charged ? A. No; the reason it was not
charged is that a good deal of this expenditure that was made, the whole of my
expenditure during the campaign, there was a question arose whether the firm
should pay that and the firm reap any emoluments from anything 1 should receive,
or whether it should all be charged to myself and it be an independent thing.

Q. The first question was whether you were to go into Parliament as a member
of the firm? A. Yes.

Q. In which they were to pay the expenses and you get the profits, or whether
you Yshould go into Parliament as an independent man and make your own profita ?

es, .

Q. That was undecided at first ? A. Yes.

Q. First it was treated as an open matter ? A. It was left in abeyance.

Q. Is it still in abeyance? A. Yes,

Q. And did you open a suspense account? A. No.

Q. So you do not know now whether you have been sitting in Parliament as
Archie Campbell or as Campbell, Stephens & Co. ; it is left in abeyance, you say ?
A. The reason it has been left in abeyance so long is that when this protest was
entered it was supposed there might be additional expanse,

Q. What account would it be in; under the head of Parliamentary, or what?
A. There was no entry made of it.

Q. Are you sure? A, Yes.

Q. I suppose you got a thousand dollars, did you not, for your Sessional
indemnity ? A. Yes.

Q. Well, that went into the firm? A. What remained of it.

Q. Where is that credited? A. It is not credited at all.

Q. Are you quite sure about that? A. Yes, I am,

Q. You are quite sure that of those sums there is no account kept? A. There
is no agcount kept, I am sure.

Q. Has your book-keeper kepttrack of it? Sapposing it should be determined
that you should be charged with these items, what means is there of ascertaining
how much was spent on the election? A. Take the cheques,

Q. But supposing there were not cheques. Yom have told me some of them
were not cheques? A, Well, we have confidence in one another.

Q. But how would you get at the matter, supposing it should be determined you
should be charged with these matters and not the firm, and you told the book keeper
to make up the account? A. He could not do it, but I could do it.

Q. You would just take your cheques? A. Yes.

- Q. And you have given us one cheque on the 1st of February for $100? A.
8,

Q. You say that money was spent, how? A. That was given to Mr. Flint.

Q. In one sum ? A, I think the cheque was handed to him.

Q. Then of course he got the whole of it? A, Yes.

Q. I may remind you it is not the account you gave us yesterday, and it is not
the aceount Mr. Fiint first gave? A, Well, I only spoke from memory.

Q. The pext payment that you remember of ? A. I fiad the next payment was
on the 14th of February; it was a cheque; I drew the money myself.
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Q. What is the amount of the cheque ? A. $220, out of which I paid Mr. Flint
$150. (Produces cheque.) . .
. This cheque is not charged at all? A, That cheque is not charged at all.
. 1t is not even in the account of the bank ? A. Yes, it is. :
. I cannot find it? A, It is charged on the 3rd of March.
. Whose writing is that? A. That is Mr. Westgate's
. Now, the next you remember of ? A. The next was on the 13th of February,
$200. You will find it ¢ paid to D. Smith.”
. Who is D. Smith? A. He is a farmer, but he merely took it for Mr. Flint,
. Where was this drawn ? A, That was drawn in the Bank of Commerce.

Q. Are these made up by your book-keeper? A. When he gets the cheques.
Hoere it is entered on the 3rd of March also. D. Smith is a farmer; he lives down
in Raleigh. )

Q. Why was it the cheque was made payable to D. Smith? A. Because Mr.
Smith was in the room at the time, and Mr. Fliot wunted Mr. Smith to see him and
get the money from him.

Q. Then what more? A, Then I find that on the 1st of February I gave a
cheque for $40. That was for myself.

Q. In connection with the election? A, Yes.

Q. Have you got that cheque here ? A. This is the cheque. (Produces.)

Q. Wten is that entered ? A. That is entered under the 3rd of February, $40.

Q. Now what more ? A. Then ou the 3rd of February I gave a cheque to O.J.
Dolsen for $20.

Q. Who was he ? A. He kept a flour and feed storein Chatbam. He belonged
%o the order of the Knights of Labor, and it was for the purpose of procuring wood,
I think, for the committee rooms of the Knights of Labor, or possibly paying for
sorae mottoes or something they had got to decorate the rooms.

Q. Then what more? A. Then on February 11th I gave O. J. Dolsen another
cheque for §25.

Q. That is charged on the 3rd, too. Then what else? A. Then I gave Mr.
Flint on the 14th of February a cheque for $200. 7

By the Court : ~—

Q. That we have? A. No, this was another one; this was for making my
deposit with the sheriff.

By Mr. McCarthy:—

Q. Anything more? A. Then on March the 8th I gave Mr. Flint a cheque for
$200 of deposit.

Q. That went into the fand then ? A. Yes.

Q. What more? A. 1 paid Mr, Flint nothing more.

Q. What did you do with the $70 over the $150 you gave Flint out of the $220 ?
A. Kept it for myself.

Q. For the purposes of the election ? A. Yes. I may have spent some of it for
my family.

Q. That is $850 you gave Mr. Flint ? $850 I gave Mr. Flint,

Q. You say that is all you gave to Flint? A. That is all.

Q. You zever gave him any cash then ? A. Only the $150.

Q. And that is all you gave to the Knights of Labor, this$15? A. I think it is.

Q. You commenced your canvass about the 18th of January? A. About the
18th ot January.

Q. Did you not make any payment to Mr. Flint in January ? A: The first [
made him was that $100 cheque.

Q. That was-on the 1st of February ? A. On the 7th, I think.

Q. Then no entry at all was made of these cheques? A. No,

Q. And the reason of that, you say, was what you have told us? A, Yes.

Q. Who gave the instructions that the account was to be kept in that way?
A. There were no instructions given.

ol =l of = =
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Q. Sarely the book-keeper would regaire to get some instructions, or he would
have charged them up to you, naturally ? A. Well, yes, I suppose he would.

Q. Then why didn’t he? A. I do not know as he would either, He did mot
know about the sheques until they eame in from the bank.

Q. Well, when they came in from the bank he would see these cheques were
yours on private account ; wouldn't he bave charged them to you? A. Ne, he would
not.

Q. Why not? A. He would not know whether they were given for my private
account, or for wheat, or for what, )

Q. Wouldn’t he make some enquiry about them? A. I suppose he would,

Q. Wouldn'’t it be his daty to make enquiry about them ? A. No, he would see
the cheques were all right, that they were given by a member of the firm. If he did
ask about them—probably he did—if he did Mr. Stephens would probably ask him
to leave them in abeyance.

Q. He has charged one cheque to you personally, $200 on the 8th of March?
A, If you look back in the day-book I think you will find I charged that cheque
myself.

y Q. We will look in the day-book and see. Perhaps you can find it; I cannot?
A, Here it is; it is charged by Mr, Westgate.

Q. Not by you? A. No, -

Q. Whose writing is that ? A. That is the book-keeper’s, Mr. Westgate’s.

Q. Why should he have charged that $200 and not the rest ? A, Well, I sup-
pose 1 told him to charge it.

Q. Do you say that you instructed him not to charge these chegues that you
were drawing during the election ? A. No, Mr. Stephens just told him to leave itin
abeyanee for the present. -

Q. And you did not? A, I might have too.

Q. I want to know what you did do? A. Well, I am telling yon as near as I can,

Q. Well, did you or did you not ? A, I think Mr. Stephens told me.

. I am not asking about Mr. Stephens; I am asking about you? A. I could
not say whether I did or did not.

Q. Will you turn up the cheque there of $300 to Joseph Brown at the end of
February ? A. There is no such cheque in February.

Q. It seems to have come in along with these other cheques ?

(His Liordship directs that the cheques be examined during recess, which then

takes place.)
: AFTER RECESS.
By Mr. McCarthy :—
Q. How can you account for that $300 cheque which is not produced, the Brown
cheque ? A. It may be in the March cheques ; I bave sent for them.
Q. Do you know who Joseph Brown is? A. No, I do not:
Q. I find these cheques here to Mr, Duggan ; who is Mr, Duggan? A. Heisa
grain buyer in Wallaceburg.
Q. Was he in the riding during the election ? A. I think he was.
Q. Here is a cheque, I see, on the 14th of January to him for a $1,000, and I
think there are two more cheques to him for $500 each ? A, Yes, I think so.
Q. I find his account here is squared by giving him eredit for a balance of $5600
which is not accounted for ? A. Yes.
Q. Is that the way you square up your aceounts ? A, That is the way we
squared his.
Q. Balance allowed to make settlement $5623.19? A, Yes.
Q. How does there come to be a balance against him of $523 that is allowed ?
A. Well, he was buying grain for us for this last three or four years, and last fall
cars were very soarce, and he could not get cars to ship the grain in, and he was
storing it in his warehouse in Wallaceburg, and represented to us that he had so
much wheat on hand, and we of course advanced him money to keep on purchasing
wheat. Then when we came to settle in St;le spring, when we got all the wheat he
2—6%



51 Victoria. Appendix (No. 2.) A, 1888

was short, he owed us about $1,500, and he had not any wheat. He could not
acconnt for the wheat. We advanced him the money to purchase wheat, and he
could not account for the deficiency at all. We threatened him then with criminal
proceedings, and he promised that jast as soon as he could raise a loan which he was
then getting on his property he would pay it. So when he got the money—Mr,
Rankip acted for us in that matter—when he got the money he went to Detroit, and
we to make a settlement accepted a $1,000 in fall. A

Q. Did he claim he bad paid out any of the money during the election? A. No.

Q. You swear he made no such claim as that ? A. Certainly.

Q. How is it then that 8 man who dealt so unsatisfactorily with you is still in
your employment ? A. He is not in our employment.

Q. You advanced him money after the settlement? A. We purchased wheat
from him the same as anybody else. Before that we were advancing him money ;
he was really our agent ; but since the settlement he buys the wheat, furnishes the
money, sends the cars over here, and we pay him for it.

Q. Can you tell us why one of these cheques was charged to you and not the
others ? A. I cannot give any reason for it, I thought more were charged.

Q. Who were the men who were in your employment? There was Mr,
‘Walker, wasun’t there, and Mr. Holmes, and who else as a graic-buyer? A, Mr,
James Ritchie.

Q. What did he do for you? A. He was baying grain,

Q. Where was he buying grain ? A. He was on the market here in Chatham,

Q. Who is James Holmes ? A, There area good many James Holmesee; it is
quite 8 common name ; there is one a bookseller and stationer here,

Q. Had you any dealings with him ? A. No, not of any kind.

Q. I suppose this Littleton Johnson, whose name is here, is the colored gentleman
weo have heard of ? A. Yes. (At page 132 of the Journat.)

Q. February 8th, I see he seems to have got some flour and wheat? A, Yes.

Q. Has that account ever been rendered to Littleton Johnson? A. I could not
say ; I think it has.

Q. Ever been paid ? A. No; it would have been credited there if it had been paid.

Q. When do you render your accounts ? It has not been added up even ? A,
We have no particalar time of rendering the accounts, every three or four months.

Q. Can you tell me why this account has not beenrendered? A.I have no ex-
planation except the book-keeper, Mr. Westgate, was away during the summer a
good deal in British Columbia, and during his absence the books were rather neglect-
ed. There are a great many small accounts in town that we do not render at all;
the parties generally come in and pay.

Q. What is the name of your miller ? A.J, R. Walker is the head miller.

Q. Who is Thomas Holmes ; is he a miller? A. Yes, there is &4 Thomas Holmes
a miller here, owns the Excelsior Mills.

Q. He is not in your employment ? A. No.

Q. Are any of these cheques written by you, or whom are they written by?
A. That one is mine (dated January 24), They are ali Mr. Stephens’, except the
one to Mr. Duggan for $1,000. )

_ Q. Do you know anything about this cheqne to John Holmes for $330.38? A,
No, I oould not say what that is for.

Q. He was a grain buyer, was he? A, No.

Q. What was John Holmes’ business ? A, He was weighing wheat for us, had
charge of the elevator ; he was weighing iu the grain. I think that cheque is for
John Holmes’ salary.

Q. Take one of these items and explain to us how the account would be kept
:gggt that. Cheque, January 15th, $300 to the office? A. We would draw that

Q. How would that appear in the books? A. It would not appear at all; it
would be simply so much cash brought into the office, and if it was used for my per-
sonal expenses or for Mr. Stephens’ it would be charged.
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Q. If any of the money was spent for the election how would that appear ? A,
It would not appear at all.

Q. Then there is no way of ascertaining from the books whether this money
that was drawn and came in a8 cash was expended for the election or not ? A. No.

Q. If it was paid out for wheat you could not trace it? A, No; but if you will
go back through the list of cheques you will find that on every Friday afternoon
there was a cheque given for that amount, every Friday for the last two or three

ears,
y‘ Q. Do you pay your men on Friday afternoon? A, Yes, Friday evening, It
takes about $300 a week to pay the men and the coopers.

Q. Did you tell me who James Holmes was? A, There are several. There is
one James Holmes, a farmer, down the river.

Q. I think it is the one you told me about being a stationery man ; I see thatis
the one referred to here. That cheque of Mr. Brown appears to have come in the
same time as the other cheques connected with the election ? A.I do not know
why it does not appear there in February. We have lost cheques before, and they
are considered as old lumber as long as they are checked off.

Q. When does the book keeper enter them ? A, He enters them always when
they come in, or sometimes when they come in. Gecerally if they are given in the
office he enters them on the stub; but if we happen to give a cheque over town or
in the bank he does not know about it until we tell him, till the cheques come in
from the bank, We do not keep cur stubs,

Q. Take the month of March and point me out where you drew money out, as
you say, cheques for “ ourselves” or “ office?” You have got down as far as the
22nd of March without striking one. Now I will show you how many of these were
drawn in January and February ? A. Here is one on the 25th of March for $150;
7th of April I find $200.

Q. 1 will show yon what there is in January. Commencing on the 14th of
January there is $300, the 15th $300, the 21st $300, the 25th $100 and the 29th $100,
making $1,100. Now we will take February, February 4th $200, February 18th
$200, and February 25th $200—8§600 in February; and all there appears to be in
March is $150. Can you explain how it is that there is that difference, $1,100 in
January and not on Fridays? A. In the month of March our local sales are larger
than the whole year; there is a great demand for feed; there is a great demand for
mill feed ; and we frequently take in $100 or $150 a day cash sales in the mill. We
never deposited the cash we received ; if there was a lot of money came in to-day
we paid it out for wheat.

Q. I find a cheque here for $150 on the 16th February to Flint that you have
not told us about? A. That is Mr. Stephens’ writing.

Q. What is it for? A. I could not tell you; it is endorsed by Flint and R, J,
Ebberts.

Q. Who is R. J. Ebberts ? A. He is assistant secretary of the Reform—well, he
was the assistant secretary of the Young Men’s Liberal Club, and I think he was
assisting in the office through the election.

Q. Then that appears to have gone for election purposes? A. Well, possibly ;

I do not know.
Q. That brings 't up to a thousand dollars that you gave? A. No, Idid not give

a thousand dollars.

Q. Well, I mean that comes out of the establishment that was supplying the
funds, Now, is there any doubt that went to Mr, Flint ? A. There is no doubt that
it went to Mr. Flint,

Q. Who signed that cheque? A. That is Mr. Stephens’ writing.

Q. It is not charged in Mr. Stephens’ account. Had Mr. Stephens authority to
give money for this election ? Had he authority to give that cheque and give such
sums of mouney as were required? A. Certainly he had a right to draw cheques just
as readily as I could, and they would be éxgnored at the bank.
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Q. And he had your authority or implied authority to draw them in connection
with the election? A. He had not.

Q. Then did he draw these cheques without your authority? A. Witheut my
authority or knowledge. If it is for election purposes I know nothing at all about
it. In fact I know nothing about the cheque at all.

Oross-examined by Mr. Cassels :—

Q. You have a very large mill here, I understand ? A. We have,

Q. What is the capacity of this mill? A. 450 or 500 barrels a day.

Q. Take the mouth of January, were the purchases larger then? A, Of wheat ?

Q. Yes? A. No, I do not think it,

Q. Who is the manager of the Bank of Commerce? A. Mr. Thomas.

Q. He has been here for a great many years? A. For several years, It
depends a good deal on the season of the year; if there are good roads them the
receipts of wheat are pretty large. We grind from 1,500 to 2,000 bushels of wheat
a day.

}('2. How is that bought? A. A large portion of it is bought here, and then we
are buying in Wallaceburg and Preston and Port Lambton and at Stony Point.

Q. Do you know there were meetings held by Blake and Laurier and Sir
Richard Cartwright, and so on, during the election ? A, Yes.

Q. And these Lalls had to be provided ? A. Yes.

Q. And the expenses of these had to be provided for? A, Yes, the expenses
were very heavy. Peter Ryan was here on two occasions too, and the Hon, Mr.
Hardy was here. Then we had several speakers belonging to the Knights of Labor.
Mr. Langelier was here from Quebec too. ‘

Q. And these halls had to be hired? A. Yes.

Q. And there were flarc-ups after the election ? A. Yes.

Q. Bonfires? A. Yes.

Q. And brooms and bands ¥ A. Yes, the usual things.

JorNn B. FriNnT, re-called and examined.
By Mr. McCarthy - —
Q. We have traced to your hands now from the firm of Campbell, Stephens &
Co., a thousand dollars, which is & considerable advance on what you spoke of
yestt':;&lay ? A. I would like to see the cheques. Of course I spoke from memory
yesterday.
Q. Tell me if that is a cheque you got from Mr, Stephens? A. Yes, I got that
cheque from Mr, Stephens for election expenses.
Q. Why did you go to Mr. Stephens? A. Because I was out of money, and
Mr, Campbell was in the country.
Q. How did it come to be endorsed by Mr, Ebberts ? A. Because Mr. Ebberts
was in the room, and I sent him to the bank for it.
Q. How did Mr. Ebberts come to be in the room ? A. He was writipg for me,
Q. Did you get any money from Mr, Stephens? A. I did not.
Q. This is the only sum you got from him? A. Yes.
By the Court :—
Q. Did you get that personally from Mr. Stephens? A. Yes.
By Mr. McCarthy :—
Q. That §150 then you acknowledge. That $200? A. I acknowledge that too.
Q. Is that other 8200 right? A. Yes.
Q. Did you get that $200 through Mr. D. Smith? A. I do not recollect.
Q. Do you say that you did not? A, No, I won’t say that I did not, because I
am not prepared to say.
Q. Who is Mr. D. Smith? A. He is a farmer in Raleigh,
Q. I want to know whether you got that money or not; whether you sent Mr.

Smith for the $200 or not ? A. I won't swear that 1 did. To the best of my know-
ledge I did not.
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Q. Is Mr, Smith a Reformer? A. Yes.

Q. An active Reformer? A. He votes that way.

Q. Then Mr, Campbell must be mistaken when he says he sent that money to
you through Mr. Smith? A. Well, I have no recollection of it,

Q. There would be no reason for getting money from Mr, Smith? A. (No
answer.)

Q. Then do you remember getting money from Mr. Campbell at another time,
about the 14th ot February? A. Mr. Campbell paid me one time some money
without a cheque.

Q. How much ? A, I do not recollest how much; I know there was not a very
large sum ; it may have been $50; I cannot say.

Q. He says he paid you $150? A. Well, I have no recollection.

Q. Will you say it was not $150? A. No, I will not.

Q. Might it have been $200? A. I could not say; I should not judge it was
that amount.

Q. Supposing he is right about that, let us see how it will work out. $150 in
cash and these cheques that you acknowledge. That makes $900 including the
Smith cheque. 8800 you admit. Do you remember the meetings that were held at
Mr. Hadley’s place, private meetings ae they were called? A. There were no
meetings held at Mr. Hadley’s place to my knowledge, during this campaign. There
was during the Local election. I know Mr. Sprinthall called a meeting there during
the Local election.

Q. And was Mr. Hadley present at these meetings ? A. I do not know; I was
nlot present myself. 1 got Mr. Sprinthall to call a meeting there during the Looal
election.

Q. How many meetings did they hold there during the Local election? A,
Only the one to my knowledge.

Q. For what object was that meeting held ? A. To go over the voters’ lists.

Q. Do you remember young Hadley coming to you on polling day and asking
you for money ? A. He did not ask me for any money ; he came and asked me if
we were paying for votes, and I told him we were not.

Q. What time of the day was that ? A. It was in the forenoon some time,

Q. Did he give you any explanation of why he wanted to know ? A. No.

Q. Did he say any person had asked him for money ? A. He did not; he
mentioned no names,

Q. He was driving a rig on that day? A. Not that I am aware of ; I was in
the rooms all the time. I left the rooms once to go down to namber nine division.

Q. Although you did not see him didn’t you know he was driving ? A. I did not.

Cross-examined by Mr, Cassels : —

Q. During this election how many publie speakers were speaking through the
constitnency ? A. We had Mr, Hardy and Mr. Ryan here—that is, from abroad ;
of course we had a lot of local men.

Q. Mr, Langelier ? A, Yes. Woell, that was just previous to this campaign. I
suppose it was the same election.

Q. And Mr, Blake ? A. Yes.

Q. And Sir Richard Cartwright ? A, Yes. I may state here during this elec-
tion I paid out several bills belonging to the local election. There was one of $50
to Mr. Dezilly, several livery bills; in fact there was some hall rent from 1884
election,

Q. These canvassing items, do you know whether there were any accounts
under that head ? A. There were no bills rendered. Perhaps towards the end of
the week I would give them some money, what I thcught was right.

Q. I see in the bill in the Chatham Banner that part of the expenses there was
put down for canvassers ? A. Yes.

Q. Were those not entered in the retarn? A. Yes.
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CHARGE 8.

Rock DoLseN, sworn and examined.
By Mr. McCarthy :—

(The witness asks for a certificate.) . .

Q. You are charged with having paid money out on polling day ; now, is it true
ornot? A. Yes.

Q. Whom did you pay money to? A. James Ions.

. How much? A. Two dollars.

. Who else? A, George Neill, two dollars.

. Who else? A. Nobody else. .

. Where did you get that money ? A, I got it from Mr. MoGoldrick.
. For what purpose? A. To give to these boys.

. Is that all you got from McGoldrick ? A. That is all.

. And was that four dollars to give to these two boys? A. Yes,

Q. Why did you go to McGoldrick for money ? A. Well, I could not say; I
thought I would be likely to get it from him.

%. What made you think so? A. Well, I do not know, any more than that I
knew he was in the habit of having money.

Q. What time of the day did you get it from him ? A. It was in the morning
some time; I would not be certain of the time.

Q. Do you mean in the forenoon? A. Yes.

Q. How much did you get yourself in ccnnection with the election? A, I
think about ten or twelve dollars.

- Q. Under what circumstances did you get that money? A. I got it from Mr.
int.

Q. For what purpose? A. It was pay for canvassing.

Q. Were you hired to capvass? A. Yes.

Q. When were you hired ? A, I do not remember the date. It was about two
weeks before the election, I think.

Q. Where? A. It was in the committee rooms over the Banner office,

Q. Just give me the history of your heing hired? A. It was Finlayson and my-
sellltTwedwere both together and Mr, Flint engaged us as canvassers at a dollar and
a half a day.

Q. For how long? A, I do not know that; there was nothing mentioned as to
how long; we supposed it would be until the elections were over.

Q. And where were you to canvass? A. In town among the mechanics.

Q. Then on polling day what were you doing? A. I was around town among
the mechanics,

Q. Were you driving? A. Yes, some of the time,

Q. Whose horses were you driving? A. I had Mr. McGoldrick’s horse at one
time, a team at another; I do not know who the team belonged to.

Q. Did you see Charles Hadley? A. I think I did see Mr. Hadley with it.

Q. What was he doing? A. When I saw him he was in the street between the
Committee room and the Royal Exchange.

Q. That is very near to this barn ? A, Yes.

Q. The barn is between the two? A. Yes.

Q. Did you see him in the barn? A. No.

Q. Were you in the barn? A. Yes.

Q. Is that where Mr. McGoldrick was paying out money? A. That is where
he gave me money.

Q. Was that where he remained most of the day ? A. I could not say.

Q. Were people brought in there to him to get money, sent in? A, Not that I
am aware of.

Q. You saw Hadley standing there; did you see him inside of the place? A. No.

Q. Did you see him driving? A. No, I'do not remember of seeing him driving.
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Q. Now you say upon your oath that the four dollars is all the money you got
or all the money you know of being got from McGoldrick ? A. Positive,

Q. Do you say l\]you have no knowledge of any more money being spent by
McGoldrick? A. Not to my knowledge.

Q. You did not know of Ruddling getling money that day ? A. 1 do not re
member of speaking to Ruddling that day at all.

Q. Do you know Sheldon? A. Yes.

Q. Did you see him that day? A. I think I remember of seeing him,

Cross-examined by Mr. Cassels:—
Q. This McGoldrick was a tavern-keeper ? A. Yes.
Q. Do you know whether he had bets on the election ? A. I could not say.

CHARGE 6.

Wirriam Tror, sworn.
Ezxamined by Mr, McCarthy :~

(The witness Pardoe is put out of court, It is intimated to the witness that he
may have an order for protection if he wishes. He says he does not want it.)

Q. Do you know Mr. Ludson Pardoe? A. Yes.

Q. I believe he is the Deputy Reeve of Raleigh? A. Yes, he used to be; I do
not know whether he is now.

Q. Did he ever canvass you for your vote? A. No.

Q. Did he ever ask you for your vote or speak to you about your vote. A. No;
only this, he was at our house—he came to pay me some money—and I asked him
whether he would drive me down to the polling the next morning. He said yes,
supposing I would vote as he did.

Q. 1= that all that took place between you? A. He promised to give me a load
of wood on conditions of me being lame,

Q. How long have you been lame ? A. Aboutl 17 or 18 months.

Q. That is the only promise you ever had about a load of wood from him, I
suppose ? A. Yes, and I never got it.

Q. He never promised you a load of wood before? A. No.

Q. What money was he paying you? A, He was paying me $27 for two pigs

I sold him,
Q. And he came to see you? A. Yes, he brought the money to pay me for

those pigs.

Q. And then he talked to yon about election? A. No, nothing only I asked him
if he would give me a ride down the next morning, and he said yes he wounld if I was
going to vote the same way he did.

Q. Which way was he going to vote. A. I do not know.

Q. Did you never ask him? A. No, but I judge he was for Mr. Campbell,

Q. Then what did he say about the load of wood? A. He has not given me a
load of wood, There is another gentleman that has given me over twenty loads of
wood, and I thought he would be as good as other folks.

Q. 1t was in this same conversation that he spoke about taking you down to
vote that he spoke about the load of wood, wasn’t it? A. Yes.

Q. The first thing you said to him after he paid you the money was that you
asked him if he would drive you down to vote because you were lame, is that it ?

A, Yes,
Q. Then Mr, Pardoe promised he would do so provided you voted the way he

did, is that correct? A. Yes.
Q. Then what did he say about the wood ? A. He said he would send me &

load of wood.,
Q. Well, did you go and vote? A. Yes,
Q. Did ke come for you? A. No. g9
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Q. Did he send for you? A, No. There were several parties came during the
day. .
Q. Well, how do you know he did not send for you? A. I do not know, Iam
sure.

Q. But you went down; whom did you go with ? A. I went along with one
of the DeClutses.

Q. Where do they live? A. They live the next farm to where I do.

Q. What time of the day did you go down? A. About four o’clock.

Q. Did you ever speak to Mr, Pardoe about the load of wood? A. No.

Q. Hadn’t you some claim against the township for some work done? A. Yes,
1 bhad then,

Q. Did you speak to Mr. Pardoe about that? A. Yes. He sold my right of
ditching to another man to finish, and allowed me eight dollars for it.

Q. When did you do this ditching ? A. Before I was lame,.

Q. And he sold you the ditching when? A. A year before that.

Q. Would it be two years ago or three years ago you did the ditching? A. It
was three years ago, .

Q. How long before the election was it you did theditching? A. Eight or nine
months. . '

Q. How were you lamed ? A, I fell out of a cherry tree a year ago last July.

Q. That would be in July, 1886? And how long before that did you do the
ditching ? A. The spring before.

Q. Then when was it the job was taken off your hands by the Council ? A. It
would be about twelve months ago,

Q. Was it before you were lame? A. No, after,

Q. You did not do the job on account ot this accident? A. Yes.

Q. Then it was taken off your hands? A. Yes.

Q. Did you ever make a claim on the Council for payment, and when did you
first make that claim? A. Soon after I got lamed.
. That would be some time in the summer of 1886 ? A. Yes.
What did you claim for the work you had done? A. Nothing, all I could get.
Did you claim any particular sum. A. No.
You made a claim just for all they would grant you? A. Yes.
No. Did they take any notice of your claim during that summer or that fall ? A.

o.

When were you paid? A. 1 was paid about last June.
. Did you spesk to Mr, Pardoe about that on this day he came to see you and
pay for the pigs ? A. Yes.

Q. What did you say about that? A. I agked him how much they were going
to allow me. No, I believe I asked him for that money.
A 8 You asked him why you had not got your money; isn't that the way?

. Yes.

Q. What did Mr. Pardoe say to that? A, He said he would have paid me that
day it he had the book.

Q. He said he would pay you that day if he had the cheque-book? A. Yes. He
said he would bring the cheque-book next day and give me the cheque.

Q. Was that the same time you were talking about the voting? A. Yes.

Q. How often had you applied to the Council for settlement before this day?
A. Onoe or twice, or three times.

Q. What answer did they make to you? A. They always told me they would
allow me.

Q. And why didn’t they allow you? A. I do not know.

Q. Then you did not get the money out of them until the time of the election ?
A. I did not get the money then. '

Q. Did you get the promise then? Was that the first time you got a pro-
mise? A. No.

Q. How much did Mr. Pardoe say he would pay you then? A. Right dollars.
90
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Q. But you did not get that until June? A, No.
Q. Anrd you never saw the load of wood he promised you? A, No.
Cross-examined by Mr. Cassels :—
Q. You got this contract for a ditch ? A, Yes.
Q. Had something been done? A, Yes.
Q. Then on account of your accident it was re-let? A. Yes.
Q. And there was an allowance made as against the new ocontractor for some
money to be paid to you? A. Yes. ‘
Q. Do you remember at what time of the year that contract was relet? A. 1
sappose it would be about a year last September,
Q. And that allowance was on account of the work you had done that the other
contractor was getting the benefit of ? A. That was being deducted off the contraet.
Q. And the Council agreed to give you that much money? A, Yes.
Q. Mr. Pardoe, I believe, was Reeve of Raleigh at the time he came? A. Yes,
Q. He was paying you for some pigs attho time. Just explain this wood,
what kind of wood you got? A. It was stove wood.
Q. Do you remember what you were doing when this conversation commenced,
at the stove ? A. I was mending the fire.
Q. With chips, I believe ? A, Yes.
Q. Does'nt he own a mill? A, Yes.
Q. And wasn’t it the slabs from the mill he was offering you? A. I do not
know; He was going to send it.
A YQ. Don’t you know people all round were getting wood from him from the mill ?
. Yes,
Q. And have been ever since he has been in the business? A. Yes.
Q. And knowing that you asked him if you could get some? A. Oh, I had the
privilege before this time,
rdQ‘ And had you got wood before this time too? A. I had some in our own
ard.
y Q. But from Mr. Pardoe’s mill? A, No.
Q. But prior to that he had given you the privilege of getting it? A. I always
had that privilege; he gives everybody that privilege.
Q. How long have you had that? A All the time I have lived there, six or
geven years. There is a certain class of wood he does give away.
Q. That is the slabs? A, Yes.
Q. He did not go for you to vote? A. No,
And you did not see him any more about it? A. No.
Have you been a Reformer all your life? A. I do not study it much.

Q.
Q.

TreoMAS L. PARDOE, sworn.

Examined by Mr. Cassels :—
Q. Are you still Reeve of Raleigh? A. No,
Q. When were you? A.I was Reeve for 1881; that is the only year I was
Reeve. I was Deputy Reeve in 1885 and 1886 and for several years before that.

Q. Have yon got a mill? A. Yes.

Q. You are acoused of bribing this witness by giving him wood to vote; just ex-
lain? A, Well, I do not think Mr. Trot ever got a load of wood there, not to my
nowledge. I called on Mr. Trot. I was Commissioner on a drain that was sold in

October, 1885. Mr. Trot was one of the contractors. He took the job late in the
fall, and he did a small portion of the work, and it froze up and he could not do any
more, and in the spring it came so wet that he conld not do any more at if,
and before he got at it again he had the misfortune to fall and cripple himself.
I saw him, and he asked me to sell the work again, to try and sell his portion
a8 well, but within the estimate, so thatI could pay him. He claimed nine
dollars. I re-sold the job for eight dollars below the estimate. I told Mr. Trot what
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I had done. He asked me for the money several times, and I told him as quick as
the work was completed I would give it to him. Mr. Clive was along before he got
the work completed, and I paid him a portion of his work, but not in full. Mr. Trot
was in bad circumstances, and I called on him, I think the day before the election, and
he again asked me about this claim,and I told him as quick as the work was completed
to my eatiefaction I would give him an order for it. It never was a disputed
olaim. He was badly crippled, as I have told you, and he was sitting by the stove
at that time—that would be in February—breaking staves his son-in-law brought
him, I think, from some mill. He was breaking this stuff across his knees and pat-
ting it in the stove in rather a cold house, and this siuff almost as fine as straw ; and
I told him if he would send his son-in-law or someone down I would give him a
load of slabs, as I had told mauny other people; but he never came after them,

Q. He says he thinks you told him you would send them to him ? A. I donot re-
member that I told him I would send them, but if I did it it would not be the first
time I have sent them to people.

Q. Are the neighbors in the habit of getting slabs from you? A. Yes; we
have given away cords and cords of them.

Q. This man was apparently in great need at that time ? A. Yes.

Q. He says he asked you to take him down to vote the next day? A. Yes; I
asked him if he would be out to vote, becanse I knew he had always been on our
side in politics. I asked him if he would be down to vote, and he said he did not
know whether he would be able to get down, because he was on two crutches. Mrs.
Trot said, “ 1t will not hurt him, Mr, Pardoe, to go; if you come after him he will

.” 1did not go after him ; and he was actually, I was told, taken down to the
poll by the Conservative party.

Mr, McCarthy.—I do not press that charge.

CHARGE 23.

Rev. Epwin MoCoLLim, sworn.
Examined by Mr. McCarthy :—

(Mr. Flint is sent ous of coart, )

Q. You live at Toronto, I think ? A, I do.

Q. And 1 think you had a vote in this riding at the last Dominion election ?
A. Yes; I had a vote in the township of Raleigh. ‘

Q. Did you vote? A. I did.

. Were you then living in Toronto ? A. Yes.
- Were your expenses paid? A. I paid them myself.
Were they returned to you? A. They were not.
Not by any _person or in any way ? A, Not by any person or in any way.
Directly or indirectly ? A. Not directly or indirectly.
Did you get any money from Mr. Flint at that time ? A. No.
Did you borrow any from Mr. Flint? A. I did not.
. Notfrom Mr. Flint or any person ? A. No.
Who requested you to come to vote? A. I got two or three letters.
Q. Have you got the lotters here? A. No; I got one from Mr. Campbell, and
I think two from Mr. Flint, and I think one from Mr, Fleming—I am not sure
about Mr. Fleming,

Q. Have you kept these letters ? A, No, And I got one from my father-in-
law, Stephen White, and one from one of his danghters,

Q. Did you destroy these letters, or are they in existence yet ? A. Well, I do
not know ; they may be lying around the house; I did not take any pains to pre-
gerve them,

Q. Do you take pains to preserve letters? A. i
-unless it is something (%‘ importa?me. tors & o, not lettors of that kind,

Q. How did you come; did you come to Chatham first? A. Yes.
92
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Q. How were you sent from Chatham? A, I took the buggy belonging to my
father-in-law and drove myself. He was living in Chatham.

Q. Were you promised your expenses if you would come and vote? A. Well,
I do not know whether you would call it a promise or not. The letter I got from
Mr. Fliot said “never mind your expenses, call and see me.”

Q. And did you call and see him? A. Yes.

Q. And what was said about your expenses ? A. Not a word.

Q. Did you not speak of them ? A. No.

Q. Did he not ? 'A. He did not.

Q. What did you understand by that? A. Well, of course I understand by
those things in election times it was an indirect way of hinting the expenses would
be paid ; that is what I understand,

Q. If so, why didn’t you ask for the expenses? A. Because I did not want
them.

Q. That is the only reason you did not ask? A. Yes.

Q. Then did you determine not to ask? A. Yes.

Q. Why; did you think it an improper thing to ask your expenses? A. Yes.

Q. Did you ever speak to Mr. Campbell about it? A. No.

Q. What were your expenses ? How mueh did it cost you to come here ? A
The car fare is $8.85, a return ticket.

Q. It cost you then in the neighborhood of $3, I suppose? A. Under $10, at
any rate.

Cross examined by Mr, Cdssels :—

Q. That is your recollection of Mr. Flint’s letter? A, Yes,

v Q. And from that you just drew your own meaning, whatever it might be ? A.
8.

Q. There was no promise made by him of your expenses ? A. No.

Q. And no talk about it ? A. No.

Mr, McCarthy.—1 think there is a promise made out.

The Court.—I do not think so ; I think I shall have to dismiss that charge.

CHARGE 1.
NaroLeoN TETRAULT, recalled.
Examined oy Mr. McCarthy :—

Q. Do you know Mr. Campbell ? A. Yes.

Q. 1 think you told me you know a man of the name of John O'Neill? A, Yes.

Q. Do you remember John O’Neill being in your shop or store early in De-
cember? A. Yes,

Q. The 4th of December, you say ? A. It was the 4th.

Q. What was O’'Neill doing? A. He came in on Saturday afternoon—it was
about one o’clock in the afternoon-—and started to look at some overshoes, pricing
them. In a moment after Mr. Campbell came in, and as soon as he came in they were
talking about the election.

Q. Who were talking about it ? A. Mr. O'Neill talked to me abont it a little
bit, Assoon as Mr. Campbell came in Mr. O’Neill pointed me to Mr. Campbell and
said, ¢ Here is & Dillon-Campbell man,” meaning on that side.

Q. Dillon was a candidate for the Local House? A. Yes.

Q. Campbell was a candidate for the House of Commons? A. Yes.

Q. He said, ¢ This is a Dillon-Campbell man.” And what did you say to that ?
A, Isaid, “I do not think I am generally found on that side.”

Q. Then what further happened ? A, He kept on trying the overshoes; and
Mr. Campbell called me to one side and pressed me to support him. 1t was between
me and him ; he talked a little lower. I told him I could not do 8o —that it was not
my politics. I presume that he had bee% 3informed that T would be with them.
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Q. What arguments was he using to you? A. He said he was a citizen of the
town ; he had been quite a long time in town. I told him I had no objection to him
personaig, and the like of that. .

Q. Were you speaking lond enough for O’Neill to hear what you were talking
about? A, I do not think it. ,

Q. What more took place? A, I went back to Mr. O’Neill—it was a few steps
between us—and he was still trying on those overshoes. He said, “If Mr. Camp
bell says it is right for these overshoes—it makes them right—I will wear them and
1 will work for the election, and I know plenty more voters I can get.”

Q. Were the overshoes on him at the time? A. He had them on. In saying
80 he pointed to me and to Mr. Campbell, and I said, “ Well, just as Mr. Campbell
says.”
¢ By the Court:—He said,* Ifhe makes it right for those overshoes,” what? A.
“J will keep them.” .

Mr. McCarthy :—Q. And what more? A. He said he would vote for him and get
more voters he knew—lots more he could get.

Q. Then you said, looking at Mr. Campbell, “It is just as Mr. Campbell says ;”
what did you mean by that? A. Meaning if he wanted either to pay for them or
charge them. I was selling the overshoes,

Q. What did Mr. Campbell do or say? A. He paused for a while, and we
talked a little more about election, and then Mr. O’Neill repeated that same thing,
looking at both of us, So Mr. Campbell paused s little bit, and looked at me and
nodded at me, and said “1 guess you had better charge them to me.”

Q. And did you doso? A. Idid so.

Q. And what was the price of them ? A. Two dollars,

Cross-examined by Mr. Cassels :—

Q. You have been rather a pronounced Conservative? A. Not pronounced.

Q. You have said so. For years you havebeen s0? A. I did not say how long
I was or anything of that kind,

Q. How long since you have been found on the other side of politics ? A. Well,
I guess ever since I was born.

Q. Then you are a pretty old Conservative? A. Well, from that I believe ; I
am about 45.

Q. And had aiways been known to be a pretty good Conservative? A. I pre-
sume so.

. Everybody knew it? A. I think so; I am a public man in business.

. Just the kind of a man a good Reform candidate would like to cateh? A. Yes.
. He came into your store? A. Yes,

. Was O'Neill in there first ? Yes, a fow minutes.

. What did O’Neill come in for? A, He started to look at some overshoes.

. Who else was there? A. There were some other customers in some other
parts of the store; I cannot say who, My son was there,

. What is his name ? A, John Tetrault.

. Where was O’'Neill? A. In the front part of the shop.

. And your son was there when he came in? A. Yes.

- Whom did O'Neill ask for the overshoes ? A. Myaself.

. What did he say about them ? A. He said he wanted to look at some over-
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For what purpose? A. I did not ask him for what purpose. I showed him
some men’s overshoes,
. You presumed he wanted them to wear? A. Yes.
. Then you put him down to try them on ? A. Yes.
. And be was trying them on when Campbell came in? A, Yes.
. Then Campbell took you aside ? A, A few steps.
Q. Out of O'Neill’s hearing? A. Ido not know that it might be out of O'Neill’s
hearing ; but he spoke a littie lower,
Q. And tried to get you to vote for himself? A, Yes.
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Q. Did you tell him you would not do it? A. I told him I could not do it.

Q. You satisfied him you would not doit? A, Yes. I presume he might have
bad some hope still.

Q. But still you tried to leave him under the belief? A. Yes, because I never
mislead anybody.

Q. And you think that Campbell would leave you firmly believing you were
not going to vote for him? A. No.

Q. Then he left you in disgust? A, No, I think not; he shook hands with me
very kindly before he left.

Q. And after he shook hands was it this conversation took place that you have
told us? A, Yes, after O'Neill walked off with the overshoes.

Q. Conversation was before? A. Yes.

Q. And Campbell had shaken hands with you? A. No, not then.

Q. You had told him you would not support him then ? A, Yes.

Q. Was it a8 he was passing out that O'Neill used these words about the over-
shoes? A, No, not passing out. He was standing on the same place that he was
trying on the overshoes.

Q. O'Neill was? A, Yes.

Q. What were the exact words? A, He said, “ If Mr, Campbell says it is
right for these overshoes I will keep them and wear them.”

Q. He bad them on at the time? A. I presume they were both on. He wasin
the act of fitting them on.

Q. Then, as far as O'Neill was concerned he had gone in, as far as you observed,
to buy overshoes ? A. He did not say he would buy them. He was trying them on.

Q. As far as you believed, he went in to get a pair of overshoes ? A. I presume
80.

Q. And when he first spoke he had these overshoes on his feet? A, He was in
the act of trying them on.

Q. And then what remark did he make? A, He said, “ If Campbell says he
will make it right for these overshoes I will keep them and wear them; and if he
does that I will vote for him and I will work, and I can get plenty more voters.”

Q. You are sure that was said in Campbell’s presence ? A. Yes.

Q. What remark was made by Campbell after that ? A, He did not make any
remark ; he paused a little bit.

Q. What next? A. He and O’Neill talked about the majority they were going
to get.
g Q. What else ? A, Mr, O'Neill repeated the same demand, and then Campbell
paused a little bit and looked at me ard at O'Neill. 1 said: ‘‘Just as Mr. Campbell
says.” Mr. Campbell looked at me and looked at O’Neill. He noddesd to me, and
said : “T guess you had better charge them.,”

Q. Then did Campbell go out? A, Not just then.

Q. How long was he in after that? A. Just a few minutes,

Q. Have you been paid for those overshoes? A. Yes.

Q. Have you ever rendered an account for them? A, Yes..

Q. When did you render the account? A. When I got ready.

Q. When did you render an acecount ? A. Sometime about s couple of months
ago, 1 presume. I made out a little bill; I happened to need a little change; we had
to make up a little bill, and I sent the boy over to Mr. Campbell. He happened to be
out, and he did not presentit; so when he came home with it I tore it, and said ¢‘I
will present it on some future day.”

Q And you bhave not presented it since? A. No.

Q. Will you present it now ? A. I will present it when I see fit,

Q. You have not presented it yet? A, No.

Q. Have you got your books here? A, Yes.

Q. When did you charge it? A, Charged it the very day it took place.

Q. Let me see your book. You have had some flour from Campbell’s mill

since? A. Yes.
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Which you paid for? A, No, I did not. .

I think you have? A. My son probably paid for it.

When did you get that flour? A. Some time in the spring.

What was the date of this conversation ? A. 4th of December, 1886.

Q. Some time in the spring you got flour at Campbell’s mill. 1t was not paid
for at the time you ordered it? A. No. The hill was presented in one of my shops,
and my son paid it. .

Q. When was that bill presented ? A. I could not say the exact date; it was
not long ago. My son told me he paid it.

Q. And you never rendered your off-set since? A. No. I have got lots more
like it.

Q. When did you tell Mr. O'Neill about this, or Smith? A, I did not say I
told O’Neill. Here is the original entry, on Saturdsy afternoon, the 4th of December
(referring to book). .

Q. What is this entry ? A, “Mr, Archibald Campbell, for one pair overshoes
for John O’Neill, Junior, $2.00.”

Q. “Per?” A, Well, it is either ¢ per” or * for.”

Q. When was that altered ? A. It never was altered.

Q. What is that, “ John ” or “ James ?” A, John.

Q. You put down first “ James " and altered it? A. No, I did not. 1 put his
name down first, and I had another transaction with him, and I looked it up and put
his name down John. -

Q. When was that entered up, page 93? A. I could not exactly say what date.

Q. When was it entered up? A, It does not matter when it was, because I
post my book when I get ready.

Q. I ask you when it was written up? A. I cannot tell you.

Q. Can you tell me within four months? A. No. I presume it was inside of
four months,

Q. You presume; you eannot say ? A. No.

Q. That has been written in since, the lower line? A. It might be for all 1 know.

Q. It was put in at a later date; you can see the ink as well as I can? A.
Well, it does not matter; I have a right to put what I like in my own book when I
remember the transaction, providing it is true and square.

Q. Will you swear that lower line was not written at a later dale than the
upper ? A. No, I will not deny it was put later.

Q. Who was it—was it Mr. Smith or anybody on his behalf that showed you
you had not entered it right ? A. Nobody did.

Q. You have altered the date, I see? A. No, I have not.
beo Q. Now, that entry is made in August of this year ? A, Well, it might have

n.

Q. Butitis ? A. Well, supposing it is.

The Court.—Read the whole of that entry? A. “ To one pair overshoes per
John ¢ O’—for O'Neill.”

Mr. Cassels.—You see that these words written on the second line are writien
in after the upper words ? A. Yes.

Q. There is no doubt about that? A. No doubt about that.

Q. That you have admitted ? A. Yes.

Q. So that the lower part there, whatever it means, is written in after the
upper part ? A, Yes,

Q. Now, that lower purt was written in after this election contest had com-
menced ? A. It may have been,

Q. Wasitnot ? A. I do not know.

Q. Wasn't that lower entry made for the purposes of this trial ? A. No.

Q. At all events the entry itself is made after this election protest is commenced.
You knew when this petition was presented, didn’t you? You knew Mr. Smith
was protesting Mr. Campbell’'s election ? A. I heard that.

Q. The upper line, “ H. E. Woods,” is August the 15th, 1887 ? A, Yes.
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Q. Then this lower entry would be after that date ? AX. I presume it is.

Q. Now tell me when you put in those words underneath? A. I cannot tell
you the exact date.

Q. Whom had you seen connected with the election contest before that ? A. I
did not see anybody at all. .

Q. Whom did you go to and tell about this ? A. I did not go to anybody.

Q. Whom did you tell 2 A, I do not know.

Q What have you rubbed out in the original entry ? A, I cou!d not tell you.

Q. I ank you what was rubbed out 2 A. It was Jon.

Q When was that “ 93" put opposite that ? A. I could not say ; I suppose
when it was posted. ,

Q. Who used this green ink? A, I did.

Q. When? A, That would be last January, I presume.

Q. Whose writing is that ¢ Mr. Christie ?’  A. That is my son’s, I presume.

Q. You have never demanded payment of that account from that day to this
except in the way you have told ? A, Once in that way, and he was not in the
office.

Q. You have been getting goods from Mr, Campbell’s store since that that
were paid for ? A, It was paid in my absence.

Q. You are reserving this account for present use? A. No reserving.

. You were acting as deputy returning officer ? A. Yes.
Re-examined by Mr. McCarthy .— -
. Is this your own handwriting, on the 4th of December? A. Yes.
. ““Mr. Archibald Campbell.” That is intended for what, “per?” A. Per
O'Neill; and that is intendcd for ¢ for.” That is, for overshoes,

Q. This you have wiitten in since? A. Yes, I wrote in * Jon.”

Q. And when did you write in “junior?” A, The same time I wrote in the
original entry,

Q. Then the first entry you made was “ O'Neill junior per Campbeil for over-
shoes, $2.00?” A, Yes,

Q. Then when did you write in **Jon ?” A, Sometime after I wrote this. I
looked up his former account and found his name was Jon.

Q. What do you call this book? A, It answers as a day-book, and it is a
blotter as weil,

Q. Is this your only book? A. No.

Q. What does this contain ? A. It contains an account of all the goods that go
out, on approbation or any way.

Q. Have you a larger day-book in which you put entries ? A. No.

Q. Is your business a cash business ? A. Yes, with a few exceptions.

Q. Then this book is just an entry of those goods which are not cash or which
goous on approbation? A, Yes. Sometimes the accounts will remain here a
couple of months before I post them.

Q. What is the entry in green ink? A. It may have been transferred some-
time to another page in the book or in another book that would follow this one, so as
not to be entered in the ledger.

Q. When did you commence using the green ink? A. That was, I presume,
last fall some time, or December or January.

Q. Is there any other entry posted on this page but that one? A. That seems
10 be the only one on that page.

Q. On the preceding page is there any entry that was posted? What is that
there? A. That would be carried on to another similar book.

Q. Ts that 39 posted ? A. I presume it would be. That is posted to Pegley.

Q. Now, 93 is this account. Can you tell at all when you posted that? Have
* you any regualar time of posting these ¥ A. No, I bave not.

- Q. As [ understand you, this was first transferred to some other book? A.
8,
Q TIbp order to be settled ? A. Yes.
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Q. Before it was posted at all? A. Yes.
1 Q. You intended to charge in your ledger Mr. Campbell with this entry ? A.
8.

Q. Why did you charge in this book at all? Why didn’t you rely on the little
book? A. Because if any man comes up in a hurry I refer here; but perhaps if
they come in a little time I enter them right there.

Q. Do you remember when you did put this into the book? Just try and
remember when you posted this ? A. It might be within the last two months.

Q. At the tima you rendered the account which did you take it from? A.
From the blotter.

Q. Then were all these entries that are on page 93 made at the same time? A. I
presume the whole page was put down together on the one day.

Q. Then you commenced apparently backwards. You have gone back. You
gee you commenced with August, 1887, and then you go to June, 1887, and then to
December, 1876. Then you posted back apparently. Weuld you post that way
out of this book? Would you post backwards? A. No, I would not post back-
wards. 1 would skip an entry very often.

Q. Wby would you go back here and mark it 93? When did you mark 932
A. That is when I posted here.

Q. Would not that show you posted from this book and not the other one? A.
1 did post from this one. I posted this entry from another similar book; since
January that has been. .

Q. Then where did you post the June item from? From that same new book.

Q. Then where did you post this December item ? A. From the other book.

Q. Show us that, P, Miller? A. There it is.

Q. When was that posted? A. That would be last January, I think—either
Japuary or December.

Q. That is, “ To balance of overshoes” also? A. Yes,

Q. 8250? A. Yes.

Q. Do you remember as a fact that this first line and the second line were
written in at different times? A. Yes.

Q. What is the second line? A. “ Per self for John O’Neill, Junior.”

Q. Do you remember when it was you wrote in this second line ; how long ago ?
A. Tx might be & month ago.

Q. You rendered the account about when ? A, Some time in the spring; I could
not say what date.

Q. Do you know anything about the dealing you had for flour with Campbell,
Stephens & Co.? A. Yes; I went and ordered & hundred of flour personally, flour
and shorts.

Q. Was the account rendered to you? A. No, not to me,

Q. Still do you know anything at all about whether it was paid or not, of your
own knowledge? A. Apy more than what my son told me.

Q. Did he tell you how he paid it? A. Yes.

Q. How did be pay it; because it is H. J. Stephen’s account here? A. Well,
young Stephens was in and bought a pair of shoes, and I think he presented the bill
on account of it. So the boy told me.

Q. Is young Stephens a son of the partner? A, Yes.

Q. He was in and got a pair of shoes? A. Yes.

Q. And then the account was settled in that way? A. Yes. (On page 328
of the ledger, settled by H. J. Stephens’ account, $2.70.) 1 think young Stephens
would take & more expensive shoe and pay some cach to the boy.

Re-Cross-examined by Mr, Cassels :—

Q. Were not you in some difficulties in March with the Lycoming Rubber Com-
pany ? A. Has that anything to do with this ?

Q. They were pressing you for payment then; you had a note then that you
were trying your utmost to meet? A, [ believe there was,
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Q. And you were trying your best to collect all you could in order to meet that
note; ien’t that so? No; I did not pay enough to make any effort on that note.

Q. You were about $700 short then? A. You are not right with the account.

Q. Well, they were pressing you at that time, weren't they ? A. About what time ?

Q. Sometime in March ? A. I guess so.

Q. And you tried your utmost to meet your liabilities at that time ? A, Yes.

Q. You tried then to collect all you could to make headway, didn’'t you? A,
My efforts were not directed in collecting. They were directed in settling with them
by an extension or otherwise.

Q. Then you tried your best to get in all your assets, didn't you? A. That
might be. I presume it would be about that time I presented the bill.

Q. How did you come to get Miller here in one book and theother in the other ?
A. Because Miller was allowed to remain longer there, thinking he would pay it from
-day to day.

d Q. Where is that other book you ta k of ? A. I have not got it,

Mr. McCarthy :—Did O'Neill pay you for those shoes ? - A. No,

Q. Did you ever ask him for it? A. No.

JoBN TETRAULT, sworn.

Ezamined by Mr. McCarthy : —

Q. Yon are the son of the last witness? A. Yes.

Q. Do you know O’Neill? A, Yes.

Q. Do you remember O'Neill trying on a pair of overshoes in your father’s
establishment in December last?  A. Yes.

Q. Which O'Neill was that? Do you his first name? A. I do not,

Q. Had you known him before? Had he ever been in the store before? A.
Yes, he had bought goods from me before.

Q. Did any person come in while O’Neill was there? A. Not that I remember,
except Mr. Campbell.

Q. You say that you remember Mr, Campbell coming in? A. Yes,

Q. What was O'Neill getting? A. A psir of overshoes.

Q. Do you remember O’'Neill saying anything? What were they talking about ?
A. He was talking of the election with my father, I think, before Mr. Campbell
came in.

Q. And after Mr. Campbell came in what was he talking about, or what were
they talking about ? A. They continued then on the same subject.

Q. What was Mr. Campbell talking about? A. Mr. O’Neil says, pointing to
my father—I forget the exact words he used though—meaning to say “ He is on our
side; he is o Liberal; that is a good man,” or something like that.

Q. What did your father say to that? A. He sa d, “ No, Sir, I do not think it.”

Q. Then what did Mr. Campbell say? A. Then Mr. Campbell started figuring
on the counter; and he said, “ Oh, we will have a majority in Dover of so many,”
which I forget; “ We will have a majority in Raleigh of so many,” which I forget.

Q. Who did he say would have a majority ? A. Oh, he thought he would get
in all right. Then he called my father aside and spok: to him & foew minutes.

Q. Did you hear wbat he said to your father? A. No.

Q. After that what happened ? A. Then Mr, O’Neill said, “ Well, I will take
this pair if Mr. Campbell says it is all right,”

; Q. What pair was be referring to? A. To a pair of overshoes he had or his
eet.

Q. Did he say anything more thau that? A, No, that is all he said. He said
something more, and that is all he said—that he wounld work for him and get some
more votes for him; 1 forget the exact words he used.

Q. What did Mr. Campbell say tothat? A. He did not say anything ; he bowed
his head and started talking again about the election; and then Mr. O'Neill asked
him the second time, and he said, * I will take this pair if he makes it all right.”

Q. That is, repeating what he had said already? A. Yes. Then Mr. Czmpbell
nodded his £md to father, and said, ¢ 1 gu;;s you had better give it to him,”
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Q. Did he get them ? A, Yes.

Q. Did ho pay for them ? A. No.

Q. Were they charged ? A. Yes.

Q. Who was it charged them? A. My father, I think.

Q. Do you make entries in this book? A. Yes.

Q. Look on the 4th of December and see if you see any entry? A. This is my
writing with the indelible pencil.

Q. Is there any person else in the store but you and your father ? A. There is
my mother and my sister, but they very seldom charge anything., The first two
entries on this page are by me, and then the entries down to Christie are by my
father, Then the next entries are made by me down to the last entry, which is
made by my father.

Q. Do you ever post into the book ? A. No.

Q. Who does the posting ? A, My father.

Cross-examined by Mr. Cassels : —

Q. Where is this shop of yours ? A. Ian King Street, opposite the Opera House.

Q. What sized store is it 7 A. It used to be a double store ; it is single now.

Q. Was it double in December ? A. Yes, we had it all in one.

Q. With counters on each side ? A. A counter in the centre reaching across,
and two small counters along the sides.

Q. And where was your trying-on place ? A. On theleft hand side in the front
of the shop behind the show window.

Q. What was there behind these counters?  A. There were very short
counters.

Q. What was there beyond the counter ? A, Nothing but shoes on the side of
the wall.

Q. Who attended the shop generally ? A. I did, and my father.

Q. Who attended to your books ? A, My father.

Q. How old are you ? A, 18.

Q. 18 now ? A. 19 in January.

Q. You recollect O’Neill coming in, do you? A, Yes,

Q. Anyone with him ? A, No.

Q. Quite sure ? A, Yes.

A YQ. 1s your recollection on that as good as on what you have been telling us ?
. Yes.

Q. Nobody else came in with Mr, O'Neill when he came into the store ? A. Not
that 1 remember of. :

Q. Not a lady, at all events ? A. No.

Q. Did not take his sister with him on that occasion ? No.

Q. His sister was not there on that occasion ? A. No. :

Q. You would remember it if his sister was there on that occasion ?° A. I think
he came in alone,

Q. You are quite positive she was not there? A. Yes.

Q. If you are mistaken on that you may have been dreaming about the conver-
sation? A. I do not think so.

Q. You say O'Neill came in to get shoes for himself? A. It was not shoes, it
was overshoes. ,

Q. Did he tell you he wanted overshoes when he went in ? A. Yes.

Q. You or your father ? A. It was me. ’

Q. What did he say to you? A. [ forget the exact words. He asked for a
pair of overshoes.

Q. Fur himself ? A, Yes.

Q. Did he ask the price of them ? A. I think so, I am not positive about it.

Q. You set him down to try them on, did you? A. Yes.

Q. Were you helping him to try them on? No.

b Q. Who was ? A, I'do not know., I was not. I never saw arybody helpirg

im,
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Q. Who gave him the shoes to try on? A. I did.

Q. How many pairs did you give him? A. I could not say.

Q. Half a dozen ? A. I could not say,

Q. He was trying on these shoes that you were givieg him when Mr. Campbell
came in ? A, Yes.

Q. Where was your father standing ? A. I do not remember. I think he was
in the back part of the ghop.

Q. Then did Campbell sit down, or what did he do when he came in? A. He
did not sit down. He leaned against & small counter.

Q. Is that the one that ran across the shop ? No, lengthways,

Q. What was the first thing that was said? A. I cannot remember.

Q. You have not paid much attention to it ? A. No.

Q. You cannot remember what was first said 2 A. No.

Q. Can you remember who first spoke ? A. I could not say that at all.

Q. You do not know whether Campbell or O'Neill first began the conversation ?
A. No.
Q. You do not know whether your father may not have began it first ? A. Ido
not know.

Q. Can you remember some of the words that were said ? A. As I said a littie
while ago, Mr. Campbell started talking about his majority.

Q. You are quite clear about that? A. Yes.

Q. Just talking about his own election ? A, Yes,

Q. Didn’t he talk about Dillon’s election too? A. Yes.

Q. Who was he addressing the remarks to about the majorities? A. My father.

Q. Not to O'Neill? A. No.

Q. You are quite sure of that ? A. Yes. He had his back turned to O’Neill
when he was saying that,

Q. Standing up? A. No.

Q. Then he was talking to your father about the majorities ? A. Yes.

Q. Did you hear any conversation that took place between your father and
himself? A. He called him aside.
. Where did he call him aside to ? Where did he go to? A. Just a few paces.
. You did not hear what was said then ? A, No.
. Then did he come back again? A. Yes.
. To the same place where he was before? A. Yes.
. Then who spoke? A. I do not exactly romember.
You do not remember whether it was Campbell or O’Neiill? A. No.
. Do you profess to repeat the exact wordg? A. I cannot say the exact words.
o It is the sense you take from them that you are purporting to give to-day?
A. Yes.

Q. To repeat the exact words would be impossible to you? A. No, not some parts®

Q. Just tell me what you heard said, the exact words? A. Mr. O'Neill said
“ I will take this pair if Mr. Campbell makes it all right.”

Q. To whom did he say that? A. I guess to my father. I do not know who
he was raying it to.

Q. What did Mr, Campbell say? A, That is the first time ; Mr. Campbell did
not say anything then,

Q. What did your father say ? A. I think he said, “If Mr. Campbell says so.”
He said something of that deseription ; I could not say the exact words.

Q. How do you come to remembsr that now and did not before? A, [ always
did remember it.

Q. Then what was said ? A. Then they started again talking about the election.
I do not remember who started. Then Mr. O'Neill said again, * I will take this pair,
if Mr. Campbell says he will make it right.”

Q. Then what was said? A. Then Campbell said, I guess you had better give
it to him,” and nodded his head.

Q. Then Mr. Campbell went out? A. Yes,
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Q. That is all you remember? A, Yes.

Q. Now repeat again what took place? A, Mr. O’Neill came in first, wanted
to buy a pair of overshoes.

Q. I want the words that were said? A. I told you I did not know who was
the first one that spoke.

Q. However, what you do recollect is just what you have told me now, that Mr.
O'Neill said, “T will take those overshoes it Mr. Campbell makes it all right?” A.
Yes.

Q. To that Mr. Campbell said nothing? A. No.

Q. The second time U'Neill made the same remark ? A, Yes,

Q. Is that all he said ? A, Yes.

Q. And Mr. Campbell nodded his head and said to your father, “I guess you
had better give it to him?” A, Yes.

Q. And then he went out? A. He did not go out right away.

Q. Then talked some ? Yes,

Q. To whom? A, To the three of them.

Q. Did your father tell him be could not vote for him; that he was a life-long
Conservative? A. I could not say.

Re-Examined by Mr. McCarthy :—

Q. Did O'Neill, when he said, “ I will take this pair if Mr. Campbell makes it
all right,” add anything to that, or was that all he said? After he said that did
O'Neill say anything more? A. Not that I know of.

WisLiam ATKINSON sworn and examined.,
By Mr. McCarthy :—

A YQ. You attempted to serve John Neill, junior, I think, to-day with a subpcena ?*

8.
A YQ. You left here after the mistake was discovered in the middle of the day ?

8.

Q. Were yon able to serve hira? A, No.

Q Whynot? A. I was told, when I got out there, that he had left for Bay
City on Tnesday morning.

Q. Whom did you get that information from? A. From his father and also
from his brother.

Q. Did they tell you for what he bad left for Bay City ? (Objected to.)

The Court.~ It is not evidence in the case; it is only evidence directed as to the
postponement.

Witness. —He said he had an aunt dying in Bay City.

By Mr. McCarthy :—

Q. Did he give the lady’s name? A. No,

Q. Tuesday morning; that was of this week? A. I understood go.

Mr. McCarthy.—That is the cnse subject to Mr. O’Neill, It was only after the
case was called we discovered the wrong O’Neill was subpeenaed ; I think O’Neill
ought to be here.

CHARGE 9.

WiLLiaM Davrrow, sworn and examined.
By Mr. M¢Carthy :—
(The other witnesses in the case arc put out of court.)
Q. Do you know John Henderskot? A, Yes.
Q. If you choose you can apply for protection ? A.Ido notthink it is necessary.
Q. Who is Mr, John Henderchot? "A. He keeps a livery stable.
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Q. In the town of Chatham ? A. Yes.

Q. Were you at his stable on polling day, the 22nd of February last? A. No.

Q. Did you see him on that day ? A. Yes,

Q. Where did you see him on that day? A. I saw him at my shop.

Q. Your shop is also in Chatham, I suppose? A. Yes.

Q. What was he doing there? A. I do not know.

Q. Was he there about the election or about some other business? A. I do not
know any more than that Vanstone was there.

Q. Samuel Vanstone was there; what wis he doing there ? A. He was working.

Q. For you? A. Yes.

Q. What is your business? A. Waggon and carriage business.

By the Court : —

Q. Is Vanstone working for you still? A. No; he is working in the shop, but
he does whatever work comes in and takes the proceeds.

Q. Do you know if he were supenaed to attend this trial? A. Yes.

Q. Howdo you know that? A. The sheriff’s officer was in the shop with the
summons.

By Mr. McCarthy :—

Q. And you saw him served? A. Yes.

Q. When was that ? A. Last week.

The Court.—Make out the order.

By Mr. McCarthy : —

Q. Mr. Vanstone was at that time working in your shop? A, Yes,

Q. Was Crump there too? A. Yes.

Q. What did you see between Hendershot and Vanstone? A. The day of the
election Vanstone said to me——(Objected to.)

Q. Don’t mind what Vanstone said to you. Just tell us what you saw., Did
you see any money paid ? A. Ther was some money left in a drawer in the black-
amith’s shop. It was left in a book.

Q. How do you know that? A. Vanstons said it was left there for him

Q. That is the way yon know? A, That is the way.

Q. Well did youseeit? A, Yes,

Q. Just tell us how you saw it. In whose possession did you see it, or how did
yousee it? A. Isaw it in the drawer in the book, in a small account book, I
opened the account book and saw the two dollar bill in it.

Q' Who got this two dollar bill? A. Vanstone got it.

Q. Did yon see any person put the money in the drawer ? A. No
Do you know who did put it in there ? A. No; I could not swear who did.
Did you put it in there? A. No.

Who is the blacksmith? A, Vanstone.
Had Vanstone told you something about it before you saw it? A. Yes.

Q. And from what he told you what did youdo? Did you and Vanstone go
together? A. No; I saw Hendershot and him together in the blacksmith shop, and
Hendersbot went away and I went out the back door of the carriage shop and went in
the back door of the blacksmith shop and went to the drawer iu the vice hanch and
opened it; and just as I opened it Vanstore cam» to the back door anl said: “You
cannot do that.” I opened the book and saw the two dollars in it.

Q. Then you saw Hendershot and Vanstone talking together in tho blacksmith’s
shop ? A, Yes.

Q. Does the blacksmith shop adjoin the carriage shop? A. There is about
ten feet between them,

Q. They are separate buildings, are they ? A.They are separate.

Q. Where were you when you saw Hendcrshot talking to Vanstone? A.
I was in the waggon shop.

Q. How wero you able to see ? A. I saw through the window.

Q. You saw through the window of the shop? You saw Vanstone talk-
ing to Hendershot, or Hendershot talking to Vanstone? A. Yes.
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Q. Then how did you come to suspect anything, or did you suspect any-
thing ¢ A. Well, I suspected that he was trying to buy him.

Q. Why did you do that; what reason had you for suspecting that? A. It
was from Vanstone’s own words,

Q. When had Vaustone spoken to you on the subject ? A. It was about eleven
o’clock of the same day, or between eleven and twelve.

Q What time of the day wus it that Hendershot was in there ? A. He came in
there some time in the forenoon ; at least from what Vaustone said ; but I did not see
him until afternoon. He came into the waggon shop after dinner; 1 suppose it
would bs & while atier oue o'cloci ; and he asked if Vaanstone was in. I said that
he was not, that I thiught he was up town. '

Q Did he come back again ? A. In a few minutes I saw Vansione outside, and
then a while aft erwards Hendershot came along and went into the blacksmith shop.

Q. And then yousaw them together? A, Yes,

YQ. Why did you go to thie desk ; was it from anything you had been told ?
A. Yes.

Q. Who was it told you ? A, Vanstone.

Q. Had Vaopstone a vote at the election ? A, Yes.

Q. Do you know Frank Crump ? A, Yes.

Q Did you sce him there ? A.[donot remember of seeing him thereat the time.

Cross examined by Mr. Cassels :—

Q. You are not working now ? A.I am working in the same shop.

Q. In the cairiage shop ?  A. Yes.

Q. The carriuge shop is adjoining the other shop; have you been working there
all along? A. Yes.

Q, Wbo is the owner of the shop? A, It belongs to Mr. Backus.

Q. Did you vote yourself on election day ? A. Yes.

Q. Did you vote after you went to the drawer or before? A, Before; I voted
early in the morning.

Q. You huve been one of whose supporters? A. Smith's.

Q. All along, haven’t you? A. Yes.

Q. Pretty stiong supporter? A. Well, I always voted that way.

Q. When did you first see Hendershot there; what hour of the morning?
A. Along in the forenoon.

Q. Was it about dinver time? A. No, it was about ten o’clock.

Q. What kind of work do you do? A. Repairing waggons and buggies.

Q. Were you at work on this day? A, I was.

Q. What kind of work were you doing when Hendershot camein? A. I do
not remember.

Q You had no conversation with Hendershot? A. Not any more than to ask
me it Vanstone was around, and I said no.

Q. Then two or three hours afterwards you saw Hendershot and Vanstone
together? A, Yes,

Q. You saw tbat through these two windows? A. Yes.

Q. Through ihe two windows you had to see through ? A, Yes.

Q. There i a space of ten feet between these two shops ? A. Yes.

Q. You looked through the two windows and saw Hendershot and Vanstone
together ¢ A, Yes.

Q. Taen you saw Hendershot go oat? A. Yes.

Q. And then he went straight to the desk ? A. Yes, a fow minutes after.

Q. Wrere is thy desk? A In the back end of the blacksmith shop.

Q. That you could not see through the window? A. No.

Q. As soon as you saw Hendershot go out you went straight to that desk and
opened the drawer? A. Yes,

Q. That you did alone? A. Yes.
Q. What kind of book was kept there? A. A small account book.
Q. Belongiog to whom ? A. Belonging to Vanstone,
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frroemeemem——

Q. What is Vanstone’s position in this shop? A. He is & blacksmith.

Q. Is he & master blacksmith or &4 workman ? He is a workman.

Q. What kind of a book does he keep? A. Just a small ordinary grocery
account book like a pass-book.

Q. Had he been in the habit of keeping that always in the office? A. No. At
least Crump and he went in together doing horseshoeing.

Q. Yon went int» this office as soon as you saw Hendershot go in, and you say
you opened this book? A. Yes. :

Q. And yousay you saw money there? A, Yes.

Q. Two dollars? A, Yes.

Q. Where was Vanstone when you wert into the office ? A. He came through

the front of the waggon shop and eaw me goirg out the back way, and he followed

me,

Q. He came in the front of the carrisge factory? A. Yes.

Q. And he followed you where? A. He came the back way into the black-
smith shop, and I was through then ; I just bad the drawer open.

Q. That is all you know about it? ~A. That is about all.

Fraxk CroMp sworn,
Ezxamined by Mr. McCarthy :—

Q. You desire to ask for protection, do you ? A. Yes,

Q. Do you remember the polling day last February? A. I remember the day
but not the date.

Q. Did you vote on that day? A. Yes.

Q. Where did you vote? A. On Queen Street, I think it is.

Q. In Chatham here? A. Yes,
- Q. We are spesking of this election betweon Mr. Campbell and Mr. Smith? A,

es,

Q. Did you get or were yon promised any money ?
Mr. Cassels,—There is no charge, I find, in regard to this witness.

By Mr, McCarthy :—
Q. Do you know Mr. Hendershot? A, Yes.
Q. Did you see Mr. Hendershot on polling day ? A. Yes.
Q. Where did you ses him? A. He came to my shop where I was working,
. Where is your shop? A. It was in my blacksmith shop in rear of the Ran~
kin House. .

Q. At that time were you working in William Dalton’s shop ? A. Yes, Le was
workiug in the wood shop and I was working in the blacksmith shop.

Q. Do you know Samue] Vanstone? A. Yes.

Q. He was working in that shop ? A. Yes.

Q. Did you see Houdershot there that day? A, Yes.

Q. Did you see him spesking to Vanstene? A. No.

Q. Do you know of any money having been paid to him or left for him by Hen-
dershot ? A. No.

Q. Did you see any? A. No.

Q. Do you know anything about money that day? A. Yes,

Mr. Cassels.—Now 1 object,

Mr. McCarthy.—1 wonld ask for leave to amend to include this man’s name.

Mr. Cassels.—I submit it should not be granted. I will give your Lordship
authority for it—two or three rcasons for it. AsI pointed out, the question ef
bribery by an agent without the knowledge of the respondent is practically con-
ceded. The purport of these charges is simply to show the rame things. There is
no personal charge alleged of Mr. Campbell. It is simply inquisitorial.

The Pourt.—1 think itis a substantial reason that the clection is practically
voided.
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Mr. McCarthy.—It depends on the amount of this evidence as to the extent to
which Mr. Campbell is implicated. We have one charge against Mr. Campbell
which Mr. Campbell will be called on to explain. He says he gave Mr. Smith a
hundred dollars for Mr. Flint, which Mr. Flint never got. I am showing there was
& scheme of bribery, I think I have xhown it with regard to the man in the barn;
and I think I am now going to show it equally clearly that this man, Mr. Hender-
zhot

The Court.—I do not think I will allow this charge to be added.

Joun HENDERSHOT sworn.
Examined by Mr. McCarthy :—

Q You took some partin this last election between Mr. Campbell and Mr.
Smith ? A, Yes.

Q. Youn, yourself, busy on polling day ? A, Not very.

Q. Did you pay any money on that day ? A. No.

Q. Leave any money for anybody ? A. Yes.

Q. Who for ? A. Mr. Vanstone, I believe.

(Tbe witness here asks for protection.)

Q. You left money for Vanstone ; for what purpose ? A. To vote.

Q. How did you leave it? A. I left it in & book or desk; I do not know which
it was.

Q. How did you come to do that ? A. I had some money bet on the majority
in town and I wanted to win it; that was all. :

Q. Was that the only money you paid that day ? A. Yes.

Q. Or promised that day ? A, Yes.

Q. Do you know Frank Crump ? A. Yes.

Q. Did you pay bim any? A. Not that day.

Q. How soon after the election 2id you pay him? A. It was after the election;
X would not say.

Q. How much? A. Two dollars.

Q. Anybody else ? A, No.

Q. Whose mouey was that? A. My own.

Q. Whom did you get it from? A. I cannot tell you who I got it from. It
Was my own money.

Q. Did you get any money from any person to spend in the election? A, No.

Q. To spend in bribery ? ~ A. No.

Q. Did you get this money back from any person? A. No.
Q. Did you ask for it? A. No.

CHARGE 42a.

. You are a livery stable keeper ? A. Yes.
. How many rigs of yours were out on polling day ? A. I could not tell you.
. How many do you think; half a dozen ? A. I do not know.
- Would there be more than half a dozen or less than half a dczen? A, I do
now how many were out.
Was there more than one? A, Yes.
More than two? A. [ think there was.
More than three? (No answer )
Were they hircd? A. Scme of them were.
Wko by ? A. Mr. Gardner, I think, had one out.
A hired one? A. Yes.
. Who else ? A. I think that was all.
. How many were there out? You have told me of three; who hired the
©ther two? A, Some wero hired and some were not hired.
Q. Who were driving the other two? A. I could not tell you.
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Q How did you come to let them go out? A. They were out before the
election day, and did not return.

Q. Did you charge the election day? A. I charged for those that were out,
that went out that day.

Q. You say they were out before the election day? A. Yes.

Q. Didn’t come in? A, Yes.

Q. When did they go out? A, Some of them were onut a day and some two
days before the election.

Q. Who had them out? A. I could not tell you now who had them out.

Q. Had you any election bill against Mr. Flint or against Mr. Campbell, any
livery bill? A. Yes.

Q. Did you charge for these horses to Mr. Flint or to Mr. Campbell; did you
charge for them for election day? A. [ do not think I did.

Q Will you swear ycu did not ? A. No, I will not swear I did not; I do not
think I did,

Q. How many of your rigs had they out, single or double horte rigs, whether
they were taken out that day, or before or after it, how many had they? A. I think
there were a couple.

' Q. Were they taken out on that day or were they taken out prior to that day
and kept out? A, Out prior to that day.

Q. Both of them? A. I think so.

. And kept out? A. Yes.

. D> you know who had them ? A. I think Mr, McCormack had one.

. What is McCormack’s name, Sam. McCormack ? A. I think so.

. Who had the other ? A. I could not say.

. Did you hire those two teams to Mr. Campbell or to Mr. Flint? A. No,

. Whom did you hire them to? A. I did not charge them to anybody.

. Why not? A. Well, I understood I could not charge for them on election

LL

LOOLD

day.
Cross-examined by Mr. Cassels :

Q. This Gardner team, don’t you know he drove out to vote for Mr. Mills in
Bothwell? A. Yes, I know he went there. It was not for Mr. Campbell’s election.
That went to Chatham township,

Q. That is where Mr. Mills’ election was being held? A. Yes,

Q. None of these others were paid for? A, No.

The Court.—Have you any more evidence on charge nine, Mr. Cassels ?

Mr, Cassels.—No.

The Court.— Charge nine is proved as far as bribery is concerned.

SHERIFF MERCER, recalled and examined.
By Mr. McCarthy :—

Q. Have you been able to find the papers?  A. I cannot find the vouchers.

Q Have you been abvle to find anythinz at all? A, I have nothing but the
fummary published in the Banner.

Q. Have you the summary that was published ? A, Yes. (Produces.) I have
one voucher; that is sll I can find. (Summary foots up 81,1.6.88, including $112 of
personal expenses.)

Q. Which voucher have you thera? A. Mr. Campbell’s certificate.

(Certificate that personal expenses were $112.) :

Q. Have you any idea what has become of them? A. I have not. My election
clerk has been taken'ill. I only got my subpoena yesterday. He has boen” confined
Yo his bed three or four days,

Q. Is he not well enough to bz seen on tho subject? A. I suppose ho is.

Q. Have enquiries been made of him as to whether he knows anything about
them? A. [ have not seen him to 2sk bim,

107



51 Victoria. Appendix (No. 2)) A, 1888

Q. Were they handed to yon or to him ? A, That I do not recollect; I rather
think they were handed to him.

Q. Thea it is possible when this gentleman is well we shall be able to get
them? A. Yes.

Q. Do you know where they ought to be? Is there any particular place
the office where they should be? A. No. We have had two elections 8o eloge
together that all my Sheriff’s papers have got mixed up.

Q. D> you thizk they have been taken from the office? A, No, This that I
produce is the abstract furnished with the voucherswnd published in the papers.

Cross-Examined by Mr. Cassels: —

Q. You ncver got a subpeena before yesterday ?  A. No, ‘

Q. Nor were requested by the petitioner to get them before yesterday? A,
No. '

My, McCarthy—Upon that material I ask your lordship now to amend. It
now appears there has not been so much money aczounted for as Mr. Campbell ex-
nded in the election, taking Mr. Campbell and Mr. Flint together. 1 ask to
amend by adding that money has been given to Mr, Smith to be used in bribery.
We find & cheque produced by Mr. Campbell which he says was intended to have
been sent to Mr. Flint. It does not appear to have reached Mr. Flint,
b The Court.—That I would not be certain about; Mr. Flint is not very positive
about it.

M. Cassels—If there is any possibility of bringiog the matter to a close; or if
the Smith charge is a single one, not to be extonded out, that we can try in Toronto
with the balanee of that otber charge, I have no objection to its being added. I do
not think we ought to be put to the expense of an adjournment in this regard.

The Court.—I think there is some préma facie ground for allowing an amendment
of that kind. I say that not as attaching anything to the respondent, but as meaning
that there is something there ought to be some explanation about. I think the
amendment will kave to be allowed.

Mr. McCarthy.—The section 1 apply under is 69. I do not propose to give
evidence of any farther charges unless the personal charges.

The Court.—Then the case stands over for further evidence in these two
charges; that is, with regard to Tetrault and Smith.

Mr. McCarthy.--1 have not yet abandoned the matter with regard to the colored
man to whom the $5 was paid. There were two colored men to whom money was
paid. 1 submit Flint has been clearly guilty of bribery with regard to that payment
to Spencer Curtis, I propose to argue that against both Flint and the respondent.
As tar as Hadley is concerned he has admitted the bribery. As far as the agency is
conoerned I think that is equally plain ; but that is u matter of no conseguence, In
a similar case, the Durham case, Baron Bramwell expressed no doubt as to ageney.

The Court,~Canvassing and bringing up voters to the polls is no doubt some
evidence of agency; it requires very little more.

Mr. McCarthy.—~The circumstances of this case, I take it, establish agency:
2 0. & H,, 137. With regard to Cartis the payment of the $2 isadmitted, and
of course the agency of Mr. Flint cannot be disputed. 'I'hat the payment of the
$2was as clear a case of bribery as ever was established appears to me to be
beyond controversy. As to the payment to Jickson the evidence must have convinced
your lordship that that was a colorable payment. Which account we are to aceept,
Mr. Flint's, Mr.Jackson’s or Mr, Campbell’s I do not pretend to decide ; it is for
your lordship io judge. It is utterly impossible for your lordship to come to
avy other conclusion than Jackson was a louse fish of the first order ; and I would
ask your lordship to come to the further couclusion that the muan’s character as an
elector und as a man could not have been unknown to Mr, Fiint and Mr. Campbell.
According to his own account he did not do anything more than he would have
done if he had not been paid. If your lordship sanctions the payment of such men
-as canvassers you will wipe oat the Corrupt Practices Act.

The Court.—~You had better address that agument to the Supreme Court.
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Mr. McCarthy —There is a case later than the one your lordship refers to.

Mr, Cassels.—The Berthier case.

Mr. McCarthy —In that case of Gibbs there was no unanimity smong the judges
on the point,

The Court.—It is quite open-to you to argue that paying canvassers is a mode
of bribery.

Mr. McCarthy —That is all I am doing. Is this a man Mr, Campbell could
honestly have believed could influence anybody to vote ? I ask, in the second place,
is this payment in advance one that the court is going to sanction ? I ask also was
apny account ever presented ? At the time there could not have been more than $3,
at all events, due, It is not pretended that the sum of $5 was paid on account of
services ; the pretence is that it was paid on account of expenses. That contention
is ot borne out. It was not included in the account of expenses afterwards.

Mr. Cassels.—As to canvassers I would refer your Lordship to the Berthier case.

The Court.—Have you the case ?

Mr. Cassels—No, but I have the Lennox case, which is the same. TIn tho Ber-
thier case the point is conclusively set at rest. 9, Supreme Court Reports, 107.
With regard to this five dollars, my learned friend asks you seriously, in u case of
this nature, involving not merely the penalties to Mr. Flint, but involving the candi-
date, not to accept the statements that bave been made as to that, but to draw an
inference from Jackson’s empioyment, 1f you put Jackson’s statoment aside youm
have Mr. Campbell’s and Mr. Flint’s. If Campbell has a right to employ canvasscrs,
this man was a well-known Reformer. He had been going around with Mr. Camp-
bel’, and Mr. Campbell made that bargain with him. It is proved he was working
there the rumber of days, and it is sworn a dollar a day is not an unreasonable
charge. The whole circumstance is explained. The fact i3 the man came and made
4 charge for more, but it was not allowed. In the case of Curtis there was the pre-
liminary promise by him. Then the only other point is as to the agency of Hadley:
(Continues speaking while the reporter, by direction of his lordship, is referring 10
his notes.)

The Court.—1It seems to me I should find the work Curtis did was in conse-
quence of a previous agreement he had with Flint. To dispose of that case 1 would
say as to the employment of canvassers (applying what I say now to this case, and
to Jackson’s case and Reeve's case—all the cases of canvassing), that it is certainly
a most dapgerous thing to do; that it becomes especially dangerous when it
is found to be done in connection with persons who are mnot very well off,
and to whom the payment of small sums for canvassing might be emnough
to induce them to vote on the side on which they were paid. 1 think it is a
dangerous thing to do, and for that reason might in many cases, with very
little else, lead the judge to the conclusion that the employment of such peopie
a8 canvassers was merely colorable and to secure their votes. Buton the whole I
do not feel 1 am justified in finding that with regard to Curtis or Jackson. With
regard to Curtis, I find that the canvassing was done in consequence of a previous
arrangement; and I do not think I can disregard the evidenee of Mr, Flint ; that is,
to the extent of doubting what he said in stating that he employed Curtis for the
purpoee of canvassing. I think it is a case in which suspicion might be very justly
aroused ; and I will not say my own mind is perfectly free from suspicion; but a
Judge, in disposing of a case of this kind, if his conclusion is adverse to the person
charged, must come to a conclusion which taxes the person with the commission of
acrime, I confess 1 am not prepared to disregard the oath Mr. Flint has pledged
as to the reason why Jackson was employed. I do not think I ¢an hold so far to
my suspicions a8 to find the employment of Curtis was bribery. So with regard to
Jackson. Jackson certainly went out in the first place with Campbell, at his request
apparently, to introduce him to his colored friends and the colored voters, but
subsequently found he could not spend so much time, and, if I am to believe Mr.
Campbell—and I confess I have no more reason for disbelieving him on that point
than for disbelieving Flint,—Curtis agreel% ;vith Mr, Campbell he would coantinune to
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canvass for the payment of one dollar a day; and something of the same kind was
said to Mr, Flint. The evidence does not hang together in all particulars; and I
suppose one would not expect it. So I must find there was an arrangement between
Campbell and Jackson that Jackson was to canvass for the sum which Campbell
spoke of. Then Jackson was paid five dollars. Certainly he was paid that on the
occasion of his going out to the village of Shrewsbury; but at that time, it
seems to me, he had earned the money he was to be paid by Campbell as canvasser;
and it might not have been present in Campbell’s or Flint's mind at the time how
much Jackson had earned; bat I think probably it occurred to them that this was
not the first occasion they employed Jackson on which he was to be paid, and
that that made them less careful as to what they paid him. I feel I am
bound to regard evidence of that kind with very great care; becanse if I find
this five dollars was paid as a bribe to Jackson, it involves the disqualification
of the respondent; and every judge who has ever had to deal with a case of the sort
has always scrutinized the evidence with the greatest care, and has leaned towards
that view of the evidence which would not lead to disqualification. Therefore I find
that these two sums were paid, as the witnesses tay, for canvassing, With regard te
Hadley I think the decision in the Ontario case must lead me to the conclusion there
is not enough evidence to find that Hadley was an agent. The only evidence of
agency is that he drove this rig on election day, and that he was seen once or twice
in one of the committee rooms. He did not appear to be taking any part in the
work of the committee ; and there is no doubt from what the witnesses have told us
that persons other than the persons actually engaged in the committee were in the
habit of going into those rooms. He may have gone in, being a member of the
party, as & mere matter of curiosity, I ¢anpot at all events trace any employment
of him by any one member of the committee. He went out at his father’s sugges-
tion, and I must say I do not attach very much weight to what his father says. I
must say I thiok his father knew he was going out to drive voters for his father’s
party. But not being able to fasten young Hadley as being conneoted with the
committee or employed by anyone connected with it, I do not think that I can find
that he was acting as an agent. I find he went to the committee rooms and asked
if there was any money going, and Flint very properly told him there was no money
going. Notwithstanding that he gives this money on his own account. Afterwards
we find him dealing with somebody who was not an agent and being privy to a bribe
with somebody else. However I do not think any evidence has been given sufficient
to connect him with anybody for whose acts the respondent is responsible. There-
fore I find be was not an agent, and so far the respondent was not responsible for
his acts. But the election must be voided, although it is unnecessary yet to deciare on
what ground. Consequently I will not make any order until the case is concluded.

Mr. McCarthy.—I ask for summonses against Charles Hadley and McGoldrick.

Case adjourned to be resumed at Chatham on 15th November.

CaarEANM, 15th November, 1887,
The case was resumed to day pursuant to adjournment; W. R. Meredith, Q.C.,
and Mr, O'Neill appearing for the petitioner; and Mr. William Lount, Q.C., with
Mr, Christie appearing for the respondent,
Fraser WESTCOTT, sworn and examined.

By Mr. Meredith :—

Q. You are the book-keeper in the establishment of Campbell, Stephens &
Co.? A. Ido most of it.
hi kQ When did you enter their employment? A. In September four years ago, I

1nK.

Q. And have you been employed there continuously since that time? A. No;

I went away for three months and then came back again.
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Q. At all events for the last year and a-half you have been continuously in their
employment? A. No, I have not; I was away in June, July and August of this
year, and did not think I was coming back again.

By the Court :—

Q. He was ic the employment of this respondent during and shortly before

and after this election ? A. Yes.
By Mr. Meredith :—

Q. What is the system of book-keeping in your establishment, single or double
entry ? A. It is all single entry.

Q. What are the books kept in connection with the business ? A. They are the
-day-book, ledger and bank-book.

Q. Is this the day-book (produced)? A, Yes, my blotter,

Q. This is the ledger (produced) ? A, Yes.

Q. And this I think you call the bank-book (produced)? A. Yes, that isa
copy of the bank-book that the bank secd to us. This is my copy of it.
bof Q. Made after you get the cheques returned? A. Partially, and partially

ore,

Q. Then, as I understand you, so far as you have the payments made by the
bank op aceount of the firm you enter them in the book as you go along? A. }
enter most of them from the stubs of the cheques.

Q. Then at the close of the month if you found cheques of which you had no
entry ? A. I takethem from the cheques themselves which are returned to me
from the bank.

Q. Of course you keep the stubs of the cheques? A. No, we do not.

Q. I thought you said you took them from the stubs? A. I take them from
the stubs in the first place, and then I check them over when 1 receive the chegues.

Q. When are the stubs destroyed ? A. They are destroyed after the bank
balance is found to be correct, to agree with my book.

Q. Have you made any search among the books and papers of the concern for
the stubs and cheques of last winter ? A. No, because they are given out to the
grain men to use for grain tickets.

Q. Do you keep any cash-book? A. No.

Q. Have you any account with a man by the name of Joseph Brown in your
books ? A. Ido not recollect. There are two or three Joseph Browns.

Q. Do you know & man named Joseph Brown? A. I know one Joseph Brown
by seeing him.

Q. What doeshe do? A, I do not know whether he does anything or net.
He was a tall man. I do not know whether he is a farmer or not. 1 do not know
what he does.

Q. Is he a timber dealer, a tall man? A. I think he is.

Q. Do you know any other Joseph Brown ? A. No, not that I recollect.

Q. Is there any account in the books with Jossph Brown? A. I could not tell
whether it was with that man or not.

Q. With any Joseph Brown ? A. There does not appear to be any in the book.

Q. Will you look at page 391 of your bank-book? Are the entries on page 391
in your handwriting? A. Yes.

Q. Who are the red ticks made by ? A. The red ticks were made by me when
I received the books back from the bank to know that they agreed with this book.

Q. I would judge from the way you have made the entries for the month of
ieb?ary that down to about the 23th yom have made the entries of your chequea?

. Yes.

Q. And that for the next month you have got in the cheques from the bank and
entered the rest from the cheques themselves? A. Yes.

Q. That figure “ 3 ” represents the third of February,doesit? A. Yes.

Q. All the cheques from that entry of the third of February on page 391 appear
to have been entered from the cheques themselves? A. Yes, but they may not
have been after that date. 11
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Q. But they would have been entered from the cheques themselves ? A. Yes, g0
I think.

Q. 1 see amongst them there is a cheque, self, A. Campbell, $40; 825, self, O.
J. Dolsen ; $220, self, A. Campbell; $20/, J. B. Flint; $200, D. Smith; $300, Joseph
Brown. I suppose it would have been your duty as book-keeper, upon receiving
these cheques and making the entry here to charge them to some accouvt ? A, No,
it would not, because I would take it for granted Mr. Campbell and Mr. Stephens
would know of them when they gave them.

Q. Would you make no enquiry ? A. Sometimes I would and sometimes I
would not, unless it struck me it was one that wanted some explanation.

Q. Do you recollect that you did make any enquiry about these cheques? A.
No, I do not.

Q. Why not? A. Every month they came in, more or less.

Q. I see in the month of January there were two of them spparently that came
in? A. Yes. Mr. Stephens shecks them over at the end of the month with the
ledger, and gees that they are all ehrrged.

Q. In December there does not appear to have been more than one? A. No.

Q. November 30th, there are just two there? A. Yes. Sometimes Stephens
issues cheques at Balifax or in the North-West.

Q. Was he in Halifax or the North-West during the montb of February? A.
No, be was at home, :

Q. Dud you know anything about an election account? A. No.

Q. Or about cheques having been drawn upon that account? A, No.

A 1? Did you get any information from Mr. Campbell or his partner about it?
. No.

Q. Were there any charges made to Mr. Campbell's personal accouat, with

regard to any election expenses ? A. Not that I am aware of. 1 would net know

whether they were his election expenses or the expenses of his house.

Q. This one, self, A. Campbell, wounldn’t yon charge that, in the ordinary
oourse, to Mr, Campbell's acoount? A, Isn’t it charged 1o his account ?

Q. I think not? A. If it was not charged to his account, there was a couple Mr.
Campbell said he would look over afterwards and have them charged.

Q. What has become of that cheque of Joseph Brown’s? A. That is more than
I can answer for.

Q. What do you do with the cheques after you have checked them over with
this book ? A, Give them to Mr, Stephens ard he checks them off with the ledger
10 see that they are properly charged.

Q. Then I suppose each month’s cheques were filed away by themselves? A. Yes.

Q. And can you give any reason why that cheque oaly amongst them is missing ?
A, It ought to be there.

Q, And you can give no reason why it is not there ? A. No. Of course there are
a great many cheques to look over; some months there are 1,3¢0.

Q. Do you find the $220 charged to Mr. Campbell’s account? A. No.

Cross-examined by Mr. Lount : —

Q. A large amount of money was chequed out by Campbell & Co. each
month ; how many cheques do you say a month? A. I eannotsay; in the month of
October sometimes there may have been 1,300 cheques.

Q. I understand that a large amount is chequed out to grain sellers? A, Yes.

Q. As much as three or four hundred dollars to one man? A. Yes.

Q. And where cheques go to a grain seller they were usnally made payable to
bearer, weren’t they ? A. We generally kept all the cheques when we reesived
them back from the bank.

Q. I understand those payable to bearer when they came beck were not kept
at all, because they were not receipted ¥ A. They were kept.
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Davip SMITH sworn. :

Q. Where do you reside? A. Township of Raleigh.

Q. I believe you were an active supporter of Mr. Campbell in the last Dominion
election? A. Isupported Mr. Campbell.

Q. Had you anything to do with any money in connection with the election ?
A. Idrew $:00 from the bank.

Q. From which bank? A. From the Bank of Commerce, I think.

Q. For what purpose? A. Mr. Flint asked me to go and draw it.

Q. Who is Mr. Flint? A. Mr. Fiiut is the Seeretary of the Reform Associa-
tion, { believe. )

Q. Where were you wiren he made the request that you should? A.1 was in
the committee room .

Q. Who were there? A. There were a large number of persons.

Q. Was Mr. Campbell there? A. No.

Q. Was it talked of openly, publicly before the committee, or was it discussed
in & private room ? A. No, it was not discussed privately.

Q. Had you but the one room for your committee ? A, There were other small
rooms there.

Q. Were you in the committeeroom or in the small one? A, I was in the large
one.

Q. Do you remember what day of the week it was? A. I do not.

Q. How many days before the election? A. I could not say.

Q. Why should you be asked to get these moneys from Campbell? A. Mr.
Flint came to me and said he wanted me to go to see Mr. Campbell, to get $200
from him, as he had not time to leave the room.

Q. What for? A. I do not know; I did not ask the question.

Q. You did not ask the question what it was for, and had noidea? A. I had
not,

Q. Did you suppose it had anything to do with the elections ?  A. I supposed
Mr. Flint warted it for some purpose connected with the election,

Q. Did you ask him what it was ? A. No.

Q. Did you want to shut your eyes so that you would not find out what it was
wanted for? A. No.

Q. Did you get any instructions in what biils you were to get the money ? A,
I was to get 1t in small bills.

Q. You gotinstructions to get it in small bills? A. Yes.

Q. Did you get the instructions in writing ? A. No.

Q. How many of the particalar denominations were you to get ? A. Nothing
said about that.

Q. Had you brought in a report the day before from Raleigh? A. I do not
think I bad.

Q. Had there been any discussion about moncy being wanted in Raleigh ? A.
Not that I kaow of..

Q. Did you discuss it with anybody ? A. I did not.

Q. Had the committee discassed the need of money there ? A. Not that I
know of.

Q. Or not that you heard from anybody ? A No.

Q. BHaving got this request froma Mr. Flint, what did youdo ? A. I wentout
to find Mr. Campbell.

Q. Did you find himn ? A. Yes, I found him on the etreet.

Q. Then what did youdo? A. 1 gave Mv. Campbell 2 little note from Mr.
Flint, I thiok.

Q. Mr. Fiint gave you a little note from Mr, Flint to Mr. Campbell 7 A. Yes.

Q. Was it in au envelope ? A. No,

Q. Did you read it ? A. 1 think I did.

Q. Can you tell us what it said ? A. I think it was asking Mr. Campbell for
8200; I think that is all.
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(Note called for; not produced.) .

Q. Having delivered that to Mr. Campbell, what took place between you and
him? A. We went to the bank together, :

Q. Surely there must have been more than that before you went to the bank ?
A, There was not.

Q. You did not talk about it at all ? A, No, just crossed the street to the bank.
'We may have talked, bat I do not recollect that we talked about the election.

Q. Had you seen Campbell before that day ? A. No.

Q. What time of the day was it? A. I think it was about three o’clock.

Q. What was the purpose of your going in that day ? A. I do not know that I
had any particular purpose. I came in almost every day.

Q. Where was the first place you went that day ? A. I could not say.

Q. Did you walk or drive in that day ? A. I cannot say.

Q. How tar do you live from the town? A. Abouttwo miles and & half.

A. Had you a meeting of the committee the day before? A. I could not say.

Q. Were you at any meeting of the committee the night before ? A. I could
not recollect. :

Q. Will you undertake to say you did not? A. No.

Q. You generally have a preity good memory, haven’t you? A. Yes.

Q. Well, were you at any meeting the night before? A. I do not know whether
I was or not.

Q. Were you at a meeting within two or three nights? A, I attended a number
of meetings ; 1 could not say.

Q. Were you at a meeting within two or three nights of this visit to Chatham ?
A. 1 could not say.

Q. Had you got a list of the doubtful voters? A, No; I do not think I had.

Q. Canpot you do any better than that? A. No; I cannot, I made out a list
myself,

d Q. Did you or anybody else, the committee or anybody else, make out a list of
the doubtful voters in Raleigh? A. The committee did not. I did myself.
Was it in writing? A, Yes.
What did you do with it? A. I kept it in my pocket,.
Where is it now? A. I do not know.
How many wereon it ? A, I cannot tell you.
Were there ten or twenty or fifty ?  A. I could not tell you.
Were there as many as fifty ? A. I could not tell,
. Can you tell within thirty ? A, No.
. Whatis your business? A. Farmer.

Q. Your early education been neglected, or are you a pretty good scholar? A,
I cannot say.

Q. You met Campbell, and without any talk at all, by some mesmeric action
you got across to the Bank of Commerce? A. Went right across to the Bank of
Commerce.

Q. And nothing passed between you about this money ? A. I donot think there
was & word.

Q. Had you any bad news that day? A. No.

Q. Then you went to the Bank of Commerce, and then what happened ? A.
Mr. Campbell drew the cheque.

Q. At the bank counter ? A. Yes.

Q. And whom did he make it psyable to? A. I think he made it payable tc
me,

Q. You intended to get the mouey in the bank, didn’t you? A. Yes.

Q. Will you tell me how the cheque was made payablo? A. I do not know
whether it was to myself or order; I think it was.

Q. If you were going to draw the money in the bank there why didn't Mr.
Campbell draw it himself? A. I could not tell you.
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Q. Campbell knew as well as you that the $200 yon were simply to take over
to the committee rooms to Mr. Flint? A. Yes.

Q. Was anything said about who the cheque was to be payable to? A, The
cheque was to be payable to me.

Q. Who said that? A. I think Mr, Flint said the cheque was to be made
payable to me.

Q. Said that to you, or said it in the writing ? A. I could not say; I am not
sure.

Q. Was there any talk about who the cheque should be payable to? A. Pay-
able to me.

Q. Who was that talk with? A. Mr. Flint.

(. Then there was talk about it? A. Yes.

Q. Where? A. At the committee room,

Q. Who was by? A. I do not know that any person was by.

Q. Why was it to be made payable to you? A. Well, I was to draw the money
upon it.

pe Q. If you were to go to Campbell and get the money why shouldn’t Campbell

draw the money and give it to you? A. I could not answer that question.

Q. At all events Mr. Flint’s instructions were to have the cheque payable to
you? A. Yes, or order.

Q. Was that in the writing? A. I do not know.

Q. Then how did Campbell come to draw the cheque to your order? A. I do
not know.

Q. Did Campbell stay until you drew the money ? A. I do not recollect; I do
not think he did.

Q. You mean to say no question was asked by Campbeil of you, nothing was
said by you to him of the purpose this cheque was required for ? A. Not at all.
Q. To whom did you present the cheque ? A. I presented it to the teller at the
bank. :

Q. What is his name ? A, I do not know.

Q. Did you tell him what kind of bills you wanted ? A. I told him I wanted
small bills 4

Q. I believe you got fifty twos and one hundred ones ? A. I do not recollect.

Q. I see on the back of the cheque in the teller’s writing fifty twos and one
hundred ones ; is that about right ? A, I could not say ; they were small bills.

Q. It was a pretty large bundle ? A, Pretty large.

Q. What did you do with it ? A, Put it in my pocket,

Q. What did you do with it ? A, Carried it over to the committee room,

Q. Whom did you find there ? A, Found Mr, Flint.

Q. Anybody else ? A, There were a number of persons in there.

Q. Can you tell anybody eise who was there 7 A. I cannot tell anybody else,

Q. What did you do with it ? A, I gave it 1o Mr, Flint,

Q, Did you get no reason ? A. No, I got nothing whatever,

Q. What did Flint do with the money ? A. Put it in his pocket.

Q. How much of it did you take away ? A, [ did not take any.

The Court : ~What day was this ?

Mr, Meredith:—19th of February. (To Witness) The election was on the 22nd,
wasn’ it ? A, I think it was,

Q. How much money did you get from the eommittee room ?  A. I never got any.

Q. You swear you goi no mnney from anybody, from the committes room or
anywhere, A, I received no money from the committee room or anybody.

Q. Did you pay out any moncy ? A. No, not for the Dominion election ;I
subseribed two dollars and a half for the Liocal,
A YQ. Did you see Campbell about this cheque before the previous trial of this case ?

. Yes.
Q, Did you have ary discussion of this matter ? A, Yes, we had.
Q. But before that ? A, [ do not recollect any conversation with Mr, Campbell,
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Q. Had you any talk at all with Mr. Campbell about this cheque until the one
you have just referred to ? A, I do not recollect any, )

Q. Who was it came out to your place to see you about this cheque ? A, There
was ncbody came, . . )

Q. When did you first hear that you were charged in connection with this $200?
A. 1 got a subpeena to come to court,
: . When? A. Ithink it was two or three weeks ago Thursday evening.
Bofore that had anybody seen you in Mr. Campbell’s interest ? A, No.
Had you seen about it in the paper? A. No,
Having got the subpeens did you go to see Mr. Campbell ? A, No.
Have you got the subpeaa with you? A, No. Yes, I thinkI have too (pro-

PEOOD

duces

A

Oross examined by Mr. Lount :—
. As I understand you were at the committee room, and Mr. Flint wanted yoa
to go to see Mr. Campbell and get some money? A. Yes.
. And he gave you a note to Mr. Campbell ? A, Yes.
. And you went and saw Mr. Campbell ? A. Yes.
. And you got this cheque from Flint? Yes.
. You got the cheque cashed ? A. Yes.
. And you took the money and gave it to Mr, Flint? A. Yes.
. And you never got any of that money ? A. Not a cent.
By the Court :—

Q. You do not feel disposed to recall any of your evidence, anything you
have said ? Mr. Flint told us on the last occasiom that to the best of his recol-
lection he did not get the amount of this cheque. You have no doubt of it? A, Not
a particle of doubt,

o

LOLLOLD

CHARGE 1,

JorN O'NEILL sworn and examined.
By Mr., Meredith :—
Where do you reside ? A. Township of Raleigh.
. Do you know Mr. Tetranlt of Chatham ? A, Yes.
. What is your occupation? A. Farmer.
. Are you a married man? A. No.
. Where do you live? A. With my father,
. On what lot? A, 17 in the 9th conceseion.
. You have a brother named James? A, Yes,
. Does he live with you, too? A. No.
. Where does he live? Is he a married man? A. Yes.
. Where ware you on the second of November last ? A. I could not say.
. Try and recollect ? A . Probably in Chatham.
. The day of the trial, the second of this month; where were you then? A.
I think I was home.
Q. How did you come to say you were in Bay City? A. I did not say so.
Q. Did you tell anybody to say 0 ? A. Yes.
Q. Whom d:d you tell t say that? A. I told my father to say so.
Q. Did youa oxpect him to swesr 0 it? A. No.
Q. And the story to be told, that you agreed to be told, was that you had gone
to Bay City? A. Yes.
. What was the object of that ? A, I did not want to come to court.
. You knsw that you were wanted at court? A. Yes.
And you did not want to come to court? A. No. :
Who saw you with reference 1o keeping out of the way ? A. I do not know.
What do you mean by that ? A, I do not know the person.
. Some person came? A, Yes,

LOOLLLLOODDOLOD

LO0OL0
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=

Q. Did he teli you who he was ? A. No.

Q. When Jdid he come ? A. In the aftercocon.

Q. Of what day ? A, I do not know the date of the month.

Q. How long betere the trial cpened ?  A. I thick it was on the third,

Q. On the third ? A, I think so. I think it was the second day of the trial he

0

cam

Q Would you know the man again ?  A. I think so.

Q. Ishein court? A. Neo, I do vot know as I see him.

Q. Have you seen him sirce? A. I met him on tho street last night.

Q. Aud did you ask bim his name? A. No.

Q. Did he teli you his name? A. No

By the Court ;
. Mr, Meredith asked yeu the question, was he in cecurt? You said you did
not see him. Is hein court? A, I do not know, 1 do not see him.
By Mr Meredith :—

Q. Take a look thrcugh the court sxd see whether ko is not here? A, I do not
gee him,
Take a look at each face and seo if you see him? A. I do not see him.
Was he « white man or » colored man? A, He was a white man.
. What time of the day did ke come ? 4. It was in the afternooa.
. Did he come alone? A Yes,
With one or two horses 7 A. One horse.
What kird of a horse was it? A, An iron grey, I think.
What kird of a buggy ?  A. An open buggy
You bad never secn tho mon before? A, It scems Idid; [ world pot say.
. D d be lock like 2 lawyer? A, No.
What sort of a lookmg man was he? A, A sm-li-sized man, a young fellow.
Whatage? A. I could not ray; twenty may be, or may be more.
How was he dresscd? A. He had a long dress coat on him.
. And he told you you had beuer get out of the way ? A. Yes.
. Did he =ay woy? A,
. Un accouut of this Tetmult charge? A. Yes.
. What did you say? A. I said that I thought they were going to bring me
up. Wed he eaid that he thought I had better vet out of the way.

Q. And you did get out ¢f the way 7 A. Yes.

Q. And where did you go? A. 1 went to my brother’s.

Q. And hid away ?  A. I did vot hide

Q. Where did you stay ? A, In the house.

Q. You did not go? A. No.

Q. Did you kvow they were vp there looking for you? A. Yes, afierwards.

Q. You did not let them £ind you? A. I did zor kuaow they were there till
afterwards.

Q. You met this young mar last pighi on the strect ? A, Yes.

Q. And what did hesay to you? A. Ie usked wme if'] was in on this trial, and
1 said yes.

Q. Did you go to any office in town? A. I went to a lawyer’s flice here,

Q. That is Christie & Lewis’? A. Yes,

Q. Who took you there? A. I went alone there.

Q. How muny times did you go? A. Yesterday ?
Q. Atali? A, Twice.
Q

COLORPELLLOLCOORE

. When was the first time ? A, Thefirst time was before the trial.

Q. Did you tell him what was the matter with you? A, No, he asked me the
statement.

Q. If your name was in the charges ? A, No, not about the charges. He knew
there was a mistake made in the name of my brother.

Q. Your brother’s name was there instead of yours? A. Yes.

Q. Tell you then you had better kee{)lout of the way? A. No.

1
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Q. Did you go again into his office? A. No.

Q. After you had seen the young man? A. Yes.

Q. Did the young man tell you you had better go there? A, No.

Q. Who recommended you then to go; who asked you to go? A. Iwent of
my own accord, o .

Q. You had not seen anybody to talk to them about this matter. Did you go
alone the first time? A. Yes.

Q. How did you come to go there? A. I was told that he wanted to see me
about it. ~ '

Q: By whom ? A. Mr. James Dillon told me.

Q. James Dillon came to your place, did he ? A Yes.

Q. And told you Mr. Christie wanted to see you? A, He said when I would
be in to drop in and see Mr. Christie.

Q. Do you recollect being in Tetrault’s boot store? A. Yes.

Q. In the month of December ? A. I think it was.

Q. How was the election running just then ; pretty hot; excitement? A. Yes,
middling.

Q. %)id you say enything, when you were in Tetrault's, to Mr. Campbell? A,
Yes, Mr. Campbell came in after I was there. I and my sister were in there when
Mr. Campbell came in,

Q. What did you go in for? A. To get overshoes.

. A pair of overshoes for yourself? A. And for her.

. Did she remain with you? A. Yes,

. And you both left together ? A. Yes.

. Did you get a pair of overshoes ? A. Who?

. You? A. Yes.

. Did you pay for them ? A. No.

. What was the price of them ? A, Two dollars,

. Had you any talk about election matters when you were there ? A. Yes.
. With whom? A. Mr. Campbell.

. Mr, Campbell solicit your support? A. Not for himself.

Q. He was working for Dillon then, was he? A. He was speaking for Dillon.
He was asking me which party I was going to support.

Q. Did you tell him? A, Yes.

Q. During the conversation did you tell him you would do all you could for him
and Dillon ? A. Not that I remember.

Q. Will you swear you did not? A. I will swear I do not remember it.

Q. Will you swear you did not mention that? A. I do not remember.

Q. Will you swear you did not ? A, I will not swear it because I do not re-
member it.

Q. You will not pledge your oath you did not tell him? A, No.

Q. Was there any talk about his giving you the overshoes? A. Yes.

Q. Whosaid it? A. Isgaidit. I was fitting the overshoes on when he came
in, and I wanted him to pay for the overshoes for me.

N Q. And I suppose you said if he did you would do all you could for him? A.
o.

OO0
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Q. Well, why should he pay for your overshoes? A. I do not know that he
should pay for them.

Q. Why did you ask him? A. In a joke.

Q. And in a joke you told him if he paid for the overshoes you would support
him and do all you could for him? A. No, I did not.

Q. Then in a joke you asked him if he would not pay for the boots? A. No.

Q. In 4 joke he said he would not? A, Yes. He did not say it in a joke ; bhe
told me he was a candidate and he durst not do 1t. :

Q- Did you say it would be all right if it was charged to him? A. No.

Q. When you went in did you intend to pay for them? A. No.

Q. You lett without paying for them ? A. Yes.
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Q. Had you the money to pay for them ? A. I do not just remember.

Q. Have you ever paid for them? A. Not yet.

Q. Have you ever had any talk since with Mr. Campbell about this matter?
A. I just met him, and he asked me if [ remembered the night.

Q. When did you meet him? A. I met him last night.

Q. Where did you meet him last night? A. In his office.

. How did you come to get there? A. I went to see him.

. What did you want to see him about? A. I wanted to see what he remem-
and how I remembered.

. And you compared how the two of you did remember ? A. No.

. You told him you came to find out how he remembered, did you? A, No,
. Who was by when you were there? A. Where.

. In Campbell’s office? A. Mr. Stephens.

Q. Mr. Stephens, his partner. And did anybodv come to you to get you to go
to Campbell & Stephens, or did you go of your own accord? A. He sent word that
he wanted to see me.

Q. Did this Jim Dillon come for that purpose? A. No.

Q. Who came to tell you that; this boy that brought the message? A. No.

Q. Who then? A. He was telling my father that he wanted to see me.

Q. When was that? A. Some time last week.

Q. Was this the first time you came into the town, last unight, since you had
been hiding? A. Yes. :

Q. And you went to see him? A. Yes.

Q. When you went to see him, did he tell you he wanted to know what you
remembered about this thing? A. Yes.

Q. I thought you told me your objeet in going was to see how he remembered ?
ﬁ. Well, I went to hear how he remembered, and he wanted to hear how I remem-

ered.

Q. When did it come into your mind that you wanted to hear what he remem-
bered? A. When he sent for me.

Q. Were you sure then what you remembered? A. Well, I was sure of what I
could remember.

Q. But you were not sure of what you could not remember. Now, why
couldn’t you have come like an honest man straight to the court and told your story ?
A. Well, it is a place I never care about coming to,

Q. What time was it you got to Campbell’s office last night ? A. It was
ehortly after six o’clock.

Q. And did he ask you what you 1emembered ? A. Yes,

Q. Did he say this was a bad scrape you had got into ? A, No.

Q. Did he say it was an unfortunate trouble you had got into ? A. No,
Q. Did he say anything about the Tetraults ? A. Yes,

Q. What? A, He asked me if I saw Mr. Tetrault’s evidence.

Q.

Q.

bere
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Did he go over Mr. Tetrault’s evidence with you? A. No, not the whole of
it
How much of it did he go over ? A. He spoke of some of it,
Q. What was the some of il he spoke to you ? A, I cannot tell you.
Q. You cannot recollect even that ? A. No. Well, he was just saying how
Tetrault swore that he had said to charce the shoes to him.
Q. Did he tell you any more ? A, And how his son swore that my sister was
not in ; that was just about all.
Q. Did you tell him what you remembered ? A. Yes.
Q. Did he tell you what he remembered ? A, Yes.
Q. D.d he tell you it was all a joke? A, No, there was no joke about it, he
said, becanse he denied the charge.
Q. Did you tell him it was a joke? A. Yes.
Q. And he said it was not a joke ? A. He did not say anything of the kind.
Q. I thought you said he said it waslxigt a joke? A. No, I did not.
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Q. Then did he say it was a joke ? A. I do not understand you.

Q. Did Mr, Campbell say, when you were talking last night, that what took
place between you and him was a joke? A. No, he did not say apything at all
about it being a joke.

By the Court : —
. Did your sister buy the rubbers ? A. Yes.
Who gave her the money ? A. Idid. I think I did.
What did you give ? Jlow much money ? A. I think a dollar and a half.
In what was it given 2 A. I could not say.
A five doilar bill 7 A. T do not think so.
. Afour? A. Idomnotthinkit. I think it was just a doilar and a halfl
You got a pair? A, Yes.
. Why didi’t you pay for them ? A. I was not prepared.
Tross-examined by Mr. Lount :—
. Had you bhad any dealings with Tetrault before this? A. Yes.
. Was that the place where you usualiy dealt? A. Yes, most of the time. 1
deal a good deal at Powsll’s too.

Q. And did you run an account with him before that? A. Yes.

Q. Do you recollect ever paying for any goods you got from Tetrault at the
time you got them ? A. Yes, I have paid for them at the time, and got them
charged.

Q. You have dove both w:iys? A. Yes.

Q. So that your position with Tetrault was that you thought he would give you
crediv if you wanted i1? 4. Yes.

Q. Never had any difficuity, I suppose, in that way 2 A. Not at all.

Q. Do you recoliect whether, on that cccasion, yon had any more money than
the dollar an. a half that yoa paid for your sister's? A. I cannot remember.

v Q. You went to Tetrauit's, you say, for the purpose of buying overshoes? A.
es.

Q. For yourself aud your sister. And you have no doubt that your sister was
with you? A. No.

Q. And you have no doubt shs got a pair of overshoes ? A, No.

Q. And that you paid for them ? A, Yes,

Q. Who was it rerved her with the overshoes ? A, It was eithsr Mrs, Tetraalt
or her son.

Q. And who was it attended you ? A. It was Mr. Tetrault.

Q. What purt of the building did your sister go into; was it the same part that
you were in? A, Yes, it would be en the other side of the shop.

Q. So that it your sister was thers young Mr. Tetrault should have seen her?
A. Yes, it appesurs to me it was him that waited on her. 1 weuld vot ewear positively
but it appears to me that it was him waited on her, because his father waited on me.

Q. Were you bo:h waited on at the same time ? A. I think so.

Q. Ard waited on in the same room ? A, Yes,

Q. How lorg b you been in there before Mr. Campbell came ?

By the Cour: :—

Q. Docs young Tetrault know bis. sister? A, Yes, 1 thitk be does, because

they dealt thove betore.
By alr. Lount :—

Q. How long had you been in before Campbell came? A. T could not say; a
few minutes, L think; & short time any way.

Q. And that was the first you had seen of Campbell, was it,that day ? A. Yes.

Q. Was it the first you hud seen of him since the time he was nominated ? A.

LocecceEd

Lay )

Yes

Q. You had had, therefore, nc conversation with Mr. Campbell be/ore going into
Tetrault’'s ? A. No.

Q. You say you were served by Mr. Tetrault, and Campbell came in ; what took
place immediately after Campbell camein ? A. Isays, “Hello! Mr. Campbell,
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you are just the man I want to see; election times, and you never made me a
present in your life, and I want you to buy me those overshoes.”  So he says, *“ No,
[ cannot ; I am a candidate, snd I cannot do anything of the sort.” So we talked.
The subject was dropped, and wo talked about the elections and such matters; I
cannot just remember what.

Q. At the time you stated to Mr. Campbell that he bad never made you a
present, and waniled him to pay for those overshoes, and he answered and said he
could not do it, that he was a cardidate—were the overshoes on you then or how ?
A. I bad one on before he came in, I am sure ; and 1 think ! had them both en by
thi+ time.

Q Do yourecoliect where your sister was at this time ? A, Yes, she was there
sitting on the bench over on that side of the shop, and I was on this side.

Q. What distance was there between you ? A. There would be the breadth of
the shop.

Q. pWould there be 20 feet ?  A. There might be 20 feet. It would tardly be
20 feet ; 1 think 15 or 18 feet.

Q. Where was young Tetrault ?  A. I could not say if he was not around with
my sister.

Q. When Campbell made that answer 1o you, you say you got talking about
other matters and about election ; then what took place ?  A. I asked him again if
he was not going to pay for those shoes, and he said no.

Q. Then what ?  A. The subject went on again about one thing and another ;
Ido not just remember any of it ; I have a kind of short memory anyhow.

Q. Then did Mr. Campbell go away ? After my sister got served she came
around the front, and Mr. Tetrault and Mr. Campbell and I were standing talkirg,
and when she came around she came towards~ me, and 1 left the two and went 10
weet her, and she and [ were talking when Mr. Campbell went out, and we bid gooc-
nignt, Mr. Campbell aud I.

Q. You spoke to Mr, Campbel! when he came, and said to him that he bad
never made you a prezent, that he ought to pay for those shoes 7 A. Yes.

Q. Cumpbell’s answer wzs that he wu- a candidsteand eruli notdoit ¥ A, You.

Q. You talked about some matters, and thew you repeated 1L? A, Yes.

Q Aud Mr. Campbell gave the same answer, and said no, be eould not do it?
A. Yes.

Q. Was there arything ehe raid, or did ke go out then? A, Thatisall T
remember; it was dropped.

Q. And bewent out? A. While I was speaking t¢ my sister he went cuf.

Q. You say it wis a joke; what do you mean by that? A I was just chaffing
with Mr Campbell when he rst came {v on sccountof the elections going on.

Q. You were just chaffirg with bim when you rande that vemark? A, Yeos.

Q. How long did you remain after Campboil left? A, I do not think—afier my
gister snd I got through talkirg we went ont and went hore.

Q. And you szy you did not pay for the shoes 2 A, Noo.

Q. Avnd you &re not sble at the ;resent to say why not.  If an account had been
rendered to you wouid you bhave paid for them 2 A. Yes, I would if 1 had had it
convenjent at the time. [ wou'd not dirown the charge. '

Q. You say Mr. Gampbeil spoke to you last night st his own shop: in the presence
of Mr. Stephens ? A. Yes.

Q. Whatdid be ray to you? A, e just asked me if I remembhered anything
about the night, and I said yes, thatI had a recollection of it. He asked me whut
I remembered of it, so I told him just as I have told yov.

Q. Anything else 7 A. No; rvothing farther.

Q. You say that he mentioned to you what Mr. Tcirault had said about charging
it to bim, and he mentioned also what young Tetrault had stated ? A. Yes.

Q. With regard to your sister not being there? A. Yes.

Q. Aro those the only matters he mentioned with regard to the evidence of
Tetrault and son ? A. I think so. 191



51 Victoria. Appendix (No. 2.) A, 1888

Q. Did you hear M ,; Tetrault asking Campbell if they were to be charged to
him; or did you hear Mr. Campbell say to him that they were tobe charged to him ?
A. No.

Q. If those words had been used would you have heard them ? _A. It appears
to me I would.

Q. You were near enough? A. I was near enough.

Q. Mr. Tetrault makes that statement. You say you did not hear such a remark
made? A. No,

Q. By Tetrault to Campbell or by Campbell to Tetrault? A. No.

Re-examined by Mr, Meredilh ;—

Q. T understand you to say you were engaged in conversation with your sister
when Campbell went out? A. Yes,

Q. Had you any account with Tetrault at this time; did you owe him anything ?
A, 1 do not remember,

Q. Have you paid him anything since? A.I have not; sometimes my father
pays the bills, and more times I pay the bills.

By the Court : —

Q. Did you say “If Oampbell makes it all right for these, I will take them and
wear them and vote for him? A. No; I do not remember.

Q. Did you or did you not? Did you say to Tetrault, having these India rub-
bers on your feet “ If Mr. Campbell makes it all right for these overshoes I will wear
them and vote for him? A, Ido not remember. ,

Q. The question I asked you is whether you did or not? A. To the best of my
knowledge 1 did not.

A NQ. Then did Tetrault say in answer to that: ¢ Itis justas Mr. Campbell says ?”
. No. :

Q. Then Mr. Tetrault says that Mr, Campbell said : “ Well, I guessyou had bet-
ter charge them tome ?” A, I do not remember any of it.

Q. Do you say no such conversation took place? A, Not to my recollection.

ArcHiBaLD CAMPBELL recalled,
Examined by Mr. Lount :—

Q. You were at Mr. Tetrault’s? A. About what time?

Q. About the 4th of December, Will you state what took place? A.I went into
Mr. Tetrault’s for the purpose of buying a pair of shoes for myself ; and when I got
in there there was a young man sitting on the lounge trying on a pair of overshoes,
and Mr. Tetrault was waiting on him.

Q. Did you know who that young man was at the time ? A. I did not. Mr.
Tetrault called him O'Neill afterwards. I knew him just like I know a great many.
They know me, and I had seen him at the mill, but where he lived or what his name
was I do not know.

Q. Was there any person else besides the young man? A, There was a lady
in the oltlher side of the store, and Mr. Tetrault’s son ; I think it was his son was wait-
ing on her.

Q. Did you know who the lady was at the time ? A. No; I did not; I understood
she was Mr, O'Neill’s sister.

Q. Did you understand that at the time or subsequently ? A. Subsequently.

Q. I am speaking of at the time? A, No, I did not know who she was.

Q. What took place after you went in? A. When 1 went in Mr, O'Neill, or
this young man who was O’Neill, was sitting on the lounge with these overshoes on
and Mr. Tetrault was waiting on him; and after I came in he spoke to me, and 1
think shook hands; and after a remark or two he says : *“ Here, Campbell, you had
better buy me these overshoes; it is election times now, and I shall want them this
winter.” T replied: “Oh, I am a candidate, and candidates cannotjbuy overshoes,
cannot do anything.” We talked a little while about matters, and he said again,
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‘ You never gave me anything in your life; you had better buy me these shoes.”
I replied that was bribery and corruption, I could not de anything of that kind.
Then after some further talk about the result in Dover Mr. O'Neill’s sister came
around from the other side of the store to the door, and Mr. O'Neill left us and went
to speak to her ; and I thought it was a gocd time to get out, and I said good-bye to
Mr. Tetrault, and went past them and bid them good-bye, and went out.

Q. Have you told us all that wss said about the overshoes? A. Yes. Mr.
Tetrault says that when you went in O'Neill exclaimed, pointing to Mr. Tetrault,
“Here is a Dillon-Campbell man,” meaning Tetrault ; do you recollect that remark ?
A. No, I do not recollect any such remark, It could not have been made or else I
would have heard it,

Q. And that Tetrault made as answer that he was not generally found on that
side. Then he says that you talked, discussed politics with him, canvassed Mr.
Tetrault? A. I never canvassed him in my life.

Q. That you took him back and canvassed him ? A. I knew he was one of the
bitterest opponents I had. In every contest I had had in this county I had met
him down in Dover and other townships opposing me.

Q. You say you did not then go back with him and canvass him ? A, Most
certainly I did not.

Q. Then he says that O’'Neill said: “If Mr. Campbell says it is right for these
overshoes it makes it right, I will wear them and I will work for the election, and I
know plenty more voters I can get.” Was any such remark made by Mr. O’Neill ?
A. 1do not think there was. I never heard it.

Q. And then Tetrault says that he said to you : “ Well, just as Mr. Campbell
says,” Now, did Tetrault say anything of that kind? A. No, he did not.

Q. And then O’Neill repeated it, the same question : “If Mr. Campbell says it
will be right for those overshoes it will be right,” and that he would vote for you?
A. That conversation could not have taken place.

Q. Did it take place? Have you any recollection of it taking place at all ?
A. No recollection whatever.

Q. If it had taken place would you have recollected it? A. Certainly I would.

Q. Then Mr. Tetrault says that Mr. Campbell paused a little bit and looked at
him, Mr. Tetrault, and podded, and said : “I guess you had better charge them to me.”

Q. Did you make any such statement as that? A. No such statement at all,
never thought of it,

" Q It s put in another form farther on, O’Neill says: “If Campbell says he
will make it right for these overshoes I will keep them and wear them, and if he
does that I will vote for him and I will work, and I can get plenty more voters.”
Was there any such expression as that used by O’'Neill? A. No such expression.

Q. And you did not say, “I guess you had better charge them ?” A. I never
said anything of the kind.

Q. Did you say anything at all that would lead Mr, Tetrault to understand they
were to be charged to you? A. No; I could not possibly have done so.

Q. And you did not doso? A. I did not do so.

Q. Had you an account with Tetrault? A, Yes.

Q. Do you recollect when he ran the account with you? A. He came over to
the mill, to the office, on the 9th of July last, and came in, and I happer.ed to be in
the office, 1 think, alone, and he took a chair and sat down on one side of the table,
and I was sitting on the other side. He sat there about half an hour, I should judge;
we were talking about things in general, and I think this protest was mentioned.
He ordered then a hundred of flyur and some bran, I think. I thought he was
going to pay for it. I was very much sarprised, because I knew Tetrault was hard
up, and I did not propose to send over goods there on credit to him.

Q. What was done with the account? A. Then he got the goods. He went
out without promising to pay or saying anything about the pay, and the goods were
sent over and charged to him, A couple of months afterwards, I think by the
books, the account was sent over and was paid.
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Q. Did you ever hear anything of this claim against you? A. Never heard it
till I saw it in the particulars. \

Q. You, I believe, saw Mr. O'Neill last night? A. Yes.

Q. How did you come to send for him? A. I sent out werd to Mr, O'Neill that
I wanted to see him; these men were swearing my life away, and I thought it was

' a verv serious matter to me.
The Court.—There is no nse in going into this,
Re examined by Mr. Meredith :— ;

Q. Do you know a young man named Garrison ? A. Yes,

Q. Where is he employed ? A. In the Banner office, I believe,

Q. Was it you who seut him out to O’Neill? A. No.

Q. How did he come to go out to O'Neill? A, I do not know that he went.

Q. You did not hear he went? A, No. I did not know anyone had gone.

Q. What were you talking about in connection with the township of Dover in
Tetrault’s shop? A. Mr. Tetrault is a Frenchman—~—

. Q. Never mind what he is; tell us what you were talking about? A, We were
talking about the result of the vote at Pancore and Big Point.

Q. What was O'Neill doing at this time? A. He was listening to the con-
versation.

Q. Was he taking any part in it? A. Not that I know of.

Q Did be discuss Dover Township? A. MNo.

Q. Or what the result would be at those points? A. He did not know anything
about it.

Q. Did you discuss Dillon’s name with him ? A. Not that I know of.

Q. Be says you did; did you discues Dillon and canvass for Dillon ? A. No, I
do not think 1 did; I was not canvassing. :

Q Ido not care about the result ; but did you as a matter of fact discuss with
him Dillon’s candidatnre and solicit his vote ? A. No, I did not solicit his vote. I
suppose we were talking about Dillon’s chances. :

Q. Well, were you? A. Yes, we did.

Q. You reeollect you did taik about it? A. Yes.

Q. And did O'Neill take part in that conversation? A. No. I thought you were
talking about Mr. Tetrault.

Q. Did you discuss with O’Neill Mr. Dillon’s candidature? A. No, Ido not think
I said one word to him abont it.

Q. Will you swear you did not? A. No.

Q. You went in for a pair of overshoes? A. Yes.

Q. Did you get them ? A, No.

Q. Was the weather sloppy at that time ? A. It was cold ; I cannotsay whether
it was sloppy or not. ‘

Q. What diverted your intention from buying the overshoes? A. This con-
versation with O'Neill. .

Q. Do you mean to say that yon had not heard that Mr. Tetrault was not at
that election takirg the same ground he had taken in previous elections ? A. No, L
never heard that. .

Q. You did not hear that Mr. Tetrauit was not giving his support, as he was
before, to the Couservative party ? A. No.

Q. You did ngt hear that from any party? A. No.'

Q. And do you want 1o give the idea that there were not a number of French-
men who had formerly been strong Conservatives, but who, on account of some
question that arose in that election, voted the other way? A. Yes, I heard there
were some. L

‘ Q. But you never heard that of Tetrault? A. No.

Q. Did Tetrault say a word to you about the overshoes ? A. No.

Q. Nor you to him? A. No.

N d% Did Tetrault hear what took place between you and O’Neill ? A, I presume
e did,
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Q Was he there taking part ? A, To the best of my opinion he wux there all
the time, He may have ieft for a time, but he was not away for any time at all,
and the conversation that took place between me and Mr. O'Neill 1 have no doubt
he heard.

Q. How often was it O'Neill asked you to puy for the overthoes? A. 1 think
he asked me twice or possibly three times.

Q. Did you take it a3 a joke? A. Yes.

Q. Why were you so anxious to get away from a joke? A Well, T did not
want to follow it any further; I thought it a good time to get out; they were asking
me to do a thing that [ thougat was wrorg,

Q. But if they were only ssking it in a joke? A, It was a joke as far as I was
concerned.

Q. And you could not trust yourself in the presence of this temptation? A.
Well, I wanted to get away the first fuvorable opportunity.

Q. For fear you would fail? A. No, I would not have fallen; I would not
have done it ; I knew it was wrong, and I was not going to place myself in the lion’s
mouth.

Q. If the lion had not been there you would have done it; that is what you
mean? A. No, I do not mean that; I have never been doing that sort of thing.

Q. D.d anybody speak of the other being a Dillon and a Campbell man? A. No,
not that I heard.

Q. I suppose you had a pretty good idea that O'Neill was & voter? A. 1 did
not know who he was or what he was,

Q. Did you take it for granted he was a voter? A. Well, he was a young
man who was eligible for a vote.

Q. You took it for granted he was a voter? A. Idid not takeanything for
granted.

Q. You knew he was a voter in the riding ? A. 1did not.

Q. And yet you canvassed him for Dillon ? A, No, I did not,

J. W. BrowN sworn.

Q. Where do you reside ? A, Chatham.

Q. Are you a member of the Knights of Labor organization ? A. Yes.

Q. And did you take an active part in the last Dominion election for this con-
stituency ? A. No, I did not.

Q. Did you receive any cheque from Mr, Campbell or his firm for any money ?
A. No, I did not.

Q. Just wait till I have finished —in the month of February, 1887? A. No, I did
not.

Q. Was there any made payable to you ? A, No, not that I know of.

Q. Do you know anything of any sum of $300 in the month of February, 1887?
A. No.

Q. You have no idea to whom that money was paid ? A. Ido ot know any-
thing about it.

ArcHIBALD CaMPBELL recalled,
Ezxamined by Mr. Meredith : —

Q. Ifind in your hauk book an entry of s cheque of $300 in the month of
February, 1887, to Joseph Brown; do you know where that chequeis? A. ] do
Lot,

Q. Do you know who that Joseph Brown, the payce of the cheque, was? A, No.

Q. Have you any idea at all ? A, I have no idea at all. :

Q. Can a transaction of that magritude occur in your busitess without some-
body connected with your concern krowing something about it ?  A. Well, thero is
no doubt the ckeque was given.
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Q. But whatfor ? A, I cannot tell you; I gave very few cheques myself that
time. I was away.

Q. Away where ? A, Canvassing.

Q. But every one of these shoques that precede it, drawn at the time, appear to
have been drawn by you ? A. Yes, I gave all those cheques, all except that one to
Joseph Brown.

Q. How do you know you did not give that cheque to Joseph Brown? A. Well,
I do not recollect anything about it. I think if I gave a cheque like that I would
- likely know something about it.

By the Court :—

Q. Who only has a right to sign those cheques ? A, My partner and myself
and my brother,

By Mr, Meredith :—

Q. Mr. Westcott's evidence would indicate that that is not in the cheque book ?
A. Perhaps not,

Q. Will you undertake to swear you did not issue that cheque ? A, Yes, I will,
that 1 have no knowledge of it. .

Q. Will you pledge your solemn oath you did not issue that cheque? A, I
could not swear positively I did not do it, but 1 will swear this, that I have no know-
ledge of ever seeing that cheque.

Q. When you were first examined in this case did you know how much money
you had paid out in connectin with this election ? A, No,

Q. Then you did not give a very correct account of your expenditure ? A, Well,
the cheques would all tell,

Q. Can you give any suggestion of why that cheque was not presented with the
other cheques ? A. No, I cannot ; cheques are frequently lost,

Q. Do you know any Joseph Brown in this constituency except the last witness ?
A. T know a great many Browns, but I cannot say that I know of any of the name
of Joseph. There are a great many Browns in this county.

Q. Have you got the letter Mr. Flint sent to you about the $200 to be paid to
Smith ? A. No, 1 have not.

Q. Did yon get it ? A, I think there was a note.

Q. Did you recollect that when you were examined before ? A, No.,

Q. Have you looked for that note? A. If there was a note it was destroyed long
ago. I do not know that there was a note ; my recollection is that there was no
note ; Mr. Smith thought there was a note. :

Q. Then have you and Smith talksd it over since the examination ? A. I just
asked him yesterday on the street ; 1 saw him down at the corner there, and I said
¢ Smith, do you remember about that $200 cheque ?”" ¢ Yes,” he said, “Ido.,” That
was all that was said.

Q. You did not ask him what be remembered? A. No.

Q. Do you recollect the circumstances connected with the issue of that cheque ?
A. Mr, Smith came to me on the corner opposite the Garner House and said Mr.
Flint wanted some money, and that he was basy in the committee rooms and had
sent him out to get $200 for him from me.

Q. Up to that time how much had you paid ? Did youn pay just what Smith
asked you for without enquiring what it was for ? A, Yes.

Q. If he had zsked you for a thousand doliars would you have paid it ? A, Oh, I
do not know.

Q. How far would you have gone? A. I knew there were bills coming in all
the time for rent of halls and other expenses, acd T knew the expenses of elections
were heavy, and when Mr, Smith told me Fliat told him to come and get that money
I supposed he had need of it.

Q. That was three days before the election? A. Yes.

Q. What could $200 be wauted for at that time in small bills but for purposes
of corruption? A. Well, you know that there are constantly expenses in connection
with election. I did not know what kind of bills he wanted it in.

126



51 Victoria. Appendix (No. 2.) A. 1888

Q. What can you suggest that could be wanted for in small bills? A. I cannot
suggest any reason why he should want it that way.

Q. You said you met Mr. Smith near the Garner House, and he told you that
Mr. Fiint had sent him for $200? A, Yes.

Q. What did you do? A. We crossed right over to the Bank of Commerce, and
I gave him a cheque for the money.

Q. Why did you make it payable to his crder ? A, I was giving the cheque to
him, and it was ouly natural I should make it payable to his order.

Q. Did you discues with him at all the object for which it was required ? A.
No, not a word.

Q. You walked some distance to the bank? A. Just across the street.

Q. Was there no talk at all? A. I do not thirk there was.

Q. In the bank was there no talk? A. I do not think there was a word said.

Q. Did he or you leave the bank first? A. I did.

Q. Were you present when he drew the money ? A. No.

Q. Where were you when you drew this cheque to J. B. Dolsen ? A. I think I
was in Mr. Dolsen’s store on King Street.

Q. What did you say that was drawn for? A. It was for some expenses in
conneetion with the Knights of Labor.

Q. What expenses ? A. They got a lot of mottoes painted on canvass, and the
bills came in for them, and also for wood for the committee rooms. He told me
there was a lot of expenses such as mottoes, and I gave him that cheque.

Q. You gave him some money besides that, didn’t you? A. I gave him, either
later or before, $45 altogether.

Q. Were they both in connection with the same kind of thing? A. Yes, they
were both in connection with the public meetings there.

Q. Did Mr. J. B. Rankin raise any money in ¢onnection with the election? A.
Not that I know of.

Q. Was a note for $525 of his and some perscn else’s discounted ? A. That
$500 cheque was given to make Mr. Dillon’s deposit. In the Dilion-Clancy election
the day that the deposit was to be made they were short of money, and they cume
over to me.

Q. You are speaking of the election petition ? A, Yes. They were short §500.
and they came over and got that $500 from Mr. Stephens for that purpose.

Q. There is the statement of the expenses; I do not see any of that, except it
was, perhaps, the speakers that these $2 bills would be required for? A. I cannot
tell you what the expenses were.

Q. Looking over that, do you see any that one and two dollar bills would be
wanted for? A. I wasaway during the whole of the contest.

Q. Had you these vouchers ever in your possession? A. I do not think I had.
I was in Ottawa when they were filed, .

Q. It does not seem to me that there is one single bill here that would require
one or two dollar bills ? A. We had to send men out to put up these bills.

A NQ. But you hadn’t a hundred men out in the last three days cn that business?
. No.

The Court.—The Smith case I cannot treat as proved. I have no resson for
disbelieving Mr. Smith at all, and the explanation he gives of the transaction is just
the explanation I should have expected to get from a sensible man, He was not
going to get this money from the bank without rome note from the respondent.
Smith would hardly have gone with a demard for $200 to tbe respondent, without
tome suthority. Whatever inference one may derive as to how the money was
expended, Smith was not responsible for it, Therefore that case faiis; ths Brown
case was hardly opened. The only case standing is the O'Neill case.
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WEDNEsDAY, 16:h November.

The Court.—The only charge remaining to be disposed of, is that of personal
corrupt practice against the respondent Campbell. That is supported on the one
side, that of the pctitioner, by the evidence of Tetrault and his son, corroborated (as
has besn argued) by the entry which the former made in his book about the same
time in charging the articles which it was said Campbell assumed the liability
for. On the other side, the charge is demied by Campbell and also by
O'Neill, the man who went into Tetrault’s store to purchase the overshoes.
That is the statement of the evidence. The question now is, how I am to
dispose of it. Now, the case is one which I need not say has given me a great
deal of embarrassment owing to the way in which the evidence has been balanced ;
but I have endeavored in my own mind to weigh the various considerations as well
as 1 can in order that I might arrive at a just conclusion as to the fact without
regard to the consequences as they might affect the respondent; mnot overlooking
the fact that this is a charge of a most serious nature, involving very terrible conse-
quences to the respondent. In the first place, I regard a charge of this kind as a
charge of a criminal offence —one in which the judge who tries it has to deal with
the evidence and to come to a conclusion upon 1t just in the same way that he would
direct a jury to come to a conclusion upon evidence which is laid before them. The
onus of proving the offence rests upon those who laid the charge, and it is for those
whe laid it to make out the offence to the satisfastion of the tribunal which has to
decide the matter. Now, upon the whole, and after giving the case a great deal of
vonsideration, bulancing the evidence as well as I could in my mind, I have arrived
st 1he conclusion that the prosecutor has not maintained the onus which hus fallen
upon him., I ought not to say that I absolutely discredit the evidence of Tetrault
and his son. 1 do not feel boued to state that. It is sufficient for me to say that
there were circumstarces which occarred in the store on the occasion spoken of
which might lead & jury, or might lead me, 1o the conclusion that Tetrault and his
gon were mistaken as to the effect of what they heard. There is no doubt that O’ Neill
admitted that tbere was some proposal on his part that Campbell should pay for the
overshoes ; but in response to that I cannot help thinking that Campbell guve a
reasonable answer, an answer which I should have expected to have heard from a
1an in his position—that being a candidate, as he was, in the electicn pending at
that time he would assent to such a proposition not only at the risk of his seat, but
at the risk of being subjected to the prosecution which he has now been subjected to.
It seems to me, therefore, to have been on the face of it an improbable thing that
Campbell should have done what the Tetraults say he did. It is quite possible they
believed whut they said—it is quite probable ; and I think that is to be accounted
tor from the fact that they took the wrong impression from what they
bheard at the time. I could no: come to the other conclusion, though I con-
fess 1 felt disposed sometimes to do 8o, in view of the way the weight of
evidence struck me. On the whole I feel I could not come to the conviction—that
is, & moral conviction—that that conclusion would be right. That is the way I
understand a jary are bound to try a charge, that unless the jary can coms to a moral
conviction ot the guilt of a person they are bound tu give him the benefit of any
doubt. That being the case, I feel bound to say I do not think the prosecution have
maintained the orus, the burden of proof, that was upon them. For that reasonI
tvel the personal charge against the respoadent was pot made out. That leaves it
tor me to formally dispose of the election petition. Several cases of bribery were
proved, but one charge only was proved to have been by an agent. That was suffi-
cient to void the election. I therefore deciare the election voided because of corrupt
practice by an agent. I shall feel bound to report that corrunt practices have pre-
vailed in this election, in order that the Legislature may order a further investiga-
tion if it sees fit. Upon a trial of this kind 1t is not the duty of the judge to enter
into a further enquiry ; it is sufficient for him to dispose of the case. One case of
bribery is established ; therefore I must void the election, as I have stated; and I
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shall report that corrupt practices have extensively prevailed in the election to
which this petition relates. The petitioner is entitled to the general costs of the
petition ; and I do not think it would be right to give the respondent any costs on
the charges upon which he has succeeded—I particularly allude to the personal
charges, which I think there was ample room for investigating, and to the charges
of bribery of two persons whose names I at the present moment forget, the two per-
sons who were canvassers—I do not think it proper to give the respondent the costs
of the enquiry into those charges. It was with a great deal of difficulty that I
brought myself to the conclusion that those payments were made for the honest
purposes of canvassing ; and I think a party who finds ap enquiry is made into the
payment of money to canvassers—such persons especially as were brought forward
here as canvassers—must take the risk of that enquiry, must take the chance of the
judge coming to the conclusion that moneys paid to such people were paid, not for
the honest purposes of canvassing, but for the purpose of bribery. I trust the day
is not far distant when the Legislature will make 1t a punishable offence to hire
canvassers ; and when that is done we shall not find i.eople like those brought before
us employed as canvassers. The petitioner will receive the general costs of the case.
He will receive no costs in respeet of those charges on which he has failed ; nor will
the respondent receive any costs in respect of thuse charges.

E. E. HORTON,
Shorthand Writer, High Court of Justice of Ontario,
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per long ton—one-eighth of this, gives value of short ton as retailed, 198, 199,
Profits of retail, personally, 201.

Thomas McConnell, Coar. DraLer, Toronto . - - 202-212

‘foronto coal exchange manipulating matters against witness on the Awmerican sile,
202, 206, Forced into the Toronto voal exchange—the combination get his supplies
stopped and consequent forced surrender of contracts, at heavy loss, 203, 207.
Reasons assigned by American coal ageunts at Baffalo, as to why they stopped his
supplies—their agreement to supply, 204. Agreement broken after having been
entered upon—a severe loss, 205. The statutory declaration of the local combina-
tion objected to—a fine, 206, 207. Co-operation and mutual action of cosl combina-
tions upon both sides of the line, 202, 204, 206, 207, x09, 210, 211, How witness
succeeded in getting contracts outside of the local combination, 207. Details of can-
celled contract—ocost of importation to fill—price of delivery per contract—loss 1o
contractor by oancellation, 208. Cost of winter imported coal and retail price in
Toronto—shut out of business, 209. Panished for selling coal to a party not in the
combination—promoters of the local combination, members of the American com-
bination also—something that wou:d bind—profits to coal importers by sate of con-
tracts—coal made dearer to consumers by the combination, 211. Combination first
corfired to anthracite, now extended to include bituminous coals, 212,
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“"William Bell, Coar DeaLEer, ToroNTO - - - - 212918

Cosl Association—Executive Committee, number and classes of which composed—
what coal importers allow the retail dealers—dealers cannot get coal without becom-
‘ing members ot the combination—the importers regulate the retail prices, 212, Ad-
vantage to retail coal dealers to import—cost of coal at Toronto imported by rail
from Baffalo in August, 1887—retail price—profit, 213, Personnel of the combina~
tion executive committee—disproves of members having to take obligations under
oath, 214, 215. Reasons for organization—how the oath might be got over in cer-
tain cases—sole object to keep up prices—combinations acting in concert—to keep
up prices the only obligation, 215. List of members of Toronto combination fur-
nished to the American coal agents who will sell only to names oun the list—notifica-
tion in oase of breach—=a ring within a ring—retail members dissatisfied with abso-
lute rule of the importers—cut and dried, 216. Several and large increases on im-
portation against the retailers in November and December, 18%7, and January, 1888
~—~sweating the small dealers—a $300 surprise, 217. Prices in 1886 and 1587,

C. C. Ray, Coan DEALER, OTTAWA - - - - - 218-228

Sources of supplies to Ottawa coal importers—Ottawa Coal Cartage Co., 218, Wit~
ness demurs to answering certain questions—a present active member and an
original promoter of the organization of the C. C. Co.—board of directors—essential
points the witness cannot recollect, 219, 222, 223. Oapital stock of the C.C. Co,,
how represented—individual shares—how the C. C, Co.’s business is carried on, 220,
248, 224. List of the charter members—none of these previously in coal business—
purpose in promoting organization and applying for charter, 221, A reminder to
witness, 222. His attention called to certain records—C. C. Company has not inter~
fered with other dealers getting supplies—who originated the company’s plan of
business, 223, 225, Profits of the C. C. Co.—dividends paid to member of the Co. and
others, 225, 226. Witness personally made complaints against length of time coal
remained in cars at Ottawa*—also a member of the coal combination in Toronto, 227.

Alexr. R. Hargraft, CoaL axp GraIN Deavir, CoBovRa - -  228-23%

No combination in coal in Cobourg—Sourcesand ports of supply, 228. Prices from
mines F, O. B. for long and short tons at different dates for 1837—Freight and other
charges—Maximum cost yarded at Cobourg—Rebate allowed by American dealers
to regular customers in Canada—No dictation by American dealers to fix prices at
Cobourg—Retail prices in Cobourg and profits, 22y-231. Additional rebate by
certain coal companies—Terms of credit, 232. Witness a dealer in barley—No
combination on this product known to him, 233.

George F. Hartt, Coar DeaLER, MONTREAL - - e . 233-241.

A coal exchange or combination established in Montreal—No connection with the
Board of Trade—Object of combination to eurb competition and sustain prices—No
suggestion or dictation from American side to form this combination—Board of
management regulate retsil prices—A majority of the Board agents for American
coal companies, 233, Members of combination not obligated by oath, simply a pro-
mise to observe the rules—Punishment provided for by fine—Prices to retail dealers,
delivered on their premises and prices, delivered from boat, car, or importers’ yards
—Rebate to importers —Any retail dealer not in the combination discriminated

*Vide evidence of J. B. Butterworth, p. 252-253. .
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against in prices, 234-241. Minimum of profits fixed by the combination— Discount
in retail to certain public institutions—Retail prices for citizens and for tenders.
fixed by ihe board—No division or allotment of tenders amongst members—each
dealer to get the filling of what tenders he can. within the rules—No commissions
on orders, 2356, 238, 230. Combination when formed, 236. How a member of the
comlination outwitted his peers in securing a tender, 237. Uniform importation
cost ixed in the United States, 236, 238, Expenses of handling coal in Montreal,
240. Minimum average retail profit to be attained, 235, 238, 240,

William Bowman, QoaL DEaLER, LoNDoN - - - - 41-249-

Coal Dealers Association formed in London —Origin of the combination compulsory
by American dealers invited to come over—Object, to limit competition and sustain
prices, 241. Cost of coal on board cars at Suspension Bridge—freight—cost of
handling—and retail prices during 1887-48 at London. in various months, 242-244.
All violaiion ot local combination rules reported to the local exchange at Buffalo,.
for action—Tenders how managed by the combination at Lordon, 245. Prices at
which Government tenders were taken, 246. Discrimination in prices charged to
private citizens for coal, as compared with the price charged on Government tenders,
247. Interest charged on accounts of retail purchasers—coal consumption of Lon-
on, 2438, .

J. G. Butterworth, Coar DEALER, OTTAWA - - - = 249254

Ottawa Coal Cartage Co.—Charter members not the promoters in organizing the
Co.—the promoters now the company holding the charter—Witness demurs to
answer and committee directs him to answer—why the names of the promoters did
mot appear in the charter—who furnished the money and how trausterred, 249.
Present stockholders and personal amounts—Import and retail prices of coal for
1887-88 in Ottawa, 250. Interfering with importation of dealers not in the combi-
nation—who wrote to United States coal agencies—reminded of obligations of oath,
252, .53. Deulers, not members, associated with the C. C. Co.—storage, 254.

Jd. C. Brown, CoaL DEALER, OTTAWA 251-263

As a dealer associated with the Ottawa C.C. Co., 254. Cause of his affiliation of bus-
iness w.th the Co, 255-2569. Cost of coal importation in 1887—Retail prices in
Ottawa—Not aware of the nature of the operations of the C. C. Co., until after asso-
ciated with it, 256, 257. Terms of association with the company-—dissatisfied with
the C. C. Co.’s, methods—share of profits, 258-260. The company, alias the Directors,
fized prices at which tenders should be supplied and allotted the supplying of them
by distribution, 259. What would be a fair profit per ton to the retailer, 262.

Percy R. Todd, Geseran FarieeET AND PassENGER AcenT, C. A. R,
UTTAWA - - - - - - 263-271L

First coal carried by the C. A. R.—Connections of this railway—the railway ignored
by Ottawa coal dealers, 263. Deeision to bring a new importer of coal to Otlawa
and the C. A. R. to stand by him—the Ottawa C.C. Co. seeks an interview—Ar-
rangements by the railway with the Rathban Co. to bring in coal, 264 Cost of car-
riage of coal 1o Ottawa, 265, 268, Negotiations with the Utica and Black River and
other American railways—Manager’s belief that the Ottawa C. C. Co. interfered to
Xxii : EVIDENOE.
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frustrate these negotiations—coal consumption of Ottawa-—import of coal over the
C. A. R. commenced, 266,267. An important point established—coal import to
Ottawa, percentage of by rail and water respectively—misrepresentation of coal
combination to purchasers in matter of rail and water borne coal —water carriage
more favorable to coal than rail carriage—comparison of distances carried; ¥6%, 269,
Freight charges agreed upon between the Pennsylvania Coal Co., and the C. A. R.
The railway sharing in loss with independent coal importers—decided to continue
such assistance, 270.

Michael Dwan, Coar DeaLner, ToroNTO . - - 302-304.

How long in coal business—personal rating in the Commercial Agency, 302. What
be bought and retailed his coal at last year—business transacted under association
rules—compelled to withdraw an advertisement under the rules, 3u3. Fire-wood
partially regulated, 304.

Wilmot D. Matthews, Grain DEaLER, ToRONTO - . - 304-314

President of the Toronto Board of Trade—Control of the Board’s Council over the
sections comprising the Board—-constitution and rules of the coal section, 304, 307.

Oath administered by the coal section to members and employees ©not approved of
or known to the Council—Special rules of coal section not submitted for approval—

The constitution and rules of the coal section submitted to and approved by the-
Board (Exhibit 33, p. 564) and those under which the coal branch worked (Exhibit
34, p. 610), not the same—points of difference, 305, 508. The “ Special Rules ” the
Important feature of the coal section’s regulations—QOath demanded of employees,
retaospective and prospective—The special rules ultra vires—extracts from minutes
of meetings of the coal section in re affidavit— transactions not officially known to
the Board, 306, 307, 308, Action upon the specizl 1ules by the coal branch a viola-
tion of the rules of the Board—How the board might deal with violations, 507. The
Board’s first knowledge of the extraordinary powers heing ezercised by the coal
branch, 308. GRAIN—Standards of how fixed, 308. Canadian barley, special proper-
ties of for malting purposes—no combination in the barley trade— competing poinis
in the purchare of, 309. Maltsters’ and Brewers’ Association in the U. S.— How
charge msade in the malt duties in the U.S. affected the malting industry in Canada,,
310. Certain peerless qualities of Ontario barley, 312. Prices regulated solely by
supply and demand—estimates of the Burean of Industry not reliable— points of sales
for Ont. barley in the U. 8., 313, American faimers opposed 10 removing the duty
from Canadian barley—Sections of Ont. which produce the best barley, 314.

George Taylor, M. F., GraiN MEROHANT, GANANOQUE - - 314-318.

Annual quantity ot Canadian barley handled by witness—no combination in the
barley trade in Canada—Ont. Bureau of Statistics, 314. Combination amongst the
m‘altsters‘ and brewers of the U.S,, 316, 318. By whom standard of grades are tixed—
Dealers in Canada pay equal prices 10 farmers, as the U.S. dealers pay therr
farmers—Canadian barley, relation of prices to duties on the U. 8. side, 315, 317.
Territorial lines for barley production as mapped out by U.S. dealers—bright barley
& necessity to maltsters and brewers—importance of color in grading—grade deter
mined by color and weight combined, 316. Importance of cleaning bariey thoroughiy
and a mistake on this point—Canadian barley in competition with western product
at Oswego—malting business in Canada, 317. Canadian barley a necessity to U. S.
mtsgi%s and brewers—substitutes for barley—experience in reports of barley to Kng-
'y .
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Patrick Kelly, BLyrg, Onr. - - - - - 218-319

Combination in egg trade—object of to depress prices against farmers—how the
combination manages to keep down local prices in Canada, and why, 318, 319.

R. C. Carter, Forwarpine MANAGER, &o., KiNasTON - - - 319-322

An attempt to bring coal into Ottawa over the C., A. R.—recital of negotiations with
the Ottawa Coal Cartage Co.—an arrangement and prices delivered for at different
dates, 319. Obstacles placed in the way—unfair and ungenerous treatment—coal
dearer in Ottawa than in any of the surrounding towns-—large margins of profit, 321.

«Charles Stark, MaxuracTureR or Waron Cases, ToroNTO - - 323332

A Combination designated—his trade supplies shut off through interference of the
combination—violation of contract by the Elgin National Watch Jo., 323. His orders
-refused because not a member of the Jobbers’ Combination in Canada, 325, 323, Hia
factory in Toronto for manufacture of watch cases, extent of—forced into starting
watch case factory by the combination—an attempt to crush out his factory by re-
fusing to sell him watch movements without cases~—an injunction obtained, 328, 330.
The watch combination object to publishing catalogue of prices —the combination in
Canada and the U.S, one—rules by which the Watch Jobbers’ Combination are bound,
328. Jobbers’ and retailers distinguished —Swiss and English watches, 330. Combi-
nations in Canada and the U, S.—cartridges, 331.

-John H., Jones, JeweLLER, MONTREAL - - . - 332-340

A Watch Jobbers’ Association formed in Canada, 332. Constitution and by-laws of
the association, 333. That watch cases and movements must be sold in equal num-
bers, an American demand—about imitation watch movements—the customs a check,
335. Profits, 325. The Canadian Watch Jobbers’ Association in unison with that on
the U. S. side 337. Increased sales of American Watches in Canada, 338, Canadian
Association would have complained had Stark’s orders been filled, 340.

Matthew C. Ellis, JeweLLER, ToRoNTO, - - < - 340-324

Watch Jobbers’ Combination when formed, 340. Relations of wholesale to retail—
various matters in regard-to trade in American Watches, 341. Mauufacture of watch
cases in Toronto, 341. By-laws, their provisions for fine and expulsion, 343. The
Canadian and Amerioan combination in affiliation, 344.

John Sedgworth, Tosonto, - - - - - 344-345
Presents a statement in behalf of the Elgin Wateh Co., 344.

-John Connor, RorE MANUFACTURER, Sr. J onn, N.B. - - 345-353-357

Combination amongst certain manufacturers of cordage and binder twine. The cost
of fibre raised by an American Spodicate which purchased the entire production of
fibre, 340. Surplus of cordage factories over requirements in the United States—
-competition—effect in rise in raw material, 346, Effect of syndicate monopoly upon
Xiv EVIDENCE.
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prices of binder twine in Carada, 347, Combination arrangements for division of
production—surplus capabilities of binder twine factories in Canada—how it would
have resulted to the industry in Canada had there been no protective duiy upon
twine—American farmers paying a higher price for binder twine than the Canadian
farmers, 348. Combination &t one time amongst Canadian manufacturers of self-
binders to monopolize the entire sale of binder twine—jobbers and retailers of twine
now left free to sell as they please, 349. Lath ties :—Prices of —Canadian made ties
worth more per pound than the American make, 350, The twine combination tem-
porarily dissolved—effects, profits, standard of quality raised, &c., 351. Production
and cordage factories in Canads, 362. Mr. Connors recalled—explanation of objects
and management of the combination, 357.

H. A. Massey, Presipent, Massey Manvracruing Co,, ToRONTO - 853-357

Manufacture of binder twine—prices—material, &c., 353. Agricultural Implements :—
No combination in manufacture of —home sales and export prices—Customs rebate on
material entering into machines, 356.

Thomas Workman, HArRpWARE MERCEANT, OTTAWA - - 358-362

Barbed Wire :—Manufactories of in Canada—combination to sustain prices—condi-
tions of agreement required of retailers—prices, discounts aud profits, 358. The
various kinds of barbed wire in use—prices, terms of sale and manufacture of, 359.
Stoves :—Combivration to sustain prices amongst leading manufacturers, 360. Prices
uniform to the retailer—retailer free to make his own price, 361. Tar Paper: —
Combination in manufacture of—prices, 361.

Joseph R. Esmond, BARDWARE MERcHANT, OTTAWA - - 362-363

Stoves :~List of manufacturers in combination—all kinds of stoves included—prices
raised and quality improved—some manunfacturers not in the combination, 362.
Changes and improvements in stoves rapidly succeeding each other—reason for
increase of prices in late years—Canadian high grade stoves compare favorably with
same class of American stove—American stove cheaper, 363, Combination makers’
Frices not higher than those of outside makers, in comparison of fine finish— dealers
oft free to sell as they please, no rules imposed on them, 364.

F.T. Graves, HArpWARE MERCHANT, OTTAWA - - -  3635-369

Stoves :—Proof of combination amongst stove manufacturers—a continuous tendency
of prices upwards, 365. Large pecentage in rises of combination prices at several
dates—combiners’ assigned excuses for raising prices contradicted— combination
prices assists manufacturers not within it, to obtain higher prices, 866. Difference
1n cost of stoves regulated by finish, not by quality—frequent changes of atyles pro-
ductive of extravagant prices—a big jump in prices—weight, duration and cost of
material of a base burner, 367. Barbed Wire:—Trouble over patents—Canadian
manufacturers control their home markets now, 368. Cordage : —Supposed combina-
tion—a big jump in prices of—imported twine inferior, 368. Pressed Tin :~—Combi-
nation causes tremendous jump in price—Canadian headquarters of the tin combina-
tion, 369, Copper :—Combination followed by enormous rise in price, 369,
EVIDENCE, zv
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‘H. R. Ives, MANUFACTURER, MONTREAL - . - - 8370-375

Stoves :—A manufacturer of—invited to beecome a member of the stove combination
—declined but believes tbe combination helps him to obtain better prices—prices
fixed by an adjuster, 370. A combination of two, 271. Barbed Wire .—Witness,
president and manager ot the Carada Barbed Wire Co.—Canadian companies mana-
facturing under royalty to patentees in the United States, 371. Products of factories
in Canada—prices at which sold —drop in prices of late years, 372. Combination
agreement, between manufacturers and retailers—nopenalty for violation, 374,
Prices of barbed wire in the Uunited States, 375.

David Robert Ross, MiLLer, EmMBRro, ONT. - - - 2375-390

Secretary to Oatmeal Millers’ Association—primary object of, to realize profits by
increase of prices, 375, 378. Constitution, rules and by-laws (exhibit 38A) 620. Num-
ber of oatmeal mills in Ontario—capacity of production—oatmeal consumption of
the Dowinion—duty on imported oaimeal in Canada—do do in the United States—
British market for Canadian meal —price of British mesal in Toronto, 376. Ordinary
meal and rolled meal, weight and prices per barrel—British and Canadian oats—
export of meal from Canada to Britain, 377. When oatmeal combination organized —
‘number of meetings—number of advances made in prices—results of combination
satisfactory to millers—pnumber of mills in the combination—other mills follow
combination prices, 378, 330. Production by allotment—excess or deficit of production
to allotment, now managed —number of mills short and number in excess—origin
of the financial arrangement of the combination, 379. Millg paid by arrangement to
produce no meal—how they are paid—total paid them—minimum and maximum
sums per annum—number of this class, 380,390. The United States markets and
freights—oats chaper in Chicago than in Toronto, 382, Manitoba oats and freight
rates—value of the refuse from producing a barrel of meal, 383, 385. Oatario supplies
meal to the Maritime Provinces—refuse pays expenses of milling—refuse material
rising in valne, oat hulls, and new use for them by city feedmen, 385. Various
matters of interest in practical milling, 386-390.

‘Henry Hatton, Bookxrerer, HAMILTON - - . . 201

Secretary to the Canadian Iron Founders Association—the combination confines to
stores—number of foundries in the association—Nova Scotia and New Bruuswick
foundries not included, 391. Witness produces constitution, by-laws and bond of
agreement of the association, 694. Algo minutes and terms of agreement, 703.

W. J. Copp, Iron Founper, HaurLToN - - - - 202-397

Manufacturer of stoves and agrieultural implements—no combination to regulate
prices of implen:ents—combination confined to stoves—prices of stoves on what basis
fixed-—prices by whom regulated— number of stove foundries not in the combination,
392, 395. Prices uniform tor similar class of goods—violations of rules punished by
fime -- prices and competition—how long this association has existed, 393. Monthly
declaration by members—profits in bygone years, greater than now—stoves of high

de finish cheaper in Canada than in the United States, percentage less —medium
class stoves the same price, 394. Rough, light elass of stoves cheaper in the United
States than in Canada—no discrimination against purchaser, 395. No dictation to
the retailer about his prices of sale—cause of last advance in prices—wages of foundry
hands per day—patents regulated by the association, 396. Sufficient outside com-
petition to keep prices moderate, 397. :
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A. W. Morris, CorpAGE MANUFACTURER, MONTREAL . - 397-402

Binder twine combination, duration of, 397. Prices of binder twine and terms of
sale in 1886 and '87— Canadian prices lower than American—sisal and hemp, rela-
tive qualities of —Textile strain, twine made to bear, 8398. Object and working arrange-
ments of the twine combination—Quantity sold by witness —Final dissolation of the
combination, 399. Probable drop in price of binder twine-—Drop in price of fibro—
Source of hemp supply—The American combination oun fibre, 400. Propping up
small factories—Dissolution of manufacturers’ combination followed by lowar prices
of twine to purchasers—Employment of factory havds and wages, 401. Orders
booking for coming eeason conditional—The combination pool; how made np—
Quantity of twine sold by Canadian factories, 402. A draw on the pool—Principle
of pools, 403.

Samuel Rogers, UnpERTAKER, OTTAWA - - - - 403-1408

Coffins and caskets :—A member of the Undertakers’ Association, 403. Provincial
extent of the combination—The manufacturers of coffins and caskets included, and
sell only to members of the combination—When organized —Membeorship —Constitu-
tion (Kxhibit 47, p. 705) adopted —Local associations and powers of, 404, 405.
Tariff of charges —Coffin linings and trimmings supplied to members of the combina-
tion only, 405. Stringency of the combination on the sale of coffin fittings to non~
members ~ Trimming stock a special line of business confined to the manufactarers—
An extreme difficulty to parties entering upon Undertaker’s business—An admission
—Absolute power of the combination over the public, 406. Obligations between the
coffin and casket manufacturers and the undertakers, mutually binding—Ghastly
power of the Un lertakers over their debtors; a threat to exercise it—First cost and
retail prices of coffins and caskets—Profits and discounts, 407, 408.

A. E. Boulton, Parvrsr, BoLtox VILLAGE, ONT. - - - 409-413

Formerly an undertaker in conjunetion with his father—Expectation to succeed to
his father’s business frustrated—Refused his father’s hearse for ready cash— Forced
out of business by the combination—Ingratitule, 409. Details of further efforts to
get into the business defeated—Names of parties who retused to sell him stock, 410,
412, Case of a manufucturing firm punished for selling goods to two undertakers,
not members of the combination, 411. Coffins, cost of —Letail prices—Profits and
cash discounts, 413.

Robert Moffat, Unperraker, Toronto - - - - 413-420

Experience in undertaker's husiness—Applications to be received into the Under-
takers’ Association refused on the grounds that this would be diminishing
the business of those already in, 413. Applicant ample capital for carrying on
the business—Extortionate charges for stock—Imposition upon mourners under pre-
“ence of disinfecting—Members of the combination bound under oath—Severe fines
tor gelling any stock to one not a member of the combination—Importation of coffins
and stock, 414. Shut out of business—Absolute irresponsible control of the combina-
tion—American made caskets, 415, A distinction between buying out and inherit-
ing—Toronto Board of Trade blamed—Membership in Ontario—Membership in
Toronto—Examples of extortionate prices, 416. Gross frauds by the combination
In caskets and coffins—Tyranny of the combination in an absolute prohibition on all
«coffin aud barial stock, 417. -Oaths, fines and penalties, 418. List of coffin manufac~
turers in the combination-—Hearse builders refuse to enter—Expenses of a plain
Tuneral, 419, ,
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D. C. Macdonald, Ma~acer Lonpon MuruaL Fire INsuRANCE COMPANY,
Lonpon, Oxr, - - - - - 421-428.

Time in the London Mutual—Fire Underwriters’ Association— Circular issued by the
Association to agents for companies in the combination—Ostracising the London
Mutual and other eompanies, 421. Inducements offered the London Mutual to join
the Association declined—Reasons for declining, 422. The Association cutting rates
on the mutual companies, 423, 424. Circular of November, 1885, aimed at mutual
companies not in the combination—An association of mutual companies which does
not touch rates, 424, Agents of the London Mutual placed in dilemma by the
November circular, and the company forced into a new class of business —Companies
in the Association refusing to accept risks from, or place risks with, companies not
in the combination—Course of the Association driving insurance over to United
States companies, i. e, producing “underground insurance,” 425. Comparison of
rates of insurance now with 8 years ago—Increase of Insarance loss by use of steam
threshers—Combination in insurance an injury to legitimate business—cast iron
tariff deprives agents of exercise of judgment by removing allowance for moral
hazard, 426. About agents—The Loudon Mutual & prosporous compary—Amount
of outstanding policies—Surplus accumulated—Premium note policies, 427. Assess-
ment on premium notes—Collection on premium notes, 428,

Robert McLean, Secrerary CANADIAN Fire UNDERWRITERS' ASSOCIA-
TION - - - - - - - - 428-447

Inception of the Canadian Fire Underwriters’ Association, 428, Companies in the
Association, 428, 430, 431, 441. List of companies, 63!. Complaints, 4.8, 442,
Rates of inrurance fixed by the Association—One association, two branches—tariff
when arranged—Proscribing agents from acting with non-tariff companies, i, e,,
companies not in the combination—this rule subsequently repealed, 429. Companies
not in the combination, 430, 442, Companies which resolution (of 15th October,
1885, p. 549) aimed at—squeezing agents into abandoning former employers—non-
hazardous risks, farm property, &c., brought under a fized tariff, the rule subsequent-

"1y repealed in Ontario, but remained in force in Quebec, 431. Why a fixed tariff
could not be applied to dwellings—combination rates compromised in Hamilton and
why, 432, 435. Competition from mutual companies in cities, 435, 442. Object in
forming the association, to increase rates and render insuranice more profitable, 435.
Tariff under fixed rates higher than under the competition system—Cost of main-
taining insurance associations--contiributions from various companies, 436, 439,
Appointment and cost of association inspectors—other items of cost—out of whom
these increased costs are made—expenses increasing, 437. Moral risk—Cutting
tariff, how dealt with, 440. Why the Queen City Company withdrew from the com-
bination—System of Provincial tax on msurance companies different in Ontario and
Quebec, 442, Comparative tariffs before and after combination, 443. The tendency
of paying agents commission on premiums—Percentage of losses paid to total of
premiums received—Percentage of expenses upon premiums, 444:

William Hugh Lowrie, InsuraNcE AGENT, RUSSELL 445-447

Decline in better class of risks offcring end & raising of rates, in conseqiience of
combination of companies—Allowance for moral hazard taken away and responsi-
bility of agents removed, by the system of fixed rates— Abolition of fixed rates
would be to advantage of both insurere and insured—farm rigsks not affected, 445.
Increase of insurance rates under combination, 446,
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James Boomer, SEcRETARY WESTERN AssuBANCE CoMPANY, ToRONTO, 447-438

Resolution adopted by the Insurance Association against non-tariff companies ree
scinded, 447. Chief objects in forming the association, 448. Rates of insurance
raised—Company’s expenses in connection with the association—amount contributed
last year, 449, Duties of association inspectors, 450, Classification and rates, 451:
About losses—City aund country insurance—The company’s business 1n Montreal and
Toronto, 452. The company’s comparative percentage of loss to amount of pre-
miums received in Canada and United States respectively, 463. Dividends paid on
company's par value of stock before and since the combination— An argument
spoiled, 454. Comparative net results ot the company’s business in Canada and

nited States, 465. Comparative rates and risks in Capaua and United States—
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cembinations said to exist with reference to the purchase and sale or manufacture and
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g:pers and records; and furtber, with power to examine persons, called before the
Jommittee, on oath; and by Order of the 8th March, the powers of the said Com-
mittee extended 50 as to include the alleged combination of Fire Insurance Com-
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REPORT.

Housk or CoMMoNg oF CANADA,
Orrawa, 16th May, 1888,

The Select Committee appointed by the House of Commons on the 29th Feb-
ruary, 1888, ¢ To examine into and report upon the nature, extent and effect of cer-
tain combinations said to exist with reference to the purchase and sale, or manufac-
tare and sale, in Canada, of any foreign or Canadian products,” and still further ex-
tended by Resotution of the House of Commonsoa the 8th March, 1833, ¢ To include
the alleged Combinations of Fire Insurance Companies doing business in Canada,”
beg to submit its Report :—

The Committee entered upon the discharge of the duties imposed upon it on the
sixth day of March, 1383, and held 26 mestiogs, having continued the investigation
till the 8th day of May, instant.,

The time at the disposal of the Committee was not sufficient to examine into
the nf:iugxe and extent of other alleged combinations other than those hereinafter
specified.

Sixty-three witnosses were examined, and a full investigation made in the fol
lowing subjects.

The subjects examined were :—

SuGAR AND GROCERIES ; CoAL ; Biscuirs AND CONFECTIONERY ; JOMBINATION AGAINST
CanNapiaN Warcr Case MANUFACTURERS; BarBeo Wire; BiNpeErR T'wiNE; Ag-
RICULTURAL IMPLEMENTS; StovEs; CorFFIN MaKERs AND UNDERTAKERS; Oar-
yMEAL MiLLers; ComsIiNaTiONs OF Heag DEaLERS; BARLEY: AND CANADIAN FIRE
UNDERWRITERY' ASSOCIATION,

The mapufaciure of watch-cases in Canada has growa in a few years into large
proporiions, and it is claimed by two msnufacturers that they have sufficient capacity
to supply the Canadian murket.

One of these firms was compelled to join the American association or they
“would be frozen out.” There is a Canadian association of jobbers in American
watceés, in affiliation with, and under the control of this American association,

By their constitution any member violating the rules shall forfeit $500, and
be expelled from the association.

It the American association are successful in their present efforts, a flourishing
Caradian industry will be destroyed.

SUGAR AND GROCERIES.

The combination betwaen the sugar refiners and the Dominion Grocers’ Guild
entered into on the 20th April, 18387, was originated by the Gaild.

This Guild was formed in Montreal, on the 7th June, 1834, and claimed to re-
present, at the time the sugar agreement was adopted, over 95 per cent. of the
wholesale dealers in groceries, including manufacturers of confectioneries and
biscuits, in the Provinces of Ontario aud Quebec, beyond which the membership
and control of the Guild did not extend. After several ineffsctual attempts made
by the Guild during the previous year, the Refiners of the Dominion consented to an
arrangement by which sales of their prodacts should be made on more favourable
lerms to members ot the Guild than to non-mambers.

The first agreement was that the dealers who refused to be bound under it should
be charged a} of a cent per pound more than to sigaers of the agreement on all
grades of white sugar. This was increased by subsequent negotiation to 4 cent per
pound advance on same grades. This arrangement was cancelled, and the following
made: that is to say, } of a cent per pound advance on all grades, of both yellow and
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white sugars, without the d'scount allowed to parties to the agreement, which was
21 per cent. This was shown to be equivalent to an advance of about 30 cents per
100 pounds ot all grades.

It was also agreed that non-signers were to be compelled to buy two barrels of
yellow sugar to one of white, but this condition was not long in existence.

There was no evidence of any combination amongst the several Refiners or any
of them to fix uniform prices at which they should sell, the several agreements be-
tween them and the Guild were confined to the imposition of differential prices and
terms against outsiders. These agreements were made by the Refiners on the con-.
dition that not more than } cent per pourd advance should be charged on granulated
by the wholesale, to the retail dealer, on lots of 15 barrels or over, and § cent ad-
vanee on smaller lots. This they stipulated with the Guild should be the maximum

rofit.
P The advance proposed and contended for by the Guild was higher, viz., under 15
barrels  cent per pound advance, and for larger quantities { cent advance.

The Guild made strenuous efforts to induce the refiners to refuse to sell their
products to non-signers, failing in this they endeavoured to obtain a discrimination
of one cent per pound against them.

They urged, next, that non-signers should be compelled to buy two barrels of
yellow sugar with every one of granulated, and they succeeded temporarily. This
was a condition superadded to the § cent per pound increase of price, and also the
loss of the usual discount which was 24 per cent.

A list of pames of firms in the agreement was furnished to all the Refiners. The
original signers numbered 98, which included 14 firms who were both wholesale and
retail dealers, At a meeling of the Guild on the 16th November, 1887, these 14
firms were summarily, and without notice of such intention, struck off the list, and
thus deprived of the right to purchase except on non-signers’ terms.

The Executive Committee of the Guild met weekly to fix prices at which alk
grades of white sugar should be sold to the retailers, subject to the arrangement
with the Refiners as before mentioned, The penalty for non-compliance was the
removal of the name of the delinguent firm from the list supplied to the Refiners.

Members of the Guild were solemnly pledged to maintain these prices as well as
other regulations of the Guild, under pain of expulsion. They were also * held
bound in honour to keep strictly confidential all discussions and transactions of the
association when in executive session.” The subscribers to the sugar and other
agreements were required to “ covenant and agree to faithfully and honourably per-
form and carry cut the terms and conditions set forth.”

The Guild also entered into agreements with manufacturers of Tobacco, Starch
and Cook’s Friend Baking Powder, under which prices for these goods to the retailer
were fixed by the Guild, and enforced under penalty of being deprived ¢f right to
purchase except at higher prices.

These agreements were found to be made with individual manufacturers only,
and that no combination existed among manufacturers of similar goods. Terms were
also agreed upon with the agents of Morton's and Cross and Blackwell’s Pickles,
James’ Dome Lead, Lsundry Blue, etc., and Nestle’s Food, under which wholesalers
were required by the English manufacturers to maintain the prices fixed by them
for sales to retailers,

The minutes of the meetings of the Guild show thatan effort was made to control
.the product of the Mount Royal Mills, This resolution reads as follows :—

“That inasmuch as rice, the products of Mount Royal Mills, has been and is being
sold at unremunerative prices, this meeting recommends that the question of fixing
a minimum advance on that article of § cent per pound on mill prices when sold in
quantities of 25 bags and under be considered by the respective Guilds at an early
date, and their views submitted through their delegates at the next meeting of the
Dominion Guild,”

The minutes of the last meeting of the Guild show that an effort was being made
to effect a combination of two of the Starch manufacturers of the Dominion. The
resoluticn is as follows :—

4 REPORT,
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“Provided the Edwardsburg and British American Starch Companies sell to
the wholesale trade only and make uniform prices and support the wholesale trade
in & minimum advance to the retail trade of one half cent per pound on common
laundry, three quarters of a cent on all others except rice starch, on which the ad-
vance shall be one cent, they agree not to sell the manufacturers of any other starch
company who, on being asked to join, refuse to do so upon the same terms.”

Thus facts prove this Grocers’ Guild, with its several combinations, to be ob-
noxious to the public interest, in limiting competition, in enhancing prices, and
by the familiar use of its growing and facile powers tending to produce and propa-~
gate all the evils of monopoly. Certain dealers are refused admission into its
ranks, others are admitted and afterwards expelled, others again are placed under
its ban, who, from conscientious scruples or in a spirit of independence, refuse to
Jjoin them. Merchants who have been bayers on equal terms and with equal facilities
as other merchants, suddenly fi::d themselves under the power of this combination.

Thus establishments, which in some cases are the growth of half a century of
toil and honourable dealing, and rich in valuable experience and public confidence,
are threatened with extinction. No reasonable excuse, much less justification, exists
for many of these arbitrary acts and agreements. The wholesale grocery trade had
been for many years in a flourishing condition ; failures were almost unknown. The
alleged demoralization of the sugar trade was but the same condition of this trade
that had existed for many years owing to the custom of selling sugar at a low rate
of profits. 'I'he reason given fur fixing prices on many other articles was that they
were being sold at too small a rate of profit. Fixed profits were agreed upon and
afterwards increased, and in no instance lowered, though values generally had fallen.

It was seen that an association formed at first to arrange uniform terms of credit
and discounts, and to prevent the dating ahead of invoices, etc., soon and rapidly
extended its operations to more ambitious schemes. The power used, cautiously at
first, soon grasped with a firmer hand, and at length, “ the simple plan that they may
take, who have the power,” governed the operations of these associations.

COAL COMBINATIONS,

L dCombinations exist among Coal Dealers in Toronto, Ottawa, Monireal and
ondon.

In Toronto a Coal Association has been in existence for some years, and in 1886
it was affiliated with the Toronto Board of Trade and designated as the Coal Section
of this Board,

In this coal section there are some 56 members, about half a dozen of whom are
importers, and the cthers retailers, who get their supplies from the former at 75 cts,
per ton less than the price charged the consumer, The affairs are managed by an
executive committee, 1 majority of whom the constitution provides shall be importers.
Herce the sources f the controlling power of the importers, who are in other
respeots a privileged class, as their recorded minutes show that almost all the im-
mense advantages of the combination acerue to their benefit.

The cost of acquiring a membership in this coal section is one hundred dollars,
slaligli r;".(;to the funds of the Board of Trade, and twenty dollars to the coal section, in

Tkis section has its distinct constitution, by-laws and regulations, which in order
to be operative require the sanction of the Council of the Board of Trade. The copy
of its constitution and by-laws deposited with the Council and seeking its approval
i8 not by any means identical with the copy deposited with us by the secretary of
the ccal section. This difference is wide, the latter having one clause in the consti-
tation and eight special rules not found in the former. The most arbitrary rules are
enacted. Detectives are employed and the dealers placed under surveillance—oaths
of fidelity to the constitution and rules are required not only of the members, but
also of their salesmen, and the oaths in the cases of these employees are made in
&ome 1pstances retroactive as well as prospective. All violations of oaths are adjudi-
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cated upon by the executive committee referred to, the penaliies being heavy fines
or expulsion. One sixth of all fines goes into the general funds of the coal bravch
and the remaining five-sixths are divided amongst the importers, The reccrd shows
three different fines iraposed of $1,000 each,

Thus the public is presented with the extraordinarv spectacle of a mercantile
apsociation arrogating to itself powers conferred upon Law Courts alone, with, in
this instance, the judges in the casc virtually condoning peijury by the acccpiance
of fires to be divided amongst the importers. This pheromenon is not the less painful
or less objectionable in character, from the association which perpetrates it being dis-
gn%’uiﬂhed by the respectable title of “The Coal Branch ¢f ihe Toronto Board of

rade.”

Their management of public tenders is worthy of attention as ap illustrative of
how popular confidence is betrayed. When tenders ure a<k:d for supplying coal in
Toronto for Dominion Government Buildings, Ontario (dovernment institutions, To-
ronto Water-Works, Public Schools, Charitable ipstitutions, the General Hospital,
ete., & meeting of the “Coal Branch” is ealled. and the priceis fived which the party
inviting tenders is to pay, and the privilege of tilling tho contract is awarded to the
member who offers the highest premium or bonus. For instance, in 1886 for the
privilege of filling the Ontario Government contract of about 2,500 tons, a preminm
of §1,500 was paid. The rame contract, including some wood, was sold in 1887 for
$1,399. The preminme thus paid are divided among the importing members in the
same way as the fines. Bat in order to Inil pnblic suspicion of a combination, and
that the parties to be supplied were not obtaining the coal at its fair market value,
other members ot the Branch pnt in tenders at higher prices.

Citizen concumers in like manuer pay, not competitive prices, but such fized
prices as the combination chonses to extort.

In accordance with arrangements msde with the American coal dealers, those
who were in defanlt in membership, either from inability to pay fines or from other
oauses, were prevented from purchasing coal in the United States. The possibility
of competition by outsiders or non-members is also carcfully guarded against. Am-
erican miners and exporters are prohibited by the Toronto coal section from shipping
to anyone in Toronto who is not in the combination. For example, the Batler
Colliery Company of Buffalo sold a schooner load of 254 tons of anthracite coal to
Gooderham & Worts without obtaining the consent of the Toronto coal section. The
latter hody at once telegraphed the Buffalo association to have further shipments
stopped and a heavy fine inflicted on the offenders, The subsequent proceedirgs are
described in the following abstract fiom the minutes of the coal section of the Toronto
Board of Trade:—

Resolved, That the matter of the shipments by the Butler Culliery Company to
Gooderham & Worts be left in the hands of the Toronto Committee in Buffalo, 10 be
dealt with as the importance of the case demardr, aud it is fartber resolved, that as
the Batler Colliery Cowpany have indicated their willingness to mske reparation for
the damage done this market through the shipment of coal to Gooderham & Worts,
cortrary 10 the rules «f this association, this committee are of the opirion that
several thousand dollars would rot be sufficient to undo the mischicf, as the coal has
been distributed among a large cirele of friends and cornections who freely informed
their friends that they bad stcceeded in beating the coal ring aud have got their coal
at a large reduction from ring prices. However, in view of the prompt offer of the
Batler Colliery Company, the Coal Trade Branch of the Toronto Bnard of Trade are
to be as reasonable as possible in their demands, and will accept §1,000 as full satis-
faction in this instance, and that the Secretary be instructed 10 forward a copy of
this resolution to the Secretary of the Toronto Committee at Baifalo.

The coal organization of Ottawa was formed on a more scicutific, but not less
effective plan than that last described, though dispensing with oaths and fines. The
plan is copied from the American System of Trusts. An incorporated company was
formed called the * Ottawa Coal and Cartage Compary.” Three of the coal dealers
;.re members of this company, and most of the others became affiliated with it, The

REPORT.



51 Victoria. Appendix (No. 38.) A 1888

Cartage Company transacted all the business except booking the orders and receiving
the cash. They received the coal, brought it to the coal yards and distributed it to
the consumers. The retail price was fixed by the combination. At the beginning
of the season a certain percentage of the net profits was agreed upon as the share of
each dealer, and whether he sold coal or not, his profits were certain., The Cartage
Company last year, after paying all expenses and the percentages or bonuses to the
affiliated members, divided more than $33,000 profits among the three shareholders,
on a share capital of $15,000.

In Montreal and London combinations also exist to keep up prices and control
the market. These appear to be less oppressive than in Toronto and Ottaws, though
equally objectionable in principle.

In Cobourg no combination exists. The best quality of coal is sold there at
much lower prices than 1n Toronto, though the freight rates are almost identical.

AGRICULTURAL IMPLEMENTS.

The evidences of Mr. H. A. Massey of Toronto, Mr. Copp of Hamilton, and Mr
A. W. Morris of Montreal, was conclusive to the effect that no combination exist®
among the manufacturers of Agricultoral Implements.

BARLEY.

Mr, W. D. Mathews, President of the Toronto Board of Trade, testified that no
combination exists among the purchasers of Barley.

BARBED WIRE.,

An attempt was made during the past winter by the Barbed Wire manufacturers
to secure uniform prices for their product. The agreement the retailer was asked to
sign, bound him to gell at 63 cents per pound, the inducement being that he could
purchase at 51 cents, which was a reduction of } of a cent from last year’s price.

COFFIN MAKERS AND UNDERTAKERS.

The Coffin manufacturers ard dealers in Undertakers’ supplies have agreed with
the Undertakers Association to sell only to members of that organization. To become
2 member requires the aesent of the three nearest Undertakers, and afterwards the
consent of two-thirds of the executive committee. 1t is easily seen that this consent
cannot readily be obtaired, and as a consequence it is extremely difficult and gener-
ally impossible for 8 man to commence the business of an undertaker, as the
agsociation controls not only the sale of coffius and caskets, but also all fittings and

Undertaker’s supplies of every description. This combination is extensive in its

operations, most arbitrary in character, and exercises an unjustifiable interference
with personal freedom, Asin other combiratiors, its members are dealt with by
fines and expulsions.

The inevitable result of this exclusive control is exorbitant charges to bereaved
families ; and wherever the hand of affliction most frequently falls the more oppres-
sive the burden of this combination becomes.

MANUFACTURERS OF COBDAGE AND BINDING TWINE,
This combination includes five firms engaged in the manufacture of the above

The John A. Converse works in Montreal,
R. Bapnerman & Brother, Montreal.
John Brown & Co., Quebec.
Dartmouth Rope Works, Halifax, N.S.
Thos. Connor & Sop, St. John, N.B.
REPORT. 1
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These five factories control a large portion of this business in the Dominion, and
have a capacity for manufacturing about twice the amount of binder twine consumed
in Canada. There are some other factories not in the combination.

Another estublishment for making binder twine, and not in the combination,
started in Brantford in 1887, It is capable of turning out 500 tons per annam, or
about 20 per cent. of the total amount hitherto required in this country.

The combination was first formed in November, 1884, and continued until May,
1887. It was then broken up, but reorganized in the following August. It was
formed on the pooling plan, and was an agreement between the five firms named
above, by which uniform prices were established, subject to change from time to
time, and a percentage of the total sales within the Dominion allotted to each firm.
Those manufacturing more than their percentage paid one and a half cents per
pound on the excess into the pool, which was divided among those selling less than
their allotted percentage. The effect of this arrangement was to secure uniformity of
prices in binder twine, and avoid over-production. It is claimed that it also had the
effect of rairing the standard of quality. The evidence also shows that prices paid
in Canada are no higher than in Uuited States aod Great Britain. The increased
prices of both rope and binder twine in 1887 was accounted for by the advance in
raw material, which advanced trom £25 to £12 per ton. This was the result of the
operations of an American syndicate, who have obtained control of the crop ot
manilla in all parts of the world, ‘This combination terminated in April last, since
the investigation began.

THE CANADIAN IRON FOUNDERS' ASSOCIATION.

This aseociation was formed in 1865, and has continuously existed since that
date; it now numbers 18 firms. Outside of the association thare are about 40 manu-
facturers of the same goods, some of whom are large manufacturers, but the major-
ity are small firms. The principal object of the association was ‘ the fixing of &
genersl uniform sale for stoves and other foundry wares.” In 1875 resolations were
passed ordering a deposit of $100 by each member of the association,  which amount,”
the resolution reads, ‘shall be forfeitel by any member who shall be guilty of an
“infraction of prices as adopted by this association;” and appointing a grievance
committee of three, whose daties ‘shall be to investigate all charges referred to
¢ them, and whose decision in all cases shall be final; and “should the committee
«fail to forthwith investigate any charges referred to them by the president, they
¢ ghall each forfeit the sum of $ 10u. Also, ‘ thatit shall be the duty of each member
« of the association to notice any and all infractions of prices, and on satisfactory
“ evidence to enter a charge by giving notice to the president who shall at once place
¢ the matter in the hands of the committee.”

The following form of agreement was also adopted at the same meeting in 1895:
“ We, the undersigned members, do hereby pledge our word of honour that we will
strictly adhere to prices, terms and rales as stated in the foregoing report adopted
by the association, both in letter and in spirit, and will hold ourselves responsible
for ourselves, ou~ firms, and our agents: and should a charge be sustained against
either of our respective firms we individually agree to abide by the decision of the
committee and will not in consequence of such decision refuse to abide by the award.
Nor will we withdraw from the association or claim any moneys forfeited by us.”
At a meeting in 1877 it was resolved that any member of this association be em-
powered to offer and pay the sum of $50 to any customer who may furnish satisfac-
tory written proof from the seller that any member had given better terms than
those authorized by the association, #aid $50 to be paid from the fands.

These provisions for fines, forfeitures and pledges were reaffirmed and strength-
ened in subsequent years.

At a mecting held in March, 1876, by resolution it was ordered, ¢ that members
were to keep secret the transactions of the association from Iron Founders, not
members, and from all dealers.”” Price lists were established annually since the
8 REPORT.
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foundation of the association, with occasional modifications during the year at special
meetings.

The evidence of J. R. Esmonde and F. T. Graves, stove dealers of Ottawa, H. R.
Ives, stove founder of Montreal, who is not a member of the association, and W, J.
Copp, substantially agree that the operations of this combination had not resulted in
unduly raising prices of goods affected by the combination, which were principally
stoves of all grades, The evidence of these witnessos also show that the better class
of these stoves was not higher in Canada than similar goods in the United States. On
a low class of stoves free from ornamentation which were made in the vicinity of the
iron furnaces and coal mines there, the prices ranged lower than in Canada. On
base burners Mr. Copp stated the prices were 10 per cent. lower in Canada thaun in
the Unived States. Increased prices in late years were attributed to advance in
wages and raw material, and increased ornamentation.

OATMEAL MILLERS’ ASSOCIATION.

This association was recently formed for the purpose of sustaining the price of
oatmeal, and as far as possible regulating the purchase price of oats.

There are twenty-four mills in the combination, including the largest mills in
Ontario. They have also closed up ten other mills, the owners of which are paid
sums varying from $300 to 8800 per annum, or a total of $6,312 annually, a sam
necesssrily taken out of the extra profits, which sums are paid them by the associa-
tion for nen-prodaction.

The mills not in the association, numbering about twenty-five, are of such
limited capacity for production, that their influence is not materially felt in the
general market, but they avail themselves of whatever advantage the combinatiom
gives them to keep np prices.

A certain percentage of the oatmesal production is allotted to each mill, and wpon
every barrel sold by any miller in excess of this allotment, he pays a premium of
30 cts. per barrel into the association, and vice versa when any mililer falls short of
his allotment he receives an equal premium per barrel upon the quantity short.

BISCUITS AND CONFECTIONERY.

Separate organizations exist in these products among a large number of the
leading manufacturers in the Provinces of Ontario and Quebee. A number of manu-
facturers—but they are the smaller ones—are not members. The principal object
is to maintain prices.

The Biscuit Association has been in existence about six years, and although the
prices of the ingredients used have in that time very materially decreased, the prices
ot biscuits have remained about the same,

From the evidence, it seems clear that the result of the combination is to keep
prices at higher figures than are justified by the prices paid for the raw material, and
altered conditions of trade, brought about by the introduction of new and improved
machinery.

It was found by comparison with United States price lists, that Canadian goods
are in some finer and fancy varieties 20 to 30 per cent. higher than goods of equal
quality on the other side of the lice.

The Confectionery Association is of recent formation, and the usual result fol-
lowed at once, viz, a rise in the prices.

FIRE INSURANCE.

. The evidence discloses the existence of a powerful association for the purpose of
Talsing and muintaining rates of insurance. This combination was formed in 1883
&nd includes nearly all the stock companies, English, American and Canadian doing
business in Canada. Sums varying from $600 to $1,000 are paid annually by eack
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of the thirtytwo companies into the associstion. The individuzl companies are
pledged 10 maintain rates, and if any cutting is discovered the offending company is
wompelled to cancel the policy. No schedule of rates is fixed for farm or isclated
risks, Owing to the competition of the mutnal companies it was found impossible to
control this line of business. Agents were required to sign an agreement not to do
business for companies outeide the associstion, but for some reason this plan was re-
pealed by the Geperal Association, but was again adopted by the Toronto Board
with which it is still in force.

No reinsurance will be accepted from any non-tariff company, nor placed with
such company unless it is found impossible to piace within the association.

The effects upon the insuring public have been decidedly injurious. It extends
its operations 10 every portion of the Dominion, and higker rates have been the rule
in nearly every instanco.

Owing to the arbitrary character of the tariff aud the rules adopted, little
aceount can be takeu of the moral hazard,i.e, the circumstances, necessities or repu-
tation of applicants.

In consequence of these conditions a large number of first-class risks in Cenada,
and involving large amounts, are placed with companies in the United States, not
having offices in Canads, nor amenable to Canadian laws.

Another tangible effect of & combination for the regulation of rates, is, that rates
being equal in all companies, the tendency is, for insurers to place their rigks either
abroad or with foreign companies doing business in Canada, and possessed of larger
capital and of longer standing than the native companjes. This is rapidly tending
towards the freezing out of the purely Canadian Insurance Companies, and opens up
1o very bright prospect for the sharebolders whose money is invested in Canadian
_Joint stock insurance,

THE EGG COMBINATION.

This combination is of recent origin ard is composed of the leading deslers in
Ontario who buy for export. Their operations ramify throughout the Province of
Ostario. The object of the combination is by keeping prices low in the principal
cities to lower prices in the rural sections. Agents appointed by the association in
the cities, will use supplies to force down the prices for home comsumpticn, This
will react in favor of their buyers in the country, who will thus buy cheaper for
export. In localities where a rival buyer is found, a powerful ring can easily outbid
him until he is driven out of the business and the field left without a competitor,
with the natural result.

The Committee find that the evils produced by combinations such as have been
enquired into, have not by any means been fully developed as yet in this country,
bt sufficient evidence of their injurious tendencies and effects is given to justity
legitlutive action for suppressing the evils arising from these and similar combina-
tions and monopolies.

The evidence given before the Committee and the accompanying exhibits are as
a portion of this report respectfully submitted.

N. CLARKE WALLACE,
Chairman of Committee.

10 REPORT,
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COMMITTEE ON TRADE COMBINATIONS.

EVIDENCE

REFERRED TO IN THE FOREGOING REPORIT,

SECTION IL—SUGAR AND GROCERIES.

Housk or Commons, Orrawa, 9th March, 1888,

The Select Committee on Trade Combines met at 10 a.m. to-day, with the Chair.
man, Mr. N, C. Wallace, presiding.

GEeorgE L1gHTBOUND, of the firm of Lightbound, Ralston & Co., Montreal, was
sworn, when at the request of the Chairman he made the following statement:—
Mr. Chairman and Gentlemen :—Perhaps thesimplest way of putting the facts of
the sugar combiration before you will be to commence with its inception and follow its
conrse up to the present day. The sngar combination did not originate, as many
eople have suppored, with the refiners. For some years past there has existed
thronghout the Dominien what is known as the Wholesale Grocers’ Association or
the Wholesale Grocers’ Guild. Tbis question of a combination in sugar was discussed
at several meetings of the Wholesale Grocers’ Association and the outcome of these
discussions in that Association was a meeting in Montreal held in the Windsor Hotel
at which were present the representatives of the various wholesale grocers through-
out the Dominion and therepresentatives of therefiners working throughout the Dom-
inion. There were present at that meeting Mr. Drummond, representing the Canada
Sugsr Refining Compary, Mr. Elmenhorst and Mr, Labatt, representing the St.
Lawrence Refining Company, and Mr. Harris, representing the Moncton refinery,
while they had a letter from the president of the Nova Scotia refinery at Halifax
stating that the owners of that refinery wonld agree to whatever decision was ar-
rived at at this general meeting held in the Windsor Hotel.
By the Chairman :

Q. That is the whole of the refineries in operation in the Dominion? A, Yes,

at that time. Within the last two weeks another refinery has re-opened.
By Mr. Bain (Soulanges) :

Q. What is the date of that meeting ? A. 20th April, 1867, it was in April of
last year. At that meeting the refiners were told that the Wholesale Guild had at-
tempted to arrange the combination amongst themselvesr; that there were certain
nmerchants throughout the Dominion who for reasons of their own did not see their
way to coincide with that style of doing business and wished to have the liberty of
conducting their business in a way that suited themselves, The refiners were then
asked to discriminate against these wholesale grocers who would not become parties
to the combination by making them pav a half a cent a pound more upon granulated
sugar than the members of the guild paid. The refiners after discussing the matter
amongst themselves agreed to charge those who were Dot members of the
Wholesale Grocers’ Guild, or, rather, those who were not members of the combira~

Om, a quarter of a cent a pound more than for what they would sell the same sugar
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to the members of the guild. Well, this came into force some ten days later, as soon
as the documents were signed, and I believe one of the early days in May it became
law that any members of the Grocers’ Guild, or wholesale merchants, who were not
members of the sugar agreement were called upon to pay the refiners a quarter of a
cent a pound upon all white sugar they purchased more than what was paid by
members of the agreement. This continued for some months and the Wholesale
Grocers’ Guild discovered that this quarter of a cent a pound was cot a sufficient tax
upon those outside to prevernt them continuing business. They then called another
meeling and at the latter part of June, one of the last days of June, they held a
meetiog in the council room of the Board of Trade in Montreal. At this meeting
the representatives of the refiners, Mr. Drummond and Mr. Elmenhorst, of the two
Montreal refineries, were present. Tae wholesale grocers, I may mention, held a
mecting on the morning of that day previous to the meeting of the refiners and at
that meeting they passed a resolution asking tho refiners to decline to sell sugar at
apy price to those who would not enter into the sugar agreement. This was submitted
at the meeting in the afternoon, and Mr. Drummond, representing the Canada Sugar
Refining Company, expressed his willingness to agree to this if the association could
not see any other way out of the difficulty.

Q. Insaying white, do you mean yellow? A. I mean white only. The com-
bination only deals in white sugar, owing to the difficulty in grading yellow sugars.
It is all white sugar. The union in the trade is in white sugars. The outcome,
however, of that mceting held in the Board of Trade rooms was that, within a week
or ten days afterwards, an agreement was arrived at whereby the refiners charged
those who were outside the combination cone-half a cent per pound more upon white
sugar than they charged the members of the sugar agreement.

By Mr. Guillet ’

Q. Thut is discount? A, They allowed discount. The discount was on the
selling price. Well, subsequently to this it was discovered that, owing to the low
ﬁrices of sugars in Glasgow and Liverpool, it was jast barely possible to pay the very

eavy duty that fine suga:s had to pay coming into this country, and that the gen-
tlemen who were not in the sugar agreement could lay these sugars down in Canada,
and at the same time were in a position to sell them with a profit at or slightly be-
Iow the price that the gentlemen of the combination were selling at, and do so with
profit. When the refiners and wholesale grocers in the agreement discovered that
this was possible, they held another meeting in the Board of Trade rooms, I believe,
in Montreal, on the 16th and i7th days of December. Of course, it is mnot possible
for me to tell you all that transpired at a meeting which was private; I can only
tell you what the outcome of that meoting was. The outcome of that meeting was
that in future, those outside the guild, or sugar agreement, were called upon to
pay a balt a cent per pound more. Then, when later it was found that that did not
work and thet those outside the agreement could still carry on their business and
buy sugars elsewhere, they thought some other method would have to be taken.
The next step taken in December was that these gentlemen who were not parties to
the sugar azreemeat, were called upon to buy their sugars on an entirely different
basis than members of the combination. Members of the combination purchased
sugars st the refinery with a discount of two and half per cent. for eash. After this
date in Dscember, those who were not members of the combination were called
upon to pay an eighth of a cent per pound advacnce upon the sugar and not receive a
cent of dis:ount.

By Mr. Bain (Soulanges) :

Q. Which sugar? A. Whoite sugar, all granulated. In addition to this, gentle-
men, in order to make it impossible for any man to conduct his business in the way
that I contend every merchant should have a right, those ontside the combination
were called upon, when buying 500 barrels of white sugar, they were obliged to buy
at the same time from the same refinery 1,000 barrels of yellow sugar, whether they
wanted yellow sugar or not, that is to say : If I get 500 barrels of granulated sugar
from Nova Scotia refinery, and if I wished to buy 1,000 barrels of yellow sugar else-
12 GEORGE LIGHTBOUND,
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where, I must buy double the quantity of yellow sugar at the same time that I buy
the granulated and from the same refiner. This meant that the merchant could not
conduct his business,

By Mr. Guillet :

Q. Those who were members were not under that rule? A. Those who were
members could buy twenty-five barrels or any quantity.

By the Chairman :

Q. However, the fact ie thai you do buy two or three barrels of yellow sugar to
one of white? A. Oh, not necessarily. At the same time the consumption of yellow
sugsr is probably in the neighborhood of two or three barrels to one of white.

Q. The grievance is that you had to invest the money at the place, and at a
time when you did not require it? A, The grievance is that we had to pay more
for our sugar than a member of the combination had to pay.

Q. In addition to that you had to buy this quantity ? A. This was simply
another turn of the screw.

Q. What was this last arrangement of an eighth of a cent more? A. Not only
had they 23 per cent. discount which was made on granulated, it was 7% per lb. at
that time, The merchant outside the combination had to pay 74 net cash, making a
difference of 29 or 30 cents on 100 lbs., which simply made it impossible for him to
conduct his business.

By Mr. Gillmor :
Q. Members of the guild got that advantage? A. Yes.
By Mr. Guillet :

Q. Besides being relieved from the necessity of buying yellow ? A. Yes, they
could buy any kind of sugar they wanted. This would tend to make it impossible
for anyone outside the combination to conduct his business.

By the Chairman ;

Q. They first charged these outsiders a talf a cent more ? A. No, a quarter of
a cent more. They atked a half a cent and the refiners finally consented to charge
a quarter. That was in April and they found that that did not work owing to the
fact that those outside had accumulated stocks, and had contracted in advance for
sugars, and the market kept falling, and they were able still to carry on their busi-
ness, but in June the guild came together again and the result was thst the refiners
agreed to charge those outside the combination a half a cent per pound.

By My, Bain (Wentworth) :

Q. Sugars were advancing at this time ¢ A. Yes, they were advancing at this
time. It was simply a question of judgment buying in advance and still conducting
their business.

Q. But for the advance in price the first arrangement would have been suffi-
cient? A, Yes, the first arrangement would have been sufficient. It would have
been ‘an interesting calculation for anyone purchasing at a gquarter of a cent a
pound in advance and make any money. They asked the refiners to charge half a
cent a pound more and they agreed to do so. Notwithstanding the charge of a half
a cent per pound we were enabled to bring in Scotch and English granulated sugar
and they called the refiners together again and asked them to make this new arrange-
ment whereby anyone outside the combiration who wished to purchase 500 barrels
of granulated was obliged to take 1,000 barrels of yellow sugar and pay from 90
cents to $1 a barrel upon the yellow and granulated. If I were buying 500 barrels
of granulated I would have to buy 1,000 barrels of yellow and I would be out $1,500
on that transaction.

: By Mr. Bain (Soulanges) :

Q. Did those outside the guild get the discount in the same way? A, Notafter
last December,

By the Chairman :

Q. What time had you for making paymemnt? A, Fourteen days. They did
1ot alter the time. They simply made it net cash in 14 days. That is the recog-
nized refiners’ terms, 14 days less 2} per cent., discount. These are known as refiners

SUGAR AND GROCERIES. 1
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terms, and after December any person outside the association or outside the combi-
nation had to pay net cash and one-eighth of & cent per pound in addition.
By Mr. McKay :

Q. Did you say that all the refiners were in this combine? A. All the refiners
are in the combination now.

By Mr. Bain (Soulanges) :

Q. All the refiners in Canada ? A, All the refiners in Canada. The owners of
& refinery recently started again or revived has signified their intention of going into
the combination alzo. The refiners, I understand, also, take up the position that they
are not parties to this agreement. Anyone who can ta'se the facts which I have
just given you and at the same time believe that the refiners are not a party to it,
must be gifted with very much more faith than is in my composition. The best
proof of the fact that the refiners are parties to the arrangement lies in the fact that
if any person goes into the Canada Sugar Refinery’s office they see posted op the
window or on the door of the room a list similar to the one I think which I huve in
my pocket (Witness produces list). That, Mr. Chairman, is the list of those who are
entitled to buy sugar under this combination arrangement. (Exhibit No. 1.)

By the Chairman :

Q. I see some of the names are erased. What are they ? A. They are retailers
aund general jobbers, afterwards found to be unworthy to partake of the benefits of
the combination. There is a large class of retailers who in connection with their .
job and distribating business, hai been in the habit of purchasing direct from the re-
finers.

Q. What is the test of a man being admitted to the Wholesale Grocers’ Guild ?
Has he not to prove whether he sells directly to the consumer or not ?

Mr. GuiLLET.—Has he not to be balloted for? A. No, anyone who can prove
that he does not sell direct to the consumer, and is willing to sign the agreement.

By Mr. Guillet :

Q. If he is not a retailer? A. Yes.

Q. But in the first place they did not admit them ? A. Yes,

Q And afterwards they were forced to admit them ? A. They were forced to
admit the retailers in the first instance. The representation of the guild to the re-
finers was that they represented 93 per cent. of the trade of Canada, but in this 93
per cent. were included some 12 or 13 whom they have sines turned out.

Q. Forced out? A. Yes, and in addition to that they have a number of names
down there ot parties who were only purchasing a small quantity, but they formed
part of the 93 per cent. However, the refiners made this arrangement, and I claim
that it is not a dignified position for the refiners to take, or the combination to take,
to state that they were not parties to this agreement. They have assamed the re-
sponsibility and they cannot get out of it. But as a matter of fact, a gentleman who
has not got his name upon the sugar agreement cannot go in and buy sugar ualess
he pays this advance. A gentleman stated that the combination does not imply
higher prices. That is just about as logical as that a high tariff does not imply higher
prices. As a matter of course, the combination implics higher prices. That is the
only logical conclusion that can be arrived at.

By Mr. Bain ( Wentworth) :

Q. As aresult of both? A, Yes.

Tae CuairMAN —That is a matter of opinion whether a high tariff means high
prices or not.

By Mr. McKay :

Q. We can see as to that—what is the additional sum which the consumer has
to pay for sugar? A. As the Chairman pointed out, that wili have to be matter of
opinion.

P Q. Of figures, I should judge? A. The advance that the combination places
upon sugar is upon 15 barrel lots an advance of gc., or upon smaller guantities an
advance of 3¢, & pound.
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By Mr. Guillet :

Q. They organized this grocers’ guild with & view of oblaining larger profits.
They claimed that they weroe selling sugar at cost. Is it notso? A. It was no doubt
a fact that before this combination was formed merchants did not get as large &
return upon the investment of their capital as they were entitled to, but that is &
matter which cartainly ought not to be settled by any such arbitrary determination.
If gevtlomen have no ability to conduct their own business without a combination
then let them retire from it and go into some other business which they have the
necessary ability to conduet.

Q. 1t raises the vrice of sugar to the retailers? A. Yes.

By Mr. McKay :

Q. Can you give us an idea how much it has increased the price—5, 10 or 15 per

cent. ? A. I have told you already,
By Mr. Fisher ;

Q. Perhaps Mr. Lightbound could give us the price of granulated sugar on the
market ? For instance, a quarter of a cent was not sufficient to keep the business in
the bands of the guild. Now can you give us the price at which sugar was able to
be sold at that time? A. In the month of April the refiners’ price for granulated
sugar was 6¢. or 61c,

By Mr. Wood (Westmoreland) ;

Q. Doyou think that the guild charges'toolarge a profit on the sugars? A. Not
at all, sir. If the wholesale trade got a profit of half a cent upon the sugar I do not
think the wholesale grocer would have any right to complain.

By Mr. Fisher :

Q. In April the price was about six cents. A. Yes,

Q. That is, it was sold to everybody at six cents? A. Yes,

Q. Well then they made an arrangement with the guild by which they were to
charge a quarter of a cent more to outsiders? A. Yes.

Q. According to this arrangement at what price did they furnish it to the guild ?
A, Six cents.

Q. And to outsiders? A. Six and a quarter cents.

Q. Well then, as I understand from your remarks that was not sufficient to keep
the trade in the hands of the guild. You and others outside the guild were able to
buy and soll and compete with those in the gaild? A. You will see that point when
I tell you that when the next meeting took place, at the end of June, white sagar
advanced to 6§c. that prices were going up.

Q. In June you had another arrangement by which they charged you and other
outsiders haif a cent per 1b. difference, Well then 1 think you said that the reason
they could not maintain that was in consequence of the low prices of sugar in Glas-
gow and Liverpool? A, Yes.

Q). Can you tell us at what price at that time you could lay down Glasgow and
Liverp ol sugars in Montreal ? A. This advance of half a cent per lb. was put or
at the e¢od of June, and we did not bring in any Scotch sugar until the month of
August.

Q. In the month of August then at what price could you lay down Glasgow
and Liverpool sugar in Montreal? A, At 6§c. Scotch sugar was then 6jc. in
Montreal,

Q. You say the price at which you could lay it down in Montreal was 6gc. to
63c. May I ask what was the price in Glasgow ? A. Sixteen shillings per 100 lbs.

Q. What would that be in Canadian currency ? A. 3gc. perlb,

Q. How do you make it up to 63c. ? A. $2.90 duty, and there is a commission
for buying on the other side, and freight, insurance and interest.

Q. And at that time the sugar in Montreal, at the Montreal refinery, was how
much, the same sugar ? A. Either 652, or 622.

Q. Was that the price to members of the guild or the price to outsiders? A.
That was the price to the members of the guild.

Q. Bat the outsiders paid more? A. Yes.
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.

By the Chairman :

Q. About the quality of the sugar. How did the quality of the sugar compare
with the Canadian granulated ? A. This again is a matter of opinion.

Q. We want your opinion? A. I believe the Scotch sugar as far as testing
qualities were concerned was equally as strong as the Canadian. I would have given
the prefererce to the Canadian sugar on minor details such as color, &c., but for all
purpoees of consumption the imported sugar was equally as good.

By Mr. Bain ( Wentworth) :

Q. Did it sell as well? A, It sold rather better, because of the feeling through-
out the country. There was no question as to the quality of the Canadian sugar, but
I think merchants were largely worked up on account of this combination, and gave
a preference to the imported sugar on that account.

By the Chairman :

Q. What is your opinion a: to the quality of the sugar manufactured in the
Canadian refineries during the past six months or so as compared with what it was
several years ago. Do you think they are keeping up the same good quality of sugar ?
A, 1 do not think they have changed the quality of white sugar.

Q. I am speaking of the ye:low sugars which have more glucose in them? A.
1 do not know what the refioers put in sugar. There appears to be more stickiness
in it than there was before, but this is a matter upon which the refiners can give
more information than the merchants can.

Q Bat about the quality of the sugar as compared with several years ago., I
mean the sugar made by the Canadiau refiners? Surely you can give us an opinion
on that? A.In regard to yellow sugars, I think, they have made lower grades of
these sugars, and have probably left more moisture in the sagar, but that has per-
haps been called for by the trade of the country.

Q. Refiners, in order to make these sugars, leave in more moisture, and this
makes the sugar poorer? A. Yes.

By Mr. McKay :

Q. About what is the profit made by wholesale grocers in the guild on sugar ?
A. Per pound?

Q. The net profit, I mean? A. The gross profit is about five per cent.

Q. They have to pay freight to their customers out of this half cent? A. Iam
caloulating on the three-eighths of a cent. advance Inside members’ profits will not
exceed five per cent. on an even market.

Q. A wholesale grocer does not make more than five per cent. ? A. Not upon
~ aneven market,

Q. Do you think that an excessive profit. Do you think that such a profit does
apy barm 1o the consumer ? A. 1t does no harm to the consumer. I do not think
a merchant is making an excessive profit when he is making five per cent.

Q. On the principle——? A, Very far from the principle of the objection which
we take to the combination. The objection which we take to the combination is that
it i8 ap injustice with any merchant conducting business in any manner that he
chooses. 111 choose to purchase sugar at seven cents and sell it at six and seven-
eighths cents, that is my own business. I have a perfect right to sell at that price
or any price in tact that [ choose.

By Mr. McKay :

Q. At one time was there not a great deal of cutting of prices in regard to
sugar? Was there not a cutting of prices all over the world ? A. Not more here
than there has always been. In any country in the world there is always some
cutting of prices in sugar, or of some one or other staple article. Farther, gentlemen
who form a combination among themselves to keep up the price of any one article,
often commence to cut prices upon other articles, and the merchant himself does it,
and will do it. If it is not done upon one thing it is done upon another.

By Mr. Bain ( Wentworth):
Q. Did they undertake to limit the production of refined sugars? A. I do not

think so.
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By Mr. Wood (Westmoreland):

Q. About the profits which those in the combination make. [ understand that
three-eighths of a cent was the profit of the guild under the present arrangements?
A, Yes.

Q. That is about equal to the advantage which they have in purchasing from
the refiner? A. No. If you tnok the figures correctly you will see that the mer-
chant gets three-eighths of & cent upon fifteen barrel lots and upon smaller lots he
gets half a cent. For anything lesg than fifteen barrel lots the outsider is charged
half a cent more than is charged to those in the guild.

Q. Does he not sell more in lots of fifteen barrels than he does in lots of lss3
than that? A. No. ,

By the Chairman :

Q. Does he have to purchase fifteen barrels of granulated or of all kinds? A.
Five barrels of white and ten of yellow.

Q. As a matter of fact it is very seldom that they sell fifieen barrels to a mer-
chant at one time? A. There are more sales made of smaller quantities, from nine
to ten barrels at a time.

By Mr. Wood ( Westmoreland):

Q. What do you estimate is the average profit per lb. of the wholesale grocer ?
You say that there is a profit on fifteen barrel lots of three-eighths of a cent and on
smaller lots of half u cent? A. Out of that he has to pay the freight, &c. There-
fore I take the average figure; the wholesale grocers must get a profit of one per
cent.

Q. About three-eighths of a eent? A. Yes,

Q. What difference do you consider there is between that and the advantage
which the members of the guild have in purchasing from the refiner? A. I don’t
think I quite nnderstand the question.

Q. The guild, as I understand yon, have an advantage in purchasing from the
refiners of one eighth of a cent and 2% per cent? A. About 30 cents per 100 1lbs.
That is to say, if I, as & non-combiner, sold sugar at the same price as the combiner,
I would only have 73 cents per 100 pounds profit, instead of 374 cents per 100 pounds,
a difference of 30 cents per 100 pounds. In addition to that, you overlook the fact
that the non-combiner has to buy at the samo time two barrels of yellow for every
barrel of granunlated which he purchases, and has to pay 25 or 30 per cent. per 100
pounds on those two barrels as well.

Q. Yes, I understand that ; two-thirds of yellow and one-third of white ? A. Yes.

Q. Then I think you said that you would not consider half a cent per pound too
large a profit for wholesale grocers? A. I do not think so, The difficulty of these
combinations, as far as they affect the public, is the fact of them epreading. As a
matter of history the first outcome of this combination was a combination on the part
of the retailers to increase the price from seven cents to eight cents per pound. You
may say the retail trade are se{’ling for seven cents what costs 6 or 7 cents, but the
retail trade are in the habit of doing that. By this combinatiion to increase the price
from seven to eight cents per pound, it simply implied that the consumer had to pay
15 per cent. more for his sugar. The combination eame into force in Toronto, but it
does not exist now,

By the Chairman :

Q. They had as good a right as others? A. There is proof of it. One promi-
nent retail merchant in Toronto said he intended doing his business as he saw fit,
and this will go on sgain unless this combination is put a stop to. The retail dealers
will take the same advantage as the wholesale men and the consamer will pay 15
per cent. more for his sugar.

By Mr. Wood ( Westmoreland) :

Q. Previous to this time the prices between wholesale men were cut very low;
they really made no profit or very little? A. They did or did not make a profit
according to the judgment displayed in buying material,
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Q. And this combination then is really a combination to secure to the wholesale
grocers who join it, what you consider a fair profit and to make it certain? A.
Apparently so.

Q. What proportion of the wholesale grocers have joined this combination ? A.
‘Well, there is & list here which will show. I suppose something like eighty out of
eighty-three names. I believe there were some 93 at first, but some 12 or 13 have
been struck off. (Exhibit 1, showing names struck off.)

Q. Your objection is to them securing a fair profit or what? A. I object to any
one coming into my warehouse and dictating to me the prices at which [ shall sell
my goods, If I pay the refiner for the granulated sngar, I claim the liberty of giving
it away if I feel disposed to do so.

Q. As T understand it, could you be prevented from doing that now? A. Cer-
tainly ; not only if I give it away, but if I sell it at one-sixteenth of a cent under
these prices, my name would be removed from the list,

By Mr. Bain (Soulanges) :
Q. Is there a fine? A. No; you are expelled.
By Mr. Wood (Westmoreland) :

Q. But you, as a person outside the guild, if you chose to sell it at a less price,
there is nothing to prevent you doing it ? A. Not at present; but there was an
association among the retail men in Toronto, and there will be again in the future,

Q. This combination then is not necessarily among wholesale grocers; but
among any certain number of them that choose to combine for that purpose? A. It
is amongst the wholesale grocers whose names are on that list (HExhibit 1), There
were only some three or four who said: * We object to this; we claim the right tosell
goods at whatever prices we see fit,”

Q. And these men who joined the guild have the same privilege? A. That is
all right if they had a combination amongst themselves, but here is a combination
between the merchant and the refiner. That is the point. I claim that anybody—
all business men—have a right to meet and discuss business amongst themselves
and say, we will sell oats to-day at this price and barley at this price; but here
these merchants join together and approach the refiners and say : “ We want to sell
granulated sugar at such a price, and anyone who will not sell at such a price, we
'want you not to sell to them at all, or to sell at such & price that they will be forced
to meet our figures,” The position we have taken in this matter is that the refiners
exist by the protection that they receive from the people. The people place them
there and they have no right to join with the merchant. They say they have not,
but the best proof is the facts.

Q. Your objection to this arrangement is not to the combination in the guild ; it
is to the combination between the guild and the refiners? Yes; between the guild
who have a right to do their business as they see fit, and the refiners who have not
that right ; because they live at the mercy of the people,

By Mr. Guillet :

Q. Will you be kind enough to tell us what advantage there is to the refiners
who come into this eombination? A. The refiners’ advantage is a somewhat inde-
finite one. You can possibly understand that, if the wholesale grocers’ guild, by
the weekly price list sent out, enable them to have a fixed profit on the carrent
prices of the day, while the merchant has no longer the necessity for worrying the
refiner on the prices he pays him. His price is settled whether he charges him six,
seven, or eight cents per pound. He is going to get his half or three-eighths, as the
case may be; whereas, if there were no combination, each merchant is striving to
buy as cheap as he can, in order to sell at the lowest price possible. There is no
necessity for me trying to buy cheapes, for there is my price fixed.

By Mr. Wood, ( Westmoreland) :

Q. Do you know whether refiners have agreed ttxgon' prices amongst themselves ?
A. T do not know with sufficient definiteness that they have an agreement with
regard to prices amongst themselves. }
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Q. I have been informed that such is not the case? A. I do not believe that at

the present moment such an arrangement exists,
By Mr. McKay :

Q. The result of this combine has been that wholesale merchants are making a
profit which did not exist before in connection with their business? A. That does
not touch the point of our objection. It is the principle of the thing solely.

Q. Are there any other combinations between grocers and manufacturers? A.
Not particularly; but there are combinations in smaller articles which do not affect
the trade of the merchant, For instance, there is a combination in baking powder,
tobacco and pickles. All that these combinations in small things affect, the
wholesale grocer, do not amount to the snap of a finger in the conduct of his busi-
ness; but when you attack an article like sugar, which bears a proportion of about
one-third in the turn-over of most wholesale grocers, it touches a very semsitive
point in his business.

Q. It is not a question of money, It is only a little one between merchants in
tobacco and baking powder. You would not object to a point which did not affect
you very much ? A, I am not objecting on that point. I am objecting to a combi-
nation between the merchant and the manufacturer, whereby anyoune who does not
see his way to becoming a party to that combinpation, cannot get goods without
paying an extra price for them.

Q. Does not some combination of that kind exist in regard to tobasco and
pickles? A. No; only in regard to baking powder, and I do not think any combi-
nation should exist there; but that is a simple arrangement between merchants,

By Mr. Wood ( Westmoreland) :

. Q. Do I understand you then that if there was no arrangement between the
refiners and the guild, you, as a wholesale grocer, would not object to the combina-
tion? A. No; that is not exactly my position. You might ask me whether I would
belong to a sugar combination if the sugar refiners went into it. No; I say let
them go into combination if they like, but when they step in and say, if Messra.
Lightbound, Ralston & Co, will not join our combination, then we will not sell them
goods, then I say that is wrong, I am simply giving evidence here as it affects my
own business and affairs, As to the moral right or wrong of the matter, I am not
dealing with that. I take exception to any body of men stepping into my office
and telling me the price at which I should sell my goods.

Q. I do not understand that they do that? A. Yes; here is the best evidence
in this list. (Exhibit 1.)

By Mr. Fisher:

Q. T understand, from a remark you dropped a few moments ago, that if any of
the wholesale grocers sell at a price not agreed on by the grocers’ guild, they would
be struck off the list by the refiners: that is held over them? A. Yes; and hereis a
copy of the sngar agreement here. (Exhibit 4.)

By Mr. MeKay :

Q. What proportion of sugar is sold, granulated to yellow? A. One of granu-
lated to two or three of yellow.

Q. Are you a member of this combine on pickles? A, I am not 8 member of
the combine on pickles. I had to sign an sgreement in baking powders, and I have
also signed the sugar agreement, I have not signed the tobacco agreement because
it is well understood that anyone breaking through the prices, when he goes to buy
tobacco again, he cannot get it.

By the Chairman ; :

Q. What kind of tobacco does that refer to? A. All manufacturers in the

Ominion are in that combination. The Wholesale Grocers’ Guild fixes the selling-.
Price of tobacco at four cents per ponnd advance on the manafacturers’ list, and the
lerchant knows that if he does not abide by that he cannot get any goods.

By Mr. Fisher:

Q. It is a tacit arrangement? A, Yes,
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By Mr. Guillet ;

Q. Each manufacturer has his own understanding? A. It is a tacit under-
standing.

By the Chairman ;

Q. This Wholesale Grocers’ Guild fixes an advance of four cents per pound, no
matter what the price may be? A. The menufacturer has a list, and the wholesale
grocer sells at four cents per pound advance on that list. _

Q. Then if the price went up four cents, you would have eight cents per pound
profit on the list? A. Yes; and if the price went down four cents, you would have
nothing. This matter is fixed as an advance of four cents on the ruling price of the
day.

y By Mr. McKay :

Q. Is 1t not better for a business man to have a decent profit, so long as it is
not too much, than to cut and slash into trade? What is your own opinion on that?
A. It I thought that were & better way of doing business I should be a member of
the guild. -

%Q. But so long as the consumer does not suffer? A, I have told you that my
objection to this is on a business stand, not on the moral right or wrong of the agree-
ment; that as a business man I claim that it is not in favor of our business, and
therefore T object to it.

By Mr. Flynn :

Q. Is not the effect of this to make sugar dearer to the consumer? A. It does,

there is no doubt, otherwise there would be no use for the combination,
By Myr. Figher:

Q. It prevents competition ? A. Yes; and it means still higher prices if the
combination spreads from the wholesaler to the retailer, In the month of July the
wholesale grocers came down to Montreal and asked the refiners not to sell to those
outside the gvild. One of the refiners stated his willingness to do so.

By the Chairman :

Q. You were outside of this then, and now you arein? A. We were squeezed
in last January, after this last regulation came into force, In the first place there
was a regulation whereby we had to pay one-eighth of a cent per lb, less discount
and the necessity of buying two barrels of yellow for every barrel of granulated. In
addition to that the market in England had run up from 16 shillings to 20 shillings,
and the freight from 20 to 22. As we had to pay 25 per cent. advance on English
figures, the sugar would have cost us 8} cents laid down here, So we had no option
between buying sugar here and going out of business.

Q. As soon as sugar remained stationary or went back you were squeezed in?
A. The first arrangement of one-quarter cent per 1b. would have been sufficient if
they had had patience, because in a falling market we would be at such a disadvan-
tage with this advance against us that we would have been cornered. We should
have been buying at 7} where the price to the members of the guild would have
been 7 cents,

By Mr. McKay :

Q. This does not interfere with your business, it only affects your profits? A.
I have got to pay thirty cents per barrel more, and this is very much increased when
the fact is taken into consideration that when I went to the refiner to buy 500 barrels of
granulated, I had to buy 1,000 barrels of yellow extra and this would make a difference
of $3.00 per barrel. Because I might not want yellow; but I would have to buy 1,000
barrels of it and pay between 25 and 30 cents per hundred poands more both on the
yellow and granulated. We have no reason to suppose that, if the Government do
not deal with this matter, but that the refiners may, in a month from this say:
Gentlemen, we will not sell you sugar at all unless you sign this sugar agreement.

By Mr. Bain ( Wentworth)

Q. Do the refiners all charge the same uniform price? A: The price of granu-
lated amongst refiners is almost invariably the same. Whether that is the effect of
an agreement or not, it is difficult to say. It is singular that the price of white
sugar is always the same,
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By the Chairman :

Q. Bow do we know ? There is the price at which wholesale grocers are to sell
sugar to-day in 15 barrel lots at 74 cents. How do we know there are only 3-10
cent made by the wholesale grocers on that? A. Because these prices emanate from
the refiners, and the advance is simply # per cent. on the fignres which the refiners
give for that day,

Q. Suppose in those classes in which different refiners would give different
quotations, how would it be? A. They do not.

By Mr. Fisher :

Q. It is presurnable then that there is an arrangement, although not a8 combina-
tion? A. Yes.

Q. Then practically refiners fix the prices at which retailers get it? A. Yes;
practically.

By Mr. Wood ;

Q. There is a definite price fixed ? A. I think there is. They quote different
prices, but that occurs sometimes in this way: One refiner may quote 6% in Halifax
and another 7 in Montreal, because there may be a trifling difference in the freight
rate from Halifax to Montreal ; but if there were two refineries working in Halifax,
as there will be in a month or two, the prices from that point would be the same.

Q. Do you know if there is an arrangement between the refiners or not? A. I
do not; but my impression is that there is no definite arrangement.

Q. There is one other point that some of us are not clear on. When you say
that wholesale grocers charge # of a cent advance on 15 barrel lots, and 3 cent on
small lots, do they pay the freight out of that? A. Yes,

Q. Suppose a w